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Το καθαρό ερώτημα 
των ευρωεκλογών

«P»

Κ
άποια στιγμή σε αυτήν τη χώρα πρέπει να
λέμε τα σύκα σύκα και τη σκάφη σκάφη.
Χωρίς περιστροφές, χωρίς να μασάμε τα

λόγια μας. Στις 9 Ιουνίου οι πολίτες θα πάνε στην
κάλπη. Το με τι κριτήρια θα ψηφίσουν είναι ένα πα-
ραπλανητικό δίλημμα που βάζουν οι δυνάμεις της
αντιπολίτευσης προκειμένου να θολώσουν το
πραγματικό αφήγημα. Πάντως, σίγουρα δεν θα ψη-
φίσουν για τη 2η ή για την 3η θέση, όπως προσπα-
θούν να μας πείσουν ο Στέφανος Κασσελάκης και ο
Νίκος Ανδρουλάκης. Οι ψηφοφόροι ψηφίζουν
πρωτίστως για την 1η θέση. Για το ποιος εκπροσω-
πεί καλύτερα και αποτελεσματικότερα τα συμφέ-

ροντά τους, εν προκειμένω στην ΕΕ και στη διεθνή
πολιτική σκακιέρα. Υπάρχει έστω κι ένας Έλληνας
που να πιστεύει ότι εκτός από τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη μπορεί κάποιος από τους υπολοίπους να επι-
τελέσει αυτό τον ρόλο; Ποιος άλλος πολιτικός αρ-
χηγός έχει τέτοιο εκτόπισμα; Να είμαστε ξεκάθα-
ροι: Ουδείς. Και τώρα έρχεται το κρίσιμο ερώτημα:
Είναι οι ευρωεκλογές «ευκαιρία» για τιμωρητική
ψήφο, όπως ισχυρίζονται τα διάφορα κομματίδια
της... αντίδρασης που διεκδικούν απλώς την κομ-
ματική τους επιβίωση; Τι μας λένε όλοι αυτοί οι φω-
στήρες; Να διακινδυνεύσουμε τη σταθερότητα της
χώρας για να μπουν στην ευρωβουλή 5-6 γραφικοί

τύποι με κόμματα του 1% και του 2%; Να διασπάσει ο
λαός την ψήφο του σε ψεκασμένους wannabήδες
για να κερδίσει τι ακριβώς; Οι κάλπες -είτε εθνικές
είτε ευρωπαϊκές- είναι δεξαμενή διακυβέρνησης.
Δεν είναι τηλεπαιχνίδι, ούτε Eurovision να κάνουμε
χαβαλέ. Μπορούμε να αφήσουμε το μέλλον της χώ-
ρας και των παιδιών μας σε τουρίστες της πολιτι-
κής; Σε τυχοδιώκτες που το μόνο που τους ενδια-
φέρει είναι το 3% για να τους αποκαλούν πρό-
εδρους, έστω και για λίγα χρόνια; Αυτά είναι τα
ερωτήματα που πρέπει να θέσουμε στον εαυτό μας
πίσω από το παραβάν, διότι μετά την απομάκρυνση
από το ταμείο ουδέν λάθος αναγνωρίζεται… 

Οι κάλπες -είτε
εθνικές είτε

ευρωπαϊκές-
είναι δεξαμενή

διακυβέρνησης.
Δεν είναι

τηλεπαιχνίδι,
ούτε Eurovision

να κάνουμε
χαβαλέ

«Πιστεύετε ότι μετά τις τελευταίες δηλώσεις των Σκοπιανών 
πρέπει να ακυρωθεί η Συμφωνία των Πρεσπών;». 

Μπείτε στον ιστότοπο της ηλεκτρονικής μας εφημερίδας και ψηφίστε.
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Y
ποπτη, αλλοπρόσαλλη και αναμφισβήτητα
επικίνδυνη. Η συμπεριφορά της Τουρκίας
έναντι της χώρας μας επιδέχεται πλήθος

ερμηνειών, ενώ δημιουργεί απορίες για το κατά
πόσο οι Τούρκοι αξιωματούχοι εννοούν έστω και
μία λέξη που διατυπώνουν αναφορικά με την ελ-
ληνοτουρκική προσέγγιση. 

Από τη μία, ο ίδιος ο Ταγίπ Ερντογάν και κορυ-
φαίοι υπουργοί του προσκαλούν «ευγενικά» τη
χώρα μας σε έναν διάλογο και να εντοπίσουμε τα

όσα μας συνδέουν και από την
άλλη, οι ίδιοι αξιωματούχοι απει-
λούν, εκβιάζουν και αμφισβη-
τούν την ελληνική κυριαρχία στο
Αιγαίο. 

Οι διεκδικήσεις μάλιστα και οι
παράλογες απαιτήσεις των
Τούρκων δεν περιορίζονται πλέ-
ον μόνο στο Ανατολικό Αιγαίο,
αλλά απλώνονται μέχρι τις… Κυ-

κλάδες, όπου έφτασαν στο σημείο να υποστηρί-
ξουν πως υπάρχουν αμφισβητούμενες περιοχές.

Θυμίζουμε πως με αφορμή την πρόθεση της
ελληνικής κυβέρνησης να ιδρύσει δύο θαλάσσια
πάρκα, το ένα στο Ιόνιο και το άλλο στο Αιγαίο, με-
ταξύ Μήλου και Νισύρου, η Τουρκία βρήκε ευκαι-
ρία να επαναφέρει τη ρητορική των «γκρίζων ζω-
νών» στο Αρχιπέλαγος. Ένα καθαρά περιβαλλον-
τικό θέμα, με στόχο την προστασία της θαλάσσιας
ζωής, στο πλαίσιο των αποφάσεων του ΟΗΕ, η
Τουρκία το χρησιμοποίησε για να θυμίσει τις πα-
ράλογες απαιτήσεις της για τα νησιά του Αιγαίου.

«Οφθαλμόν αντί οφθαλμού»
Το καθεστώς Ερντογάν όμως, κατά πάγια τακτι-

κή, δεν μένει μόνο σε ανακοινώσεις  αρμόδιων
υπουργείων εναντίον της Ελλάδας. Ενεργοποιεί
τα πλήρως κατευθυνόμενα τουρκικά Μέσα Ενη-
μέρωσης και θέτει σε εφαρμογή την περίφημη
μονταζιέρα για να προωθήσει την προπαγάνδα
της και να δημιουργήσει εντυπώσεις. 

Μόλις έναν μήνα μετά την ανακοίνωση της Ελ-
λάδας για ίδρυση θαλάσσιων πάρκων σε Αιγαίο
και Ιόνιο, η αγγλική έκδοση της φιλοκυβερνητικής
εφημερίδας «Daily Sabah» ανέφερε σε δημοσί-
ευμά της πως η τουρκική κυβέρνηση προτίθεται
να «χαρτογραφήσει θαλάσσια πάρκα στο Αιγαίο»,

κάνοντας λόγο για κίνηση «οφθαλμόν αντί οφθαλ-
μού».

«Αφού η Ελλάδα ανακοίνωσε ότι θα δημιουρ-
γήσει δύο θαλάσσια πάρκα στο Αιγαίο Πέλαγος, η
Τουρκία ξεκίνησε τη δική της πρωτοβουλία για τη
χαρτογράφηση παρόμοιων πάρκων στην περιοχή,
σε μια κίνηση “tit-for-tat” («οφθαλμόν αντί
οφθαλμού»)», γράφει η εφημερίδα, επικαλούμε-
νη Τούρκο αξιωματούχο.

Θέλοντας να επιρρίψει εμμέσως ευθύνες στην

Ελλάδα, ο Τούρκος αξιωματούχος, ο οποίος
ωστόσο δεν κατονομάζεται, αναφέρει πως η
Τουρκία προειδοποίησε την Ελλάδα, κατηγορών-
τας την πως «εκμεταλλεύεται τα περιβαλλοντικά
ζητήματα για να προωθήσει μια γεωπολιτική
ατζέντα». 

Μάλιστα, επικαλούμενος τουρκική διπλωματι-
κή πηγή, δήλωσε ότι η Άγκυρα δεν είχε ενημερω-
θεί προηγουμένως για το θέμα, ούτε έλαβε κάποι-
ου είδους προσφορά συνεργασίας, προσθέτοντας

ότι η κίνηση αυτή «θεωρείται από την Άγκυρα “τε-
τελεσμένο γεγονός”».

Το δημοσίευμα της φιλοκυβερνητικής εφημε-
ρίδας της Τουρκίας μάλιστα, τραβώντας ακόμα
περισσότερο το σχοινί και επιχειρώντας ενδεχο-
μένως να πυροδοτήσει κλίμα αντιπαράθεσης με-
ταξύ Αθήνας και Άγκυρας, υποστηρίζει πως «η
συγκεκριμένη διαμάχη για το θαλάσσιο πάρκο
αποτελεί άλλο ένα παράδειγμα της ανικανότητας
ή της απροθυμίας των δύο χωρών να συνεργα-
στούν σε κρίσιμα ζητήματα».

Συνεργασία αλά… τούρκα
Όπως γράφει η «Daily Sabah», «η μονομερής

κίνηση της Ελλάδας χωρίς διαβούλευση με την
Τουρκία μεταφράζεται σε εδαφοποίηση μέσω της
οριοθέτησης και της ρύθμισης χρήσης πόρων σε
αυτή τη γεωγραφικά καθορισμένη περιοχή», προ-
σθέτοντας πως τα θαλάσσια οριοθετημένα πάρκα
που απομονώνουν μια συγκεκριμένη περιοχή για
να επιτύχουν οικολογική βιωσιμότητα και να επι-
τρέψουν θαλάσσιες δραστηριότητες αναψυχής,
μπορούν να αποτελέσουν πεδίο συνεργασίας ή
αμφισβήτησης, ακόμη και περιφερειακών συγ-
κρούσεων. 

Φέρνει μάλιστα ως παράδειγμα κράτη που
έχουν χρησιμοποιήσει θαλάσσια πάρκα για να
αποκτήσουν δικαιώματα επί αμφισβητούμενων
θαλάσσιων πόρων, να περιορίσουν την ελευθερία
άλλων και να εδραιώσουν κυριαρχία επί θαλάσσι-
ου χώρου. 

«Ωστόσο, υπάρχουν και επιτυχημένα παρα-
δείγματα όσον αφορά τη συνεργασία», σημειώνε-
ται στο δημοσίευμα, αναφέροντας τη συνεργασία
Μαλαισίας και Φιλιππίνων το 1996, για την πρώτη
θαλάσσια διασυνοριακή προστατευόμενη περιο-
χή στην Ασία, την προστατευόμενη περιοχή Turtle
Island Heritage Protected Area στη Θάλασσα
Σουλού. 

«Συνεπώς», αναφέρει η «Daily Sabah», «η συ-
νεργασία είναι αναπόφευκτη. Μια φόρμουλα από
κοινού διαχείρισης υπό διαφύλαξη περιοχών
μπορεί να επιτευχθεί μετά από διαδικασία δια-
βούλευσης και ανταλλαγής πληροφοριών, σε συ-
νέχεια της οποίας μπορούν να δημιουργηθούν
κοινές επιτροπές για τη διαχείριση και την παρα-
κολούθηση».

Συνέχεια στη σελίδα 6

Το… τραβάει η Άγκυρα με τα θαλάσσια πάρκα -
Για μία ακόμη φορά αμφισβητεί την ελληνική κυριαρχία 

στο Αρχιπέλαγος και υποστηρίζει ότι υπάρχουν
αμφισβητούμενες περιοχές στις… Κυκλάδες

Ο Ερντογάν 
«ψάχνεται» 

για να βάλει…
πόδι στο Αιγαίο

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Οι Τούρκοι θέτουν ξανά
ζήτημα «γκρίζων ζωνών» 
στις θάλασσές μας

Χωρίς καμία αμφιβολία, η Τουρκία βρίσκει ξα-
νά ευκαιρία να επαναφέρει εμμέσως και μέσω
των κατευθυνόμενων Μέσων Ενημέρωσης την
απαράδεκτη και πέρα για πέρα παράλογη θεωρία
των «γκρίζων ζωνών» στο Αιγαίο. 

Φυσικά και πρόκειται για δημοσίευμα και όχι
για επίσημη θέση της τουρκικής κυβέρνησης.
Όμως ένα τόσο στοχευμένο άρθρο δημιουργεί
ερωτήματα για τις προθέσεις της Άγκυρας, η
οποία προφανώς, όταν αναφέρεται σε δημιουργία
θαλάσσιων πάρκων στο Αιγαίο, δεν εννοεί τα
τουρκικά παράλια, αλλά κοιτά μέχρι την καρδιά
του Αρχιπελάγους. 

Η αναφορά του δημοσιεύματος σε δηλώσεις
Τούρκου αξιωματούχου, ο οποίος επισημαίνει
πως «η Τουρκία δεν είχε ενημερωθεί για τις προ-
θέσεις της Αθήνας», υποδηλώνει την τουρκική
απαίτηση για ενημέρωση από την ελληνική πλευ-
ρά για κάθε της κίνηση στο Αιγαίο. Πρόσχημα, βε-
βαίως, η… διάθεση για συνεργασία από τους
Τούρκους, η οποία παρουσιάζεται ως… διέξοδος
στις επαπειλούμενες συνθήκες έντασης στο Αρ-
χιπέλαγος.

Δηλαδή, τι μας λέει η Άγκυρα μέσω της «Daily
Sabah», πως θα θέλουμε να ψαρέψουμε τσιπού-
ρες στη Μήλο και θα πρέπει πρώτα να τους ενη-
μερώνουμε και να τους προτείνουμε να πάμε πα-
ρέα; Πρόκειται σαφώς για αστειότητες και ασό-
βαρες τοποθετήσεις. Κινήσεις εντυπωσιασμού
χωρίς καμία λογική και σίγουρα νομική βάση, κα-
θώς είναι προφανές πως σε περιοχές ελληνικής
κυριαρχίας, όπως η θαλάσσια περιοχή από τη
Μήλο μέχρι τη Νίσυρο όπου προτίθεται να ανα-
πτύξει θαλάσσιο πάρκο η Ελλάδα, δεν μπορεί να
υπάρξει κοινή κήρυξη πάρκων. Βεβαίως όμως,
όταν δημιουργηθούν τα πάρκα, θα ήταν εφικτή η
συνεργασία με περιβαλλοντικές οργανώσεις της
Τουρκίας. Αυτό είναι λογικό και εφικτό. Τα υπό-
λοιπα, κλασικοί τουρκικοί παραλογισμοί χωρίς
καμία νομική βάση.

Κοντά στη συμφωνία Τουρκία και Κίνα 
για πυρηνικό σταθμό στην Ανατολική Θράκη

Πλησιάζουν στο τέλος οι διαπραγματεύσεις της Τουρκίας
με την Κίνα για πυρηνικό σταθμό στην περιοχή της Ανατολι-
κής Θράκης, σύμφωνα με την τουρκική έκδοση του κινεζι-
κού δικτύου CGTN, που επικαλείται δηλώσεις του Τούρκου
υπουργού Ενέργειας και Φυσικών Πόρων Αλπαρσλάν
Μπαϊρακτάρ, ο οποίος δήλωσε σε συνέντευξή του στο πλαί-
σιο της επίσκεψής του στην Κίνα: «Εργαζόμαστε για να
ολοκληρωθεί αυτή η συμφωνία μεταξύ κυβερνήσεων εντός
των λίγων μηνών».

Αναφερόμενος στη συνεργασία της χώρας του με την Κίνα
στον τομέα της πυρηνικής ενέργειας, ο Μπαϊρακτάρ ανέφε-

ρε: «Η συνεργασία μας με την Κίνα στον πυρηνικό τομέα
χρονολογείται από το 2016 και υπογράψαμε συμφωνία συ-
νεργασίας με την κινεζική εταιρεία στον πυρηνικό τομέα.
Από τότε βρισκόμαστε σε διαπραγματεύσεις για την κατα-
σκευή τεσσάρων πυρηνικών αντιδραστήρων στη (σ.σ.: Ανα-
τολική) Θράκη, μια από τις σημαντικές περιοχές ζήτησης
(σ.σ.: ηλεκτρικής ενέργειας). Τώρα έχουμε μπροστά μας
έναν πιο στέρεο οδικό χάρτη και ελπίζω ότι θα μπορέσουμε
να ολοκληρώσουμε όλες αυτές τις διαπραγματεύσεις με αυ-
τή την εταιρεία. Εργαζόμαστε για να ολοκληρωθεί αυτή η
συμφωνία μεταξύ των κυβερνήσεων εντός λίγων μηνών».

Μ
ετά την ανακοίνωση της Ελλά-
δας για τη δημιουργία δύο νέων
θαλάσσιων πάρκων στο Αιγαίο

και το Ιόνιο Πέλαγος, υπήρξαν έντονες
αντιδράσεις και απειλές από την Τουρκία.
Υπενθυμίζεται ότι η χώρα μας έχει υιοθε-
τήσει με νόμο τον γενικό στόχο της προ-
στασίας του 30% της ωκεάνιας έκτασής
της μέχρι το 2030 - το 10% της οποίας θα
είναι αυστηρά προστατευόμενο.

Στο πλαίσιο μιας επένδυσης ύψους 780
εκατ. ευρώ ο πρωθυπουργός κ. Μητσοτά-
κης έχει πει ότι η Ελλάδα διαθέτει ΜΠΕ σε
ποσοστό 80%, καλύπτοντας το ένα τρίτον
των χωρικών υδάτων της χώρας.

Το Εθνικό Θαλάσσιο Πάρκο Ιονίου θα
καλύπτει περίπου το 12% των ελληνικών
χωρικών υδάτων, προστατεύοντας ση-
μαντικά θαλάσσια θηλαστικά, όπως οι φά-
λαινες, τα δελφίνια και οι απειλούμενες
φώκιες. Η θαλάσσια προστατευόμενη πε-
ριοχή του Νοτίου Αιγαίου καλύπτει το
6,6% των χωρικών υδάτων και αποτελεί
σημαντικό βιότοπο για τα θαλάσσια πτηνά.

Κατηγορίες για κρυφά σχέδια
«Η θάλασσα κυριολεκτικά μας στέλνει

σήματα κινδύνου», είχε δηλώσει ο πρω-
θυπουργός. «Έχει αποτελέσει ζωτική πη-
γή ζωής και βιοπορισμού. Δεν ήμασταν
ευγενικοί μαζί της σε αντάλλαγμα», πρό-
σθεσε. Η Άγκυρα αντέδρασε με επιθετι-
κότητα κατηγορώντας την Ελλάδα ότι έχει
κρυφά σχέδια για να ελέγξει όλο το αρχι-
πέλαγος, χρησιμοποιώντας ως προκά-
λυμμα τα θαλάσσια πάρκα, λες και η Ελ-
λάδα είχε ανάγκη από τέτοιου είδους παι-
χνίδια για να επικυρώσει την κυριαρχία
της σε μια περιοχή που της ανήκει.

Στη Σύνοδο Κορυφής των Βρυξελλών,
που ακολούθησε λίγες μέρες μετά, ο Έλ-
ληνας πρωθυπουργός εξέφρασε την απο-
ρία του για τις ανακοινώσεις της Άγκυρας.
«Η Ελλάδα ασκεί την κυριαρχία και τα κυ-
ριαρχικά της δικαιώματα στο Αιγαίο με
βάση το διεθνές δίκαιο και το δίκαιο της

θάλασσας. Από κει και πέρα, μου προκα-
λεί και εμένα εντύπωση αυτή η παντελώς
αδικαιολόγητη αντίδραση της Τουρκίας
για μία πρωτοβουλία η οποία στο κάτω
κάτω έχει περιβαλλοντικό χαρακτήρα»,
τόνισε.

«Βαθιά προβληματικές θέσεις»
Όπως ξεκαθάρισε ο κ. Μητσοτάκης, η

Ελλάδα θα προχωρήσει στη δημιουργία
αυτών των θαλάσσιων πάρκων, χαρακτη-
ρίζοντας τις θέσεις της Τουρκίας βαθιά
προβληματικές για την πατρίδα μας. «Αυ-
τό όμως δεν μας απαγορεύει να μπορούμε
να συζητούμε», πρόσθεσε ο πρωθυπουρ-
γός, εκφράζοντας τη βούληση της Αθήνας
για συνέχιση του διαλόγου, πάντα με βάση
το διεθνές δίκαιο.

Η ρητορική αυτή του τουρκικού υπουρ-
γείου Άμυνας, με απειλές αποτρεπτικών

ενεργειών, θυμίζει εποχές ελληνοτουρκι-
κής κρίσης το 2020, αλλά και παλαιότε-
ρα… Θυμίζουμε πως η δημιουργία υπο-
δομών σε 12 νησιά και νησίδες του Αιγαί-
ου και του Ιουνίου το 1995, είχαν σταθεί
επίσης αφορμή για να αρχίσει το ρητορικό
τζαρτζάρισμα Ελλάδας και Τουρκίας, λί-
γους μήνες πριν από την κρίση των Ιμίων
τον Ιανουάριο του 1996, που εξελίχθηκε
σε μια από τις πιο μαύρες σελίδες στη
σύγχρονη ιστορία της χώρας μας.

Πρόκειται προφανώς για μια αλλοπρό-
σαλλη προσέγγιση της Άγκυρας. Από τη
μία οι Τούρκοι αξιωματούχοι μάς προ-
σκαλούν «ευγενικά» σε έναν ειλικρινή
διάλογο και σε μια προσπάθεια προσέγ-
γισης και από την άλλη οι ίδιοι αξιωμα-
τούχοι απειλούν, εκβιάζουν και επανα-
φέρουν ζήτημα «γκρίζων ζωνών» στο Αι-
γαίο.

Τα θαλάσσια πάρκα 
και η προσπάθεια 
σκηνικού Ιμίων
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CEO στα Ναυπηγεία Σκαραμαγκά ο Μιλτιάδης
Συγκροτήθηκε χθες σε σώμα το νέο Διοικητικό

Συμβούλιο των Ναυπηγείων Σκαραμαγκά Μονοπρό-
σωπη ΑΕ, που θα διαχειρίζεται τις εγκαταστάσεις
των πρώην Ελληνικών Ναυπηγείων ΑΕ. Πρόεδρος
αναλαμβάνει ο Γιώργος Προκοπίου, πολιτικός μη-
χανικός και εφοπλιστής, και διευθύνων σύμβουλος
ο πρώην υπουργός και βουλευτής Μιλτιάδης Βαρβι-
τσιώτης, δικηγόρος. Στο συμβούλιο συμμετέχουν
επίσης ο Νικόλας Δενδρινός, ναυπηγός, και η Δή-
μητρα-Ιωάννα Λουριδά, ναυπηγός, μηχανολόγος-
μηχανικός.

Μεγάλη συζήτηση επικρατεί στους κύκλους
της ΕΕ αλλά και της κυβέρνησης σχετικά με το
χαρτοφυλάκιο που επιθυμεί η Αθήνα να λάβει κα-
τά τον σχηματισμό της νέας Κομισιόν που θα προ-
κύψει μετά τις ευρωεκλογές. 

Σύμφωνα με κορυφαία ΜΜΕ, όπως το Politico,
η χώρα μας βρίσκεται ανάμεσα στο χαρτοφυλά-

κιο της Μετανάστευσης και της Άμυνας. Για το τε-
λευταίο υπενθυμίζουμε ότι ο Έλληνας πρωθυ-
πουργός έχει προαναγγείλει την κατάθεση πρό-
τασης για ένα ευρωπαϊκό Iron Dome. Παίζει
όμως και το χαρτοφυλάκιο της Ενέργειας, αφού
στόχος της χώρας μας είναι να καταστεί κόμβος
στην Ευρώπη με τα ενεργειακά πρότζεκτ. 

Ποια χαρτοφυλάκια στην ΕΕ «παίζουν» για την Ελλάδα

Φίλες στην
Ευρωβουλή 
και στη ζωή

Μου λένε καλοί φίλοι που κινούνται
γύρω από τη «γαλάζια» παράταξη ότι
υπάρχει μια άτυπη συμμαχία μεταξύ της
Άννας Μισέλ Ασημακοπούλου και της
Ελίζας Βόζεμπεργκ κι έτσι η δεύτερη
καρπώνεται τους ψηφοφόρους της πρώ-
της. Δηλαδή, δεν είναι μόνο ότι οι βάσεις
τους είναι συγκοινωνούντα δοχεία, αλλά
υπάρχουν και φιλία και αμοιβαία συμπά-
θεια -πράγμα πολύ δύσκολο στην πολιτι-
κή σκηνή- που μετουσιώνονται σε βοή-
θεια... Έτσι, οι γνώστες ξέρουν καλά ότι
οι δημοσκοπήσεις που δείχνουν ότι η
Βόζεμπεργκ βρίσκεται στην τοπ τριάδα
των εκλέξιμων ευρωβουλευτών είναι
πραγματικές και όχι παραπλανητικές. 

Η νέα σχέση Κασσελάκη
με το... λιμάνι

Σχετικά με την περιοδεία του Στέφα-
νου Κασσελάκη στον Πειραιά και τη συ-
νάντησή του με τον δήμαρχο Γιάννη
Μώραλη, οι οποίοι μετά πήγαν μαζί να
παρακολουθήσουν τη συναυλία των
Ονιράμα, η Κουμουνδούρου κάνει λόγο
για μια τυχαία συνάντηση. Όμως οι φύ-
λακες που έχουν γνώση ξέρουν ότι η
παρουσία Κασσελάκη είναι συνδεδε-
μένη με την καλή σχέση που έχει ανα-
πτύξει τελευταία ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ με τον εφοπλιστή και πρόεδρο του
Ολυμπιακού Βαγγέλη Μαρινάκη, μια
σχέση που εκτείνεται και στα Media του
επιχειρηματία και που μπορεί να απο-
βεί θετική για τον Κασσελάκη, λαμβά-
νοντας υπ’ όψιν την κρίσιμη μάζα των
φιλάθλων της πειραιώτικης ομάδας. 

Δύο επιχειρηματίες
ποντάρουν στον
Αλέξη Τσίπρα

Σας έχω και
άλλα νέα από το
μέτωπο του Αλέ-
ξη Τσίπρα, ο
οποίος εξομο-
λογείται ανοικτά
πλέον σε στε-
νούς συνεργά-
τες του ότι αν το
ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ διατηρή-
σουν χαμηλά ποσοστά και δεν μπορέ-
σουν αυτά τα κόμματα να αναπτύξουν
δυναμική, τότε θα μιλάμε για ένα με-
γάλο κενό αντιπολίτευσης, το οποίο
χρήζει αλλαγών και κυρίως νέων προ-
τάσεων. Τι θέλει να πει ο ποιητής; Ότι
θα πρέπει να αναληφθούν πρωτοβου-
λίες προς την κατεύθυνση ίδρυσης
νέου κόμματος στην Κεντροαριστερά.
Πάντως, δύο κορυφαίοι επιχειρημα-
τίες, με τους οποίους εξακολουθεί να
έχει προνομιακές σχέσεις, ποντάρουν
στο ότι ο Αλέξης Τσίπρας θα κινηθεί το
ερχόμενο φθινόπωρο ανακοινώνον-
τας την ίδρυση νέου κόμματος. Λέτε; 

Σε ποια εφημερίδα 
τα έχωσε ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ

Από το γραφείο του στη Βουλή και όχι
από την Ολομέλεια προτίμησε τελικά να
παρακολουθήσει ο Στέφανος Κασσελά-
κης την ομιλία του πρωθυπουργού κα-
θώς και του επικεφαλής της ΚΟ του
κόμματός του Σωκράτη Φάμελλου. Ο κ.
Κασσελάκης αμέσως μετά επισκέφτηκε
τους κοινοβουλευτικούς συντάκτες για
μια «καλημέρα», όπως χαρακτηριστικά
είπε. Εισερχόμενος στην αίθουσα πα-
ρατήρησε το πρωτοσέλιδο της «Εστίας»,
σχολιάζοντας... «τι μ@λακίες είναι αυ-
τά; Εγώ ποτέ δεν είπα συγγνώμη. Δεν
κατάλαβαν τι είπα;». Το πρωτοσέλιδό
της «Εστίας» ανέφερε: «Συγγνώμη ζή-
τησε ο Κασσελάκης από το Ισραήλ».

O
πως καταλαβαίνετε, υπάρχει παροξυσμός των φιλάθλων των δύο ομάδων, Πανα-
θηναϊκού και Ολυμπιακού, για την κούπα της EuroLeague στο μπάσκετ. Και δεν θα
μπορούσαν να λείπουν από το Βερολίνο, όπου διεξάγονται τα τελικά της διοργάνω-

σης, και οι φίλαθλοι πολιτικοί. Μέχρι τώρα το μάτι μας στο Βερολίνο έχει πιάσει τον Σπήλιο
Λιβανό, ο οποίος είναι μπασκετόφιλος (έπαιζε μπάσκετ μαζί με τον πρωθυπουργό από μι-
κρή ηλικία) και γνωστός οπαδός του Παναθηναϊκού, ενώ στη γερμανική πρωτεύουσα έχει
πάει για να παρακολουθήσει τον Ολυμπιακό ο πρώην υπουργός Σταύρος Παπασταύρου, ενώ
είδαμε και τον γνωστό επικοινωνιολόγο και αρθρογράφο Ευτύχη Βαρδουλάκη. Πάντως, δεν
αποκλείεται τελευταία στιγμή να δούμε και τον Έλληνα πρωθυπουργό στον τελικό της Euro-
League, αφού έχει αφήσει ανοικτό το ενδεχόμενο να παραστεί, αν προκριθούν και οι δύο
ελληνικές ομάδες. 

Μπορεί ο πρωθυπουργός να μην πήγε Βερολίνο την Παρασκευή, πήγε όμως ο γιος του
Κωνσταντίνος. Έκανε ένα διάλειμμα από τις περιοδείες όπου συνοδεύει τον πατέρα του και
πέταξε χθες με φίλους του για να συμπαρασταθεί δίπλα στη αγαπημένη του ομάδα, την
οποία και υποστηρίζει φανατικά.

Ποιοι πολιτικοί
πήγαν στο Βερολίνο
για τη EuroLeague
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«Πόρτα» Κωνσταντοπούλου
σε Κασσελάκη
Ο Στέφανος Κασσελάκης μπορεί να έκανε άνοιγμα προς την
Πλεύση Ελευθερίας και το ΜέΡΑ25, αλλά κανείς δεν τον πήρε
στα σοβαρά. Καλά, μέσα στο ίδιο του το κόμμα το ξέρουμε πως
γελάνε μαζί του και οι περισσότεροι πραγματικοί αριστεροί είναι
απογοητευμένοι με το απολιτίκ
λαϊφστάιλ αφήγημα που στήνει
καθημερινά. Στελέχη του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, όπως ο Κώστας Ζαχαριά-
δης, εξέφρασαν τη δυσφορία
τους για το φλερτ Κασσελάκη
με τα άλλα κόμματα της Αριστε-
ράς. Την ιδέα «πάγωσε» και η
ίδια η Ζωή Κωνσταντοπούλου, η
οποία μιλώντας στον ΣΚΑΪ ξε-
καθάρισε ότι το κόμμα της δεν
δημιουργήθηκε για να διαπραγματεύεται θέσεις και θώκους και
πρόσθεσε ότι η ίδια δεν ψάχνει καρέκλα. Αφού αποκάλυψε ότι
έχει καλέσει τον Στέφανο Κασσελάκη να τον ενημερώσει για ζη-
τήματα «που μπορεί να μην τα ξέρει», πρόσθεσε ότι «με ανθρώ-
πους που έχουν παραβιάσει τη λαϊκή ετυμηγορία δεν συζητά-
με». Επιπλέον, η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας εξέφρασε
και όσα… νιώθει σχετικά με την ιδέα να κάνει με τον ΣΥΡΙΖΑ μια
νέα… αρχή. «Εδώ δεν έχουμε ρομάντζο», απάντησε. Στέφανε,
τα «χαστούκια» έρχονται από παντού τελικά.

«Ράπισμα» Πύρρου
Δήμα σε ΣΥΡΙΖΑ 
και Χρυσή Αυγή

Ε
ίναι γνωστή η θέση του Πύρρου Δήμα κα-

τά του λαϊκισμού του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και της

Χρυσής Αυγής. Την έχει εκφράσει πολλές

φορές και μάλιστα δέχτηκε και αρκετές επιθέσεις

από πολλά στελέχη και των δύο παρατάξεων. 

Ο υποψήφιος ευρωβουλευτής της Νέας Δημο-

κρατίας σε ακόμη μία συνέντευξη που παραχώρη-

σε στάθηκε στην εκρηκτική περίοδο των μνημο-

νίων και το δηλητήριο που έριξαν στην πολιτική

ζωή της χώρας τα κόμματα που οργάνωναν τις

συγκεντρώσεις στις πλατείες. 
Σύμφωνα με όσα είπε ο Ολυμπιονίκης, το μόνο

που έκαναν ο ΣΥΡΙΖΑ και η Χρυσή Αυγή ήταν να
σπάνε πλακάκια. Τότε ο Πύρρος Δήμας ήταν βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ και θυμήθηκε πως ήταν «δύ-
σκολες στιγμές. 

Είχαμε Χρυσή Αυγή, είχαμε ΣΥΡΙΖΑ απέξω,
έσπαγαν πλακάκια, είχαμε μνημόνια, είχαμε απο-
φάσεις μεγάλες να πάρουμε για τη χώρα». Σχετικά
με το αν εξισώνει τον ΣΥΡΙΖΑ με τη Χρυσή Αυγή, η
απάντησή του ήταν ξεκάθαρη: «Ο ένας ήταν στην
πάνω πλατεία, ο άλλος ήταν στην κάτω πλατεία.
Δεν άλλαζε κάτι. Και οι δύο έσπαγαν τα πλακάκια,
δεν έκαναν τίποτε άλλο. Έσκιζαν τα μνημόνια. Δεν
είπα ότι έχουν την ίδια δικαιολογία, απλώς τότε και
οι δύο έσπαγαν πλακάκια και έσκιζαν μνημόνια».

Ο «πύρινος λόγος»
Χαρδαλιά στην Πάτρα

Όταν ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς
κατέβηκε από το βήμα του θεματικού συνεδρίου της
ΕΝΠΕ που πραγματοποιήθηκε στην Πάτρα, τον πλη-
σίασε ένας δημοσιογρά-
φος της περιοχής και του
επεσήμανε πως «ο λόγος
του ήταν πύρινος» και
πως φαίνεται ότι «είναι
έτοιμος να συγκρουστεί
με όσους κρατάνε τη χώ-
ρα πίσω». Ο περιφερειάρ-
χης μειδίασε και του
απάντησε πως «με την
κυβέρνηση Μητσοτάκη μοιραζόμαστε τα ίδια οράμα-
τα» και «είμαστε αποφασισμένοι να βάλουμε τέλος
στις παθογένειες και τις αρρυθμίες που ταλαιπω-
ρούν εδώ και δεκαετίες το κράτος». Του εξήγησε μά-
λιστα πως αυτό το βαθύ κράτος βρίσκεται μονίμως
«κάπου εκεί στην κεντρική πολιτική σκηνή και νομί-
ζω ότι μαζί με τον πρωθυπουργό θα δώσουμε ένα τέ-
λος στις αλληλοκαλύψεις φορέων που προκύπτουν
σε κάθε σημαντικό ζήτημα». Ο κ. Χαρδαλιάς πιστεύει
πως έχουν ωριμάσει οι συνθήκες προκειμένου να
λυθεί αυτός ο γόρδιος δεσμός των πολλαπλών αρμο-
διοτήτων μεταξύ των υπηρεσιών και προαναγγέλλει
συγκρούσεις με τα πάσης φύσεως συμφέροντα που
δεν επιθυμούν κάτι τέτοιο. «Είμαι από τους ανθρώ-
πους που δεν κρύβονται πίσω από τις ευθύνες», συ-
νηθίζει να λέει.

Γεωργιάδης: 
«Ο Κασσελάκης είναι η
τιμωρία των αριστερών»
Οι ατάκες του υπουρ-
γού Υγείας Άδωνι Γε-
ωργιάδη κανονικά
πρέπει να γίνουν βι-
βλίο και να διδάσκον-
ται στην τέχνη της πο-
λιτικής επικοινωνίας.
Χθες, αναφερόμενος
στην πολιτική επικαι-
ρότητα, ο κ. Γεωργιά-
δης έριξε τα πυρά του στον πρόεδρο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ τονίζοντας: «Ο Στέφανος Κασσελάκης
έχει μια ελαφριά αισθητική. Πιστεύω είναι η
θεία δίκη των αριστερών. Για πάρα πολλά
χρόνια εξέφραζαν τη σοβαρότητα στην τέ-
χνη. Ήταν πιο κουλτουριάρηδες. Για τους
αριστερούς είναι η τιμωρία τους ο κ. Κασσε-
λάκης». Και συνέχισε τονίζοντας: «Έχει επι-
κοινωνιακό ταλέντο και λάμψη, αλλά είναι
χαρακτηριστικά για να γίνει πρωθυπουργός;
Δεν έχει πολιτική συγκρότηση. Δεν εκφρά-
ζει πολιτικό λόγο. Βγαίνει και λέει για τη Χα-
μάς ότι είναι ολίγον ανθρωπιστική οργάνωση
και μετά έκανε τούμπα».

Μενδώνη για το έργο
Καραμανλή στον πολιτισμό
Αφιερωμένη στο σπουδαίο έργο και την παρα-
καταθήκη του Κωνσταντίνου Καραμανλή στον
χώρο του πολιτισμού ήταν η εκδήλωση με θέ-
μα «Πολιτισμός και Δημοκρατία» που πραγ-
ματοποιήθηκε το βράδυ της περασμένης Τε-
τάρτης στο Ίδρυμα «Κωνσταντίνος Γ. Καρα-
μανλής» με την παρουσία προσωπικοτήτων
του Πολιτισμού και των Γραμμάτων. Η εκδή-
λωση πραγματοποιήθηκε με αφορμή τα πε-
νήντα χρόνια από την αποκατάσταση της Ελ-
ληνικής Δημοκρατίας, με τη συνεργασία του
Ιδρύματος Καραμανλή και του Ευρωπαϊκού
Πολιτιστικού Κέντρου Δελφών. Η εκδήλωση
άρχισε με ομιλία της υπουργού Πολιτισμού
Λίνας Μενδώνη, που έκανε εκτενή αναφορά
στο όραμα και το έργο του Κωνσταντίνου Κα-
ραμανλή στον πολιτισμό.

Συνέχεια στο θρίλερ 
του Νίκου με τον Πανάρα
Το σίγουρο είναι ότι δεν θα πλήξουμε με αυτή την κόντρα που
άνοιξε μεταξύ του Νικολιού και του Πανάρα. Μετά το εξώδικο
που έστειλε το Νικολιό του Μαρίνου στον... στρατάρχη Πάνο, ο
Καμμένος επέστρεψε με νέα, ακόμη πιο βαριά ανάρτηση, γρά-
φοντας «Έβρος-Θράκη Ευρο-Βουλή Ευρωβουλή για όσους κα-
ταλαβαίνουν…». Επί της ουσίας, ο Ανδρουλάκης δεν απάντησε
στον Καμμένο, αλλά μαθαίνω ότι ετοιμάζει και αγωγή εναντίον
του πρώην συγκυβερνήτη του Αλέξη Τσίπρα. Νίκο, καλά ξεμπερ-
δέματα εύχομαι από βάθος καρδιάς. Συμπάσχω μαζί σου… 
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Συνεχίζει τις περιοδείες ο ακούραστος Βασίλης Κι-
κίλιας ανά την Ελλάδα, κάνοντας συσκέψεις τόσο με
τις Πυροσβεστικές Υπηρεσίες όσο και με τους δη-
μάρχους και όλους τους φορείς που εμπλέκονται στη
διαχείριση πυρκαγιών. Την Τρίτη βρέθηκε στη Χαλκί-
δα, όπου πραγματοποίησε συσκέψεις με τους αξιω-
ματικούς και πυροσβέστες, καθώς επίσης με τον πε-
ριφερειάρχη Στερεάς Ελλάδας Φάνη Σπανό, βουλευ-
τές, δημάρχους απ’ όλο το νησί και τοπικούς φορείς.
Ο κ. Κικίλιας, μάλιστα, δήλωσε πως «πληρώσαμε πέ-
ρυσι ακριβό τίμημα στη Νότια Εύβοια. Χάθηκαν δύο

παλικάρια από την Πολεμική Αεροπορία. Δεν το ξε-
χνάμε ποτέ και στη μνήμη αυτών των ανθρώπων πρέ-
πει να παλέψουμε και να είμαστε ακόμη καλύτεροι
και ακόμη πιο δυνατοί φέτος». Πράγματι κανείς δεν
ξεχνάει το τι έγινε πέρυσι και τι θυσίες έκαναν οι πυ-
ροσβέστες μας για να προστατεύσουν την πατρίδα
μας και τους συμπολίτες μας. Αυτό το καλοκαίρι όλοι
γνωρίζουμε πως θα είναι πολύ δύσκολο και ευελπι-
στούμε πως με το νέο δόγμα δασοπυρόσβεσης που
εισάγαγε ο Κικίλιας θα δούμε μια καλύτερη κατάστα-
ση στα μέτωπα των πυρκαγιών.Το

..
. 
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Κικίλιας: «Αυτό το καλοκαίρι θα είναι δύσκολο»

Ο κοντός ερωτύλος δήμαρχος
Ποιος δήμαρχος μεγάλου δήμου της

Ανατολικής Αττικής με τεράστιο μπόι

(1,50μ.) την έχει δει ζεν πρεμιέ; Μαθαίνουμε ότι εξαι-

τίας του χώρισε η γραμματέας του, μητέρα δύο παι-

διών, την οποία έχει σπιτώσει σε πολυτελή βίλα και τη

χρύσωσε... Άλλωστε, ένα λαϊκό άσμα λέει «οι σαραντά-

ρες ίσον με δύο εικοσάρες…». Λέγεται ότι μεταξύ τους

υπάρχει και κάποια συγγένεια… Τα δύο πιτσουνάκια ζουν

τον έρωτά τους μακριά από φώτα της δημοσιότητας…

Ο πληροφοριοδότης μας έχει στην κατοχή του και πιπε-

ράτες φωτογραφίες από τη δράση του ερωτευμένου

ζεύγους. Μείνετε συντονισμένοι, θα πέσει πολύ γέλιο.
Ο «πρώην» και... άχαστος

Ούτε μία ούτε δύο είναι οι δημοσκοπή-
σεις που «τρέχουν» για το μέλλον της Κεν-
τροαριστεράς, με πιο ενδιαφέρον ερώτημα
αυτό που αφορά τον ηγέτη ενός τέτοιου εγ-
χειρήματος που θα περιελάμβανε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Αριστερά. Στα
ονόματα που ρίχνουν στο τραπέζι οι εται-
ρείες είναι βέβαια οι αρχηγοί των συγκε-
κριμένων κομμάτων Στέφανος Κασσελά-
κης, Νίκος Ανδρουλάκης, Αλέξης Χαρί-
τσης αλλά και κάποιοι δελφίνοι όπως ο
Μανώλης Χριστοδουλάκης ή ο Διονύσης
Τεμπονέρας.  Παρ’ όλα αυτά, η δημοφιλέ-
στερη απάντηση μέχρι τώρα είναι σε όλες
τις έρευνες ο «πρώην». Ο μόνος άνθρωπος
δηλαδή που έχει «αποτραβηχτεί» από την
κεντρική πολιτική σκηνή και κάνει... ευρω-
παϊκή καριέρα. Ο άχαστος ντε. Ακόμη πιο
ενδιαφέρον από την «επιρροή» του Αλέξη
Τσίπρα στον κόσμο της Κεντροαριστεράς
είναι βέβαια ποιοι «παρήγγειλαν» τις συγ-
κεκριμένες δημοσκοπήσεις.

Κ
ρατήστε μικρό κα-
λάθι για το ταξίδι-
αστραπή του Στέ-

φανου Κασσελάκη στη
Ραμάλα την Κυριακή μέ-
χρι τη Δευτέρα. 

Από το γραφείο Τύπου
του κόμματος ο ένας το
παρουσιάζει «κλειδωμέ-
νο» και ο άλλος «υπό εξέ-
ταση», ενώ και ο Στέφα-
νος Κασσελάκης, συνομι-
λώντας με κοινοβουλευτι-
κούς συντάκτες, το άφησε
ανοιχτό λέγοντας πως θα
πάει «αν με αφήσει το Ισ-
ραήλ». Η αλήθεια είναι
πως με την ένταση στο ση-
μείο που βρίσκεται μοι-
άζει περίεργο το Ισραήλ
να δώσει άδεια για να γί-
νει ένα τέτοιο ταξίδι. Η σκέψη για το συγκεκριμένο ταξίδι είχε πέσει πριν από περίπου έναν
μήνα από την ηγετική ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ, που πάλευε να μαζέψει τις αντιδράσεις στο εσω-
τερικό της για τη θέση υπέρ του Ισραήλ που πήρε από την αρχή της σύγκρουσης. Φαίνεται
όμως πως η αντίδραση του Ισραηλινού πρέσβη στη φράση του Στέφανου Κασσελάκη για τη
Χαμάς εκνεύρισε ιδιαίτερα τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος «διέρρευσε» το συγκεκρι-
μένο ταξίδι, αν και δεν είναι καθόλου σίγουρο ότι θα πραγματοποιηθεί.

Τον πέρασε
πριονοκορδέλα 
τον Στέφανο

Από το βήμα της Βουλής ο Κυριάκος
Μητσοτάκης ήταν χθες απολαυστικός.
«Πείτε στον Κασσελάκη την επόμενη

φορά που θα κά-
νει σποτάκι να
συγκρίνει παρεμ-
φερή προϊόντα,
όχι κανονικό λάδι
με βιολογικό και
σε διαφορετικές
συσκευασίες».

Καταπληκτικό! Στο τέλος μάλιστα είπε
στους Συριζαίους: «Καλός επιχειρημα-
τίας μπορεί να είναι, αλλά για λαδέμπο-
ρας δεν κάνει». 

Ξέφυγε η
Κωνσταντοπούλου

Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγματα. Παρα-
πέμπουν σε κατασκοπικές μεθόδους. Και
αναφέρομαι σε ένα πολύ σοβαρό θεσμικό
ατόπημα στο οποίο υπέπεσε η πρόεδρος της
Πλεύσης Ελευθερίας Ζωή Κωνσταντοπού-
λου στην Ολομέλεια της Βουλής, καθώς βιν-
τεοσκοπούσε βουλευτές της ΝΔ χωρίς να ζη-
τήσει άδεια. Οι «γαλάζιοι» βουλευτές την πή-
ραν χαμπάρι όταν τελείωσε η δευτερολογία
του πρωθυπουργού και διαμαρτυρήθηκαν
έντονα, με πρώτο τον Δημήτρη Μαρκόπουλο,
με αποτέλεσμα να παρέμβει ο πρόεδρος Κώ-
στας Τασούλας και να της κάνει παρατήρηση.
Εδώ όμως μιλάμε για παράνοια. Μη με ρωτή-
σετε γιατί το έκανε. Σηκώνω τα χέρια ψηλά…
δεν μπορώ να μπω στο μυαλό αυτών των αν-
θρώπων. Είναι μια συνομοταξία μόνοι τους.
Θυμάστε βεβαίως τον Βαρουφάκη (της ίδιας
σχολής με την Κωνσταντοπούλου) που ηχο-
γραφούσε τα Eurogroup.

Και τρίποντο 
και καρδούλα

Το τελευταίο διάστημα ο πρωθυπουρ-
γός αποδεικνύεται μετρ του τρολαρίσμα-
τος! Μετά την επική ατάκα για τον Άδωνι
που θα λυσσάξει με τα γαλάζια αθλητικά
του πρωθυπουργού, ο κ. Μητσοτάκης
έβαλε τρίποντο χθες όταν απευθυνόμε-
νος στην ως συνήθως φωνασκούσα Ζωή
Κωνσταντοπούλου τής είπε ότι έτσι όπως
το πάει η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας, θα τον αναγκάσει να απαντήσει με
καρδούλα!

Γρίφος: Το κλειδωμένο ή 
το υπό εξέταση ταξίδι στο Ισραήλ
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H
Ευρώπη διανύει μια άκρως αν-
τισυμβατική περίοδο. Έννοιες
και αξίες που συνδέονται άμε-

σα με το ευρωπαϊκό κεκτημένο, όπως
είναι η «ελευθερία» και η «δημοκρα-
τία», δεν θεωρούνται πλέον δεδομέ-
νες. Δεν είναι μόνο η ρωσική εισβολή
στην Ουκρανία και οι παρενέργειές της
που προκαλούν ανησυχία και αβεβαι-
ότητα στους πολίτες. Είναι η ευρύτερη
συντηρητικοποίηση που παρατηρείται
στην πολιτική ζωή εντός του κοινού οι-
κοδομήματος, που οδηγεί σε πρακτι-
κές που παραπέμπουν στο παρελθόν
και καμία σχέση δεν μπορούν να έχουν
με όσα εμπνεύστηκαν οι οραματιστές
της ενωμένης Ευρώπης Σουμάν και
Σπινέλι. 

Αρκεί μια ενδελεχής ματιά στα θέ-
ματα που προβάλλουν επιφανή Μέσα
Μαζικής Ενημέρωσης σε ολόκληρη
την επικράτεια, για να αντιληφθεί κα-
νείς το μέγεθος του προβλήματος. Σε
κάθε περίπτωση, οι γεωπολιτικές ανα-
ταράξεις αλλά και η άνοδος των ακρο-
δεξιών κομμάτων σχετίζονται με το
κλίμα και την ανασφάλεια που επικρα-
τεί στις μέρες μας σε όλα τα κράτη-μέ-
λη. Κορυφαία ζητήματα που άπτονται
και της ελευθερίας του Τύπου βλέπουν
καθημερινά το φως της δημοσιότητας
και απασχολούν αντίστοιχες συνε-
δριάσεις στις αίθουσες του ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου, στις Βρυξέλλες και
στο Στρασβούργο. 

Μόλις πρόσφατα, το έγκυρο Euractiv
φιλοξένησε ένα πολύ ενδιαφέρον ρε-
πορτάζ σχετικά με κινήσεις της ιταλι-
κής κυβέρνησης να περιορίσει την πο-
λυφωνία και να ελέγξει ουσιαστικά τη
λειτουργία της κρατικής RAI. 

Η πολυφωνία στα ΜΜΕ είναι ένα
άκρως σοβαρό θέμα που αφορά μόνο
το παράδειγμα της Ιταλίας, αλλά και
άλλες ευρωπαϊκές χώρες, ενώ η αντι-
πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
Γιούροβα γίνεται το τελευταίο διάστη-
μα αποδέκτρια παραπόνων και επι-
στολών από διεθνείς δημοσιογραφι-
κές ενώσεις σχετικά με προσπάθειες
από την πλευρά πολιτικών οργανι-
σμών και θεσμών να ελέγξουν την
πληροφορία και την ενημέρωση. Πο-
λιτικοί αναλυτές και ερευνητές που
ασχολούνται διεξοδικά με τη δημο-
κρατία και τη λειτουργία των Μέσων
Μαζικής Ενημέρωσης στην Ευρώπη
του 21ου αιώνα επισημαίνουν τους
κινδύνους που ελλοχεύουν τόσο από
την έξαρση των νέων μέσων όσο και
από την αγωνιώδη προσπάθεια των
πολιτικών να επιβληθούν σε ένα ού-

τως ή άλλως αχανές μιντιακό περι-
βάλλον σε όλο τον δυτικό κόσμο. 

Στο μεταξύ, αλγεινή εντύπωση προ-
καλούν οι ανοιχτοί δίαυλοι επικοινω-
νίας που διατηρούν κόμματα που κι-
νούνται στα άκρα του πολιτικού
τόξου με τη ρωσική πλευρά και
μάλιστα σε μια ιδιαίτερη ευαί-
σθητη περίοδο, όπου η ΕΕ κα-
λείται να διαχειριστεί συνολικά
τις τρέχουσες συνέπειες και τις
μελλοντικές προκλήσεις λόγω
του ρωσικού αναθεωρητισμού.
Είναι μια αξιοσημείωτη παράμε-
τρος που επηρεάζει πολιτικά και
την ενωμένη Ευρώπη, από τη
στιγμή που βρίσκεται σε προεκλογική
περίοδο και οι πολίτες θα κληθούν πο-
λύ σύντομα να ψηφίσουν εκείνους που
θα εκπροσωπήσουν το κοινό ευρωπαϊ-
κό όραμα την περίοδο 2024-2029. 

Με άλλα λόγια, σε αυτήν την κρίσιμη
συγκυρία ο αριθμός των ευρωβουλευ-

τών που ενδέχεται να εξυπηρετεί και
άλλες πολιτικές σκοπιμότητες με ευ-
θείες αναφορές και έξω από τα ευρω-
παϊκά σύνορα πρέπει να μειωθεί δρα-
στικά. Η ακροδεξιά ως πολιτικό φαινό-

μενο που εξαπλώνεται με κινη-
ματογραφική ταχύτητα στη Βό-
ρεια και Κεντρική Ευρώπη απο-
τελεί αντικείμενο σχολιασμού
και προβληματισμού στην ευ-
ρωπαϊκή δημόσια σφαίρα. 

Οι ακραίες αναφορές στελε-
χών και οι αδιαφανείς σχέσεις
με δυνάμεις που θέλουν να
πλήξουν το κοινό ευρωπαϊκό
εγχείρημα προκάλεσαν ρήγμα

στο εσωτερικό του ID, δηλαδή στην πο-
λιτική οικογένεια της ευρωπαϊκής
ακροδεξιάς. Μάλιστα σε πρόσφατη
ψηφοφορία της ηγετικής ομάδας του
ID πάρθηκε η απόφαση για τον απο-
κλεισμό του κόμματος Εναλλακτική
για τη Γερμανία, AfD, μια πολύ ενδια-

φέρουσα εξέλιξη, καθώς η γερμανική
ακροδεξιά μένει μόλις δύο εβδομάδες
πριν ανοίξουν οι κάλπες των ευρωε-
κλογών, και υπό το βάρος της πτώσης
των ποσοστών της τους τελευταίους
μήνες, πολιτικά άστεγη. 

Την ίδια ώρα, πολλά ερωτήματα εγεί-
ρει η στάση που θα κρατήσει η νέα ολ-
λανδική κυβέρνηση πάνω σε μείζονα
ανοιχτά ζητήματα στην ευρωπαϊκή πο-
λιτική σκακιέρα. Υπενθυμίζεται ότι πολύ
πρόσφατα τέσσερα ολλανδικά κόμματα,
με βασικό κορμό τον νικητή των βου-
λευτικών εκλογών, δηλαδή του ακροδε-
ξιού Κόμματος για την Ελευθερία του
Γκέερτ Βίλντερς, συμφώνησαν σε ένα
κυβερνητικό πρόγραμμα που προτάσ-
σει εθνικιστικές κορόνες και στέκεται
κριτικά απέναντι στην Ευρώπη.

Όλα τα παραπάνω στοιχεία καταλή-
γουν αναπόφευκτα στο εξής συμπέρα-
σμα: η συμβίωση των πολιτικών δυνά-
μεων στους ευρωπαϊκούς θεσμούς και
η εξεύρεση κοινού τόπου πάνω στη
βαριά ατζέντα της επόμενης φάσης θα
είναι δύσκολη, πιθανώς και επεισο-
διακή. Ωστόσο, οι θεματοφύλακες της
ευρωπαϊκής πολιτικής οφείλουν με
κάθε τρόπο να υπερασπιστούν τις βα-
σικές αρχές και αξίες της κοινής μας
πορείας, αυτές για τις οποίες όλος ο
ευρωπαϊκός πληθυσμός πρέπει να εί-
ναι υπερήφανος.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Προκλήσεις 
δημοκρατίας 

στην Ευρώπη του 2024
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Σ την Πελοπόννησο. Σε όχι ιδιαίτερα υψηλού προφίλ τουριστικό προορισμό,

μάλλον από τους λεγόμενους «φτηνούς», αν υπάρχει πια τέτοιο πράγμα. Σε

καφε-ομπρελοξαπλωστράδικο. Από τις τριάντα ομπρελοξαπλώστρες, είναι

γεμάτες οι τέσσερις. Όλοι ξένοι. Σέρβις στην παραλία δεν υπάρχει. Μέχρις εδώ καλά.

Μάιος είναι.

Πάω μέσα στο μαγαζί και παραγγέλ-

νω έναν καφέ φίλτρου. Με ρωτάνε αν

είναι για την παραλία, λέω ναι και μου

τον δίνουν σε χάρτινο ποτηράκι. Πόσο

κάνει; Δυόμισι ευρώ, μου απαντά ο

σερβιτόρος, πληρώνω και πάω να φύ-

γω για την ομπρελοξαπλώστρα μου.

Μισό λεπτό, το νεράκι σας, μου λέει

και πράγματι μου δίνει ένα μπουκαλά-

κι νερό. Εξαιρετικά. 

Τι έγινε μέσα 
σε μια νύχτα;

Την επόμενη μέρα πάω στο ίδιο μέ-

ρος με σκοπό να πάρω τον καφέ μου

και το νεράκι μου και να πάω στην ίδια

ομπρελοξαπλώστρα, καθότι ο άνθρω-

πος είναι πλάσμα της συνήθειας. Πα-

ραγγέλνω τον καφέ, μου τον φέρνουν

σε χάρτινο ποτηράκι, πάω να βγάλω

ψιλά και μου λέει ο άνθρωπος: «Τρία

ευρώ». Αιφνιδιάζομαι. Μόλις χθες

δεν τον πήρα δυόμισι; Συνέβη κάτι τη

νύχτα και το ’χασα; Εισέβαλε η Ρωσία

και σε άλλη χώρα, πέσανε πυρηνικά

στην Κολομβία και χάθηκε ο καφές,

υποτιμήθηκε το ευρώ;

Δεν είπα τίποτε, παρ’ όλα αυτά, διό-

τι «έπαιξα» σε λίγα δευτερόλεπτα στο

μυαλό μου όλες τις πιθανές απαντή-

σεις που θα άκουγα: Χθες ήταν άλλη σεζόν, κάναμε λάθος, κάνατε λάθος και τα

λοιπά. Πλήρωσα τα τρία ευρώ και πριν φύγω ρώτησα: «Το νεράκι;» Πράγματι,

μου πιάνει ένα μπουκαλάκι νερό και με κοιτάει: «Πενήντα σεντς», μου λέει

ψύχραιμα. Για όσους δεν πρόσεχαν στα μαθηματικά, αυτό σημαίνει ότι μέσα σε

24 ώρες, από τις 22 έως τις 23 Μαΐου, ένας γαλλικός καφές σε χάρτινο ποτηρά-

κι αυξήθηκε κατά 40%. Διότι έτσι.

Την επόμενη μέρα δεν ξαναπήγα, φοβήθηκα, ποιος ξέρει πόσο θα τον χρέ-

ωναν τον καφέ ή αν θα με έπαιρναν όμηρο. Πήγα σε άλλο ομπρελοξαπλω-

στράδικο, εντελώς άδειο από κόσμο, στο οποίο έχουν στηθεί τσάτρα πάτρα οκτώ σε-

τάκια, αποτελούμενα από τις περσινές (ή και δεκαετίας) πλαστικές ξαπλώστρες που

σαφέστατα έχουν δει και καλύτερες μέρες και κάτι ομπρέλες με τόσο σκουριασμέ-

να σίδερα που φοβάσαι ότι από στιγμή σε στιγμή θα σπάσουν και θα σου έρθουν κα-

πέλο και το σίδερο και η ομπρέλα. Φίλτρου δεν είχαν εκεί, ούτε τασάκι, είχαν σέρ-

βις παραλίας όμως. Ας πιω έναν καπουτσίνο. Έρχεται ο καπουτσίνο, σε χάρτινο πο-

τηράκι - μαζί με ένα μπουκαλάκι νερό. Μπορείτε να με πληρώσετε; Βεβαίως, πόσο

κάνει; Τεσσεράμισι ευρώ.

Έμεινα να τον κοιτάω σαν χαζή. Τεσσεράμισι ευρώ ο καπουτσίνο στο χάρτινο ποτή-

ρι, στην άδεια παραλία, στο πουθενά, τον Μάιο; Γιατί; Ούτε να πλύνεις φλιτζάνι δεν

έχεις. Πληρώνω, αφήνω και το πενηντάλεπτο στον σερβιτόρο και εκείνος πριν φύγει

μου λέει επί λέξει: «Να ξέρετε όμως ότι

από την άλλη εβδομάδα θα χρεώνουμε

και τις ομπρέλες». Από αυτήν τη φράση

πιο πολύ μου χτύπησε το «όμως». Ήταν

κάπως απειλητικό. Ήταν κάπως σαν

«μη φανταστείς ότι θα τη βγάζεις τσάμ-

πα εδώ», διότι προφανώς ο καπουτσίνο

του τάλιρου θεωρείται τσάμπα. Επίσης,

«θα χρεώνουν ΚΑΙ τις ομπρέλες», που

στα ελληνικά σημαίνει, τάλιρο ο κα-

πουτσίνο και επιπλέον η ομπρέλα. 

Δεν είμαστε 
με τα καλά μας

Σκέψου να σου έρθει καμιά τρελή

διάθεση να πιεις και δεύτερο καφέ. Ει-

κοσάευρο το τρίωρο στην παραλία. Αν

πεινάσεις, δεν το κουβεντιάζω καν.

Ένα νεφρό θα πρέπει να το δώσεις άνε-

τα.

Έκανα έναν γρήγορο υπολογισμό:

Άμα πάω να πάρω μια ομπρέλα, μια ξα-

πλώστρα και μια καπουτσινιέρα σε 10

μέρες έχω κάνει απόσβεση και μου

έχουν μείνει κιόλας. Και σκέφτομαι

διάφορα, όπως ας πούμε να πάω να τα

στήσω όλα αυτά ακριβώς μπροστά στα

ομπρελοξαπλωστράδικα, να τους τη

σπάσω. Κι  όποιος πλησιάζει  να τον

κερνάω καφέδες. Δεν είμαι εκδικητι-

κός άνθρωπος, αλλά κάπου χάνεις την ψυχραιμία σου. Αυτοί όλοι τον Αύγου-

στο θα σου ζητάνε διόδια για να περάσεις να πας να κάνεις βουτιά. Θα σου ζη-

τάνε 50 ευρώ για έναν καφέ. Θα σου ζητάνε να τους αφήσεις το παιδί σου αμα-

νάτι για να ξαπλώσεις δύο ώρες στη σκιά.

Δεν είμαστε με τα καλά μας. Πραγματικά όμως δεν είμαστε με τα καλά μας.

Ούτε αυτοί είναι με τα καλά τους, ούτε κι εμείς που πάμε στα μαγαζιά τους, ού-

τε η χώρα ολόκληρη. Έχουμε περιέλθει σε μια μαζική παράκρουση που δεν

πιστεύω ότι θα έχει καλά αποτελέσματα. Αν γράψω ότι αυτουνού που μου χρέ-

ωσε 40% επάνω τον καφέ μέσα σε μια ημέρα πρέπει κανονικά να του τον φέρω στο κε-

φάλι, θα με πάνε για προτροπή σε βία, οπότε δεν το γράφω.

Αντ’ αυτού πάω να πάρω ομπρέλα. Μπορεί να πάρω τρεις τέσσερις να του το κλείσω

εντελώς από μπροστά, δεν ξέρω, θα δω. Και να φτιάχνω ατελείωτους καπουτσίνους

και να τους σκορπίζω παντού στην άμμο σαν παγίδες. 

Δεν παλεύεται αλλιώς αυτή η χώρα. Μόνο αν γίνεις Βιετκόνγκ.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Καλά ξεκινά 
η σεζόν



Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης έριξε τα
«πυρομαχικά» της αλήθειας των
αριθμών αλλά και των κυβερνητι-

κών πρωτοβουλιών για «αναχώματα» στο
προεκλογικό σωσίβιο κατά της ακρίβειας
από το οποίο προσπαθεί να πιαστεί η αντι-
πολίτευση δεκαέξι μέρες πριν από την ευ-
ρωκάλπη. «Οι Ελληνίδες και οι Έλληνες
έχουν και μνήμη και γνώση. Συγκρίνουν,
ζυγίζουν και αποφασίζουν. Αν σήμερα σας
απάντησα εγώ, σε δύο εβδομάδες θα σας
απαντήσουν εκείνοι», σημείωσε στην πα-

ρέμβασή του στη Βουλή. Ο
πρωθυπουργός διέλυσε
τους πέντε μύθους που
καλλιεργούνται από μείζο-
να και ελάσσονα αντιπολί-
τευση, εκπέμποντας καθα-
ρό μήνυμα προς τους πολί-
τες ότι «η αναμέτρηση με
τον πόλεμο της ακρίβειας

αποτελεί για αυτή την κυβέρνηση απόλυτη
πολιτική προτεραιότητα» και ταυτόχρονα
την κεντρική επιδίωξη αυτού του άτυπου
debate στην Ολομέλεια: «Να μάθουν οι πο-
λίτες την αλήθεια, τη μακροοικονομική
αλήθεια». Από την άλλη, ο κ. Μητσοτάκης
απέναντι στα αλυχτίσματα του λαϊκισμού
επανάλαβε ότι πρόκειται «για ένα δύσκολο
στοίχημα το οποίο για να κερδηθεί χρει-
άζονται και χρόνος και συστηματική προ-
σπάθεια», προσθέτοντας αιχμηρά προς τα
έδρανα της αντιπολίτευσης: «Πριν απ’ όλα
χρειάζονται ρεαλισμός και γνώση της
πραγματικότητας».

Η Ελλάδα δεν είναι πρωταθλήτρια
στην ακρίβεια

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης υπογράμμισε ότι
δεν πρόκειται να εξωραΐσει καμία κατάστα-
ση και έθεσε με ευκρίνεια τον στόχο: «Δεν
έχουμε τελειώσει με το πρόβλημα. Για αυτό
και η έμφαση δεν πρέπει να δίνεται μόνο
στην αποκλιμάκωση του πληθωρισμού αλλά
και στη μείωση του πληθωρισμού εκεί που
μπορούμε να την πετύχουμε».

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έστρεψε τους
προβολείς στους αριθμούς που αποδει-
κνύουν ότι η Ελλάδα «δεν είναι πρωταθλή-
τρια στην ακρίβεια» και υπερθεματίζοντας
προς αυτή την κατεύθυνση τόνισε: «Η ελ-
ληνική οικονομία δεν λειτουργεί κενό και
να μιλάμε για ακρίβεια Μητσοτάκη είναι
επιεικώς παραπλανητικό. Και εδώ τελικά
σας διαψεύδει η ίδια η πραγματικότητα».

Καρφώνοντας ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, όπως
και τα υπόλοιπα κόμματα, για τη στείρα τα-
κτική να αμφισβητήσουν την πρωτοβουλία
προς την Κομισιόν για μια ευρωπαϊκή πα-
ρέμβαση στον τρόπο λειτουργίας των πο-
λυεθνικών εταιρειών, ο κ. Μητσοτάκης
ανέφερε δηκτικά: «Εσείς ως Αριστερά δεν
ήσασταν ιστορικά κατά των μονοπωλίων;

Έρχεται μια πρόταση συγκεκριμένη και της
ασκείτε κριτική αντί να συνταχτείτε με την
πρόταση αυτή, η οποία, φαντάζομαι, επί
της αρχής δεν σας βρίσκει αντίθετους».

Αποδομώντας δε το αντιπολιτευτικό
«όπλο» για τα μέτρα ενίσχυσης του διαθέ-
σιμου εισοδήματος, ο πρωθυπουργός υπο-
γράμμισε σε αυστηρό τόνο: «Αυτό που δεν
μπορείτε να αμφισβητήσετε είναι ότι η πο-
λιτική αυξήσεως μισθών και συντάξεων
υλοποιείται με απόλυτη συνέπεια».

«Δεν έχετε μάθει από τα λάθη σας»
Ο πρωθυπουργός με τη «γόμωση» της

έκθεσης του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους εξαπέλυσε πολιτικές «οβίδες» εναν-
τίον του ΣΥΡΙΖΑ για την πρόταση νόμου που
κατέθεσε για την ακρίβεια. Σημειώνοντας
ότι μόνο η παρέμβαση για τον ΦΠΑ στοιχί-
ζει 4 δισ. ευρώ τον χρόνο και 2,4 δισ. για
κάθε επόμενο έτος. «Όλα τα μέτρα μαζί που
έχετε εξαγγείλλει στοιχίζουν στην τετραε-
τία 45,8 δισ. και επειδή κάποια στιγμή έχει
έρθει η ώρα να τελειώσει αυτό το παραμύθι,
από τη στιγμή που καταθέσατε πρόταση νό-
μου στο Κοινοβούλιο, αυτή πρέπει να κο-

στολογηθεί από το Γενικό Λογιστήριο. Η κο-
στολόγηση της πρότασής σας είναι εδώ. Να
πάτε την κοστολόγησή σας στο Γραφείο
Προϋπολογισμού της Βουλής για να την
επιβεβαιώσετε. 45 δισ., όχι μόνο Πρόγραμ-
μα Θεσσαλονίκης, δεν έχετε μάθει τίποτα
από τα λάθη σας», τόνισε καυστικά.

Κλιμακώνοντας δε την πολεμική του
εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ, προειδοποίησε ότι
αυτά τα οποία εισηγείται «συνεπάγονται
μόνο μία λέξη: χρεοκοπία και χωρίς επι-
στροφή. Είναι η ώρα να ξεφύγουμε από τον
λαϊκίστικο κύκλο. Το πάθημα πρέπει να γί-
νει μάθημα και όταν ο κόσμος αντιμετωπί-
ζει ένα πρόβλημα όπως η ακρίβεια, οι πο-
λιτικές δυνάμεις να μην καταφεύγουν σε
εύκολα συνθήματα τα οποία χαϊδεύουν αυ-
τιά αλλά τελικά φυλακίζουν μυαλά».

Για ΣΥΡΙΖΑ: «Κοροϊδεύετε 
ψιλό γαζί τον ελληνικό λαό»

Ανεβάζοντας δε τον βαθμό της αρνητι-
κής έκθεσης της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης, ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανέσυρε από
το συλλογικό υποσυνείδητο μια αλήθεια
της σύγχρονης πολιτικής ιστορίας. Ο κ.

Μητσοτάκης υπενθύμισε ότι το 2018 ο τότε
πρωθυπουργός Αλέξης Τσίπρας απέρριπτε
την πρόταση που σήμερα καταθέτει ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ για μείωση του ΦΠΑ, γιατί δεν θα περ-
νούσε το όφελος στους καταναλωτές.
«Μπορούμε να συμφωνήσουμε ότι δεν
μπορείτε να τάζετε λαγούς με πετραχήλια
χωρίς να παίρνετε καμιά απάντηση, κοροϊ-
δεύετε ψιλό γαζί τον ελληνικό λαό». Εξα-
κοντίζοντας βέλη εναντίον του απόντος
Στέφανου Κασσελάκη, ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης σημείωσε δηκτικά: «Και επειδή
άκουσα τον αρχηγό σας να λέει για τον
φρέσκο αέρα που φέρνει στην πολιτική, θα
πω ότι είναι αέρας κοπανιστός». Ο κ. Μη-
τσοτάκης δε αναχαιτίζοντας τα αντιπολι-
τευτικά βέλη ότι η κυβέρνηση κάνει πλάτες
στα συμφέροντα τόνισε: «Αν εμείς κάνουμε
πλάτη στα συμφέροντα, ποιος μείωσε 50
φόρους; Ποιος αύξησε μισθούς και συντά-
ξεις έπειτα από δεκατέσσερα χρόνια; Ποι-
ος φορολόγησε τα διυλιστήρια για τα υπερ-
κέρδη τους; Ποιος αύξησε το αφορολόγητο
στις οικογένειες με παιδιά και το επίδομα
μητρότητας;».

Για Κασσελάκη: 
«Για λαδέμπορας δεν κάνει»

Σε αυστηρό τόνο μάλιστα ο πρωθυπουρ-
γός ανέφερε: «Βγείτε επιτέλους από τον
φαντασιακό σας κόσμο και σταματήστε
επίσης να λέτε ανερυθρίαστα ψέματα και
για τις συγκρίσεις των τιμών». Σε αυτό το
φόντο επιτέθηκε στον Στέφανο Κασσελά-
κη με αφορμή ένα βίντεο στο οποίο ο αρ-
χηγός του ΣΥΡΙΖΑ επιχειρούσε να υπο-
στηρίξει τον ελληνικό πρωταθλητισμό
στην ακρίβεια: «Πείτε στον αρχηγό σας
όταν ξανακάνει σποτάκι να συγκρίνει ίδια
προϊόντα. Επιτυχημένος επιχειρηματίας
μπορεί να είναι, αλλά για λαδέμπορας δεν
κάνει». Από την άλλη, ο πρωθυπουργός
εξέπεμψε σαφές μήνυμα για τις επερχό-
μενες ευρωεκλογές: «Το βάρος της ψή-
φου της 9ης Ιουνίου θα είναι μεγάλο. Και
οι πολίτες ξέρουν πόσο σημαντική είναι η
σταθερότητα στον τρόπο ώστε να παρα-
μείνει σε τροχιά ανάπτυξης. Μακριά από
πειραματισμούς της αδράνειας και της
αποχής, μακριά από αψήφιστα δήθεν μη-
νύματα διαμαρτυρίας, τα οποία μπορεί να
ανοίξουν κερκόπορτες σε νέες περιπέτει-
ες. Ο λαός μας είναι συναισθηματικός, αλ-
λά συγχρόνως και σοφός».
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του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ

Κατά ριπάς βολές αλήθειας και
κυβερνητικές πρωτοβουλίες

Ο πρωθυπουργός διέλυσε όλους τους μύθους που καλλιεργούνται
από μείζονα και ελάσσονα αντιπολίτευση, εκπέμποντας 

καθαρό μήνυμα προς τους πολίτες
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Σ
το δεύτερο ημίχρονο του debate για την
ακρίβεια στη Βουλή το οποίο μετατράπηκε
σε σύγκρουση εφ’ όλης της ύλης, ο πρω-

θυπουργός δεν ανέβασε μόνο τα ντεσιμπέλ των
προεκλογικών διλημμάτων. Η
δευτερολογία του, με όρους πο-
λιτικής ευπρέπειας κόντρα στα
λαϊκίστικα σόου, αποτέλεσε ένα
βαρομετρικό χαμηλό εναντίον
των αρχηγών των αντίπαλων
κομμάτων, παρόντων και απόν-
των. «Η πρώτη μου υποχρέωση
απέναντι στη χώρα και την πα-
ράταξή μου είναι να αφήσω ορι-

στικά πίσω μας την εποχή της χρεοκοπίας. Η πα-
ράταξη αυτή θέλει να αφήσει πίσω την εποχή της
χρεοκοπίας, εκεί που θέλετε να μας πάτε», διαμή-
νυσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Κατάρριψη στα αντιπολιτευτικά
επιχειρήματα 

Διαλύοντας τα υποτιθέμενα αντιπολιτευτικά
ατού για το θέμα της ακρίβειας, ο κ. Μητσοτάκης
ξεκαθάρισε προς τις διαγκωνιζόμενες πτέρυγες
της κεντροαριστερής πολυκατοικίας ότι ο ίδιος
και η κυβέρνησή του «…ποτέ δεν κρυφτήκαμε.
Εξηγήσαμε όπου δεν μπορούμε να κάνουμε κάτι
γιατί δεν μπορούμε. Δεν είπαμε ότι υπάρχουν λε-
φτόδεντρα». Στρέφοντας τα βέλη του εναντίον του
Νίκου Ανδρουλάκη ανέφερε: «Μιλήσατε για την
Ισπανία και την ακρίβεια στα τρόφιμα. Ο πληθωρι-
σμός τροφίμων στην Ισπανία, μετά τη μείωση του
ΦΠΑ… παρεμφερή πληθωρισμό έχουμε με την
Ισπανία, μία μονάδα διαφορά. Όλες οι χώρες πα-
σχίζουν με το ίδιο πρόβλημα. Και δεν γνωρίζατε
πως ήδη η Ισπανία είχε πολύ χαμηλή φορολόγηση
στα τρόφιμα». 

«Λέτε παραμύθια στον κόσμο»
Από την άλλη, ο Κυριάκος Μητσοτάκης σήκωσε

το γάντι που του πέταξε ο Σωκράτης Φάμελλος για
το οικονομικό πρόγραμμα του ΣΥΡΙΖΑ: «Στα 15,1
δισεκατομμύρια μόνο το κοστολογημένο πρό-
γραμμά σας, χωρίς τον 13ο και 14ο μισθό. Θα τα
δώσετε; Μετά τις εκλογές; Άρα, λέμε παραμύθια
στον κόσμο». Πρόσθεσε, δε: «Το είδαμε το έργο
αυτό το 2015. Μια εξοργισμένη κοινωνία σάς πί-
στεψε και εσείς την εξαπατήσατε. Το ψέμα είναι
στο DNA σας. Υποσχεθήκατε ό,τι μπορείτε να
φανταστείτε. Έρχεται ο αρχηγός σας σε ένα νέο
περιτύλιγμα για να το πάει στο… τούρμπο. Δεν
μπορείτε να μάθετε τίποτα από τα λάθη σας. Να
σκεφτείτε το 41%, αλλά να σκεφτείτε γιατί έριξαν
εσάς στο 17%».

Ο κ. Μητσοτάκης καυτηρίασε την επίσκεψη
Κασσελάκη στην Παλαιστίνη: «Είπε ότι θα πάει
στη Ραμάλα. Ποιον θα συναντήσετε; Ή θα πάτε
για μία σέλφι;». Με φόντο το πρόσφατο λεκτικό
ολίσθημα Κασσελάκη για τη Χαμάς που προκά-
λεσε την αντίδραση του Ισραηλινού πρέσβη στην
Αθήνα, ο πρωθυπουργός συμπλήρωσε: Τι θα
πείτε; Ότι είναι ντεμέκ, ντεμί τρομοκρατική ορ-
γάνωση η Χαμάς; Είναι επικίνδυνη η αφέλειά σας
σε ζητήματα εξωτερικής πολιτικής. Εκεί κι αν
χρειάζεται ταχύρρυθμα μαθήματα ο πρόεδρός
σας». Αντικρούοντας την ανεδαφική κριτική της
αντιπολίτευσης, ο Κυριάκος Μητσοτάκης επανέ-
λαβε ότι η άποψη της κυβέρνησης είναι απολύ-

τως σαφής και υποστηρίζει τη λύση των δύο κρα-
τών, θεωρώντας ότι οποιαδήποτε απόφαση για
καθεστώς της Παλαιστίνης μπορεί να ληφθεί μό-
νο στα πλαίσια ενός ξεκάθαρα οριοθετημένου
οδικού χάρτη. 

Για Ισραήλ και Χαμάς 
Πλαισίωσε την πάγια θέση με την εξής αναφο-

ρά: «Ψηφίσαμε υπέρ της αναβάθμισης της Παλαι-
στίνης στον ΟΗΕ. Όμως όταν ακούω τη Χαμάς -
που δεν είναι ακριβώς τρομοκρατική οργάνωση
κατά τον αρχηγό σας, είναι περίπου τρομοκρατική
οργάνωση- να πανηγυρίζει και να λέει ότι αν δεν
είχαν κάνει αυτή τη φρικιαστική επίθεση δεν θα
φτάναμε σε αυτό το σημείο, δεν μπορώ να είμαι
ικανοποιημένος. Όπως δεν μπορώ να ταυτίσω τη
Χαμάς με τα δίκαια του παλαιστινιακού λαού, έτσι
δεν μπορώ να εξισώσω όλες τις καταστάσεις».
Υπενθύμισε, δε: «Η κριτική που έχουμε ασκήσει

στην κυβέρνηση του Ισραήλ για την ανθρωπιστική
τραγωδία στη Γάζα και για τις άδικες και θλιβερές
και τραγικές απώλειες παιδιών αμάχων είναι πο-
λύ σκληρή». 

Β. Μακεδονία: «Όλη 
η Ευρώπη είναι απέναντί τους» 

Ευθεία ήταν η βολή εναντίον της αξιωματικής
αντιπολίτευσης και για τη στάση της απέναντι στην
κρίση που ενέσκηψε με τη Βόρεια Μακεδονία,
μετά τα πατριωτικά νταηλίκια της νέας προέδρου
της χώρας και του εντολοδόχου πρωθυπουργού:
«Όλη η Ευρώπη βρίσκεται απέναντί τους όχι τυ-
χαία, αλλά γιατί η ελληνική διπλωματία κινήθηκε
γρήγορα, κι εσείς έρχεστε να ζητήσετε να κυρω-
θούν τώρα τα μνημόνια. Σηκώνω τα χέρια ψηλά.
Την ώρα που σκληραίνουμε την πολιτική μας. Εί-
ναι να απορείς που στα ζητήματα εξωτερικής πο-
λιτικής είστε στο ναδίρ».

Ο πρωθυπουργός επεφύλαξε σκληρά ραπί-
σματα και στον Κυριάκο Βελόπουλο. Ο πρόεδρος
της Ελληνικής Λύσης με το βλέμμα στραμμένο
στη δημοκοπική στασιμότητα που εμφανίζει η δυ-
ναμική του κόμματός του έκανε μια παρέμβαση
έμπλεη ανακριβειών και ψεμάτων, όπως τα χαρα-
κτήρισε ο πρωθυπουργός: «Είναι δύσκολο να
ακούς τόσα ψέματα για τόσες ώρες. Θα καταδείξω
μόνο ένα από αυτά. Μας είπε ότι ο κ. Παπαλεξό-
πουλος είπε ότι η εικόνα της Ελλάδας είναι η χει-
ρότερη. Ζητήσαμε από τον ίδιο να το πει. Αντίθετα,
είπε πως είναι εντυπωσιακά βελτιωμένη. Έχετε
ξεπεράσει κάθε όριο ψέματος». 

«Η ΝΔ θα είναι μεγάλη νικήτρια»
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης εξέπεμψε ακόμη ένα

μήνυμα για την αναμέτρηση της 9ης Ιουνίου: «Οι

πολίτες θα αποφασίσουν ποιους ευρωβουλευτές

θα επιλέξουν, αλλά και ποιο κόμμα θα έχει ισχυρή

φωνή στην Ευρωπαϊκή Ένωση και θα διεκδικήσει

περισσότερα για τους συμπολίτες μας και την

άμυνά μας. Θα το κάνουν με ευθυκρισία. Έχουμε

εμπιστοσύνη. Το βράδυ των εκλογών η Νέα Δη-

μοκρατία θα είναι η μεγάλη νικήτρια, συνεχίζον-

τας τον δρόμο των μεγάλων αλλαγών και μεταρ-

ρυθμίσεων».

του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

«Πρώτη μου υποχρέωση είναι
να αφήσω οριστικά πίσω μας

την εποχή της χρεοκοπίας»

Η δευτερολογία του πρωθυπουργού ήταν με όρους πολιτικής
ευπρέπειας κόντρα στα λαϊκίστικα σόου - «Ποτέ δεν κρυφτήκαμε.

Εξηγήσαμε όπου δεν μπορούμε να κάνουμε κάτι 
γιατί δεν μπορούμε. Δεν είπαμε ότι υπάρχουν λεφτόδεντρα»
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μ
ε το μπρα ντε φερ των πολιτικών αρχη-
γών για την ακρίβεια έπεσε χθες η αυ-
λαία των κοινοβουλευτικών εργασιών

ενόψει ευρωεκλογών, με τον Κυριάκο Μητσοτάκη
να δίνει ξεκάθαρες απαντήσεις για το υπ’ αριθμόν
ένα πρόβλημα που απασχολεί τα ελληνικά νοικο-
κυριά, δηλαδή την ακρίβεια, και για τα μέτρα που
λαμβάνει η κυβέρνηση εντός και εκτός των τειχών
για την ανακούφιση των πολιτών. 

Ο πρωθυπουργός έθεσε εκ νέου το διακύβευμα
της πολιτικής σταθερότητας, το-
νίζοντας τη δέσμευσή του να μη
γυρίσει η χώρα ξανά στη χρεο-
κοπία, εξαπολύοντας πυρά στον
ΣΥΡΙΖΑ για ανεφάρμοστο οικο-
νομικό πρόγραμμα και για κού-
φιες εξαγγελίες με σκοπό να
«παραμυθιάσει» τους Έλληνες
πολίτες. 

Η αντιπαράθεση που είχε ως
επίκεντρο την οικονομία χτύπη-

σε κόκκινο σε πολλά σημεία, ενώ δεν έλειψαν και
τα παραπολιτικά ευτράπελα, όπως τα μπλε και τα
πράσινα παπούτσια ΝΔ και ΠΑΣΟΚ, αλλά και οι
«καρδούλες» που απέστειλε ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης στη Ζωή Κωνσταντοπούλου για να σταματήσει
να τον διακόπτει από τα βουλευτικά έδρανα.

Μύδρους στην κυβέρνηση εκτόξευσε από το
βήμα της Ολομέλειας ο πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ Σωκράτης Φάμελ-
λος, ο οποίος έστρεψε τα βέλη του προσωπικά
στον Κυριάκο Μητσοτάκη, καταγγέλλοντας πως
«κατέχει την αριστεία ακρίβειας στην Ευρώπη»,
καθώς και πως «κάνει τα πάντα για να βγάζουν πε-
ρισσότερα οι κολλητοί και να γίνονται πλουσιότε-
ροι οι πλούσιοι». 

«Πυροτέχνημα»
Ο Σωκράτης Φάμελλος χαρακτήρισε την επι-

στολή Μητσοτάκη στην Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν
«πυροτέχνημα», αλλά και «υποκριτική», καθώς,
όπως υποστήριξε, ο πρωθυπουργός έχει εδώ και
έναν χρόνο στα χέρια του την έκθεση της Επιτρο-
πής Ανταγωνισμού η οποία αποκάλυπτε την ύπαρ-
ξη καρτέλ. Αναφερόμενος στην ποινική δικογρα-
φία που έχει διαβιβαστεί στη Βουλή κατά πολιτι-
κών προσώπων για τα Τέμπη κάλεσε τη ΝΔ να
απαντήσει αν θα συναινέσει στη σύσταση προανα-
κριτικής επιτροπής για το «μπάζωμα» στο σημείο
του δυστυχήματος. 

Ομολογία αποτυχίας και επικοινωνιακό τέχνα-
σμα που τον εκθέτει προσωπικά χαρακτήρισε την
επιστολή Μητσοτάκη στην πρόεδρο της Κομισιόν ο
Νίκος Ανδρουλάκης και σημείωσε ότι η Ελλάδα με
την πολιτική της ΝΔ σταθερά αποκλίνει από τον
σκληρό πυρήνα της ΕΕ. Το επιχείρημα περί «εισα-
γόμενης ακρίβειας» καταρρίπτεται με την πάροδο
του χρόνου, διότι είμαστε στις χώρες με τον υψηλό-
τερο πληθωρισμό και με τη χαμηλότερη αγοραστι-
κή δύναμη, είπε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Ανέφερε
επίσης ότι η ψαλίδα μεταξύ μισθών και κερδών συ-
νεχώς διευρύνεται, λέγοντας χαρακτηριστικά:
«Κάποιοι θα φύγουν Μίδες από τη χώρα μετά την
πρωθυπουργία σας».

Σύμφωνα με τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, το κόστος
ζωής έχει εκτοξευτεί σε όλα τα επίπεδα και ζήτησε
μείωση του ΦΠΑ για συγκεκριμένο χρόνο σε κά-
ποια βασικά είδη, εξαπολύοντας επίθεση στην κυ-

βέρνηση ότι είναι ανίκανη να μεταφέρει τη μείωση
στον καταναλωτή και πως είναι παραμύθι ότι δεν
πέτυχε η Ισπανία τον στόχο της.

«Τι κάνετε πέντε χρόνια; Πώς σπάτε τα ολιγοπώ-
λια; Ποιες είναι οι πρωτοβουλίες που πήρατε;»,
αναρωτήθηκε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ενώ χαρα-
κτήρισε τον Κυριάκο Μητσοτάκη αδύναμο πρωθυ-
πουργό, τονίζοντας ότι θα είναι υπόλογος εάν δεν
εφαρμόσει η ΕΥΠ την απόφαση του ΣτΕ για την πα-
ρακολούθησή του. Στο μήνυμά του ενόψει ευρωε-
κλογών ο Νίκος Ανδρουλάκης ζήτησε από τους πο-
λίτες να δώσουν απάντηση στην αλαζονεία του 41%
της ΝΔ, καθώς και να πάρει το Μαξίμου μήνυμα
αποδοκιμασίας της πολιτικής του. Διαβεβαίωσε

επίσης ότι το ΠΑΣΟΚ θα κάνει αξιόπιστη αντιπολί-
τευση με πράξεις. 

Η «ζούγκλα» και οι «ασπιρίνες»
«Δεν σας επιτρέπετε να αγγίξετε τις πραγματι-

κές αιτίες του προβλήματος της ακρίβειας, γιατί
δεν μπορείτε να αμφισβητήσετε την πολιτική της
ΕΕ», είπε ο γενικός γραμματέας του ΚΚΕ Δημή-
τρης Κουτσούμπας απευθυνόμενος σε ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ
και ΠΑΣΟΚ, τονίζοντας ότι αυτά τα κόμματα απλώς
δίνουν τη μάχη των μαχών μιας αντιλαϊκής διαχεί-
ρισης, με στόχο την ενδυνάμωση των ολιγοπωλίων.

Απευθυνόμενος στην κυβέρνηση είπε ότι το τε-
λευταίο διάστημα το «έχει ρίξει στο virtual reality»,

καθώς είναι η μόνη που εντοπίζει πτώση στην
ακρίβεια στα ράφια των σουπερμάρκετ. 

Ενόψει των ευρωεκλογών κάλεσε τον ελληνικό
λαό να πει «τέρμα και ως εδώ στην πολιτική της κυ-
βέρνησης», λέγοντας ότι «αυτόν που σε ληστεύει
δεν του λες μπράβο και δεν τον επιβραβεύεις». Κα-
τηγόρησε κυβέρνηση και αντιπολίτευση ότι στή-
νουν «ψευδοαντιπαραθέσεις ενώ δεν λένε κάτι
διαφορετικό», κάνοντας λόγο για βολική αντιπολί-
τευση των υπόλοιπων κομμάτων που εξυπηρετεί
τα κυβερνητικά συμφέροντα.

«Η ζούγκλα που ζει ο Έλληνας πολίτης με τους
ολιγάρχες επιχειρηματίες δεν αντιμετωπίζετε με
ασπιρίνες», ανέφερε κατά την ομιλία του ο πρό-
εδρος της Ελληνικής Λύσης Κυριάκος Βελόπου-
λος απευθυνόμενος στη ΝΔ, τονίζοντας ότι «η Ούρ-
σουλα φορ ντερ Λάιεν δεν έχει καμία ευθύνη που
έχουμε τα υψηλότερα καύσιμα στην Ευρώπη». Ζή-
τησε δε να γίνει κακούργημα η αισχροκέρδεια, κα-
θώς τα πρόστιμα που επιβάλλονται στις πολυεθνι-
κές είναι σταγόνα στον ωκεανό μπροστά στα ασύλ-
ληπτα κέρδη τους. Μια αποστροφή του, ωστόσο,
στην ομιλία του προκάλεσε την έντονη ενόχληση
του πρωθυπουργού, όταν υποστήριξε ότι ο πρό-
εδρος του ΣΕΒ είπε πως στο μυαλό των ξένων η κα-
τάσταση σε δικαιοσύνη και δημόσια διοίκηση στην
Ελλάδα είναι απελπιστική. 

Θυμήθηκε τα… χειρόγραφα του Ιησού
«Να το φέρετε να το δω αυτό το απόσπασμα. Θα

μου το βρείτε να μου το δώσετε;», είπε ο πρωθυ-
πουργός, με τον Βελόπουλο να απαντά ότι θα το
φέρει και πως μετά θα πρέπει να του ζητήσει συγ-
γνώμη για όσα έχει πει η ΝΔ για τα χειρόγραφα του
Ιησού. Στη δευτερολογία του ωστόσο ο πρωθυ-
πουργός δεν άφησε αναπάντητη την κατηγορία για
τους ανυπόστατους ισχυρισμούς που έθεσε ο Κ.
Βελόπουλος για τον πρόεδρο του ΣΕΒ, λέγοντας ότι
κατόπιν επικοινωνίας με τον ίδιο τον εμπλεκόμενο
προκύπτει ότι η εικόνα της χώρας σε δημόσια διοί-
κηση και δικαιοσύνη είναι εντυπωσιακά βελτιωμέ-
νη τα τελευταία χρόνια. « Έχετε ξεπεράσει κάθε
όριο ψέματος», είπε ο πρωθυπουργός απευθυνό-
μενος στον πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης. 

Κόντρες και… καμώματα στο 
μπρα ντε φερ για την ακρίβεια

Μετ’ εμποδίων έγινε χθες η συζήτηση στη Βουλή με αντεγκλήσεις 
και σόου από τα μικρά κόμματα για να κλέψουν την παράσταση

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Σωκράτης Φάμελλος Νίκος Ανδρουλάκης Δημήτρης Κουτσούμπας Κυριάκος Βελόπουλος
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«Η
ΝΔ ανατροφοδοτεί την ακρίβεια
και τον πληθωρισμό γιατί μέσα
από αυτά γεμίζουν τα ταμεία και

δίνει επιδόματα», υποστήριξε ο πρόεδρος
της ΚΟ της Νέας Αριστεράς Αλέξης Χαρίτσης,
αναφέροντας ότι «έχει και η κοροϊδία τα όριά
της, όταν η ΝΔ λέει ότι δίνει μάχη κατά των
πολυεθνικών κολοσσών».

Σύμφωνα με τον κ. Χαρίτση, «είναι για γέ-
λια ότι ο πληθωρισμός στην Ελλάδα είναι αυ-
ξημένος λόγω του ελαιόλαδου», κατηγορών-
τας την κυβέρνηση ότι δεν έχει πάρει κανένα
ουσιαστικά μέτρο για την αντιμετώπιση της
ακρίβειας, όπως έκαναν όλες οι χώρες της
ΕΕ μετά το 2022. Ζήτησε επίσης να υπάρξει
εδώ και τώρα αναγνώριση του παλαιστινια-
κού κράτους για τη γενοκτονία στη Γάζα και
κατηγόρησε την κυβέρνηση για εσκεμμένη
αδράνεια στο ζήτημα της Συμφωνίας των
Πρεσπών προκειμένου να χαϊδέψει τα αφτιά
των ακροδεξιών στελεχών της. Ζήτησε, τέ-
λος, να σταλεί μήνυμα αποδοκιμασίας στη
Δεξιά στις επερχόμενες ευρωεκλογές, τονί-
ζοντας ότι δεν θα υπάρξει προοδευτική εναλ-
λακτική μέσα από το lifestyle και την αναπα-
λαίωση του παρελθόντος.

«Κρατήστε τα δάκρυά σας 
για τη μέρα των εκλογών»

«Δεκαπέντε μέρες πριν από τις ευρωεκλο-
γές σάς έπιασε ο πόνος για την ακρίβεια,
αφήσατε την ακρίβεια να εξελιχθεί εν γνώσει
σας», είπε ο Δημήτρης Νατσιός απευθυνόμε-
νος στην κυβέρνηση για την οποία εκτίμησε
ότι δεν θα γλιτώσει το μαύρο στις εκλογές.
«Μόνο εσείς και η Μάρθα Βρούτση έχετε
κλάψει τόσο πολύ για την ακρίβεια, κρατήστε
τα δάκρυά σας για τη μέρα των εκλογών», εί-
πε ο πρόεδρος της Νίκης, κατηγορώντας τον
Κυριάκο Μητσοτάκη για ντεμέκ χριστιανό και
ντεμέκ πατριώτη.

«ΝΔ, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ που ψήφισαν τα
μνημόνια έφεραν την καταστροφή», υποστή-
ριξε ο Βασίλης Στίγκας, εξαπολύοντας πυρά
στον ΣΥΡΙΖΑ ότι είναι σκέτη κοροϊδία να μιλά-

ει για την ακρίβεια ένα κόμμα που δεν έχει
καμία ώσμωση με τον λαό και καμία ενσυναί-
σθηση για να καταλάβει τον πόνο του άλλου.
Σύμφωνα με τον πρόεδρο των Σπαρτιατών, το
κόμμα του δεν θα γίνει ποτέ συμμέτοχο στο
έγκλημα και στο θέατρο του παραλόγου που
για μια φορά ακόμη έχει στόχο να ρίξει στά-
χτη στα μάτια του κόσμου.

«Ο ελέφαντας στο δωμάτιο δεν είναι η
ακρίβεια αλλά οι κυβερνητικές ευθύνες για
το έγκλημα των Τεμπών. Πήρατε 41% και θεω-
ρείτε ότι σας εξαγνίζει για τα Τέμπη», είπε η
Ζωή Κωνσταντοπούλου απευθυνόμενη στη
ΝΔ κατά την τοποθέτησή της στην προ ημε-
ρησίας συζήτηση για την ακρίβεια στη Βουλή.

Η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας υπο-

στήριξε ότι η δικογραφία για τις ποινικές διώ-
ξεις κατά υπουργών έκανε 21 μέρες για να
φτάσει στη Βουλή, διότι την κρατούσαν στα
συρτάρια τους οι υπουργοί μέχρι να κλείσει η
Βουλή για τις ευρωεκλογές. «Η Πλεύση
Ελευθερίας κάνει πραγματική αντιπολίτευση.
Και αλεξιπτωτιστές να φέρετε δεν θα γλιτώ-
σετε από εμένα», είπε η κυρία Κωνσταντο-
πούλου, που έκανε γνωστό ότι το κόμμα της
δεν θα συναινέσει στην επανεκλογή της Κα-
τερίνας Σακελλαροπούλου στην Προεδρία
της Δημοκρατίας.

Βολές Σκρέκα σε Βελόπουλο
«Δεν έχουν σχέση τα λεγόμενα του κ.

Βελόπουλου με αυτά που έχει πει ο πρω-

θυπουργός», σημείωσε σε παρέμβασή του
ο υπουργός Ανάπτυξης μετά τη δευτερολο-
γία του προέδρου της Ελληνικής Λύσης
Κυριάκου Βελόπουλου στην προ ημερη-
σίας διατάξεως συζήτηση στη Βουλή για
την ακρίβεια. Σύμφωνα με τον Κώστα
Σκρέκα, ήταν λάθος του κ. Βελόπουλου
πως ο πρωθυπουργός ανέφερε ότι ένα κιλό
φέτα στην Ελλάδα κοστίζει 6,28 ευρώ…
«Και είπατε ότι δεν υπάρχει τέτοια τιμή φέ-
τας στην Ελλάδα το κιλό. Και πολύ σωστά
δεν υπάρχει, διότι ο πρωθυπουργός αυτό
είπε και μάλιστα το κατέθεσε στη Βουλή,
άρα δεν διαβάσατε αυτό το οποίο κατέθεσε
ο κ. Μητσοτάκης για να ενημερωθείτε»,
σημείωσε ο υπουργός Ανάπτυξης.

«Ο πρωθυπουργός ανέφερε ότι, σύμφω-
να με την έρευνα του ΙΕΛΚΑ, η τιμή μισού
κιλού φέτας, δηλαδή των 500 γρ., είναι
6,28 ευρώ στην Ελλάδα, όταν στο Ηνωμένο
Βασίλειο είναι 8,98 ευρώ, στην Ισπανία
8,68 ευρώ, 10,63 ευρώ είναι το μισό κιλό
της φέτας στην Πορτογαλία, 12,29 ευρώ
στη Γαλλία κοκ. Αυτά που είπε ο κ. Βελό-
πουλος για άλλη μια φορά είναι ανυπόστα-
τα και δεν έχουν καμία σχέση με την πραγ-
ματικότητα και την αλήθεια», υπογράμμι-
σε ο κ. Σκρέκας.

Καυστικές ατάκες
με «Μάρθα Βούρτση»
και... αλεξιπτωτιστές

Στην πολύωρη συνεδρίαση η Ζωή Κων-
σταντοπούλου συνέχισε να διακόπτει με τις
παρεμβάσεις της τους ομιλητές φωνάζοντας
κάθε τρεις και λίγο από τα βουλευτικά έδρα-
να. Έντονες ήταν οι διακοπές της στην πρωτο-
λογία του πρωθυπουργού, με τον Κώστα Τα-
σούλα να σχολιάζει πως «θέλει να διακριθεί
ως διακοψίας», ενώ ο Κυριάκος Μητσοτάκης
ανέφερε με νόημα πως «θα με αναγκάσετε να
σας απαντήσω με καρδούλα». Η τοποθέτηση
της Ζωής Κωνσταντοπούλου από το βήμα ξε-
πέρασε δε κάθε λογική, καθώς έφτασε τη μία
ώρα, πολύ περισσότερο από όλους τους υπολοίπους. Έντα-
ση επικράτησε και στο τέλος της δευτερολογίας του πρωθυ-

πουργού, με τους βουλευτές της ΝΔ να διαμαρ-
τύρονται στο προεδρείο του Κοινοβουλίου και
να καταγγέλλουν ότι η Ζωή Κωνσταντοπούλου
τούς βιντεοσκοπούσε την ώρα που χειροκρο-
τούν χωρίς να έχει ζητήσει την άδειά τους. Ο
πρόεδρος της Βουλής Κωνσταντίνος Τασούλας
παρεμβαίνοντας στη διαδικασία απευθύνθηκε
στην πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας και πα-
ρατήρησε: «Διαμαρτύρονται βουλευτές γιατί
τους φωτογραφίζετε, τους μαγνητοσκοπείτε ή
δεν ξέρω ποιο άλλο. Αυτά είναι θέματα προσω-
πικών δεδομένων και πρέπει να ζητάτε την

άδεια των υπολοίπων. Έχετε την τάση αυτοεπαίνου, αλλά
αυτό που κάνετε δεν είναι σωστό».

Το τερμάτισε η Ζωή! Βιντεοσκοπούσε βουλευτές χωρίς την άδειά τους

Ζωή Κωνσταντοπούλου

Αλέξης Χαρίτσης Δημήτρης Νατσιός Βασίλης Στίγκας Κώστας Σκρέκας
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«

Σ
το διακύβευμα της κάλπης των ευρωεκλογών ανα-
φέρεται σε συνέντευξή του στην «Poltical» ο υπουρ-
γός Επικράτειας Θανάσης Κοντογεώργης και όπως

εξηγεί, οι κάλπες της 9ης Ιουνίου μας αφορούν όλους άμε-
σα. Τονίζει, επίσης, ότι τα επόμενα πέντε χρόνια θα πρέπει να
παρθούν στο Ευρωκοινοβούλιο σημαντικές αποφάσεις για
ζητήματα που θα επηρεάσουν καθοριστικά την Ευρώπη και
την Ελλάδα και για τα οποία απαιτούνται διαπραγματευτική
ικανότητα, αξιοπιστία και αποτελεσματικότητα που μόνο ο
πρωθυπουργός μπορεί να εξασφαλίσει. Αναφερόμενος στο με-
ταρρυθμιστικό πρόγραμμα της κυβέρνησης, ξεκαθαρίζει ότι θα
συνεχιστεί με ταχύτερους ρυθμούς μετά τις ευρωκάλπες. Τέλος,
υπενθυμίζει ότι η Ελλάδα άσκησε τα τελευταία χρόνια, επί «γα-
λάζιας» διακυβέρνησης, μια πολυμερή διπλωματία, προκειμέ-
νου να διευρύνουμε τις συμμαχίες μας και να εξασφαλίσουμε τα
συμφέροντα της χώρας μέσα σε ένα περιβάλλον ασφάλειας, ει-
ρήνης, σταθερότητας και συνεργασίας.

Ποιο είναι το διακύβευμα της κάλπης των
ευρωεκλογών; Θεωρείτε πως θα επιβραβευτεί το
πενταετές κυβερνητικό έργο ή θα επικρατήσει το
αφήγημα της αντιπολίτευσης, προκαλώντας
φθορά στην κυβέρνηση;
Οι ευρωεκλογές μάς αφορούν όλους άμεσα. Οι ευ-
ρωβουλευτές που θα εκλεγούν θα λάβουν αποφά-
σεις για ζητήματα που θα επηρεάσουν καθοριστικά
την Ευρώπη και την Ελλάδα για τα επόμενα πέντε

χρόνια. Γιατί οι ευρωπαϊκές προκλήσεις πρέπει να συναντη-
θούν με τις εθνικές επιδιώξεις. Κοινή αγροτική πολιτική και
κλιματική προσαρμογή, τολμηρά βήματα σε ενιαία αμυντική
πολιτική, βελτίωση της ανταγωνιστικότητας της ευρωπαϊκής
οικονομίας, χρηματοδότηση επενδύσεων και ενίσχυση της πε-
ριφερειακής ανάπτυξης, νέοι κανόνες στην ενιαία αγορά και
όλα αυτά για την προστασία, την ασφάλεια και την ευημερία
των πολιτών.

Για όλα αυτά απαιτούνται διαπραγματευτική ικανότητα, αξιο-
πιστία και αποτελεσματικότητα που μόνο ο πρωθυπουργός μπο-
ρεί να εξασφαλίσει. Οι πολίτες προφανώς και θα αξιολογήσουν
το έργο της κυβέρνησης και ταυτόχρονα θα δείξουν με την ψήφο
τους ποιος μπορεί να εγγυηθεί τη συνέχεια και τη σταθερότητα.
Η αντιπολίτευση, όσο και αν προσπαθεί με λαϊκισμούς και εύκο-
λες προτάσεις, δεν ανταποκρίνεται στις ανάγκες της εποχής και
στις επιδιώξεις της κοινωνίας.

Στρατηγικά βλέπουμε τον ίδιο τον πρωθυπουργό να μιλάει
ανοιχτά για τα θέματα της Ευρώπης στις ομιλίες του στον
κόσμο. Πού αποσκοπεί;

Διανύσαμε τα τελευταία χρόνια μια δύσκολη διαδρομή. Καταφέ-
ραμε, όμως, από εκεί που η πατρίδα μας ήταν ο παρίας της Ευ-
ρώπης, σήμερα να μπορεί να έχει διαμορφωτικό ρόλο στις ευ-
ρωπαϊκές εξελίξεις. Εν μέσω πολλαπλών κρίσεων ο πρωθυ-
πουργός πρωτοστάτησε σε όλες τις ευρωπαϊκές πρωτοβουλίες

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η χώρα μας με πρωθυπουργό 
τον Κυριάκο Μητσοτάκη άσκησε

τα τελευταία χρόνια μια
πολυμερή διπλωματία,

προκειμένου να διευρύνουμε
τις συμμαχίες μας και 

να εξασφαλίσουμε 
τα συμφέροντα της χώρας μέσα
σε ένα περιβάλλον ασφάλειας,

ειρήνης, σταθερότητας 
και συνεργασίας
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«Ψήφος στη ΝΔ σημαίνει 
μια ισχυρή Ελλάδα σε 

μια καλύτερη Ευρώπη» 
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στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



για την αντιμετώπιση της πανδημίας, τη δημιουργία του Ταμείου
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, τη στήριξη των κοινωνιών και
των επιχειρήσεων, την αντιμετώπιση της ενεργειακής κρίσης
και τώρα για την αντιμετώπιση της ακρίβειας σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο. 

Οι προκλήσεις, όπως προανέφερα, είναι σημαντικές
και έχει σημασία να κατανοήσουμε όλοι, και εκεί κατατεί-
νει η προσπάθεια του πρωθυπουργού, γιατί είναι σημαντι-
κό να είναι η χώρα μας ισχυρή σε μια ασφαλή, δίκαιη και
ανθεκτική Ευρώπη. 

Μετά τις ευρωεκλογές πού θα κινηθεί το
μεταρρυθμιστικό πρόγραμμα της κυβέρνησης;

Η εντολή που λάβαμε τον Ιούνιο του 2023 ήταν να προχωρή-
σουμε στις αναγκαίες αλλαγές για να αντιμετωπίσουμε χρό-
νιες παθογένειες και να συγκλίνουμε με τον πυρήνα των
προηγμένων ευρωπαϊκών χωρών, φέρνοντας θετικές και
ορατές αλλαγές στη ζωή των συμπολιτών μας. 

Έναν χρόνο σχεδόν μετά τις εθνικές εκλογές του 2023, η
κυβέρνηση της ΝΔ έχει υλοποιήσει ένα σημαντικό μέρος
των προεκλογικών της δεσμεύσεων. Αυξήσαμε εκ νέου τον
κατώτατο μισθό στα 830 ευρώ. Η αύξησή του από το 2019 εί-
ναι πλέον της τάξεως του 28%. Ξεπαγώσαμε τις τριετίες, αυ-
ξήσαμε μισθούς και συντάξεις, μειώσαμε το τέλος επιτηδεύ-
ματος. Επίσης, εγκρίναμε 6.500 νέες προσλήψεις στην
υγεία, πήραμε σειρά μέτρων για την αντιμετώπιση της ακρί-
βειας, αλλάξαμε τον τρόπο επιλογής διοικήσεων στους φο-
ρείς του Δημοσίου, διαμορφώσαμε το πλαίσιο για την ίδρυση
μη κρατικών μη κερδοσκοπικών παραρτημάτων ξένων πα-
νεπιστημίων, δώσαμε το δικαίωμα σε χιλιάδες συμπολίτες
μας εντός και εκτός της χώρας να ασκήσουν το εκλογικό
τους δικαίωμα μέσω της επιστολικής ψήφου. Εξίσου σημαν-
τικό είναι ότι θεσμοθετήσαμε αλλαγές στον Ποινικό Κώδικα
και τον Κώδικα Ποινικής Δικονομίας και αναμορφώσαμε τον
Δικαστικό Χάρτη για την αστική και ποινική δικαιοσύνη. 

Για εμάς παραμένει κορυφαία προτεραιότητα για το επό-
μενο διάστημα η σταθερή αύξηση των εισοδημάτων με ταυ-
τόχρονη μείωση των ανισοτήτων, αλλά και η βελτίωση της
καθημερινότητας, η υγεία και ασφάλεια όλων, ο εκσυγχρονι-
σμός της δημόσιας διοίκησης, η αντιμετώπιση και η προσαρ-
μογή στην κλιματική κρίση, η περιφερειακή ανάπτυξη και
αποκέντρωση κ.ά. Η δουλειά μας δεν σταματάει. 

Σας ανησυχεί η συμμετοχή των πολιτών στην κάλπη;
Μπορεί η ΝΔ να διατηρήσει τα ποσοστά της, όμως η
αποχή να αυξηθεί…

Η συμμετοχή όλων στην εκλογική διαδικασία ενισχύει τη δη-
μοκρατική λειτουργία του πολιτεύματος, για αυτό και εμείς
ενθαρρύνουμε με κάθε τρόπο, όπως κάναμε με την επιστολι-
κή ψήφο, τη συμμετοχή σε αυτή ώστε να μπορούν και οι Έλ-
ληνες του εξωτερικού να ψηφίσουν, αλλά και οι κάτοικοι της
Ελλάδας που μπορεί για λόγους επαγγελματικούς ή για ανα-
ψυχή να μη βρίσκονται στον τόπο όπου ασκούν το εκλογικό
τους δικαίωμα. Είναι μάλιστα χαρακτηριστικό ότι από τους
202.555 ψηφοφόρους που έχουν εγγραφεί να ψηφίσουν μέ-
σω επιστολικής ψήφου, οι 153.322 είναι κάτοικοι Ελλάδας.
Γιατί οι πολίτες έχουν φωνή και αυτή πρέπει να ακούγεται. 

Αυτό αφορά ακόμα περισσότερο τους νέους ανθρώπους,
μαζί με τους οποίους θέλουμε να συνδιαμορφώσουμε μια
χώρα που θα αισθάνονται ότι αξίζει να ζεις και να εκπληρώ-
νεις τα όνειρά σου. Δεν είναι απαραίτητο να συμφωνούμε σε

όλα, είναι όμως απαραίτητο να συμμετέχουμε, να συνεργα-
ζόμαστε, να συνθέτουμε και να προχωράμε μαζί.

Πώς ερμηνεύει η κυβέρνηση την προκλητικότητα των
Σκοπίων αλλά και τη ρητορική των Τούρκων που
αρκετές φορές εμφανίζονται με «δύο πρόσωπα» στον
γεωπολιτικό διάλογο; Σας ανησυχούν;

Η χώρα μας με πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη άσκη-
σε τα τελευταία χρόνια μια πολυμερή διπλωματία, προκειμέ-
νου να διευρύνουμε τις συμμαχίες μας και να εξασφαλίσουμε
τα συμφέροντα της χώρας μέσα σε ένα περιβάλλον ασφάλει-
ας, ειρήνης, σταθερότητας και συνεργασίας. Γιατί μια τέτοια
δύναμη είναι η Ελλάδα στη Νοτιοανατολική Ευρώπη και τη
Μεσόγειο και βέβαια μέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Αυτή η στρατηγική αφορά κατά κόρον τους γείτονές μας, ο
ευρωπαϊκός δρόμος των οποίων αποτελούσε για εμάς στα-
θερή επιλογή με συγκεκριμένες όμως προϋποθέσεις. Μία
από αυτές είναι η τήρηση των συμπεφωνημένων και η απο-
φυγή προκλητικών ενεργειών. Ειδικά στο πλαίσιο μιας συμ-
φωνίας, αυτής των Πρεσπών, την οποία δεν είχαμε ψηφίσει,
αλλά όπως ήταν και τότε γνωστό θα μας δέσμευε. Επομένως
χρειάζεται σοβαρότητα, αν πραγματικά η Βόρεια Μακεδονία
ενδιαφέρεται για την ευρωπαϊκή προοπτική της.

Δεν μπορώ να μη σχολιάσω όμως την ανεύθυνη στάση του
ΣΥΡΙΖΑ που επιμένει να φέρουμε τώρα προς κύρωση στη
Βουλή τα μνημόνια της συμφωνίας!

Επίσης, με γνώμονα το διεθνές δίκαιο, ενισχύοντας όμως
παράλληλα την αποτρεπτική μας δύναμη αλλά και βρίσκον-
τας πεδία συνεργασίας, οριοθετούμε τις σχέσεις μας με την
Τουρκία. Σε μια περίοδο, μάλιστα, που έχουμε στη γειτονιά
μας πολέμους και εντάσεις, είναι απαραίτητο να διαμορφώ-
νεται ένα πλαίσιο ασφάλειας και σταθερότητας στη Νοτιοα-
νατολική Μεσόγειο.

Οι θέσεις της χώρας μας είναι σαφείς και ισχυρές. Οφεί-
λουμε όμως να επισημάνουμε και να αναγνωρίσουμε πως η
παρούσα περίοδος, και λόγω του διαλόγου, χαρακτηρίζεται
από καλύτερη συνεργασία στο ζήτημα των παράνομων μετα-
ναστευτικών ροών, αλλά και στην εξάλειψη των προκλήσεων
και των παραβιάσεων στον εθνικό εναέριο χώρο μας. 

Το ίδιο ισχύει με τη θέσπιση της visa express για Τούρ-
κους πολίτες σε δέκα νησιά μας, που επιτρέπει την άνθηση
των οικονομικών, εμπορικών και τουριστικών συναλλα-
γών και αποτελεί έναν εναλλακτικό δρόμο ενίσχυσης της
συνεργασίας και της επικοινωνίας των δύο πλευρών. Έχει
σημασία να συνεχίσουμε να εργαζόμαστε για μια καλύτε-
ρη συνεργασία. 
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ΡOLITICAL 19 Θανάσης Κοντογεώργης
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Για εμάς παραμένει κορυφαία προτεραιότητα για το επόμενο διάστημα 
η σταθερή αύξηση των εισοδημάτων με ταυτόχρονη μείωση 
των ανισοτήτων, αλλά και η βελτίωση της καθημερινότητας, 
η υγεία και ασφάλεια όλων κ.ά. Η δουλειά μας δεν σταματάει

«
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Ο
πρωθυπουργός Κυριακός Μητσοτά-
κης, πρωτοπόρος στη χρήση των κοι-
νωνικών δικτύων, αρχικώς του Face-

book και του Instagram και τους τελευταίους
μήνες και του TikTok, αξιοποιεί στο έπακρο
τις δυνατότητες που του παρέχουν για να επι-
κοινωνήσει ιδιαίτερα με τα πιο νεανικά κοινά.
Δεν είναι τυχαίο ότι προ ημερών ανέβασε ένα
βίντεο στο TikTok, στο οποίο εμφανίζεται να
δοκιμάζει ένα μοντέλο παπουτσιών με το logo

της ΝΔ, ενώ παράλληλα δεί-
χνει τον πάτο του παπουτσιού,
που έχει τη φωτογραφία του,
το έμβλημα της ΝΔ και ένα
ντολμαδάκι. Μάλιστα, ο πρω-
θυπουργός λέει ότι «είχαμε
ζηλέψει τα παπούτσια του
ΠΑΣΟΚ, επιτέλους έχουμε τα
δικά μας» και στο τέλος τρο-
λάρει και τον Άδωνι Γεωργιά-

δη λέγοντας ότι αν τα δει, θα λυσσάξει...
Μετά την εκλογή στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ

του Στέφανου Κασσελάκη, ο οποίος επιδιώ-
κει μέσω των social media να έρθει σε επαφή
με τα πιο απολιτίκ κοινά στα οποία απευθύνε-
ται κατά προτεραιότητα, μπήκε πιο δυναμικά
στη «μάχη» του Διαδικτύου και ο αρχηγός του
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Νίκος Ανδρουλάκης.

H τάση σταδιακής αντικατάστασης σημαν-
τικού κομματιού των παραδοσιακών προ-
εκλογικών «εργαλείων» από την όλο και εν-
τονότερη χρήση του Διαδικτύου από τους πο-
λιτικούς αρχηγούς είναι περίπου «μοιραία»,
αφού, σύμφωνα με τα στοιχεία που έχουν στη
διάθεσή τους τα κομματικά επιτελεία, οι μισοί
χρήστες των social media χρησιμοποιούν τα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης για την ενημέ-
ρωσή τους, ενώ για το 12% εξ αυτών τα κοινω-
νικά δίκτυα είναι η κύρια πηγή ενημέρωσης,
ποσοστό που στις νεότερες ηλικίες 18-24
εκτοξεύεται κοντά στο 30%, ξεπερνώντας την
τηλεόραση.

Οι followers του 
Κυριάκου Μητσοτάκη

Όπως τονίζουν οι ειδικοί, παρότι εσχάτως
καταγράφεται σταδιακή απομείωση των χρη-
στών του Facebook, η πλατφόρμα εξακολου-
θεί να αποτελεί το βασικό εργαλείο επικοινω-
νίας στις μεγαλύτερες ηλικίες, οι οποίες
έχουν και πιο ζωηρό ενδιαφέρον για την πολι-
τική αλλά και για τη συμμετοχή στις κάλπες.
Πρόκειται για μια ηλικιακή κατηγορία στην
οποία η ΝΔ έρχεται πρώτη με διαφορά από το
δεύτερο και τρίτο κόμμα. Για αυτό και τα τε-
λευταία χρόνια η σελίδα του πρωθυπουργού
στο Facebook έχει μεγάλη αλληλεπίδραση.
Συγκεκριμένα, ο κ. Μητσοτάκης έχει 401.000
followers στη σελίδα του, στην οποία κάθε
εβδομάδα προβαίνει σε μια αναλυτική ανάρ-
τηση για την πολιτική, τις αποφάσεις και τις
δράσεις της κυβέρνησης.

Ακόμα μεγαλύτερος είναι ο αριθμός των
χρηστών που ακολουθεί τον πρωθυπουργό
στο Χ, το οποίο, αν και θεωρείται το πιο τοξικό
μέσο κοινωνικής δικτύωσης, εξακολουθεί να

αποτελεί ένα πολύτιμο εργαλείο για την επι-
κοινωνία των πολιτικών με τους ψηφοφό-
ρους. Ο κ. Μητσοτάκης ακολουθείται από
425.000 followers, αλλά, κατόπιν και των
οδηγιών των συμβούλων επικοινωνίας, το
αξιοποιεί με προσοχή και φειδώ και πάντα για
να αναρτήσει δράσεις και δηλώσεις και όχι
πρωτογενές υλικό, αφού υπάρχουν χιλιάδες
ψεύτικα προφίλ και κάθε ανάρτηση μπορεί να
προκαλέσει ισάριθμες αρνητικές αντιδρά-
σεις, συχνά fake.

Η δύναμη του Instagram
Τους τελευταίους μήνες η παρουσία του

πρωθυπουργού είναι ισχυρή και με ανοδική
τάση και στο Instagram, στο οποίο σταδιακά
μεταφέρονται οι νεότερες ηλικίες από το
Facebook. Με δεδομένο ότι το συγκεκριμένο
μέσο κοινωνικής δικτύωσης βασίζεται στην
εικόνα και όχι στα κείμενα, οι αναρτήσεις του
κ. Μητσοτάκη είναι φωτογραφικές και συνή-
θως αφορούν προσωπικές ή οικογενειακές
στιγμές του πρωθυπουργού σε πιο χαλαρή
διάθεση. Η σελίδα του πρωθυπουργού στο In-
stagram έχει 372.000 ακολούθους. Σε μια

πρόσφατη ανάρτησή του ο κ. Μητσοτάκης μα-
ζί με τη σύζυγό του έκαναν ποδηλατάδα για να
«χωνέψουν» μετά το πασχαλινό τραπέζι. Μέ-
σω Instagram όμως ο κ. Μητσοτάκης κοινο-
ποιεί τις περιοδείες του, εμπλουτίζοντας τις
αναρτήσεις με φωτογραφίες από το προσκή-
νιο και το παρασκήνιο, προκειμένου να διατη-
ρείται ζωηρό το ενδιαφέρον όσων τον ακο-
λουθούν.

«Βασιλιάς» το TikTok
Και βέβαια την πρωτιά έχει κατακτήσει ο

πρωθυπουργός και στο TikTok, το οποίο εξε-
λίσσεται σταδιακά στο κατεξοχήν εργαλείο
επικοινωνίας. Η σελίδα του πρωθυπουργού
αριθμεί 268.400 ακόλουθους, αριθμός μα-
κράν μεγαλύτερος από αυτόν που έχουν οι
σελίδες των υπόλοιπων πολιτικών αρχηγών,
περιλαμβανομένου και του Στέφανου Κασσε-
λάκη, που θεωρείται ότι στο συγκεκριμένο
μέσο κινείται περίπου σαν να βρίσκεται στον
«φυσικό του χώρο». Στο TikTok αναρτώνται
κυρίως βίντεο, τα οποία θεωρείται ότι είναι
ιδιαίτερα ελκυστικά, κυρίως για τις νεότερες
γενιές που τα τελευταία χρόνια αποστρέφον-

ται την πολιτική. Δεν είναι τυχαίο ότι το τελευ-
ταίο viral βίντεο που ανέβασε ο κ. Μητσοτά-
κης ήταν χιουμοριστικό, με τον πρωθυπουργό
να δηλώνει πως δεν είναι «γκαντέμης», κα-
θώς είχε προβλέψει πως θα περάσουν στο Fi-
nal Four της Ευρωλίγκας Παναθηναϊκός και
Ολυμπιακός. Οι προβολές στο συγκεκριμένο
βίντεο ξεπέρασαν το 1 εκατομμύριο μέσα σε
μόλις ένα 24ωρο, γεγονός που δείχνει τη δι-
εισδυτικότητα του μέσου.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Βασικό εργαλείο της προεκλογικής μάχης τα social media, 
με τα κόμματα και τους επικεφαλής τους να αξιοποιούν τις σύγχρονες

μεθόδους επικοινωνίας για να απευθυνθούν γενικά στο εκλογικό 
σώμα αλλά και ειδικώς στα κοινά που στοχεύουν

Πώς το TikTok βγάζει 
νικητή ευρωεκλογών

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Π
ερισσότερο από όλα τα υπόλοιπα so-
cial media, η χρήση του TikTok απαι-
τεί γνώσεις και επαγγελματισμό

προκειμένου να επιτελεί τον σκοπό της διά-
δρασης με το εκλογικό σώμα. Την ευθύνη για
τη σελίδα του πρωθυπουργού στο συγκεκρι-
μένο αλλά και στα υπόλοιπα μέσα κοινωνικής
δικτύωσης έχει η διευθύντρια επικοινωνίας
του Μεγάρου Μαξίμου Κύρα Κάπη. Τον περα-
σμένο Φεβρουάριο μάλιστα η παρουσία του κ.
Μητσοτάκη στο TikTok βραβεύτηκε με την ει-
δική τιμητική διάκριση Ermis στον πιο σημαν-
τικό διαγωνισμό για τη δημιουργικότητα στην
επικοινωνία στην Ελλάδα, τα Ermis Awards.
Παραλαμβάνοντας το βραβείο, η κυρία Κάπη
στάθηκε στο γεγονός ότι μέσω της συγκεκρι-
μένης πλατφόρμας επικοινωνίας ο Κυριάκος
Μητσοτάκης είχε τη δυνατότητα να εκφραστεί
με φυσικότητα και να δείξει με αμεσότητα
πτυχές του χαρακτήρα του στους πολίτες.

«Πίσω από αυτή την καμπάνια είναι ένας
πρωταγωνιστής, ο οποίος ενώ παίρνει πάρα
πολύ σοβαρά τη δουλειά του, δεν φοβήθηκε
καθόλου να τσαλακωθεί και να δείξει στον κό-
σμο αυτό που ζούμε εμείς καθημερινά στο
γραφείο», ανέφερε χαρακτηριστικά η κυρία
Κάπη.

Ο Κασσελάκης και τα social media
Από τους πρώτους μήνες της εκλογής του

στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, ο Στέφανος Κασσε-
λάκης έδειξε την προτίμησή του στα social
media ως βασικό εργαλείο επικοινωνίας του
με τους πολίτες. Άλλωστε, τόσο ο ίδιος όσο
και οι στενοί του συνεργάτες είναι πεπεισμέ-
νοι ότι σημαντικό μέρος της εκλογής του το
«χρωστάει» στο Διαδίκτυο και στην επιτυχη-
μένη καμπάνια που έκανε κατά τη διάρκεια
της προεκλογικής μάχης στον ΣΥΡΙΖΑ.

Οι παρουσίες του κ. Κασσελάκη στο Διαδί-
κτυο είναι πυκνές. Ενδεικτικά, τον περασμένο
Δεκέμβριο γιόρτασε μέσω του Instagram τα
γενέθλια της σκυλίτσας του, Φάρλι, ενώ κατά
τη διάρκεια της ολιγοήμερης παρουσίας του
στον στρατό εφοδίασε με διάφορα βίντεο το
TikTok: το κούρεμα πριν από τη στρατιωτική
θητεία κ.ά.

Το αδύναμο FB του Στέφανου
Λόγω ηλικίας αλλά προσωπικού προφίλ, η

σελίδα του αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ στο Facebook
έχει αναιμική διαδραστικότητα. Μετά από αρ-
κετούς μήνες η σελίδα του έχει φτάσει τους
56.000 ακολούθους, που θεωρείται ιδιαίτερα
μικρός αριθμός για αρχηγό της αξιωματικής
αντιπολίτευσης. Ούτε το Χ φαίνεται να ταιριά-
ζει στο προφίλ του αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ, ο
οποίος έχει μεν αυξήσει τους followers του σε
σχέση με τέσσερις μήνες πριν, κατά μόλις
7.000 περίπου, αλλά ο συνολικός αριθμός
(60.805) είναι μικρός. Παρ’ όλα αυτά, η ροή
της ενημέρωσής του είναι συνεχής.

Αντιθέτως, το Instagram ταιριάζει ιδιαίτερα
στον κ. Κασσελάκη και, σύμφωνα με αρκετούς,
ήταν το μέσο το οποίο τον εκτόξευσε στην αρ-
χηγία του ΣΥΡΙΖΑ. Σήμερα τον ακολουθούν

92.600, ενώ στα τέλη του χρόνου ανέρχονταν
σε 67.100. Και ο αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ ανταποδί-
δει με αλλεπάλληλες αναρτήσεις από τις πε-
ριοδείες και τις επαφές του με τους πολίτες.

Το μεγάλο στοίχημα για τον αρχηγό του ΣΥ-
ΡΙΖΑ ωστόσο είναι το TikTok. Άριστος γνώ-
στης ο ίδιος της δημιουργίας βίντεο και ελκυ-
στικού περιεχομένου, σε κάθε πολιτική δράση
και παρουσία, αξιοποιεί το μέσο για να επικοι-
νωνήσει με τους followers του, ιδιαίτερα τα
νεανικά κοινά που τον ακολουθούν. Και έχει
μεγάλη διάδραση. Από τα βίντεο που προκά-
λεσαν μεγάλη ανταπόκριση ήταν αυτά της
προετοιμασίας του για τον στρατό, τα οποία
έφτασαν τα 3,4 εκατ. views.

Ο Ανδρουλάκης και η προσπάθεια
προσέλκυσης των νέων

Η συστηματική αξιοποίηση των social me-
dia από τον πρωθυπουργό και τον αρχηγό της
αξιωματικής αντιπολίτευσης αναγκάζει και
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Ν. Ανδρου-
λάκη να τα αξιοποιήσει στη μάχη για την αύξη-
ση των ποσοστών του κόμματός του. Ο κ. Αν-
δρουλάκης απέκτησε σελίδα στο TikTok το
2022 και έκτοτε το τροφοδοτεί συχνά πυκνά
με αναρτήσεις.

Ο Νίκος Ανδρουλάκης διατηρεί λογαρια-
σμούς στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης ήδη
από την περίοδο που ήταν ευρωβουλευτής.
Στο ΠΑΣΟΚ επενδύουν σημαντικά στις δυνα-

τότητες που δίνει η προώθηση των πολιτικών
προτάσεων του κόμματος μέσα από τα μέσα
κοινωνικής δικτύωσης και τα αξιοποιούν συ-
στηματικά. Ο πρόεδρος του κόμματος έχει
λογαριασμό στο Χ, όπου κυρίως σχολιάζει
ζητήματα της τρέχουσας επικαιρότητας ή
«ανεβάζει» συνδέσμους για πρωτοβουλίες
του κόμματος, παρεμβάσεις, δραστηριότητα.
Επιπλέον, συχνά αξιοποιεί το συγκεκριμένο
μέσο για να σχολιάσει προβλήματα που εντο-
πίζει σε περιοδείες, επισκέψεις και συνομι-
λίες με πολίτες. Οι ακόλουθοί του στο Χ είναι
35.200.

Τον μεγαλύτερο αριθμό ακολούθων, περί-
που 64.000, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ συγκεν-
τρώνει στο Facebook. Κι εκεί έχει σταθερή
παρουσία με αναρτήσεις για όλα τα ζητήματα
τρέχουσας επικαιρότητας, βίντεο και εικόνες
από περιοδείες, ομιλίες, δραστηριότητα στη
Βουλή κ.λπ.

Στο Instagram, όπου τον ακολουθούν
26.300 άτομα, ο κ. Ανδρουλάκης αξιοποιεί
κυρίως τη δύναμη της εικόνας με βίντεο τόσο
από εκδηλώσεις, ομιλίες κ.λπ. όσο και με πα-
ρασκηνιακές λεπτομέρειες από επισκέψεις
και συναντήσεις.

Στο TikTok ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ είναι
σχετικά νέος χρήστης, καθώς απέκτησε λογα-
ριασμό το 2022. Από το επιτελείο του αναγνω-
ρίζουν ότι το συγκεκριμένο μέσο έχει αποκτή-
σει ισχυρή επιδραστικότητα και μεγάλη διείσ-
δυση στο κοινό, που δείχνει να απομακρύνε-
ται από τις παραδοσιακές μορφές επικοινω-
νίας. Το τελευταίο διάστημα ο πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ έχει ενισχύσει την παρουσία του στο
TikTok ανεβάζοντας βιντεάκια που έχουν χι-
ουμοριστικό περιεχόμενο, διεκδικώντας και
αυτός την προσοχή των χρηστών του μέσου
και αξιοποιώντας τις δυνατότητες που αυτό
παρέχει.

Στη Χαριλάου Τρικούπη πάντως αναγνωρί-
ζουν ότι είναι σημαντικό να κερδίσει κάποιος
την προσοχή των πολιτών με ευφάνταστο
τρόπο και τα σωστά μηνύματα. Αναφέρουν
ενδεικτικά ότι η καμπάνια που έκαναν στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης για την εικονική
πραγματικότητα που η κυβέρνηση παρου-
σιάζει είχε περισσότερες από 400.000 θεά-
σεις. Ο Νίκος Ανδρουλάκης, μόνο κατά τη
διάρκεια της περιοδείας του στην Κρήτη τις
προηγούμενες μέρες, έκανε 3-4 ποστ καθη-
μερινά και 10 στόρι.

ΟΙ FOLLOWERS ΤΩΝ ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΑΡΧΗΓΩΝ 
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ KAΣΣΕΛΑΚΗΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ 

FB 401.000 56.000 64.000
X 425.000 60.000 35.000
INSTAGRAM 372.000 92.600 24.600
TIKTOK 268.000 123.900 19.000

Την ευθύνη για τη σελίδα του πρωθυπουργού στο συγκεκριμένο 
αλλά και στα υπόλοιπα μέσα κοινωνικής δικτύωσης 

έχει η διευθύντρια επικοινωνίας του Μεγάρου Μαξίμου Κύρα Κάπη 

Η «γαλάζια»
ομάδα των 

social media 



O
γενικός γραμματέας Ανώτατης Εκπαίδευ-

σης του υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμά-

των και Αθλητισμού Οδυσσέας-Ιωάννης

Ζώρας μιλάει στην «Political» για τα μη κρατικά πανε-

πιστήμια, για το ελεύθερο δημόσιο πανεπιστήμιο, τις

μεγάλες μεταρρυθμίσεις που έχει

κάνει η κυβέρνηση Μητσοτάκη

στην εκπαίδευση από το 2019 και

αυτές που έπονται μέχρι την ολο-

κλήρωση της θητείας το 2027. 

Ποιες είναι οι σημαντικότερες με-

ταρρυθμίσεις που έχουν περάσει

στο υπουργείο Παιδείας στην

πρώτη θητεία της κυβέρνησης Μητσοτάκη αλ-

λά και τώρα, στην αρχή της δεύτερης θητείας;

Η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη από την

αρχή της πρώτης της θητείας και μέχρι σήμερα επέ-

δειξε και προφανώς συνεχίζει να επιδεικνύει εξαιρε-

τικά σημαντικό έργο στους περισσότερους τομείς του

κυβερνητικού της έρχου. Είναι πλέον αναμφισβήτητο

ότι όλο αυτό το χρονικό διάστημα έχουν υλοποιηθεί

σημαντικές και καίριες μεταρρυθμίσεις με γνώμονα

τη βελτίωση της ποιότητας ζωής των πολιτών, την

αποκατάσταση του κράτους δικαίου, την ικανοποίηση

πάγιων αιτημάτων της κοινωνίας των πολιτών, την

αριστεία αλλά και την ισχυρή θεμελίωση των βασικών

πυλώνων ανάπτυξης της χώρας μας. Ένας δε από

τους βασικότερους πυλώνες ανάπτυξης μιας χώρας

είναι η Παιδεία και το εκπαιδευτικό σύστημα το οποίο

διαμορφώνει το άτομο από την προνηπιακή του φάση

έως την ενήλικη ζωή του. Πολύ περισσότερο δε, τις

τελευταίες δεκαετίες που η επιμόρφωση και η εξειδί-

κευση έχουν διεκδικήσει έντονα χώρο στην εκπαί-

δευση, επηρεάζοντας σε μεγάλο βαθμό τη διά βίου

μάθηση και εξέλιξη. 

Ειδικότερα στον χώρο της Παιδείας, το έργο που

έχει υλοποιηθεί τόσο κατά την προηγούμενη τετραε-

τία με υπουργό τη Νίκη Κεραμέως όσο και στην πα-

ρούσα, νέα κυβερνητική θητεία με υπουργό τον Κυ-

ριάκο Πιερρακάκη είναι σημαντικό και πρωτοπόρο.

Οφείλω, δε, για να γίνει κατανοητό το μέγεθος αυτό,

να αναφέρω συνοπτικά κάποιες από τις πρωτοβου-

λίες οι οποίες κατά την άποψή μου υπήρξαν εμβλημα-

τικές για τον χώρο της Ανώτατης Εκπαίδευσης. Αντί-

στοιχες δε πρωτοβουλίες υπήρξαν για όλες τις βαθμί-

δες της εκπαίδευσης. 

• Η δημιουργία και η θεσμική θωράκιση της Εθνικής

Αρχής Ανώτατης Εκπαίδευσης (ΕΘΑΑΕ).

• Η πλήρως απαλλαγμένη από διαπροσωπικές σχέ-

σεις κρατική επιχορήγηση των ελληνικών Ανώτατων

Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων αποκλειστικά με αντικει-

μενικά, διαφανή και ποιοτικά κριτήρια που στηρίζον-

ται στην εισήγηση της αρμόδιας για αυτό ΕΘΑΑΕ. 

• Η αύξηση της κρατικής επιχορήγησης των ΑΕΙ σε

ποσοστά μεγαλύτερα από 30%.

• Η ενίσχυση των δράσεων και των υποδομών της

Ανώτατης Εκπαίδευσης με έργα χρηματοδοτούμενα

από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (ΤΑΑ)

και το ΕΣΠΑ.

ΟΔΥΣΣEΑΣ-ΙΩAΝΝΗΣ ΖΩΡΑΣ
Γενικός γραμματέας Ανώτατης Εκπαίδευσης 

του υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

«
Το υπουργείο Παιδείας
προσπαθεί καθημερινά 

να είναι ο συνοδοιπόρος 
του δημόσιου πανεπιστήμιου

στον αγώνα του για 
την πορεία του στο αύριο 
με «άλματα πιο γρήγορα 

από τη φθορά»
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στον
Σωτήρη
Πίκουλα 

«Η ενίσχυση του δημόσιου
πανεπιστήμιου είναι κύριος στόχος 

της κυβέρνησης Μητσοτάκη»



• Η χορήγηση εργαλείων ενίσχυσης της διεθνοποί-

ησης μέσω της δυνατότητας ίδρυσης νέων και σύγ-

χρονων ξενόγλωσσων προγραμμάτων προπτυχιακών

σπουδών αλλά και της υλοποίησης μεταπτυχιακών

προγραμμάτων σπουδών σε συνεργασία με πανεπι-

στήμια της αλλοδαπής.

• Η θεμελίωση της συνεργασίας των ελληνικών ΑΕΙ με

διεθνούς φήμης πανεπιστήμια της Αμερικής.

• Η θεσμοθέτηση του νέου μοντέλου διοίκησης των

ΑΕΙ με την ψήφιση του ν. 4957/2022 αλλά και τη εισα-

γωγή νέων θεσμών στην Ανώτατη Εκπαίδευση (ενδει-

κτικά: εσωτερικό Erasmus, ερευνητικά κέντρα και

κέντρα αριστείας, διπλά προγράμματα σπουδών

κ.λπ.).

• Η κατασκευή περισσότερων των 8.800 κλινών με την

ανέγερση φοιτητικών κατοικιών σε επτά πανεπιστή-

μια, η ανέγερση νέων και σύγχρονων χώρων διδασκα-

λίας, η ενίσχυση των υποδομών και η αξιοποίηση των

ακινήτων των ΑΕΙ. 

•Ο ψηφιακός μετασχηματισμός και η μείωση της γρα-

φειοκρατίας στα ΑΕΙ.

•Η εμβληματική αλλά και ουσιαστική τομή, έπειτα από

πολλά χρόνια, στην Ανώτατη Εκπαίδευση με τη χορή-

γηση της δυνατότητας ίδρυσης παραρτημάτων πανε-

πιστήμιων της αλλοδαπής στην Ελλάδα, η οποία έχει

ήδη καταγραφεί στην κοινωνία ως ένα από τα σημαντι-

κά επιτεύγματα της κυβέρνησης.

Τα παραπάνω (παρατιθέμενα εντελώς επιγραμματι-

κά) αποτελούν ηχηρή απόδειξη του συστηματικού έρ-

γου που συντελείται τα τελευταία πέντε χρόνια στην

Ανώτατη Εκπαίδευση.

Ποιες θα είναι οι ενισχύσεις στο δημόσιο πανε-

πιστήμιο ώστε να αναβαθμιστεί τώρα που πλέον

θα επιτρέπονται και τα μη κρατικά; 

Η ενίσχυση των ελληνικών δημόσιων πανεπιστη-

μίων αποτέλεσε και αποτελεί και σήμερα έναν από

τους κύριους στόχους των υπουργών Παιδείας της κυ-

βέρνησης Μητσοτάκη. Έτσι, εκτός από τη συνεχή αύ-

ξηση των κονδυλίων για τα ΑΕΙ, εντός προφανώς των

πλαισίων που επιβάλλει ο υφιστάμενος δημοσιονομι-

κός χώρος, ενισχύει με τα ανάλογα χρηματοδοτικά

εργαλεία την ακαδημαϊκή και ερευνητική λειτουργία

των ΑΕΙ. Συγχρόνως, υποστηρίζει με κάθε τρόπο την

εξωστρέφειά τους με την ισχυροποίηση της διεθνούς

τους παρουσίας αλλά και τη συνεχή ενθάρρυνση και

υποστήριξη της υλοποίησης προπτυχιακών και μετα-

πτυχιακών προγραμμάτων σπουδών στην αγγλική

γλώσσα. Παράλληλα έχει εντάξει στις δράσεις του ΤΑΑ

τη σύνδεσή τους με τη βιομηχανία και τις επιχειρήσεις

με την εκπόνηση βιομηχανικών διδακτορικών, την

ενίσχυση του θεσμού του επισκέπτη καθηγητή και

επισκέπτη ερευνητή, την ενίσχυση της έρευνας των

υποψήφιων διδακτόρων μέσα από προγράμματα ενί-

σχυσης της αριστείας στην έρευνα και άλλα. Τα εργα-

λεία αυτά οργανώθηκαν με σκοπό τόσο τη διατήρηση

των ελληνικών πανεπιστημίων σε υψηλές σειρές κα-

τάταξης στα διεθνή rankings όσο και τη δημιουργία

των κατάλληλων εκείνων συνθηκών για τη διατήρηση

του υψηλά καταρτισμένου επιστημονικού και ερευνη-

τικού προσωπικού που παράγουν τα ΑΕΙ μας στο εργα-

σιακό περιβάλλον της χώρας μας. 

Στο σημείο αυτό επιτρέψτε μου να αναφέρω, έχον-

τας υπηρετήσει στο δημόσιο πανεπιστήμιο για τριάντα

και πλέον χρόνια και γνωρίζοντας την υψηλού επιπέ-

δου εκπαίδευση που προσφέρει αλλά και το εξαιρετι-

κό ακαδημαϊκό και διοικητικό προσωπικό στο οποίο

οφείλει τη συνεχή ανάπτυξή του, ότι η παροχή της δυ-

νατότητας ίδρυσης παραρτημάτων πανεπιστημίων της

αλλοδαπής δεν πρόκειται να θέσει σε κίνδυνο την

εδραιωμένη διεθνώς αξία του, παραμένει δε κύρια

προτεραιότητα του υπουργείου Παιδείας αποτελών-

τας, όπως έχει δηλώσει ο υπουργός Παιδείας, τη

ναυαρχίδα της εκπαίδευσης της χώρας μας.

Υπάρχει ενδιαφέρον από ξένα πανεπιστήμια

για να δημιουργήσουν παραρτήματα στην Ελλά-

δα; Ποια είναι; 

Το ενδιαφέρον είναι έντονο και οι συζητήσεις έχουν

ήδη ξεκινήσει. Πρέπει όμως να τονίσω ότι, όπως είναι

γνωστό από το περιεχόμενο του πρόσφατου νόμου,

έχουν θεσμοθετηθεί ιδιαίτερα αυστηρές προϋποθέ-

σεις και όροι για τα πανεπιστήμια που επιθυμούν να

ιδρύσουν παραρτήματα. Έτσι, αυτή την περίοδο, το

υπουργείο βρίσκεται στη διαδικασία έκδοσης όλων

των προβλεπόμενων από τον νόμο κανονιστικών κει-

μένων, προκειμένου να ολοκληρωθεί εντός του χρο-

νοδιαγράμματος που έχει τεθεί το θεσμικό πλαίσιο για

την ίδρυσή τους. 

Οφείλω, δε, να επισημάνω ότι το ενδιαφέρον για

την ίδρυση των παραρτημάτων θα αυξηθεί το επόμενο

χρονικό διάστημα όχι μόνο γιατί πλέον υπάρχει το νο-

μικό πλαίσιο αλλά και γιατί τα πανεπιστήμια της αλλο-

δαπής μέσα από τις συνεργασίες τους με τα ΑΕΙ της

χώρας έχουν καταλάβει ότι η Ελλάδα αποτελεί έναν

ιδιαίτερα ελκυστικό χώρο ανάπτυξης της εκπαίδευ-

σης και της έρευνας.

Ωστόσο, για λόγους δεοντολογίας αλλά και λόγω

του γεγονότος ότι δεν έχει ολοκληρωθεί το προβλε-

πόμενο νομικό πλαίσιο και δεν υπάρχει ακόμα (η δυ-

νατότητα ανάγεται στο 2025) η δυνατότητα υποβολής

αίτησης για την ίδρυση, να μην αναφέρω κανένα από

τα πανεπιστήμια που έχουν δείξει ενδιαφέρον. 

Λένε πολλοί ότι τα σοβαρά ιδρύματα θα περιμέ-

νουν να επενδύσουν όταν θα έρθει η συνταγμα-

τική αναθεώρηση και όταν θα αναμορφωθεί το

άρθρο 16 του Συντάγματος. Υπάρχει φόβος μή-

πως το ΣτΕ αποφασίσει κατά του νόμου που ψή-

φισε η Βουλή;

Η απάντηση στην ερώτησή σας έχει δοθεί ήδη εμ-

μέσως πλην σαφώς στις αρχές του Απριλίου από

την Επίτροπο για την Καινοτομία, την Έρευνα, τον

Πολιτισμό, την Εκπαίδευση και τη Νεολαία Ιλιάνα

Ιβάνοβα, η οποία απάντησε σε ερώτηση βουλευ-

τών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του ΚΚΕ με

την οποία η Επίτροπος επισημαίνει: «Σύμφωνα με

την πάγια νομολογία, το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο

επιβεβαίωσε την ανάγκη τα κράτη-μέλη να εκπλη-

ρώσουν τις δεσμεύσεις που έχουν αναλάβει στο

πλαίσιο της Γενικής Συμφωνίας για το Εμπόριο

Υπηρεσιών (GATS) για την ελευθερία εγκατάστα-

σης, την ελεύθερη κυκλοφορία των υπηρεσιών,

καθώς και τις διατάξεις του Χάρτη που αφορούν

την ακαδημαϊκή ελευθερία, την ελευθερία για την

ίδρυση ιδρυμάτων τριτοβάθμιας εκπαίδευσης και

την ελευθερία επιχειρηματικής δραστηριότητας»,

κάνοντας ρητή αναφορά στην απόφαση του Δικα-

στηρίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης του 2020 για την

περίπτωση της Ουγγαρίας.

Σας θυμίζω, δε, ότι η απόφαση αυτή αποτέλεσε

τον πυρήνα των γνωμοδοτήσεων έγκριτων και

εγνωσμένου επιστημονικού κύρους συνταγματο-

λόγων καθηγητών της Νομικής (των κκ Βενιζέλου,

Σκουρή, Μανιτάκη, Αλιβιζάτου), οι οποίοι έχουν

τονίσει τη συνταγματικότητα της νομοθετικής

πρωτοβουλίας του υπουργού Παιδείας.

Ποιες είναι μέχρι το τέλος της τετραετίας οι βα-

σικές μεταρρυθμίσεις που θα προχωρήσει η

κυβέρνηση; 
Η Παιδεία είναι ένας ζωντανός οργανισμός που

πάντα θα χρειάζεται παρεμβάσεις, προκειμένου να
ανταποκρίνεται στις συνεχώς αυξημένες ανάγκες του
ανθρώπου. Επιπλέον, είναι αλήθεια ότι, αν και έχουν
γίνει πολλά και σημαντικά βήματα προς την ενίσχυσή
της, υπάρχουν ακόμα ανοιχτά θέματα αλλά και προ-
κλήσεις που πρέπει να απαντηθούν. Και η παρούσα
κυβέρνηση έχει δείξει ότι απαντάει στις προκλήσεις
με μέθοδο, σύστημα και μεταρρυθμίσεις, όπου αυτό
χρειάζεται. Οι επόμενες μεγάλες μεταρρυθμίσεις που
αναμένεται να ολοκληρωθούν στον χρόνο της παρού-
σης κυβερνητικής θητείας είναι μεταξύ άλλων: 
• Η αλλαγή στον τρόπο εισαγωγής των μαθητών στα
δημόσια πανεπιστήμια. Αυτή τη στιγμή ακούμε προσε-
κτικά τις σκέψεις των ειδικών και θα είμαστε σε θέση
να έχουμε μια ολοκληρωμένη πρόταση σύντομα.
• Η περαιτέρω απλοποίηση των γραφειοκρατικών αγ-
κυλώσεων που δυσχεραίνουν τα ΑΕΙ.
• Η πλήρης ψηφιοποίηση και διασύνδεση των ελληνι-
κών ΑΕΙ.
• Η παρακολούθηση και ολοκλήρωση της ανέγερσης
των φοιτητικών εστιών.
• Η διεκδίκηση επιπλέον κονδυλίων για την ανάπτυξη
όχι μόνο των εγκαταστάσεων αλλά και των ερευνητι-
κών υποδομών των ΑΕΙ. 
• Η περαιτέρω ενίσχυση της χρηματοδότησης των πα-
νεπιστημίων αλλά και η δημιουργία εύφορου εδάφους
για τη μεγαλύτερη ανάπτυξη των συνεργασιών των πα-
νεπιστημίων με τα πανεπιστήμια της αλλοδαπής. 
• Η αλλαγή του brain drain σε brain gain.

Σε κάθε περίπτωση το υπουργείο Παιδείας προ-

σπαθεί καθημερινά να είναι ο συνοδοιπόρος του δη-

μόσιου πανεπιστημίου στον αγώνα του για την πορεία

του στο αύριο με «άλματα πιο γρήγορα από τη φθορά». 

ΣABBATO 25 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL 23 Οδυσσέας-Ιωάννης Ζώρας
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

« Η παροχή της δυνατότητας ίδρυσης παραρτημάτων πανεπιστημίων της
αλλοδαπής δεν πρόκειται να θέσει σε κίνδυνο την εδραιωμένη διεθνώς
αξία του δημόσιου πανεπιστήμιου, παραμένει δε κύρια προτεραιότητα
του υπουργείου Παιδείας αποτελώντας όπως έχει δηλώσει ο υπουργός
Παιδείας τη ναυαρχίδα της εκπαίδευσης της χώρας μας
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ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ24

Σ
ε -όχι και τόσο πρωτοφανή- κωλο-
τούμπα προχώρησε ο Στέφανος
Κασσελάκης σχετικά με το πόθεν

έσχες του και μάλιστα μόλις εντός 24
ωρών. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ δεν κρύβει
την ενόχλησή του κάθε φορά που αναφέ-
ρεται το συγκεκριμένο θέμα και αυτό, αν
μη τι άλλο, είναι προβληματικό.

Αξίζει κάπου εδώ να σημειωθεί ότι το θέ-
μα με το πόθεν έσχες του Στέφανου Κασσε-
λάκη δεν προέκυψε από τους αντιπάλους
του, αλλά όταν ο ίδιος θέλοντας να φιλοτε-
χνήσει το προφίλ τού… μεσσία διέρρευσε
μέσω ανθρώπων του το δάνειο που έδωσε
στα κομματικά ΜΜΕ -και το οποίο σύμφωνα
με καταγγελίες δεν χρησιμοποιήθηκε ποτέ,
παρά του επιστράφηκε- για να πληρωθούν
οι εργαζόμενοι το δώρο Χριστουγέννων.

Από τότε, λοιπόν, ο «πιο καθαρός και
διάφανος πολιτικός», όπως του αρέσει να
αυτοπροσδιορίζεται συχνά πυκνά, δηλώνει
ότι θα καταθέσει άμεσα το πόθεν έσχες
του. Το «άμεσα» κάποια στιγμή μετατράπη-
κε σε «πριν τις ευρωεκλογές» και την Πέμ-
πτη μετατέθηκε για τη λήξη της προθε-
σμίας. Αν συνυπολογίσει κανείς ότι το σύ-
νηθες είναι το υπουργείο Οικονομικών να
δίνει και μια μικρή παράταση στην κατάθε-
ση των πόθεν έσχες, «ζήσε Μάη μου».

«Δεν οφείλω να το δώσω τώρα»
Συγκεκριμένα, στο Action24, ερωτώμε-

νος σχετικά με το πότε θα καταθέσει το πό-
θεν έσχες του, απάντησε: «Είπα, πριν από
τις ευρωεκλογές». Στην ίδια ερώτηση
όμως, ούτε ένα 24ωρο αργότερα στο One,
δήλωσε: «Να το δώσω, αλλά με ρωτάτε αυ-
τή τη στιγμή για ένα πόθεν έσχες το οποίο

οφείλω να το δώσω μέχρι 30 Ιουνίου. Δεν
οφείλω να το δώσω τώρα. Και η ίδια η ΝΔ
το έκανε θέμα αυτό προεκλογικό. Τηρώ τον
νόμο. Η ίδια το έκανε προεκλογικό ζήτημα.
Γιατί; Για να προσπαθήσει να πείσει τον ελ-
ληνικό λαό ότι ο Στέφανος δεν είναι εντά-
ξει. Ότι το τζάκι Μητσοτάκη, που κληρονό-
μησε το όνομα και τόσα πράγματα, είναι
στο τέλος της ημέρας παρόμοιο με τον άλ-
λον, δεν πέτυχε με την αξία του. Ε, όχι, δεν
είμαστε όλοι το ίδιο».

Πάντως, παραμένουν αναπάντητα καυτά
ερωτήματα για τον κ. Κασσελάκη, καθώς το
πόθεν έσχες του έχει εξελιχθεί σε… σίριαλ:

• Κατέθεσε στις δικαστικές αρχές τη βε-
βαίωση ότι δεν κατέχει ο ίδιος ή ότι δεν
έχει συμμετοχή σε εταιρεία ή σε περισσό-
τερα εταιρικά σχήματα; Αν κατέθεσε, πού
βρίσκεται η υπόθεση; Τι έχει κάνει η δι-
καιοσύνη; 

• Γιατί αλλάζει συνεχώς ημερομηνίες
αποκάλυψης του πόθεν έσχες του; Γιατί το
πάει στις 30 Ιουνίου; Φοβάται το πολιτικό
κόστος από τα όσα θα αποκαλυφθούν; Ψά-
χνει χρόνο να ρυθμίσει ανοιχτές τρύπες; 

Σε κάθε περίπτωση εμφανίζεται ανακό-
λουθος ως προς τα λεγόμενά του ότι θα τα
αλλάξει όλα, ότι θα φέρει τη διαφάνεια και
ότι θα τους ταράξει όλους στη νομιμότητα.

Ποιες αποκαλύψεις τρέμει ο «πιο
διάφανος πολιτικός» και αρνείται 
να καταθέσει τα περιουσιακά του
στοιχεία - Προσπαθεί να κερδίσει
χρόνο για να κλείσει τρύπες

Γιατί κρύβει
το πόθεν έσχες του

ο Κασσελάκης
Μέλος της ΠΓ κατηγορεί τον Στέφανο για μετάλλαξη του ΣΥΡΙΖΑ και παροπλισμό στελεχών
Το μορατόριουμ μεταξύ του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ και

των στελεχών της ηγεσίας που διαφωνούν με τις τακτικές
του αποτελεί πλέον παρελθόν. Επιβεβαι-
ώνοντας πλήρως την «Political» που μιλούσε
για στελέχη που «βράζουν» στο εσωτερικό
του κόμματος και σκέφτονται ακόμα και να
μιλήσουν πριν τις εκλογές, η Ζωή Καρκούλια,
μέλος της Πολιτικής Γραμματείας του κόμμα-
τος και πρώην μέλος της Κίνησης Στελεχών
των Νίκου Παππά και Χρήστου Σπίρτζη, με
επιστολή της στη γραμματέα του κόμματος

Ράνια Σβίγκου ζητά την άμεση σύγκληση της Πολιτικής
Γραμματείας, εξαιτίας της συμπεριφοράς του προέδρου.

«Αλλάζει ψηφισμένες θέσεις»
Σε αυτήν αναφέρει χαρακτηριστικά ότι ο «ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ

μεταλλάσσεται σε ένα άλλο κόμμα που δυστυχώς δεν
έχει καμία σχέση ούτε με την Αριστερά ούτε καν με τη
Σοσιαλδημοκρατία και το Κέντρο». Υπαινίσσεται, δηλα-
δή, ότι έχει κάνει στροφή προς τα δεξιά.

Παράλληλα κατηγορεί τον πρόεδρο του κόμματος ότι
«αναδιατυπώνει και αλλάζει ψηφισμένες θέσεις», τον
ψέγει για τις δηλώσεις του σχετικά με το ΝΑΤΟ («αναφέ-
ρεται στο ΝΑΤΟ και το αποκαλεί “ιερή αμυντική συμμα-
χία” με γνωστό τον ρόλο του ΝΑΤΟ ιστορικά»).

Λίγο πολύ η Ζωή Καρκούλια ταυτίζει τον Στέφα-
νο Κασσελάκη με τον βασικό πολιτικό αντίπα-
λο του ΣΥΡΙΖΑ, τον Κυριάκο Μητσοτάκη.
Γράφει συγκεκριμένα: «Οι απόψεις-θέσεις
που εκφράζει περί αγοράς και λειτουργίας
του ιδιωτικού τομέα δεν είναι μόνο μακριά
από τις διαχρονικά εκφρασμένες θέσεις
του κόμματος αλλά και μακριά από όποιο
προοδευτικό κόμμα και εφάπτεται σχεδόν με
τις μεγαλοστομίες του κ. Μητσοτάκη».

Προαναγγελία καρατομήσεων
Η σταγόνα που πιθανότατα ξεχείλισε το ποτήρι ήταν η

συνέντευξη του Στέφανου Κασσελάκη στο One, όπου
και επιβεβαίωσε πλήρως το ρεπορτάζ που λέει ότι το κα-

ταστατικό συνέδριο, στο οποίο αναφέρεται συχνά πυκνά,
θα ολοκληρώσει τη μετατροπή του ΣΥΡΙΖΑ σε «κόμμα
Κασσελάκη» με τα όργανα του κόμματος στην καλύτερη
περίπτωση να αποκτούν διακοσμητικό ρόλο και στη χει-
ρότερη να καταργούνται πλήρως.

«Τα όργανα πρέπει να εκσυγχρονιστούν, αυτό
είναι το καταστατικό συνέδριο. Να μη φιλτρά-

ρουν παραγοντιλίκι», ανέφερε συγκεκριμέ-
να ο Στέφανος Κασσελάκης, ο οποίος ερω-
τώμενος σχετικά τόνισε πως «για μένα τα
πιο χρήσιμα όργανα του κόμματος είναι τα
τμήματα τα οποία παράγουν πολιτική». Ού-

τε λίγο ούτε πολύ, δηλαδή, ο πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ χαρακτήρισε… άχρηστες την Κεντρική

Επιτροπή και την Πολιτική Γραμματεία αφήνοντας
την τύχη τους ανοιχτή για το επικείμενο καταστατικό συ-
νέδριο. Προαναγγέλλει με αυτόν τον τρόπο την «εκπα-
ραθύρωση» των παλιών στελεχών του κόμματος με
όσους επιθυμεί ο ίδιος και αυτό δεν είναι βέβαια κάτι
που θα μείνει αναπάντητο από την «παλιά φρουρά».

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Μ
ε υπέρογκα ποσά αναμένεται να
επιβαρυνθεί ετησίως ο προϋπο-
λογισμός του κράτους, εφόσον

εφαρμοστεί το επίσημο οικονομικό πρό-
γραμμα του ΣΥΡΙΖΑ για το φορολογικό σύ-
στημα της χώρας, σύμφωνα με την έκθεση
που συνέταξε το Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους (ΓΛΚ). 

Τι σημαίνει αυτό πρακτικά; Πως εφόσον
αυτά τα μέτρα εφαρμοστούν η Ελλάδα θα

οδηγηθεί, αναντίρρητα,
προς τη χρεοκοπία, όπως
είχε γίνει και επί των ημε-
ρών της κυβέρνησης ΣΥΡΙ-
ΖΑ, όταν η χώρα είχε από
τους χαμηλότερους ρυθ-
μούς ανάπτυξης.

Σύμφωνα πάντα με το
ΓΛΚ, το συνολικό ετήσιο

κόστος των μέτρων που περιλαμβάνουν οι
δύο προτάσεις νόμου της αξιωματικής αν-
τιπολίτευσης (μείωση ΦΠΑ και μείωση
συντελεστών φόρου εισοδήματος, ΕΝΦΙΑ
κ.λπ.) υπολογίζεται σε τουλάχιστον 11,8
έως 13,3 δισ. ευρώ + 4,1 δισ. ευρώ από την
κατάργηση της προκαταβολής φόρου. 

Σε βάθος τετραετίας, αν υλοποιηθεί το
οικονομικό πρόγραμμα του κ. Κασσελάκη
και του κόμματός του, το κόστος των βασι-
κών μέτρων για την ακρίβεια θα φτάσει τα
18,6 δισ. ευρώ, ενώ το κόστος των μέτρων
του φορολογικού νομοσχεδίου θα αγγίξει
τα 27,2 δισ. ευρώ. Άρα το συνολικό κόστος
θα φτάσει το απίστευτο ποσό των 45,8 δισ.
ευρώ, με αποτέλεσμα να ξαναζήσουμε τις
εφιαλτικές μέρες του 2015. 

Εφάπαξ απώλεια εσόδων
Όπως επισημαίνει στη σχετική έκθεση

που δόθηκε χθες στη δημοσιότητα για την
πρόταση νόμου της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης «Για μια σταθερή, προοδευτική και
δίκαιη φορολογία εισοδημάτων φυσικών-
νομικών προσώπων και ιδιοκτησίας ακινή-
των…», μόνο η μείωση των συντελεστών
φόρου εισοδήματος προκαλεί ετήσια στέ-
ρηση εσόδων 3,5 δισ. ευρώ, ενώ το κόστος
από τη μείωση κατά 4,5 μονάδες των
ασφαλιστικών εισφορών υπολογίζεται σε
428 εκατ. ευρώ το 2025 και φθάνει το 1,7
δισ. ευρώ το 2028.

Ενδεικτικό είναι πως δεν έχει συμπερι-
ληφθεί στον προαναφερθέν υπολογισμό
του ετήσιου κόστους η εφάπαξ απώλεια
εσόδων περίπου 4,1 δισ. ευρώ από την κα-
τάργηση της προκαταβολής φόρου εισο-
δήματος φυσικών και νομικών προσώπων.
Από την άλλη πλευρά, η απόδοση των «αν-
τίμετρων» υπολογίζεται σε αύξηση εσόδων
έως 2,7 δισ. ευρώ.

Ειδικότερα, από την έκθεση για την πρό-
ταση νόμου του ΣΥΡΙΖΑ για τα εισοδήματα
και τη φορολόγησή τους επισημαίνονται τα

εξής: «Από τις προτεινόμενες διατάξεις
επέρχονται τα ακόλουθα οικονομικά απο-
τελέσματα στον προϋπολογισμό της γενι-
κής κυβέρνησης:
1. ΕΕτήσια μείωση εσόδων:

• 3,5 δισ. ευρώ περίπου, από τη μείωση
του αναλογούντος φόρου κατά τον επανα-
καθορισμό των φορολογικών συντελε-
στών, βάσει των οποίων φορολογείται το
εισόδημα που αποκτούν τα φυσικά πρόσω-
πα (άρθρα 1-3)

• εκτιμώμενου ποσού 323 εκατ. ευρώ
περίπου από την απώλεια βεβαιωθέντων
εσόδων λόγω του επανακαθορισμού του
τρόπου υπολογισμού της χορηγούμενης
μείωσης (παρ. 2Α άρθρου 7 του
ν.4223/2013) στον ΕΝΦΙΑ φυσικών προσώ-
πων (άρθρο 4)

• ύψους 656 εκατ. ευρώ περίπου από τη
μείωση του αναλογούντος φόρου λόγω
μείωσης του εισαγωγικού συντελεστή φο-
ρολόγησης, για εισοδήματα από μισθώμα-
τα ακινήτων έως το ύψος των 12.000 ευρώ
(άρθρο 9)

• ύψους 600 εκατ. ευρώ περίπου από την
απώλεια βεβαιωθέντων εσόδων λόγω της

κατάργησης των διατάξεων σχετικά με τη
φορολόγηση της επιχειρηματικής δραστη-
ριότητας των οριζόμενων υπόχρεων, με τη
μέθοδο του τεκμαιρόμενου ελάχιστου πο-
σού καθαρού εισοδήματος (άρθρο 13)

• εκτιμώμενου ύψους 120 εκατ. ευρώ
περίπου από την κατάργηση του επιβαλλό-
μενου τέλους επιτηδεύματος σε επιτηδευ-
ματίες και ασκούντες ελευθέριο επάγγελ-
μα (άρθρο 15).
2. Ετήσια μείωση των καθαρών εσόδων σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης, εξαιτίας της
μείωσης κατά 4,5 ποσοστιαίες μονάδες,
από 1η/7/2024, των ασφαλιστικών εισφο-
ρών των μισθωτών εργαζομένων σε φο-
ρείς εκτός δημόσιων υπηρεσιών, αποκεν-
τρωμένων διοικήσεων κ.λπ. Η μείωση αυ-
τή εκτιμάται σε 428 εκατ. ευρώ για το 2025,
σε 855 εκατ. ευρώ για το 2026, σε 1.283
εκατ. ευρώ για το 2027 και σε 1.703 εκατ.
ευρώ για το 2028 και επόμενα χρόνια (άρ-
θρο 14).
3. Εφάπαξ απώλεια βεβαιωθέντων εσό-
δων: ⅰ) 404 εκατ. ευρώ για φυσικά πρόσω-
πα και ⅱ) 3.772 εκατ. ευρώ για νομικά πρό-
σωπα από την κατάργηση της προκαταβο-

λής φόρου εισοδήματος (άρθρα 7 και 8).
Σχετικά με τα λεγόμενα αντίμετρα, το

ΓΛΚ υπολογίζει αύξηση των εσόδων έως
2,7 δισ. ευρώ:
4. Ετήσια αύξηση των βεβαιωθέντων εσό-
δων ύψους 496 εκατ. ευρώ περίπου, από
την επιβολή συμπληρωματικού ΕΝΦΙΑ
Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας επί της
αξίας των αναφερόμενων δικαιωμάτων
(άρθρο 5).
5. Ενδεχόμενη ετήσια αύξηση εσόδων:

• ύψους 2 εκατ. ευρώ περίπου από την
αύξηση του αναλογούντος φόρου λόγω του
επανακαθορισμού των συντελεστών φορο-
λόγησης για τα κέρδη από επιχειρηματική
δραστηριότητα που αποκτούν τα οριζόμενα
νομικά πρόσωπα και νομικές οντότητες
που τηρούν διπλογραφικά ή απλογραφικά
βιβλία (άρθρο 6)

• ύψους 1,9 δισ. ευρώ περίπου από την
αύξηση του αναλογούντος φόρου λόγω του
επανακαθορισμού του τρόπου φορολόγη-
σης του εισοδήματος που προκύπτει από
μερίσματα, τόκους και δικαιώματα. Ωστό-
σο, ενδέχεται μέρος της ανωτέρω αύξησης
να περιοριστεί από την πιθανή μείωση των
διανεμόμενων μερισμάτων καθόσον η δια-
νομή αυτών εναπόκειται στη διακριτική ευ-
χέρεια της επιχείρησης (άρθρο 10)

• ύψους 300 εκατ. ευρώ περίπου από την
αύξηση του αναλογούντος φόρου λόγω του
επανακαθορισμού του τρόπου φορολόγη-
σης του εισοδήματος από υπεραξία μετα-
βίβασης κεφαλαίου. (άρθρο 11)».

Χθες πάντως πηγές της Κουμουνδούρου
επεσήμαναν πως το ΓΛΚ επιβεβαιώνει σχε-
δόν πλήρως την κοστολόγηση του ΣΥΡΙΖΑ
και διαψεύδει αυτή του υπουργείου Οικο-
νομικών. Συγκεκριμένα, 2,6 δισ. ευρώ λέει
ο ΣΥΡΙΖΑ, 2,7 δισ. ευρώ το Γενικό Λογιστή-
ριο του Κράτους και 4,2 δισ. το υπουργείο
των Οικονομικών. Αυτή η διαφορά προκύ-
πτει διότι, όπως εξηγούν από την Κουμουν-
δούρου, το Γενικό Λογιστήριο προσθέτει
στο 2024 τη μείωση του ΦΠΑ από το 24%
στο 21%, που στην πρόταση νόμου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ ξεκινάει από 1η Ιανουαρίου 2025 ή μετά
την ολοκλήρωση του μέτρου του μηδενι-
σμού του ΦΠΑ στα βασικά είδη. 

Επίσης, σύμφωνα με την Κουμουνδού-
ρου, δεν προσμετρά και δεν συμπεριλαμ-
βάνει καθόλου τα έσοδα ύψους 3 δισ. ευρώ
από την επιβολή έκτακτης εισφοράς 90%
στα υπερκέρδη διυλιστηρίων και ενέργει-
ας για το 2023 που προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ.
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ο καραβοκύρης Κασσελάκης 
ρίχνει τη χώρα στα βράχια

Η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους «ξεδοντιάζει» 
το οικονομικό πρόγραμμα του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς αποδεικνύει ότι 

το συνολικό κόστος του θα φτάσει τα 45,8 δισ. ευρώ σε βάθος τετραετίας
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Α
ιχμηρή ήταν η απάντηση που έδωσε χθες η κυβέρνηση, διά στόμα-
τος του κυβερνητικού εκπροσώπου Παύλου Μαρινάκη, σχετικά με
τα όσα διακίνησαν ο ΣΥΡΙΖΑ και ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπο-

λίτευσης Στέφανος Κασσελάκης για τις τιμές σε φέτα και ελαιόλαδο. 
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ συνέκρινε τις ελληνικές τιμές με αυτές του εξωτε-

ρικού, κατηγορώντας την κυβέρνηση πως «επιτρέπει» ίδια προϊόντα στην
Ελλάδα να έχουν υψηλότερες τιμές από αντίστοιχα προϊόντα στο εξωτερικό.

Όμως, όπως αποδείχθηκε, η σύγκριση έγινε για συσκευα-
σίες… διαφορετικού μεγέθους, γεγονός που οδήγησε σε
υψηλότερες τιμές. Τυχαίο; Σκόπιμο; Σίγουρα πάντως παρα-
πλανητικό.

Άθλιες μεθοδεύσεις
Ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ Παύλος Μαρινά-

κης με ανακοίνωσή του αποκάλυψε τα ψέματα του ΣΥΡΙΖΑ,
στριμώχνοντας το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης
για μία ακόμη φορά στη γωνία. Μάλιστα, με χαρτιά και ντο-

κουμέντα ξεμπρόστιασε σε όλο το πανελλήνιο τις άθλιες μεθοδεύσεις της
Κουμουνδούρου και του αρχηγού της, οι οποίοι αδυνατώντας να αντιπαρατε-
θούν με σοβαρά πολιτικά επιχειρήματα χρησιμοποιούν φτηνά κόλπα, πι-
στεύοντας ότι με αυτόν τον τρόπο μπορούν να πλήξουν το κύρος και την αξιο-
πιστία της κυβέρνησης. Αλλά είναι τόσο απροκάλυπτα τα ψέματά τους που με
ένα «φύσημα» διαλύονται, με αποτέλεσμα να πέφτουν οι ίδιοι στον λάκκο
που έσκαβαν για τους άλλους.

Ας δούμε τι ακριβώς αναφέρει στην ανακοίνωσή του ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος Παύλος Μαρινάκης: «Στο ζήτημα της φέτας, πριν βγάλουν ανα-
κοίνωση στον ΣΥΡΙΖΑ, δεν μπήκαν καν στον κόπο να διαβάσουν το έγγραφο
που κατέθεσε ο πρωθυπουργός στη Βουλή. Αν το έκαναν, θα αντιλαμβάνον-
ταν ότι συνέκρινε τις τιμές μεταξύ ιδίων ποσοτήτων στην Ελλάδα και σε άλλες
ευρωπαϊκές χώρες. Το παραθέτουμε εκ νέου (πίνακας 1) μήπως και το κατα-
λάβουν. Μάλιστα, το πιο εντυπωσιακό είναι ότι στις εικόνες που οι ίδιοι παρέ-
θεσαν στη σημερινή ανακοίνωσή τους, εμφανίζονται κωδικοί με ακόμα χα-
μηλότερες τιμές κιλού (9,88 ευρώ το ένα κιλό) από την τιμή που αναφερόταν
για την Ελλάδα στον πίνακα που κατέθεσε ο πρωθυπουργός σήμερα στη
Βουλή (6,28 ευρώ το μισό κιλό)». 

Στη συνέχεια ο Παύλος Μαρινάκης αποκάλυψε το κόλπο του προέδρου
του ΣΥΡΙΖΑ με τη σύγκριση ανόμοιου ποιοτικά και ποσοτικά ελαιόλαδου:
«Στο δε ζήτημα του ελαιολάδου, ο κ. Κασσελάκης χθες συνέκρινε τιμή μη
βιολογικού έξτρα παρθένου ελαιολάδου 500 ml στο Βέλγιο (8,95 ευρώ το λί-
τρο) (πίνακας 2) με τιμή βιολογικού έξτρα παρθένου ελαιολάδου 750 ml στην
Ελλάδα (15,17 ευρώ το λίτρο) (πίνακας 3).

Ενώ στην Ελλάδα (βάσει του e-katanalotis) τα πιο φτηνά έξτρα παρθένα μη
βιολογικά ελαιόλαδα 1 lt (δηλαδή ίδιας ποιότητας και διπλάσιας ποσότητας
από αυτό που συγκρίνει στο Βέλγιο) είναι λίγο πάνω από 10 ευρώ, δηλαδή
φθηνότερα (πίνακες 4, 5, 6, 7)».

Δεν ζήτησε συγγνώμη
Τέλος, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος επισήμανε: «Και σήμερα αντί να ζητήσει

συγγνώμη, ανεβάζει βίντεο όπου αναφέρεται στη σύγκριση των τιμών βιολογικού

ελαιολάδου (δηλαδή ενός premium προϊόντος) μεταξύ Ελλάδας και Γερμανίας και

δεν λέει σκοπίμως κουβέντα για τη χυδαία εξαπάτηση που

επιχείρησε χθες, συγκρίνοντας τιμές άλλης ποσότητας και

άλλης ποιότητας ελαιολάδου μεταξύ Ελλάδας και Βελγίου. 

Η ακρίβεια είναι το μεγαλύτερο πρόβλημα που αντιμετωπί-

ζει και η χώρα μας. Εμείς προτιμούμε τις πράξεις, οι οποίες

αποσκοπούν στην ενίσχυση των εισοδημάτων και στον πε-

ριορισμό των συνεπειών της. Στον ΣΥΡΙΖΑ, εκτός από αποτυ-

χημένοι λαδέμπορες, αποδεικνύονται και αποτυχημένοι τυ-

ρέμπορες και, αντί για σοβαρή αντιπολίτευση, παραμένουν σταθερά πολιτικοί φι-

δέμπορες», κατέληξε ο κ. Μαρινάκης. 

Πίνακας 1 Πίνακας  2 Πίνακας 3 Πίνακας 4

Πίνακας 5

Πίνακας 6

Πίνακας 7

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος ξεμπρόστιασε το κόλπο 
Κασσελάκη να συγκρίνει ανόμοια ποιοτικά και ποσοτικά προϊόντα

για να κατηγορήσει την κυβέρνηση ότι αφήνει να έχουν 
υψηλότερες τιμές στην Ελλάδα από αντίστοιχες στο εξωτερικό

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ

«Οι φιδέμπορες του ΣΥΡΙΖΑ»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



«Τ
α ανθρώπινα δικαιώματα, οι ευαίσθητες κοινω-

νικές ομάδες (όπως είναι τα ΑμεΑ), το περιβάλ-

λον και η πράσινη ανάπτυξη» είναι τα θέματα με

τα οποία θα ήθελε να ασχοληθεί ο υποψήφιος ευρωβου-

λευτής Κωνσταντίνος Σιδηρόπουλος, βραβευμένος διδά-

κτωρ Βιολογίας από την Ακαδημία Αθηνών. Θεωρεί ότι «ο

ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι το μόνο κόμμα που μπορεί να ανταποκρι-

θεί αξιόπιστα και αποτελεσματικά στις προκλήσεις αυτής

της εποχής, σε Ελλάδα και Ευρώπη».

Επισημαίνει, δε, πως στις ευρωεκλογές «βασικός στό-

χος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι να πετύχει ένα καλύτερο ποσοστό

της τάξης του 20% και πάνω», το οποίο, «συνδυαστικά με

ένα ποσοστό της ΝΔ όχι πάνω από 30%», μπορεί να «οδη-

γήσει στη μεγάλη ανατροπή στις επόμενες βουλευτικές

εκλογές», με «τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ να αποτελέσει ξανά τον κορ-

μό στην ανασύσταση μιας μεγάλης δημοκρατικής, κεντρο-

αριστερής παράταξης».

Ξεκινάτε δυναμικά: Σαραντάρης, με επιστημονικές

περγαμηνές, κάτοικος Αγίας Βαρβάρας, μιας λαϊ-

κής συνοικίας της Αττικής με πολλά προβλήματα. Τι

θέλετε να προσφέρετε στην ελληνική κοινωνία και

δη ως ευρωβουλευτής;

Υπάρχουν πολλά θέματα με τα οποία θα ήθελα να ασχολη-

θώ αν εκλεγώ, ιδιαίτερη όμως έμφαση θα ήθελα να δώσω

σε θέματα που μπορεί να μη μοιάζουν τόσο δημοφιλή, αλ-

λά πιστεύω ότι είναι πολύ σημαντικά, ειδικά στην εποχή

που ζούμε. Τα ανθρώπινα δικαιώματα και οι ευαίσθητες

κοινωνικές ομάδες (όπως είναι τα ΑμεΑ), το περιβάλλον

και η πράσινη ανάπτυξη, γιατί θεωρώ ότι η κλιματική αλλα-

γή θα είναι ένα από τα μεγαλύτερα προβλήματα για την Ευ-

ρώπη και όλο τον πλανήτη την επόμενη πενταετία. Επίσης,

θα ήθελα να ασχοληθώ με θέματα που αφορούν τον πολιτι-

σμό, γιατί πιστεύω ότι ο πολιτισμός είναι ένας τομέας που

δεν του δίνεται η προσοχή που θα έπρεπε. Πραγματικά πι-

στεύω ότι ο πολιτισμός μαζί με την παιδεία μπορούν να αλ-

λάξουν τον κόσμο. Ειδικότερα όσον αφορά τα ΑμεΑ, υπάρ-

χουν αρκετά πράγματα που πρέπει να γίνουν για να βελτιω-

θεί η καθημερινότητά τους σε σχέση κυρίως με την προ-

σβασιμότητα, τις μετακινήσεις, τις υποδομές κ.λπ. Είναι

προφανές ότι τα ΑμεΑ πρέπει να έχουν ίσες ευκαιρίες στη

ζωή και στην εργασία, αυτό όμως περνάει και μέσα από το

πλαίσιο προστασίας και τα μέτρα (πχ, μόρια, επιδόματα

κ.λπ.) που έχει θεσπίσει το κράτος. Και φυσικά, ο θεσμός

του προσωπικού βοηθού θα πρέπει να διευρυνθεί άμεσα

για όλους όσοι τον έχουν πραγματική ανάγκη. Ο θεσμός

αυτός θεωρώ ότι υπολειτουργεί, γιατί έχουν ξεπεραστεί

κατά πολύ τα χρονικά όρια που είχαν τεθεί από την ΕΕ σε

σχέση με τον αριθμό των ωφελούμενων, ο οποίος είναι πο-

λύ μικρότερος από την αρχική πρόβλεψη της κυβέρνησης.

Επιπλέον, οι ωφελούμενοι παίρνουν προσωπικό βοηθό

μέσω κλήρωσης και μάλιστα μεταξύ ανόμοιων περιπτώσε-

ων, με συνέπεια να μένουν εκτός οι βαριές περιπτώσεις, με

αναπηρία πάνω από 80%.

Γιατί με τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ; Σας έχει πείσει ο Στέφανος

Κασσελάκης ότι μπορεί να διεκδικήσει τη διακυβέρ-

νηση της χώρας;

Γιατί θεωρώ πως ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι το μόνο κόμμα που

μπορεί να ανταποκριθεί αξιόπιστα και αποτελεσματικά στις

προκλήσεις αυτής της εποχής, σε Ελλάδα και Ευρώπη. Αν

το εξειδικεύσω περισσότερο, υπάρχουν τρεις λόγοι που με

ώθησαν να επιλέξω τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Ο πρώτος λόγος είναι

ότι με εντυπωσίασε η προκριματική εσωκομματική εκλογι-

κή διαδικασία για την ανάδειξη των υποψηφίων στο ευρω-

ψηφοδέλτιο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Τη θεωρώ τη δημοκρατικότε-

ρη διαδικασία που έχει εφαρμοστεί ποτέ από ελληνικό πο-

λιτικό κόμμα για τη συγκρότηση του ευρωψηφοδελτίου

του. Ο δεύτερος και πιο σημαντικός λόγος είναι για να συμ-

βάλω όσο μπορώ στο νέο ξεκίνημα του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και

στην προσπάθειά του να φέρει σημαντικές αλλαγές στην

Ελλάδα και την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ο τρίτος αφορά την ίδια

την ΕΕ, που μοιάζει να έχει χάσει ένα μεγάλο μέρος των

αξιών της και πρέπει να ξαναβρεί τον εαυτό της. Οπότε, θα

ήθελα με τις παρεμβάσεις μου να συμβάλω όσο μπορώ

προς αυτή την κατεύθυνση.

Η μητέρα σας, υπουργός σε κυβερνήσεις ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

με πρωθυπουργό τον Αλέξη Τσίπρα, έπαιξε κάποιο ρό-

λο στην απόφασή σας;

Σίγουρα έπαιξε κομβικό ρόλο στην απόφασή μου αυτή,

έστω και υποσυνείδητα. Άλλωστε, όταν έγινε η πρόταση

στη μητέρα μου από τον Αλέξη Τσίπρα να συμμετάσχει στην

κυβέρνησή του το 2018, ήμουν από τους πρώτους που τη

συμβούλευσαν να δεχτεί. Κάτι που θαυμάζω στη μητέρα

μου είναι ότι υποστηρίζει τα πιστεύω της και αν κάτι θεωρεί

ότι είναι σωστό, το υπερασπίζεται ακόμα και αν έχει πολιτι-

κό κόστος.

Οι ευρωεκλογές δεν εκλέγουν κυβέρνηση. Ποιος ο

στόχος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σε αυτές τις κάλπες;

Ο βασικός στόχος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι να πετύχει ένα κα-

λύτερο ποσοστό σε αυτές τις εκλογές, της τάξης του 20%

και πάνω. Συνδυαστικά με το ποσοστό της ΝΔ, που εγώ

όπως και πολλοί άλλοι συνυποψήφιοί μου πιστεύουμε ότι

δεν θα είναι πάνω από 30%, θεωρώ ότι είναι η αρχή που θα

οδηγήσει στη μεγάλη ανατροπή στις επόμενες βουλευτι-

κές εκλογές, ώστε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ να δημιουργήσει μια με-

γάλη προοδευτική κυβέρνηση, για να φέρει την πολυπόθη-

τη αλλαγή στη χώρα.

Τα αποτελέσματα των ευρωεκλογών, όπως υποστηρί-

ζουν οι επικοινωνιολόγοι, θα αναδιαμορφώσουν το

πολιτικό σκηνικό. Ποιος ο ρόλος του ΣΥΡΙΖΑ στην ευ-

ρύτερη Κεντροαριστερά; Θα υπάρξει ένα κοινό μέτω-

πο απέναντι στην κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτά-

κη και υπό ποιες συνθήκες;

Θεωρώ ότι ο ρόλος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι πρωταγωνιστικός

στην ευρύτερη προοδευτική παράταξη και είμαι βέβαιος

ότι αν το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών είναι θετικό, ο ΣΥ-

ΡΙΖΑ-ΠΣ θα αποτελέσει ξανά τον κορμό στην ανασύσταση

μιας μεγάλης δημοκρατικής, κεντροαριστερής παράταξης.

Οι συνεργασίες μεταξύ των κομμάτων της ευρύτερης

δημοκρατικής παράταξης είναι θεμιτές, είτε αφορούν μια

πιθανή σύσταση κυβέρνησης είτε μια μελλοντική εκλογική

συνεργασία είτε ένα κοινό μέτωπο απέναντι στις πολιτικές

της σημερινής κυβέρνησης, αλλά αυτό δεν εξαρτάται μόνο

από τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, γιατί πρέπει και οι ηγεσίες των άλλων

κομμάτων αυτού του χώρου να είναι δεκτικές στις συνερ-

γασίες αυτού του είδους. Ελπίζω σε αυτές τις εκλογές τα

συγκεκριμένα κόμματα να σταθούν στο ύψος των περιστά-

σεων, για να διαμορφωθεί ένα κοινό μέτωπο απέναντι στη

ΝΔ του Κυριάκου Μητσοτάκη.Κ
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«Τα ΑμεΑ να έχουν ίσες ευκαιρίες
στη ζωή και την εργασία»
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Ο
Αλβανός πρωθυπουργός Έντι Ράμα έστη-
σε χθες ένα φθηνό επικοινωνιακό σόου
κατά την επίσκεψή του στη Χιμάρα προ-

κειμένου να αποδώσει 370 τίτλους ιδιοκτησίας σε
πολίτες της περιοχής που περίμεναν χρόνια για να
εγκριθεί η αίτησή τους. Μάλιστα, ο ίδιος έδωσε πε-
ρίπου 20 τίτλους σε κατοίκους για να δείξει την…
καλή προαίρεσή του.

Ο κ. Ράμα, μιλώντας σε ένα κοινό που ουσιαστικά
είχε αναγκαστεί να βρίσκεται εκεί, εγκατέλειψε το
γνωστό επιθετικό ύφος του και έφτασε στο σημείο
να πει ότι «είμαι ένας από εσάς, εδώ μεγάλωσα».

Μεταξύ άλλων, είπε ότι «δεν σας ξεχωρίζει κα-
νένας, δεν σας κλέβει κανένας τις περιουσίες. Ό,τι
πουλήθηκε πουλήθηκε από τους ιδιοκτήτες και σε
πολύ υψηλή τιμή», ενώ προσέθεσε πως «είναι ψέ-
μα και προπαγάνδα πως ό,τι γίνεται γίνεται για να
σας αρπάξουν τις περιουσίες».

Καταπάτηση του κράτους δικαίου
Η αλλαγή στάσης του Ράμα αποτελεί μια ξεκά-

θαρη απόδειξη ότι και μόνο η υποψηφιότητα Μπε-
λέρη για την Ευρωβουλή με το ψηφοδέλτιο της ΝΔ
αναγκάζει τον Ράμα να απολογείται και να υποχω-
ρεί υπό το βάρος της ελληνικής πίεσης. Αν εκλεγεί

ο φυλακισμένος Φρέντι Μπελέρης, ο Έντι Ράμα θα
δεχτεί ένα γερό χαστούκι, καθώς θα βρεθεί να
απολογείται στην ΕΕ, μιας και έχει καταπατήσει το
κράτος δικαίου στην περίπτωση της σκευωρίας
κατά του εκλεγμένου δημάρχου και βεβαίως δεν
έχει εναρμονιστεί με τις ευρωπαϊκές αξίες.

Να υπενθυμίσουμε ότι είναι η τέταρτη φορά που
ο Ράμα υπόσχεται να δώσει τίτλους. Υπάρχουν πε-
ρισσότερες από 8.000 αιτήσεις. Χθες είπε ότι δίνει
370 τίτλους. Άρα παραμένουν τουλάχιστον 7.500
τίτλοι για να παραδοθούν. Επίσης, δεν έδωσε κα-

νένα χωράφι αλλά μόνο σπίτια και ο λό-
γος είναι ότι οι επενδυτές θέλουν τα
χωράφια για να στήσουν τα χλιδάτα
ξενοδοχεία τους. Επίσης, το πιο άθλιο
είναι ότι στη φιέστα του στη Χιμάρα

μοίρασε περίπου 35 τίτλους, οι οποίοι
όλοι πλην ενός δόθηκαν σε μέλη του Σο-

σιαλιστικού Κόμματος του Ράμα.

Η ανακοίνωση της Ομόνοιας
Η κίνηση του Αλβανού πρωθυπουργού προκά-

λεσε την έντονη αντίδραση της Ομόνοιας, η οποία
με ανακοίνωσή της αποκάλυψε τα κρυφά σχέδιά
του: «Σήμερα επέστρεψε στη Χιμάρα έχοντας την
ψευδαίσθηση ότι έχει παρέλθει ο χρόνος επούλω-
σης των συνεπειών που προκαλεί στην τοπική κοι-
νωνία η παράνομη φυλάκιση και κράτηση του
εκλεγμένου δημάρχου της περιοχής Φρέντι Μπε-
λέρη. […] Ωστόσο, ξεπέρασε τα εσκαμμένα: Σαν
πλανόδιος ντελάλης και όχι αρχηγός κράτους δια-
μοίρασε ορισμένους τίτλους ιδιοκτησιών για οι-
κίες Χιμαριωτών. Όχι για εκτάσεις σημαντικής οι-
κονομικής αξίας στην παραλία που προορίζει,
όπως και μέχρι σήμερα, για τους “στρατηγικούς
επενδυτές” της αυλής. Με τίτλους του κράτους, του

συστήματος Κτηματολογίου, το οποίο χρηματοδο-
τεί η Ευρωπαϊκή Ένωση, προσπαθεί να κάνει κομ-
ματική πολιτική. Η παρουσία εξάλλου του κομμα-
τικού μηχανισμού δεν αφήνει περιθώρια άλλης
ερμηνείας. […] Ο πρωθυπουργός εγκαλείται εδώ
και πολλούς μήνες, αλλά κωφεύει έχοντας την
ψευδαίσθηση ότι εντέλει θα καθυποτάξει την κοι-
νωνία των πολιτών της Χιμάρας και θα συνεχίσει
με πρακτικές τσιφλικά να καταληστεύει την περιο-
χή παραβλέποντας το συμφέρον των κατοίκων της
περιοχής. Στην ουσία κάνει πιο δύσκολη την έξοδο
απ’ τον λαβύρινθο που έχει εγκλωβιστεί, διότι έχει
απολέσει τη νηφαλιότητα και την ψυχραιμία του».

Η υποψηφιότητα Μπελέρη με τη ΝΔ 
ανάγκασε τον Αλβανό πρωθυπουργό 
να απολογηθεί στους ομογενείς 
στη Χιμάρα και να υποχωρήσει 
υπό το βάρος της αποφασιστικής θέσης 
της Αθήνας - «Δεν σας αρπάζει κανείς 
τις περιουσίες», υποχρεώθηκε να δηλώσει

Tα μαζεύει ο Ράμα μετά την πίεση της Ελλάδας
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η
ζωή του θυμίζει βιβλίο. Σίγουρα έχει βρεθεί εκεί που δεν
έχεις βρεθεί. Σίγουρα έχει καλύψει ρεπορτάζ που δεν τα
φαντάζεσαι. Είναι δεδομένο πως έχει μιλήσει με πολλούς

πρωθυπουργούς, βουλευτές, ενώ τα δημοσιογραφικά κείμενά του
συνιστούν μέρος της σύγχρονης πολιτικής ιστορίας. Σε κάθε με-
γάλο γεγονός ήταν παρών. Πλέον, αποφάσισε να λάβει μέρος στην
πολιτική, δίνοντας από το δικό του μετερίζι ακόμη μια μάχη κατά
της επικράτησης του λαϊκισμού. Μια μάχη την οποία κερδίζει η
Ελλάδα τα τελευταία πέντε χρόνια.

Η πορεία του υποψήφιου ευρωβουλευτή της Νέας Δη-
μοκρατίας και δημοσιογράφου Δημήτρη Τσιόδρα είναι τε-
ράστια. Είναι ο άνθρωπος που έπαιζε για χρόνια το πολιτικό
ρεπορτάζ στα δάχτυλά του. Με μεγάλη άνεση λόγω του τα-
λέντου που διέθετε. Είχε παντού και πάντα πηγές. Τηρούσε
αυστηρά το «off the record». Έτσι έμαθε, έτσι τον εμπι-
στεύονταν όλοι. Στο σήμερα, διεκδικεί μια θέση στο Ευρω-
κοινοβούλιο, καθώς συμμετέχει στο ευρωψηφοδέλτιο της
«γαλάζιας» παράταξης.

Ο πολύπειρος δημοσιογράφος και πλέον πολιτικός γεννήθηκε
στον Μάναρη Αρκαδίας, το 1959. «Μεγάλωσα σε ένα χωριό, τον
Μάναρη Αρκαδίας. Εκεί τελείωσα το δημοτικό χωρίς ρεύμα. Το
ρεύμα ήρθε αργότερα. Η ζωή ήταν δύσκολη, ο πατέρας μου ήταν
εργάτης στον σιδηρόδρομο και η μητέρα μου αγρότισσα, όμως θυ-
μάμαι εκείνα τα χρόνια με νοσταλγία και μου έδωσαν τις βάσεις για
να πορευτώ στη ζωή μου. Μου έμαθαν ότι πρέπει να δουλεύεις
σκληρά και να προσπαθείς για το καλύτερο. Δουλεύω από όσο θυ-
μάμαι τον εαυτό μου. Όλα τα παιδιά είχαμε στόχο να κάνουμε κάτι,

ώστε να έχουμε μια καλύτερη ζωή. Να ανοίξουμε τα φτερά μας, να
γνωρίσουμε τον κόσμο. Δύσκολα αλλά ευτυχισμένα χρόνια όταν
έχεις όλη τη ζωή μπροστά σου και τους γονείς σου δίπλα σου», εί-
ναι η περιγραφή του όταν θυμάται τα παιδικά του χρόνια.

Αφού τελείωσε το 1ο Λύκειο Τρίπολης, σπούδασε Πολιτικές
Επιστήμες στο Πανεπιστήμιο Αθήνας και έκανε μεταπτυχιακά
(ΜΑ) στις Διεθνείς Σχέσεις στο Fletcher School of Law and Diplo-
macy, Tufts University, στις ΗΠΑ. Παρακολούθησε μεταπτυχιακό

course με θέμα «Sociology of Mass Media and Popular
Culture» στο Πανεπιστήμιο Columbia. Έκανε τα πρώτα
του βήματα στη δημοσιογραφία στο ραδιόφωνο του
Flash, έπειτα στην «Κυριακάτικη Ελευθεροτυπία», όπου
έφτασε στη θέση του αρχισυντάκτη του πολιτικού τμήμα-
τος, και στον τηλεοπτικό σταθμό Mega, καλύπτοντας πάν-
τοτε το ρεπορτάζ της Νέας Δημοκρατίας.

Για είκοσι επτά συναπτά έτη εργάστηκε ακατάπαυστα,
με κύρος, ήθος και συνέπεια, ως δημοσιογράφος στα με-

γαλύτερα ΜΜΕ της χώρας και ασχολήθηκε συστηματικά με ζητή-
ματα πολιτικής, διεθνών σχέσεων και ευρωπαϊκών εξελίξεων. Σε
όλη τη διάρκεια της δεκαετίας της κρίσης, έδωσε μάχες ενάντια
στον λαϊκισμό και στο πλευρό των δυνάμεων που κράτησαν τη χώ-
ρα σε ευρωπαϊκή τροχιά.

Τον Νοέμβριο του 2011 ανέλαβε διευθυντής του Γραφείου Τύ-
που του πρωθυπουργού Λουκά Παπαδήμου στη συγκυβέρνηση
ΠΑΣΟΚ-ΝΔ-ΛΑΟΣ, ενώ στην υπηρεσιακή κυβέρνηση Παναγιώτη
Πικραμμένου, μεταξύ των εκλογών του Μαΐου και του Ιουνίου του
2012, κυβερνητικός εκπρόσωπος. Αμέσως μετά επέστρεψε και

πάλι στη δημοσιογραφία, εργαζόμενος ως πολιτικός σχολιαστής
και αρθρογράφος στον ΣΚΑΪ και την «Καθημερινή».

Το 2019, ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης τού έκανε
πρόταση να αναλάβει το Γραφείο Τύπου, κάτι το οποίο αποδέχτηκε,
με αίσθημα ευθύνης απέναντι στις μεγάλες αλλαγές που επρόκει-
το να συντελεστούν στη χώρα, όπως αποδείχθηκε. Με την ιδιότητα
του διευθυντή του Γραφείου Τύπου του Κυριάκου Μητσοτάκη από
το 2019 μέχρι σήμερα, έχει παρακολουθήσει από κοντά τις διερ-
γασίες στην ΕΕ, ενώ ως δημοσιογράφος έχει κάνει συνεντεύξεις
με σημαντικούς Ευρωπαίους παράγοντες. Άρθρα του έχουν δημο-
σιευτεί σε διεθνή ΜΜΕ, όπως «Le Monde Diplomatique», «Cour-
rier International», «International Relations». «Κάλυπτα το ρε-
πορτάζ της ΝΔ, ξεκινώντας από την εποχή του Κωνσταντίνου Μη-
τσοτάκη για τον Flash. Είχα επαφή με όλα τα στελέχη της. Στη
διάρκεια της κρίσης, μπήκα στην πολιτική, απέναντι στον λαϊκισμό
και σταθερά στο πλευρό των φιλοευρωπαϊκών δυνάμεων. Τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη τον ήξερα από όταν ήταν βουλευτής (στο πλαίσιο
του ρεπορτάζ). Συνομιλούσαμε συχνά. Από το 2019 μου έκανε την
τιμή να είμαι από τους πιο στενούς συνεργάτες του ως διευθυντής
του Γραφείου Τύπου», μου είπε στη συνάντησή μας σχετικά με την
επαφή του με τον πρωθυπουργό.

Έχει γράψει δύο βιβλία για την Ευρώπη. Το τελευταίο του, που
κυκλοφόρησε το 2024, με τίτλο «Ευρωπαϊκή Ενοποίηση: Οι περι-
πέτειες ενός οράματος», καταγράφει τους σημαντικότερους σταθ-
μούς αλλά και τους εθνικούς ανταγωνισμούς στην πορεία εξέλι-
ξης της Ευρωπαϊκής Κοινότητας Άνθρακα και Χάλυβα στη σημε-
ρινή Ευρωπαϊκή Ένωση των 27.

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Η τεράστια δημοσιογραφική πορεία
και το «μεράκι» για την πολιτική

ΔΗΜΗΤΡΗΣ 
ΤΣΙΟΔΡΑΣ
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Β
ασικός στόχος του από τη στιγμή που «στρατεύτηκε»
με τον πρωθυπουργό ήταν να μην επικρατήσει ο λαϊ-
κισμός στην Ελλάδα. Η χώρα δοκιμάστηκε, πέρασε

δύσκολα, οι πολιτικές της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ δη-
μιούργησαν «πληγές» και θέλησε να είναι μέρος της κοινής
προσπάθειας για να «θεραπευτούν». Όπερ και εγένετο.

Αν τον ρωτήσει κανείς σχετικά με το κυβερνητικό έργο τα
τελευταία πέντε χρόνια, θα απαντήσει ξεκάθαρα πως στό-
χος του Κυριάκου Μητσοτάκη ήταν, είναι και θα είναι η στα-
διακή και σταθερή βελτίωση της καθημερινότητας των πο-
λιτών. Αυτό επιτυγχάνεται με τις μεταρρυθμίσεις που έχουν
ήδη γίνει και αυτές που έπονται. Ο ίδιος υποστηρίζει με κά-
θε τρόπο το «μεταρρυθμιστικό κύμα» που σαρώνει την
αδράνεια δεκαετιών και φέρει την υπογραφή του πρωθυ-
πουργού. «Η ανώτατη εκπαίδευση απελευθερώνεται από τα
ασφυκτικά δεσμά του κρατισμού και ιδρύονται μη κρατικά
ΑΕΙ. Αλλάζουν οι κώδικες της ποινικής δικαιοσύνης, επιτα-
χύνονται οι δίκες, περιορίζονται δραστικά οι αναστολές, οι
ποινές εκτίονται, επιτέλους τελειώνουν η αρνησιδικία και η
ατιμωρησία. Και η μεγάλη εκσυγχρονιστική τομή με την κα-
θιέρωση της επιστολικής ψήφου θα ισχύσει ήδη στις επερ-
χόμενες ευρωεκλογές», αναφέρει μεταξύ άλλων.

Για τη δημοσιογραφία μιλάει σχεδόν ερωτικά. Είχε από
μικρός αυτό το πάθος, ήξερε ότι θα γίνει δημοσιογράφος.
«Το μικρόβιο της δημοσιογραφίας τρύπωσε μέσα μου, από
πολύ νωρίς, από τα παιδικά μου χρόνια. Αργότερα, όταν

μπήκα για τα καλά στο επάγγελμα, κατέληξα ότι η μεγάλη
μου αγάπη είναι η εφημερίδα. Η τηλεόραση έχει άλλους κα-
νόνες, έχει πολύ συγκεκριμένο χρόνο, πρέπει είσαι καίριος
και σύντομος. Το ραδιόφωνο είναι πιο ζεστό μέσο, πιο άμε-
σο αλλά και εκεί δεν έχεις την πολυτέλεια του χρόνου και
της ανάλυσης. Από τη μακρά δημοσιογραφική μου πορεία,
είναι δύσκολο να ξεχωρίσω μια περίοδο. Αν έπρεπε να στα-
θώ σε κάτι, θα διάλεγα μια στιγμή: τη συνέντευξη που έκανα
με τον Μπιλ Γκέιτς, για την “Ελευθεροτυπία”, όταν είχε έρθει
στην Ελλάδα. Η δημοσιογραφία, τώρα πια, είναι μια ζεστή
και τρυφερή μνήμη, που ξεκινάει ήδη από τα χρόνια της
πρώτης μου νεότητας. Η πορεία μου σε αυτήν μου δίδαξε
πολλά. Γνώρισα από πολύ κοντά την πολιτική και τους αν-
θρώπους της, είδα τις λειτουργίες της στην πράξη και εκ των
έσω, διεύρυνα και πλούτισα σημαντικά τη σκέψη μου, απέ-
κτησα εμπειρίες πολύτιμες. Ήταν ένα μεγάλο, ωραίο και
πολύ χρήσιμο κεφάλαιο της ζωής μου», είχε πει σε μια από
τις παλιότερες συνεντεύξεις του για τους λόγους που τον
ώθησαν να ασχοληθεί με τη δημοσιογραφία.

Παρά το γεγονός πως εργάζεται ακατάπαυστα, προσπα-
θεί να βρίσκει χρόνο για να χαλαρώνει. Μεγάλη του αγάπη
αποτελούσε πάντοτε το ποδόσφαιρο. «Αν με ρωτούσατε
πριν από πολλά χρόνια, θα έλεγα ότι θα ήθελα να παίζω πο-
δόσφαιρο. Μου αρέσει το ποδόσφαιρο. Είμαι Ολυμπιακός.
Έπαιζα μπάλα. Αγαπημένη μου θέση το 8άρι, μεσοεπιθετι-
κός. Τώρα βλέπω, αλλά δεν παίζω. Μου αρέσει πολύ το περ-

πάτημα. Η πεζοπορία. Διαδρομές στα βουνά. Πριν από κά-
ποια χρόνια με μια παρέα φίλων ανεβήκαμε στον Όλυμπο.
Μου αρέσουν πολύ τα ταξίδια. Και δεν μιλάω για τα επαγ-
γελματικά. Μιλάω για τα ταξίδια στα οποία έχεις τον χρόνο
να ζήσεις τη ζωή μιας πόλης, να δεις πράγματα διαφορετι-
κά, να γευτείς φαγητά, να επισκεφθείς ιδιαίτερους χώρους,
όχι μόνο κάποια μουσεία ή μνημεία αλλά εκεί που “γίνεται
κάτι” σήμερα. Στον ελεύθερο χρόνο, προσπαθώ να διαβάζω,
ιδιαίτερα ιστορία», μου είπε στον σύντομο καφέ μας, ένα
«διάλειμμα» στη μεγάλη προεκλογική εκστρατεία που
πραγματοποιεί σαρώνοντας πόλεις και χωριά σε όλη την ελ-
ληνική επικράτεια.

Όσο για την οικογένεια και τη σύζυγό του; «Με τη γυναίκα
μου είμαστε μαζί από φοιτητές. Έχουμε δύο παιδιά. Μια κό-
ρη που εργάζεται σε μια ιδιωτική εταιρεία στον Πειραιά και
έναν γιο που σπουδάζει Ευρωπαϊκό Δίκαιο στην Ολλανδία»,
αναφέρει χαρακτηριστικά.

Ο στόχος του για τις Βρυξέλλες εφόσον εκλεγεί είναι ξε-
κάθαρος: «Να είμαι ένας καλός ευρωβουλευτής που θα φέ-
ρω αποτέλεσμα για την πατρίδα μου και θα τιμήσω την εμπι-
στοσύνη όσων με ψήφισαν».

Η αγαπημένη του φράση είναι «τούτων δοθέντων», που
σημαίνει ότι έτσι έχουν τα πράγματα τώρα, να δούμε τι θα
κάνουμε. Επίσης η φράση από την «Τετραφάρμακο» του
Επίκουρου «και το αγαθόν μεν εύκτητον το δε δεινόν ευ-
καρτέρητον». 

Mαζί με τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη Με τον Κώστα Καραμανλή

Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριακό Μητσοτάκη Σαρώνει τη χώρα ενόψει της κρίσιμης μάχης των ευρωεκλογών

Η μόνιμη μάχη κατά του λαϊκισμού
και οι μεγάλες του αγάπες

Κατά τη διάρκεια της στρατιωτικής του θητείας
στα Καρδάμυλα της Χίου
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Ο
Γιάννης Κουράκης, υποψήφιος
ευρωβουλευτής του ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ και πρώην υφυπουργός

και βουλευτής, μπαίνει και πάλι στη μά-
χη των εκλογών. Μια διαδικασία
που, όπως λέει από την εμπειρία
του, θα έχει «σημαντικότατο εσω-
τερικό πολιτικό αποτύπωμα» και
εκτιμά ότι τα διλήμματα που έχουν
τεθεί κατά τη διάρκεια της προ-
εκλογικής περιόδου θα ενισχύ-
σουν τη συμμετοχή των πολιτών
κόντρα στο κλίμα αποχής που καλ-
λιεργείται. Θεωρεί ότι το κόμμα
του θα πετύχει τους στόχους που έχει
θέσει και μιλά για τις προϋποθέσεις κά-
τω από τις οποίες μπορεί να ξεκινήσει η
συζήτηση για την ανασύνθεση της Κεν-
τροαριστεράς.

Στην έως τώρα προεκλογική αντιπα-
ράθεση απουσιάζει χαρακτηριστικά
το πολιτικό διακύβευμα και η αναμέ-
τρηση έχει λάβει χαρακτήρα εσωτε-
ρικής αντιπαλότητας. Θεωρείτε ότι
αυτή η τακτική μπορεί να φρενάρει
την τάση για αποχή και απαξίωση
μιας τόσο σοβαρής εκλογικής διαδι-
κασίας;

Έχοντας προσωπικά τη δυνατότητα να συ-
νομιλώ ως μέλος της Επιτροπής των Περι-
φερειών της Ευρωπαϊκής Ένωσης με συ-
ναδέλφους μου από όλη την Ένωση, γνω-
ρίζω ότι όλες οι ευρωεκλογές σε όλα τα
κράτη-μέλη της ΕΕ, είχαν και θα έχουν και
σημαντικότατο εσωτερικό πολιτικό απο-
τύπωμα.

Έτσι συμβαίνει. Αυτό που έχει σημασία
είναι να τονίζουμε όσο μπορούμε την ευ-
ρωπαϊκή διάσταση της ψήφου, γιατί σε
τελική ανάλυση ψηφίζουμε και ποια Ευ-
ρώπη θέλουμε. Και αυτό που πρέπει πι-
στεύω να σκεφτούμε, συνδυαστικά, όλοι
μπροστά στην κάλπη είναι το εξής: Όποι-
ος είναι ευχαριστημένος με τη σημερινή
κατάσταση στην Ελλάδα και στην Ευρώπη
ψηφίζει Νέα Δημοκρατία και Ευρωπαϊκό
Λαϊκό Κόμμα. Όποιος θέλει μια βαθιά αλ-
λαγή για περισσότερη αλληλεγγύη, πε-

ρισσότερη δημοκρατία και ευημερία για
όλους ψηφίζει ΠΑΣΟΚ και Ευρωπαίους
Σοσιαλιστές.

Το ΠΑΣΟΚ στην Ελλάδα και το Ευρωπαϊ-
κό Σοσιαλιστικό Κόμμα στην ΕΕ είναι η

σοβαρή, υπεύθυνη εναλλακτική
επιλογή απέναντι στη συντήρηση
γιατί έχουν εμπειρία διακυβέρνη-
σης και φρέσκια πολιτική σκέψη
και για την ακρίβεια και για το κό-
στος της ενέργειας και για τον μι-
κρομεσαίο επιχειρηματία,  τον
αγρότη, τον επαγγελματία, τον ερ-
γαζόμενο, τον συνταξιούχο και γε-
νικά τους ασθενέστερους.

Οι Σοσιαλιστές ξέρουμε και μπορούμε
απέναντι στη συντήρηση. Αυτό το δίλημ-
μα, το αν θα μείνουμε στα ίδια ή θα επιλέ-
ξουμε κάτι πολύ καλύτερο, νομίζω, θα κι-
νητοποιήσει περισσότερο κόσμο από την
προηγούμενη αναμέτρηση ευρωεκλογών.
Εμείς δουλεύουμε μέρα και νύχτα προς
αυτή την κατεύθυνση. 

Πώς απαντάτε στην κριτική που
ακούγεται ότι οι υποψήφιοι ευρω-
βουλευτές ενδιαφέρονται απλώς για
μια καλοπληρωμένη θέση στις Βρυ-
ξέλλες και όχι για τα πραγματικά
προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι
πολίτες;

Δεν αμφιβάλλουμε ότι μπορεί να υπάρ-
χουν και τέτοιοι υποψήφιοι. Αλλά τουλά-
χιστον σε ό,τι αφορά το ψηφοδέλτιο του
ΠΑΣΟΚ, που το γνωρίζω καλά, δεν θα
βρείτε κανέναν και καμία. Σπάνια βρί-
σκεις τόσο δυνατή ομάδα, με τόσα κατα-
ξιωμένα στελέχη αλλά και τόσα νέα πρό-
σωπα με «ένσημα» στη ζωή.

Οπότε η κριτική στην οποία αναφέρεστε
καλό θα ήταν να είναι ακριβοδίκαιη και όχι
ισοπεδωτική. Υπάρχουν κόμματα που πι-
στεύουν ότι είναι θεμιτό, μόνο και μόνο για
να αποσπάσουν μερικές χιλιάδες ψήφους
παραπάνω στις εκλογές, το να γεμίσουν το
ψηφοδέλτιό τους με ανθρώπους που είναι
προφανές ότι αδυνατούν να αντιληφθούν
τη σημασία τού να είσαι ευρωβουλευτής
και προτιμούν να δουλεύουν ελάχιστα για
το κοινωνικό σύνολο. Στο ΠΑΣΟΚ ποτέ δεν

σκεφτήκαμε έτσι. Σοβαρότητα και υπευ-
θυνότητα παντού και πάντα. 

Στο ΠΑΣΟΚ η ηγεσία έχει βάλει τον πή-
χη στη δεύτερη θέση. Οι δημοσκοπή-
σεις όμως δεν συμμερίζονται τις προσ-
δοκίες της. Ποιες είναι οι δικές σας
εκτιμήσεις και τι θα σημαίνει πολιτικά
ένα αποτέλεσμα που δεν θα ανταποκρί-
νεται στον στόχο που έχει τεθεί;

Ένα βασικό χαρακτηριστικό όλων των
εκλογικών αναμετρήσεων τα προηγούμε-
να χρόνια είναι ότι σε κάθε κάλπη το ΠΑ-
ΣΟΚ είναι στη μεριά των νικητών. Και είναι
το μόνο που με τους υποψηφίους του στις
δημοτικές εκλογές αμφισβήτησε την κυ-
ριαρχία της Νέας Δημοκρατίας και δι-
καιώθηκε κερδίζοντας σε πολλές πόλεις-
πρωτεύουσες. Μην έχετε καμία αμφιβο-
λία ότι το βράδυ της 9ης Ιουνίου ο εκλογι-
κός στόχος για μεγάλη αύξηση των ποσο-
στών μας θα έχει επιτευχθεί και θέλω να
ελπίζω ότι η κυριαρχία του ενός θα έχει
δεχτεί ένα ισχυρό πλήγμα. Τέτοιο που να
είναι ξεκάθαρο ότι ενόψει των επόμενων
εθνικών εκλογών διαμορφώνεται μία σο-
βαρή, εναλλακτική, προοδευτική πρόταση
διακυβέρνησης με άξονά της το ΠΑΣΟΚ
και με προοπτική να γίνει πλειοψηφική. 

Με φόντο την επόμενη μέρα, αρχίζει

και ανοίγει πάλι μια συζήτηση για το
ενδεχόμενο συνεργασιών. Είναι εφι-
κτό να συμβεί κάτι τέτοιο στον χώρο
της Κεντροαριστεράς και με ποιες
προϋποθέσεις;

Νομίζω κάθε σοβαρή προσπάθεια ανα-
σύνθεσης του χώρου της Κεντροαριστε-
ράς ώστε να μπει τέλος στην κυριαρχία
της Νέας Δημοκρατίας έχει δύο κορυφαί-
ες προϋποθέσεις. Η πρώτη είναι να μην
επιβληθεί από κομματικά γραφεία αλλά
να είναι αίτημα που πηγάζει από την κοι-
νωνία και αφορά την κοινωνία.  Όπως
ακριβώς έγινε τελικά σε πολλές περιπτώ-
σεις στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Και βέ-
βαια αν η συζήτηση είναι πολιτική, προ-
γραμματική, θα είναι και ουσιαστική. Αν
είναι συζήτηση για οφίτσια, θα είναι κατα-
στροφή.

Η δεύτερη κορυφαία για εμένα προϋπό-
θεση είναι το ΠΑΣΟΚ να έχει αναδειχτεί σε
πρωταγωνιστική δύναμη στον χώρο της
αντιπολίτευσης στις ευρωεκλογές. Όπως
και να το δει κανείς, το ΠΑΣΟΚ έχει τις θέ-
σεις, τη σοβαρότητα, την ηγεσία και την
εμπειρία, αν θέλετε, να σηκώσει το βάρος
αυτής της προσπάθειας.

Όχι για να την «καπελώσει» αλλά για να
της δώσει χώρο να αναπνεύσει και να γι-
γαντωθεί. Αυτά τα πράγματα απαιτούν σο-
βαρή πολιτική προσέγγιση και δουλειά. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ
Υποψήφιος ευρωβουλευτής ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 

«Οι σοσιαλιστές ξέρουμε
και μπορούμε απέναντι

στη συντήρηση»



Σ
την παραδοχή ότι είναι ναζιστής και
εθνικοσοσιαλιστής προχώρησε ο
Γιάννης Λαγός μέσα στο δικαστήριο

όπου εκδικάζεται σε δεύτερο βαθμό η
υπόθεση της Χρυσής Αυγής.

Ο κατηγορούμενος, ο οποίος πρωτόδικα
έχει καταδικαστεί ως διευθυντής εγκλημα-
τικής οργάνωσης σε κάθειρξη 13 ετών, σε

ένα ξέσπασμά του, την
ώρα που εξεταζόταν από
την εισαγγελέα ένας ιστο-
ρικός ερευνητής, άρχισε
να φωνάζει και να δηλώνει
ναζιστής. 

ΕΕισαγγελέας: Η σβάστι-
κα της Θούλης είναι δια-
φορετική από τη ναζιστική

σβάστικα, κύριε μάρτυρα; 
Γιάννης Λαγός: Δεν είναι πολιτική κατά

τα άλλα η δίκη αυτή!
Εισαγγελέας: Ο κύριος Κασιδιάρης έχει

πει ότι δεν είναι σβάστικα το τατουάζ στο
χέρι του;

Γιάννης Λαγός: Λοιπόν, για να τελει-
ώνουμε. Με έχετε φτάσει στα όριά μου με
τις ερωτήσεις σας. Δεν το έχω πει ποτέ, θα
το πω τώρα. Δηλώνω εθνικοσοσιαλιστής,
ναζιστής. Δικάστε με για αυτό, για να τελει-
ώνουμε με αυτή την υποκρισία. Ρεζιλίκια,
πρέπει να ντρέπεστε, ρωτάτε γελοιότητες
για σύμβολα…

Ευρωβουλευτής για λίγο ακόμη
Μετά το καταγγελτικό «κρεσέντο» ο

Γιάννης Λαγός, ο οποίος για λίγες ημέρες
ακόμα θα κατέχει τον τίτλο του ευρωβου-
λευτή, καθώς εκλέχτηκε πριν την πρωτόδι-
κη καταδίκη του, αποχώρησε από τη δικα-
στική αίθουσα και το δικαστήριο οδηγήθη-

κε σε ολιγόλεπτη διακοπή.  Οι συνήγοροι
των θυμάτων σημείωσαν ότι η δήλωση του
άλλοτε πανίσχυρου πρωτοπαλίκαρου του
Νίκου Μιχαλολιάκου είναι πολύ σημαντι-
κή, καθώς είναι η πρώτη φορά που ομολο-
γείται κάτι τέτοιο, ενώ συνήγοροι από την
πλευρά της υπεράσπισης υποστήριξαν ότι
η τοποθέτηση του Γιάννη Λαγού ήταν ειρω-
νική ως προς τις ερωτήσεις που απηύθυνε
η έδρα στον μάρτυρα. 

Η δίκη -η οποία βρίσκεται ακόμα στο

στάδιο εξέτασης μαρτύρων- συνεχίστηκε
μετά από περίπου μία ώρα, με τον Γιάννη
Λαγό να επιστρέφει στην αίθουσα του δι-
καστηρίου και να παρακολουθεί τη συνέ-
χεια της εξέτασης του ιστορικού ερευνητή.

Δεν είναι η πρώτη φορά που ακούγεται
στη δίκη της Χρυσής Αυγής η παραδοχή
«είμαι ναζιστής». Ο πρώην συνήγορος
υπεράσπισης του Γιάννη Λαγού, Κωνσταν-
τίνος Πλεύρης, τον Δεκέμβριο του 2022 εί-
χε πει στο δικαστήριο «εγώ σας δηλώνω ότι

είμαι ακροδεξιός, χουντικός, φασίστας,
ναζί, δεν είναι αδίκημα», ενώ συνολικά
τρεις φορές εντός της δικαστικής αίθουσας
έχει υψώσει το χέρι του και έχει προβεί σε
ναζιστικό χαιρετισμό. 

Μάλιστα, στις αρχές του 2024, ο Δικηγο-
ρικός Σύλλογος της Αθήνας τον έκρινε
πειθαρχικά ελεγκτέο και του ζήτησε να
παραδώσει τη δικηγορική του ταυτότητα,
διαγράφοντάς τον οριστικά από τα μητρώα
του ΔΣΑ.
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Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Η Χρυσή Αυγή δικάζεται στο Εφετείο για την εγκλημα-
τική δράση της υπό την καθοδήγηση του Νίκου Μιχαλο-
λιάκου και άλλων ηγετικών στελεχών. Τα κρίσιμα χρόνια
κλιμάκωσης των βίαιων ενεργειών της Χρυσής Αυγής, η
παρείσφρηση του ναζιστικού μορφώματος στις γειτονιές
της Αθήνας, τα πολλαπλά ρατσιστικά πογκρόμ και οι επι-
θέσεις ταγμάτων εφόδου αναβιώνουν στη δευτεροβάθ-
μια δίκη της εγκληματικής οργάνωσης.

Τις βίαιες ρατσιστικές πρακτικές των χρυσαυγιτών και
των «αγανακτισμένων» συνοδοιπόρων τους, ειδικά στον
Άγιο Παντελεήμονα που αποτέλεσε βασικό πεδίο της
δράσης τους την περίοδο 2008-2010, έχουν περιγράψει
μέχρι τώρα αρκετοί μάρτυρες, οι οποίοι ήταν παρόντες
σε πολλές από τις εγκληματικές ενέργειες της Χρυσής
Αυγής ή υπήρξαν θύματά της.

Υπενθυμίζεται ότι πρωτόδικα δικάστηκαν 69 κατηγο-
ρούμενοι, μεταξύ των οποίων μέλη τοπικών οργανώσε-
ων της Χρυσής Αυγής, στελέχη, πρώην βουλευτές και ο

γενικός γραμματέας της Νίκος Μιχαλολιάκος, κατηγο-
ρούμενοι για διεύθυνση ή ένταξη σε εγκληματική οργά-
νωση με βάση το άρθρο 187 του ελληνικού Ποινικού Κώ-
δικα. 

Δεκαοκτώ από τους κατηγορούμενους είχαν εκλεγεί
βουλευτές με τη Χρυσή Αυγή τον Ιούνιο του 2012 και κα-
τηγορήθηκαν επιπλέον για διεύθυνση εγκληματικής ορ-

γάνωσης. Η διεξαγωγή της δίκης ξεκίνησε στις 20 Απρι-
λίου 2015 στο Α’ Τριμελές Εφετείο Κακουργημάτων στη
δικαστική αίθουσα των γυναικείων φυλακών Κορυδαλ-
λού και ολοκληρώθηκε στις 22 Οκτωβρίου 2020 στην αί-
θουσα τελετών του Εφετείου Αθηνών.

Στο πλαίσιο της δίκης για εγκληματική οργάνωση, συ-
νεκδικάστηκαν τρία κακουργήματα τα οποία ήταν η αν-
θρωποκτονία του Παύλου Φύσσα (18 Σεπτεμβρίου 2013),
η απόπειρα ανθρωποκτονίας του Αιγύπτιου αλιεργάτη
Αμπουζίντ Εμπάρακ (12 Ιουνίου 2012) και η απόπειρα αν-
θρωποκτονίας των στελεχών του ΚΚΕ και μελών του ΠΑ-
ΜΕ (12 Σεπτεμβρίου 2013), ενώ συνεξετάστηκαν και άλ-
λες 60 υποθέσεις που έχουν ήδη δικαστεί ή δικάζονται
παράλληλα σε άλλα δικαστήρια και αφορούν εγκλήματα
για τα οποία έχουν καταδικαστεί ή κατηγορούνται τα μέ-
λη της Χρυσής Αυγής που δικάζονται για ένταξη ή και δι-
εύθυνση εγκληματικής οργάνωσης.

Β.Κ.

Τα έργα και οι ημέρες της εγκληματικής οργάνωσης και η πρώτη καταδίκη

ΟΜΟΛΟΓΙΑ-ΣΟΚ ΤΟΥ ΛΑΓΟΥ

«Είμαι ναζιστής, είμαι 
εθνικοσοσιαλιστής»

Το ξεστόμισε το άλλοτε πανίσχυρο
πρωτοπαλίκαρο του Μιχαλολιάκου
κατά την εκδίκαση σε δεύτερο 
βαθμό τής υπόθεσης της Χρυσής 
Αυγής - Για πρώτη φορά 
ομολογείται κάτι τέτοιο 
από στέλεχος της οργάνωσης 
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T
ην ισχυρή παρουσία του Πράσινου Κινή-
ματος στις επικείμενες εκλογές επιχειρεί
να αναδείξει με συνέντευξή του στην «Po-

litical» ο Κώστας Καλογράνης, συμπρόεδρος του
κόμματος και επικεφαλής του προεκλογικού του
αγώνα. O κ. Καλογράνης καλεί όλους τους πολί-
τες που έχουν «πράσινη συνείδηση» να
συστρατευθούν με το Πράσινο Κίνημα. 
Μακριά από τις περιθωριακές ιδεολη-
ψίες των οικολόγων του παρελθόντος, το
Πράσινο Κίνημα εκφράζει, όπως λέει, τη
σύγχρονη κυβερνώσα οπτική των πράσι-
νων πολιτικών. Με ολοκληρωμένη πρό-
ταση, που εμπεριέχεται στο Σχέδιο Πρά-
σινης Διακυβέρνησης, το οποίο έχει εγ-
καίρως παρουσιαστεί. 

Κύριε Καλογράνη, γιατί κατεβαίνει το Πρά-

σινο Κίνημα στις εκλογές;
Το Πράσινο Κίνημα κατεβαίνει στις εκλογές διότι
πρέπει να καταγραφεί και στην Ελλάδα ο σοβα-
ρός πράσινος χώρος. Η Ελλάδα είναι η μοναδική
χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης που δεν εκφρά-
ζεται ο πράσινος χώρος, είτε στο Κοινοβούλιο εί-
τε στο Ευρωκοινοβούλιο. Με δεδομένο ότι περί-
που το 70% των θεμάτων της καθημερινότητάς
μας ξεκινούν, σχεδιάζονται και ψηφίζονται για
πρώτη φορά στο Ευρωκοινοβούλιο, θεωρούμε
απαραίτητη την παρουσία του Πράσινου Κινήμα-
τος για να μπορέσουν να εκφραστούν σωστά οι
πράσινες πολιτικές. Έχουμε δημιουργήσει μια
πλατιά κοινωνική συμμαχία και έχουμε ένα πολύ
καλό ψηφοδέλτιο, στο οποίο συμμετέχει και ο εν
ενέργεια ευρωβουλευτής Αλέξης Γεωργούλης
και ζητάμε από τον κόσμο να μας ψηφίσει. 

Ποιες είναι αυτές οι πράσινες πολιτικές που

λέτε;
Είναι γνωστό ότι το Ταμείο Ανάκαμψης έχει δύο
σημαντικούς άξονες, που είναι η πράσινη μετά-
βαση και ο ψηφιακός μετασχηματισμός. Στην
πράσινη μετάβαση ανήκουν οι πολιτικές που
έχουν να κάνουν με τα δικαιώματα των ζώων, με
τη βιώσιμη κινητικότητα, με το ενεργειακό μείγ-
μα για να αντιμετωπίσουμε την ακρίβεια, με την
παραγωγική ανασυγκρότηση, με την ανακύκλω-
ση-επανάκτηση-επαναχρησιμοποίηση στη δια-
χείριση των απορριμμάτων. Αλλά και στον ψη-
φιακό μετασχηματισμό πρέπει να μπουν ζητήμα-
τα που αφορούν την ηθική, για τα οποία έχει ανοί-
ξει μεγάλη κουβέντα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι η διαχείριση
των προσωπικών δεδομένων αλλά όχι μόνο αυτό.

Η τεχνητή νοημοσύνη είναι εδώ, η 4η βιομηχανι-
κή επανάσταση είναι προ των πυλών και ο ψηφια-
κός μετασχηματισμός πρέπει να πραγματοποι-
ηθεί βάζοντας στον παρονομαστή της πολιτικής
την έννοια της ηθικής. Εμείς σε όλα αυτά τα ζητή-
ματα έχουμε εξειδικευμένες, τεχνοκρατικά δο-

μημένες προτάσεις και πολιτικές. Για αυ-
τό εξάλλου παρουσιάσαμε πρόσφατα και
το συνολικό εναλλακτικό Σχέδιο Πράσι-
νης Διακυβέρνησης. Γιατί η κλιματική
κρίση από την κλιματική αλλαγή είναι
εδώ και δεν είναι fake news.

Σε αυτές τις ευρωεκλογές κατεβαίνει,

ωστόσο, και ένα άλλο πράσινο κόμμα,

αυτό του Πέτρου Κόκκαλη.
Ο κ. Κόκκαλης μέχρι πρόσφατα ήταν στην Αρι-
στερά και στον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είχε καμία σχέση με
τον πράσινο χώρο. Έχει αποδεχτεί και έχει στη-
ρίξει όλες τις αντιπεριβαλλοντικές και αντιοικο-
λογικές πολιτικές της προηγούμενης διακυβέρ-
νησης του ΣΥΡΙΖΑ. Η πολιτική συμμαχία που
έχει δημιουργήσει έχει στις τάξεις της ανθρώ-
πους οι οποίοι συμμετείχαν στο απαράδεκτο νο-
μοσχέδιο για τη σφαγή των ζώων χωρίς αναι-
σθησία. Τότε που με όλο το φιλοζωικό κίνημα
εμείς αγωνιστήκαμε να μην περάσει το συγκε-
κριμένο σχέδιο νόμου. Επίσης έχει μαζί του αυ-
τούς που δημιούργησαν το νομοσχέδιο των εξο-
ρύξεων υδρογονανθράκων, αυτούς που «πού-
λησαν» τον αγώνα για ανακύκλωση-επανάκτη-
ση-επαναχρησιμοποίηση στη διαχείριση των
απορριμμάτων, με πιο φωτεινό παράδειγμα το
απαράδεκτο ΣΔΙΤ της Πελοποννήσου. Έχει μαζί
του αυτούς που δηλώνουν ότι η Μακεδονία δεν
είναι ελληνική και ότι δεν έχει γίνει γενοκτονία
των Ποντίων. Αλλά και για το δυστύχημα των
Τεμπών η στάση του είναι υποκριτική, αφού τό-
σα χρόνια δεν είχε κάνει ούτε μία παρέμβαση
υπέρ των σιδηροδρόμων. Υπό αυτήν την έννοια
τον καλωσορίζουμε στον πράσινο χώρο, αλλά
θα πρέπει να ζητήσει και μία συγγνώμη για τις
αντιοικολογικές και αντιπεριβαλλοντικές πολι-
τικές που στήριξε όταν ήταν στον ΣΥΡΙΖΑ.

Ξέρουμε ότι βάζετε ψηλά στην ατζέντα σας

την παραγωγική ανασυγκρότηση. Ποιες εί-

ναι οι προτάσεις σας σε αυτό τον τομέα; 
Πράγματι για εμάς είναι πολύ σημαντικό να γίνει
μια επανεκκίνηση στην παραγωγική ανασυγ-
κρότηση και ειδικότερα στον αγροτικό τομέα.
Γιατί για εμάς είναι σημαντικό το κάθε προϊόν να
είναι ποιοτικό και να πηγαίνει φτηνά από το χω-

ράφι στο ράφι. Έτσι έχουμε σχεδιάσει μια ολο-
κληρωμένη πρόταση για τον ψηφιακό αγροτικό
μετασχηματισμό, για το αγροτικό logistic που
δεν υπάρχει στη χώρα μας, αλλά και κίνητρα για
να μειωθεί ο μέσος όρος ηλικίας του επικεφα-
λής της αγροτικής οικογένειας καθώς και για τη
διασύνδεση της καινοτομίας με τον αγροτικό
μας πλούτο. Έχουμε συγκεκριμένες προτάσεις
για να μειωθεί το κόστος παραγωγής του κάθε
προϊόντος στην πηγή και να έρθει έτσι πιο φτηνό
στον καταναλωτή, χωρίς να χάνει από το κέρδος
του ο αγρότης που είναι και ο παραγωγός. Φυσι-
κά ενισχύουμε τα βιολογικά προϊόντα και τις λε-
γόμενες «καθαρές» καλλιέργειες, ενώ είμαστε
κάθετα αντίθετοι στα γενετικώς τροποποιημένα
τρόφιμα. Όραμά μας είναι η Ελλάδα να γίνει συ-
νολικά ένα βιολογικό περιβόλι και όλοι οι πολί-
τες να έχουν τη δυνατότητα να έχουν ποιοτική
τροφή και διατροφή. 

Πείτε μας δύο πράσινες προτάσεις που έχε-

τε στο πρόγραμμά σας, με οικονομικό υπό-

βαθρο, για να αντιμετωπιστεί η ακρίβεια.
Πρώτα από όλα η κοινωνική και αλληλέγγυα οι-
κονομία που στην Ελλάδα έχει μείνει πολύ πίσω,
ενώ στην Ευρώπη είναι ο τέταρτος οικονομικός
πυλώνας, με πολλά εκατομμύρια θέσεις εργα-
σίας και υψηλότατους τζίρους. Για εμάς η κοινω-

νική και αλληλέγγυα οικονομία είναι ένα σημαν-
τικό προωθητικό εργαλείο για την ευημερία των
πολιτών. Μια δεύτερη σημαντική πρόταση που
έχουμε είναι οι οικιακές ενεργειακές κοινότητες,
έτσι όμως όπως τις έχουμε σχεδιάσει εμείς, με
στόχο να μην πληρώνουν τα νοικοκυριά καθόλου
ρεύμα.

Στον παραδοσιακό άξονα Αριστερά-Δε-
ξιά, το Πράσινο Κίνημα πού μπορούμε να
πούμε ότι κατατάσσεται; 

Η οικολογία και οι πράσινες πολιτικές είναι
πέρα και πάνω από τον παραδοσιακό άξονα
Αριστερά και Δεξιά. Εμείς έχουμε ανοίξει τις
πόρτες μας σε δημοκράτες πολίτες, τόσο από
την Κεντροαριστερά όσο και από την Κεντρο-
δεξιά, με σκοπό να φτιάξουμε έναν ισχυρό σο-
βαρό πράσινο πόλο και στην Ελλάδα. Οι πρά-
σινες πολιτικές είναι αυτές που έρχονται από
το μέλλον και πρέπει να έχουν μια κοινωνική
διάσταση για να μπορέσουν να απολαύσουν τα
θετικά τους και οι πιο φτωχοί πολίτες. Πάνω
σε αυτό το πλαίσιο έχει δουλέψει το Πράσινο
Κίνημα. Για αυτό και στις ευρωεκλογές πα-
ρουσιάζουμε το μοναδικό, αυθεντικά οικολο-
γικό, φιλοζωικό, πράσινο ψηφοδέλτιο. Γιατί
όπως λέμε κι εμείς, η ελπίδα είναι στο πράσι-
νο. Στο Πράσινο Κίνημα!

ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΛΟΓΡΑΝΗΣ
Συμπρόεδρος και επικεφαλής προεκλογικού αγώνα του Πράσινου Κινήματος

«Έχουμε σχέδιο για
πράσινη διακυβέρνηση»

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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E
ντονες ανησυχίες έχει προκα-
λέσει η κίνηση του Ερντογάν να
πάρει στα χέρια του την εξουσία

για κήρυξη πολέμου, καθώς έχει διπλό
στόχο. Από τη μία το casus belli προς τη
χώρα μας ανά πάσα στιγμή και από την
άλλη την κήρυξη επιστράτευσης για να
αντιμετωπίσει τον... εσωτερικό εχθρό,
όπως, πχ, ενδεχόμενο πραξικόπημα
από αντιπολιτευόμενους.

Πρόκειται για μια άκρως σημαντική
κίνηση, καθώς έχει αντίκτυπο και στις
ελληνοτουρκικές σχέσεις. Ο πρόεδρος
της Τουρκίας αποφάσισε και διέταξε
την κατάργηση του «Κανονισμού Επι-
στράτευσης και Κατάστασης Πολέ-
μου» και, αντ’ αυτού, εξέδωσε νέο κα-
νονισμό με την απόφαση που δημοσι-
εύτηκε στην Εφημερίδα της Κυβερνή-
σεως. Ο προηγούμενος «Κανονισμός
Επιστράτευσης και Κατάστασης Πολέ-
μου» χρονολογούνταν από τις 24 Μαΐ-
ου 1990.

Στην απόφαση με αριθμό 8510 ανα-
φέρθηκε: «Κατάργηση του “Κανονι-
σμού Επιστράτευσης και Κατάστασης
Πολέμου” που τέθηκε σε ισχύ με την
από 24/5/1990 Απόφαση του Υπουργι-
κού Συμβουλίου και με αριθμό 90/500
και του επισυναπτόμενου “Κανονισμού
Επιστράτευσης και Κατάστασης Πολέ-
μου” με ημερομηνία 4/11/1983 και με
αριθμό 2941».

Η απόφαση λήφθηκε σύμφωνα με το
άρθρο ε19 του νόμου για τον «Κανονι-
σμό Επιστράτευσης και Κατάστασης
Πολέμου» και με βάση το άρθρο 57 του
Νόμου για τις Στρατολογικές Προσλή-
ψεις υπ’ αριθμ. 7179 της 25/6/2019.

Ουσιαστικά με αυτή την κίνησή του ο
Ερντογάν είναι πλέον ελεύθερος να κη-
ρύξει, όποτε αυτός κρίνει απαραίτητο,
επιστράτευση και κήρυξη πολέμου, κα-
θώς αυτή η εξουσία πέρασε από το
υπουργικό συμβούλιο στον ίδιο τον
πρόεδρο της Τουρκία. Αυτή η απόφαση
του Τούρκου προέδρου έχει διττή στό-
χευση και αφορά τόσο το casus belli

προς την Ελλάδα όσο και τα σενάρια
περί πραξικοπήματος στην Τουρκία.

Τι αλλάζει στο casus belli
Μέχρι τώρα με το casus belli η τουρ-

κική εθνοσυνέλευση έπρεπε να πάρει
την απόφαση για να κηρύξει πόλεμο.
Ωστόσο, για να ληφθεί μια τέτοια από-
φαση θα έπρεπε να συγκληθεί το
υπουργικό συμβούλιο. Τώρα ο Ερντο-
γάν παίρνοντας τις εξουσίες πάνω του
επισπεύδει τη διαδικασία.

Μέχρι τώρα, αν γινόταν σύγκληση του
υπουργικού συμβουλίου, δινόταν ο χρό-
νος προκειμένου να υπάρξει οποιαδήπο-
τε αντίδραση. Για παράδειγμα, σε μια πι-
θανή σύγκληση του τουρκικού συμβου-
λίου για εφαρμογή του casus belli εναν-
τίον της Ελλάδας, η πολιτική αυτή κινητι-
κότητα θα γινόταν άμεσα γνωστή και
επομένως θα υπήρχε προϊδεασμός.

Παράλληλα θα δινόταν ο χρόνος στη
διεθνή κοινότητα (ΗΠΑ, ΕΕ) να παρέμ-
βουν. Με την αλλαγή του κανονισμού ο
Ερντογάν θα μπορεί να κάνει χρήση του
νέου δικαιώματός του χωρίς να προλά-
βουν να επιχειρήσουν να τον αποτρέ-
ψουν… φίλοι και σύμμαχοι. Επομένως
να αιφνιδιάσει!

Ο Ερντογάν προφανώς φοβάται ότι η
Ελλάδα μπορεί να κάνει κίνηση για να
επεκτείνει τα ναυτικά μίλια και θέλει να
έχει τη δυνατότητα ταχύτατης αντίδρα-
σης. Η δεύτερος «πυλώνας» αυτής της
κίνησης του Ερντογάν έχει να κάνει με
την εσωτερική ασφάλεια, καθώς πρό-
σφατα υπήρξε πάλι σενάριο περί από-
πειρας πραξικοπήματος. Ο Ερντογάν
λοιπόν θέλει ανά πάσα στιγμή να μπο-
ρεί να βγάλει τον στρατό στον δρόμο για
να αντιμετωπίσει τους εσωτερικούς εχ-
θρούς του. Πάντως, όπως και να έχει, οι
κινήσεις αυτές κάθε άλλο παρά συνά-
δουν με τη λογική των «ήρεμων νερών»
που υποτίθεται είναι η τακτική που
ακολουθεί ο Τούρκος πρόεδρος μετά
τη συνάντησή του με τον Μητσοτάκη
στην Άγκυρα.

Επιδίωξή του είναι -έχοντας στα χέρια του την εξουσία 
για κήρυξη πολέμου- να μπορεί να αιφνιδιάσει τόσο 

τον εξωτερικό εχθρό, όπως η Ελλάδα, όσο και τον... εσωτερικό

H διπλή «νάρκη»
του Ερντογάν
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H
Αγγελίνα Αβραμάκου, υποψήφια στις ευρωε-
κλογές με το Πράσινο Κίνημα, εξηγεί στην
«Political» τους λόγους για τους οποίους ζη-

τάει τη στήριξη των ψηφοφόρων στις κάλπες
της 9ης Ιουνίου, υποστηρίζει ότι η Ευρώπη πρέ-
πει να ξαναβρεί τον εαυτό της και να αφουγκρα-
στεί τις ανάγκες της νέας γενιάς, αναφέρεται
στο πρόγραμμα και τους στόχους του Πράσινου
Κινήματος και, τέλος, λέει με αισιοδοξία ότι
«στοχεύουμε στις επόμενες εθνικές εκλογές να
είμαστε δυνατοί μέσα στην ελληνική Βουλή».

Γιατί είστε υποψήφια στις ευρωεκλογές; Περιγράψτε
μας τη δράση σας.

Στις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου, η φωνή των φιλό-

ζωων, η φωνή των πράσινων πολιτικών πρέπει να ακου-

στεί δυνατά μέσα από το Πράσινο Κίνημα. Είμαι η Αγγε-

λική (Αγγελίνα) Αβραμάκου, 31 χρόνων, από το Περιστέ-

ρι, με πτυχίο στη Βρεφονηπιοκομία και ειδίκευση στην

Ειδική Αγωγή. Από τότε που θυμάμαι τον εαυτό

μου ασχολούμαι με τα ζώα και πιο πολύ με τα

άλογα, καθώς και με την ποιοτική αγροδιατροφή

και ζωή. Για αυτό και ετοιμάζω έναν ειδικά δια-

μορφωμένο χώρο στην Αττική (Agrotherapy

Farm) για ΑμεΑ αλλά και κάθε ενδιαφερόμενο,

μέσα στον οποίο θα προσφέρουμε τη θεραπευτι-

κή δύναμη των ζώων (θεραπευτική ιππασία, θε-

ραπεία με σκύλους κ.ά.) καθώς και την ποιοτική αγροτι-

κή ζωή (με εκμάθηση αρμέγματος, συλλογή αυγών,

κομποστοποίηση κ.λπ.). Όλα αυτά τα χρόνια έχω ανα-

πτύξει ενεργό ακτιβιστική, φιλοζωική, ανθρωπιστική

δράση τόσο στην Ελλάδα όσο και σε τρίτες χώρες. Μιλώ

άριστα την αγγλική γλώσσα και πολύ καλά την ισπανική,

ενώ μαθαίνω τα σουαχίλι.

Γιατί στις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου ένας πολίτης
να βάλει σταυρό δίπλα στο όνομά σας;

Γιατί νομίζω ότι σχεδόν όλοι μας έχουμε βαρεθεί τους

επαγγελματίες της πολιτικής με τον ξύλινο λόγο και τις

δηθενιές τους που υπαγορεύονται από ένα στιλάκι δημό-

σιων σχέσεων. Για αυτό υπάρχει και τεράστια αποχή. Η

γενιά μου υπέφερε και ταλαιπωρήθηκε πολύ από όλα

αυτά. Εμείς στο Πράσινο Κίνημα -γιατί αυτό το ψηφοδέλ-

τιο πρέπει να επιλέξει όποιος και όποια πάει να ψηφίσει

στις 9 Ιουνίου- δεν είμαστε επαγγελματίες πολιτικοί, αλ-

λά άνθρωποι που τιμούμε τα λόγια μας με πράξεις. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η κλιματική αλλαγή δεν 
είναι fake news. Ζητώ 
την εμπιστοσύνη κάθε
ψηφοφόρου που θέλει να
ξεκινήσει μια πραγματική
αλλαγή με στόχο την
αναβάθμιση της ποιότητας 
της ζωής μας σε ευρωπαϊκό
επίπεδο μέσα από την
πράσινη ατζέντα, που
άλλωστε και η EE δηλώνει 
ότι επιθυμεί να γίνει πράξη
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«Πρέπει να πάμε 
σε μια “καθαρή 

πράσινη Ευρώπη”»
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στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Με αγάπη στον συνάνθρωπό μας, ειδικά σε όσους
έχουν προβλήματα ή αναπηρίες, με πολύ μεγάλο σεβα-
σμό και αγάπη στα ζώα και ευρύτερα στο οικοσύστημα
που μας φιλοξενεί, που είναι ολοφάνερο ότι πλέον υπο-
φέρει και αντιδρά. Η κλιματική αλλαγή δεν είναι fake
news. Ζητώ λοιπόν την εμπιστοσύνη κάθε ψηφοφόρου
που θέλει να ξεκινήσει μια πραγματική αλλαγή με στό-
χο την αναβάθμιση της ποιότητας της ζωής μας σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο μέσα από την «πράσινη ατζέντα» που
άλλωστε και η Ευρωπαϊκή Ένωση δηλώνει ότι επιθυμεί
να γίνει πράξη. Και προφανώς η πανέμορφη αλλά πλη-
γωμένη Ελλάδα μας το έχει απόλυτη ανάγκη αυτό.

Γιατί ασχοληθήκατε με τον ακτιβισμό και τη
φιλοζωική δράση;

Γιατί ο κόσμος μας πήρε «λάθος μονοπάτι». Το βλέπου-
με παντού γύρω μας. Βουλιάζουμε κάθε μέρα, κάθε
ώρα μέσα σε έναν βούρκο που δημιουργούμε από τις
άφρονες και άλογες -χωρίς λογική- πολιτικές μας. Τα
άλογα όμως ζώα έχουν πολλή λογική και αγάπη για να
μας δείξουν τον δρόμο. Και μας το δείχνουν. Και στην
οικοφάρμα που ετοιμάζω στην Αττική το επόμενο χρο-
νικό διάστημα, και τα άλογα και όλα τα υπόλοιπα ζώα
που θα συνυπάρχουν μαζί μας όπως και οι δραστηριό-
τητες που σχεδιάζουμε θα μας ξαναφέρουν κοντά στη
λογική και την ανθρωπιά. Ξεχάσαμε πώς είναι να είσαι
άνθρωπος. Πώς να αγαπάς. Ακόμη και πώς να σκέφτε-
σαι. Λείπουν όλα πλέον. Ακόμη και ένα όμορφο, απλό
χαμόγελο… Αυτός ο κόσμος πρέπει να αλλάξει πορεία.

Οι δραστηριότητές σας έχουν να κάνουν και με τον
εθελοντισμό. Υπάρχει ανταπόκριση;

Ναι, γιατί δεν χρειάζεται διαφήμιση του να είσαι άν-
θρωπος. Να αγαπάς αληθινά αυτό που κάνεις και να το
προσφέρεις χωρίς ιδιοτέλεια… Η κοινωνία μας οφείλει
να διασφαλίζει την ευημερία όλων μας. Να έχουν όλοι
τη δυνατότητα και τις ευκαιρίες να ζήσουν με αξιοπρέ-
πεια τη ζωή τους. Και η Πολιτεία οφείλει να το προσφέ-
ρει αυτό.

Τι θεωρείτε ότι πρέπει να αλλάξει στη σημερινή
Ευρώπη; Ποιες είναι οι βασικές αξίες σας;

Η Ευρώπη -μια ελληνική λέξη- πρέπει να ξαναβρεί τον
εαυτό της και οφείλει στον 21ο αιώνα, που θα σφραγι-
στεί από την επερχόμενη 4η βιομηχανική επανάσταση
της τεχνητής νοημοσύνης, να αφουγκραστεί τις σύγ-
χρονες ανάγκες, ειδικότερα της γενιάς μου, των νέων
ανθρώπων που καλούνται να αντιμετωπίσουν τη νέα τά-
ξη πραγμάτων με μια εκπαίδευση που πρέπει να εναρ-
μονιστεί στη σύγχρονη κοινωνία. Πρέπει η ΕΕ να απαν-
τήσει στα ερωτήματα πού θα βρίσκουν δουλειά οι νέες
γενιές και σε ποιες εργασιακές συνθήκες. Ακόμη και
την πράσινη κοινωνική συμφωνία που ορισμένοι παπα-
γαλίζουν και την υποστηρίζουν προσχηματικά με μονα-
δικό σκοπό τα κοινοτικά κονδύλια. Το βλέπουν σαν μια
ευκαιρία εύκολου πλουτισμού σε βάρος της πραγματι-
κής αναγκαιότητας να πάμε σε μια καθαρή πράσινη Ευ-
ρώπη. Για αυτό πρέπει να επιλέξουμε ένα πράσινο κόμ-
μα σε αυτές τις ευρωεκλογές, με άλλα λόγια το μόνο οι-

κολογικό πράσινο ψηφοδέλτιο ανάμεσα στα άλλα 31
ψηφοδέλτια, που είναι το Πράσινο Κίνημα.

Πώς θα περιγράφατε «με δυο λόγια» το Πράσινο
Κίνημα στο σημερινό πολιτικό σκηνικό; Τι νέο έρχεται
να δώσει στους Έλληνες πολίτες;

Το Πράσινο Κίνημα, όπως σας είπα και στην αρχή, είναι

ένα κόμμα από απλούς, καθημερινούς ανθρώπους που

ήδη έχουν δουλειές και αγαπούν αυτό που κάνουν. Μας

ενώνει η αναγκαιότητα, και προφανώς οι οικολογικές

πράσινες αξίες, να σταματήσουμε τον πολιτικό και κοι-

νωνικό κατήφορο που έχουμε πάρει από τους επαγγελ-

ματίες πολιτικούς και να αλλάξουμε πορεία. 

Είναι ένα αληθινά πατριωτικό κόμμα που αγαπά την

Ελλάδα, μια πατρίδα που για εμάς αποτελεί και την κοι-

τίδα του πολιτισμού και της παιδείας, σαν ένας παγκό-

σμιος φάρος για όλους τους λαούς, που όμως αυτόν τον

«φάρο» τον έχουν θολώσει τόσο πολύ που δεν φωτίζει

πλέον ούτε μέσα στην ίδια τη χώρα μας. 
Όσο για το τι νέο φέρνουμε στο σημερινό πολιτικό

αδιέξοδο και ανερμάτιστο πολιτικό σκηνικό της χώρας
μας, δεν χρειάζεται να πω πολλά λόγια. Είμαστε από
εκείνους που αποστρέφονται αυτή την κατάσταση και

θέλουμε να την αλλάξουμε. Άρα φέρνουμε την αλλαγή

που όλοι οι πολίτες θέλουν. Για αυτό και έχουμε κυβερ-

νητικό πρόγραμμα. Για αυτό και στοχεύουμε στις επό-

μενες εθνικές εκλογές να είμαστε δυνατοί μέσα στην

ελληνική Βουλή.

Επομένως, ποιος είναι ο εκλογικός σας στόχος σε
αυτές τις ευρωεκλογές;

Να είμαστε δυνατοί. Να μας μάθει ο κόσμος. Και φυσι-

κά, στόχος μας είναι να εκλέξουμε ευρωβουλευτή. Αλ-

λά σε κάθε περίπτωση το Πράσινο Κίνημα δίνει τον

αγώνα για την καθαρή, ποιοτική, πράσινη, οικολογική,

φιλοζωική Ελλάδα, με αρχές και αξίες. Δεν παραγνω-

ρίζουμε ότι ο πολιτικός αυτός χώρος ταλαιπωρήθηκε

στο σχετικά πρόσφατο παρελθόν από τοξικές προσωπι-

κότητες και συμπεριφορές, από ανθρώπους και κομ-

ματίδια που πλήγωσαν τον χώρο μας, που έδωσαν την

εντύπωση «μια από τα ίδια». Και ίσως και να ήταν έτσι.

Όμως όλα αυτά ανήκουν στο παρελθόν, από το οποίο δι-

δασκόμαστε όλοι μας. Κοιτάζουμε μπροστά, με αισιο-

δοξία και ελπίδα. Προφανώς πρέπει να πείσουμε, με τις

πράξεις μας κυρίως, και όχι τόσο με τα λόγια. Και αυτό

κάνουμε. 
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Η κοινωνία μας οφείλει να διασφαλίζει την ευημερία όλων μας. 
Να έχουν όλοι τη δυνατότητα και τις ευκαιρίες να ζήσουν με αξιοπρέπεια
τη ζωή τους. Και η Πολιτεία οφείλει να το προσφέρει αυτό

«
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Θεσμών της ΕΕ 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην 
Ευρωβουλευτής,
notismarias@gmail.com

Ε
πιστολή για την ακρίβεια που προκαλούν οι πολυε-

θνικές μέσω των περίφημων Γεωγραφικών Εφοδια-

στικών Περιορισμών απέστειλε στις αρχές της εβδο-

μάδας ο Κυριάκος Μητσοτάκης προς την πρόεδρο της Ευ-

ρωπαϊκής Επιτροπής (Κομισιόν) Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν.

Στην επιστολή ο Κυριάκος Μητσοτάκης επισημαίνει πέ-

ραν των άλλων και τα εξής: «Ένα από τα σημαντικότερα ζη-

τήματα που απασχολούν την ελληνική αγορά, αλλά και τις

αγορές άλλων κρατών-μελών όπως η Ολλανδία, το Βέλγιο, η

Κροατία, η Δημοκρατία της Τσεχίας, η Δανία, το Λουξεμ-

βούργο και η Σλοβακία, είναι οι αδικαιολόγητα υψηλές τιμές

στις οποίες πωλούνται επώνυμα βασικά καταναλωτικά προ-

ϊόντα πολυεθνικών επιχειρήσεων σε σχέση με άλλες χώρες

της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ένας από τους βασικούς λόγους

που προκαλούν την ανεπιθύμητη αυτή κατάσταση είναι οι

Γεωγραφικοί Εφοδιαστικοί Περιορισμοί (Territorial Supply

Constraints - TSCs) που επιβάλλουν οι μεγάλες πολυεθνι-

κές επιχειρήσεις μεταξύ των αγορών των κρατών-μελών της

Ευρωπαϊκής Ένωσης, προκειμένου να αξιοποιήσουν τη δε-

σπόζουσα θέση που έχουν στις αγορές, κυρίως, των μικρό-

τερων από αυτά. Το αποτέλεσμα αυτής της πρακτικής είναι η

δημιουργία σημαντικών διαφορών στις τιμές πώλησης βασι-

κών καταναλωτικών προϊόντων που δεν δικαιολογούνται

από αντικειμενικούς παράγοντες ή το μέσο εισοδηματικό

επίπεδο των πολιτών των κρατών-μελών» (www.protothe-

ma.gr 20/5/2024).

Οι περίφημοι TSCs είναι εδαφικοί περιορισμοί εφοδια-

σμού που συνιστούν εμπορικές πρακτικές υπέρ των μονο-

πωλιακών ομίλων που εμποδίζουν τους λιανοπωλητές ή

τους χονδρεμπόρους να προμηθευτούν προϊόντα από προ-

μηθευτή της επιλογής τους σε κράτος-μέλος της επιλογής

τους. Οι περιορισμοί συχνά συνίστανται σε άρνηση προμή-

θειας, αλλαγές στη συσκευασία και απαιτήσεις περιεχομέ-

νου ή προορισμού. Εάν όμως οι έμποροι λιανικής ήταν σε

θέση να αγοράσουν προϊόντα στη χώρα όπου είναι φθηνότε-

ρα, τότε οι καταναλωτές της ΕΕ θα μπορούσαν να εξοικονο-

μήσουν περίπου 14,1 δισεκατομμύρια ευρώ (ή 3,5 %) στις

αγορές τους και -εξίσου σημαντικό- θα είχαν πρόσβαση σε

ένα ευρύτερο φάσμα των προϊόντων.

Θα πρέπει πάντως να τονιστεί ότι το ζήτημα των Γεωγρα-

φικών Εφοδιαστικών Περιορισμών και ο τρόπος με τον

οποίο οδηγούν στην ουσία στην αύξηση των τιμών των πο-

λυεθνικών είχε τεθεί υπόψη της Κομισιόν ήδη από τον Νο-

έμβριο του 2020 με αφορμή σχετική Μελέτη, ενώ τον Δε-

κέμβριο του 2020 διοργανώθηκε και σχετικό σεμινάριο από

την Κομισιόν.

Η μελέτη αποκάλυψε ότι οι μισοί από τους εμπόρους λια-

νικής και χονδρικής που ερωτήθηκαν αντιμετώπισαν εδαφι-

κούς περιορισμούς εφοδιασμού όταν αγόραζαν επώνυμα

προϊόντα πολυεθνικών στο εξωτερικό. Επιπλέον είχε επιση-

μανθεί ότι οι διάφορες πολυεθνικές που πωλούν επώνυμα

προϊόντα επιβάλλοντας γεωγραφικούς εφοδιαστικούς πε-

ριορισμούς στην ουσία καταφέρνουν να τιμολογούν ακριβό-

τερα τα προϊόντα τους σε αγορές με ολιγοπωλιακή δομή,

όπως είναι η ελληνική αγορά από ό,τι τα πωλούν σε μεγαλύ-

τερες αγορές όπου συνήθως υφίστανται αυξημένο ανταγω-

νισμό από άλλες πολυεθνικές.

Έτσι οι πολυεθνικές τιμολογούν ένα επώνυμο προϊόν ανά-

λογα με την αγορά στην οποία απευθύνονται προσπαθώντας

να εξασφαλίσουν το μέγιστο σε κάθε περίπτωση κέρδος. Στο

πλαίσιο αυτό, πχ, για διάθεση στη γαλλική αγορά λαμβάνουν

υπόψη τον ανταγωνισμό που υφίστανται από άλλα αντίστοι-

χα ανταγωνιστικά προϊόντα άλλων πολυεθνικών και ως εκ

τούτου η τελική τιμή πώλησης του προϊόντος είναι σχετικά

χαμηλή. Όταν όμως τιμολογούν το ίδιο προϊόν για μια αγορά

με ολιγοπωλιακή δομή όπως είναι η ελληνική ή άλλες μι-

κρές σε όγκο αγορές, τότε τιμολογούν το προϊόν αυτό σε

υψηλότερη τιμή. Ταυτόχρονα όμως δεν επιτρέπουν σε οποι-

ονδήποτε χονδρέμπορο επιθυμεί να μπορέσει να αγοράσει

το προϊόν αυτό απευθείας από τη Γαλλία στην παραπάνω χα-

μηλότερη τιμή επιβάλλοντας με διάφορες δικαιολογίες τους

παραπάνω παράνομους Γεωγραφικούς Εφοδιαστικούς Πε-

ριορισμούς που αναλύσαμε. Έτσι στην Ελλάδα το εν λόγω

προϊόν εισάγεται και πωλείται μόνο από την ίδια την πολυε-

θνική ή τους άμεσους συνεργάτες της και φυσικά σε υψηλό-

τερη τιμή από αυτήν της Γαλλίας.

Τυπικά, οι αρχές της ΕΕ και κυρίως η Γενική Διεύθυνση

Ανταγωνισμού της ΕΕ αλλά και οι αντίστοιχες αρχές των

κρατών-μελών της ΕΕ όπως είναι οι εθνικές επιτροπές αντα-

γωνισμού υπό όρους θα μπορούσαν να λάβουν μέτρα κατά

των πολυεθνικών επιβάλλοντας σχετικά πρόστιμα. Κάτι τέ-

τοιο έγινε ήδη το 2020 σε σχέση με διασυνοριακή εμπορία

μπίρας, οπότε και η Κομισιόν επέβαλε σε συγκεκριμένη πο-

λυεθνική πρόστιμο 200.409.000 ευρώ. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι στις 19 Μαΐου 2021 το ζήτημα της

λήψης μέτρων κατά των πολυεθνικών μέσω της απαγόρευ-

σης της λειτουργίας των TSCs τέθηκε με Γραπτή Ερώτηση

του μέλους του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος και Βέλ-

γου/Φλαμανδού ευρωβουλευτή Tom Vandenkendelaere.

Και αυτό γιατί πέραν των άλλων τόσο από την παραπάνω με-

λέτη όσο και από άλλες μελέτες στις χώρες της Μπενελούξ

είχε φανεί ότι τα TSCs οδηγούσαν σε αύξηση των τιμών των

προϊόντων των πολυεθνικών στις χώρες αυτές. 

Η απάντηση της Κομισιόν στις 3/8/2021 ήταν ότι «μέσω

της επιβολής του νόμου περί ανταγωνισμού, η Επιτροπή,

όποτε χρειάζεται, διερευνά και απαγορεύει πρακτικές εται-

ρειών που περιορίζουν τις διασυνοριακές πωλήσεις από

χονδρεμπόρους ή λιανοπωλητές, υπό την προϋπόθεση ότι

αυτές οι πρακτικές εμπίπτουν στο άρθρο 101 ή 102 της Συν-

θήκης για τη Λειτουργία της ΕΕ». Και συνέχισε με νόημα ότι

«επιπλέον, η Επιτροπή εξετάζει μια σειρά μέτρων για την αν-

τιμετώπιση των TSCs. Η Task Force για την επιβολή της ενι-

αίας αγοράς θα μπορούσε να αποτελέσει ένα πολύτιμο φό-

ρουμ για την Επιτροπή και τα κράτη-μέλη για να συζητήσουν

τρόπους για να προχωρήσουν».

Δηλαδή «ζήσε Μάη μου να φας τριφύλλι».

Μάλιστα το ζήτημα αυτό τέθηκε ξανά και τον Μάρτιο του

2023 στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στις

Βρυξέλλες, πλην όμως η απάντηση του Επίτροπου Haan

ήταν ότι η Κομισιόν θα επιχειρούσε με τα συνήθη μέσα να

αντιμετωπίσει το ζήτημα αυτό.

Στη συνέχεια το 2024 η Επιτροπή Ανταγωνισμού του Βελ-

γίου εξέδωσε ειδική μελέτη για την απαγόρευση των TSCs

και την επιβολή σχετικών μέτρων κατά των πολυεθνικών.

Μετά από όλα αυτά προκύπτουν συγκεκριμένα ερωτήμα-

τα, αν μπορούσε πράγματι το πρόβλημα της ακρίβειας να λυ-

θεί με μέτρα που θα έπαιρνε η Κομισιόν τότε:

1. Γιατί η κυβέρνηση δεν προσέφυγε κατά των διάφορων

πολυεθνικών που κερδοσκοπούν εν Ελλάδι ενώπιον της Γε-

νικής Διεύθυνσης Ανταγωνισμού της Κομισιόν, προκειμένου

να ληφθούν μέτρα κατ’ εφαρμογήν της ρύθμισης των άρθρων

101 ή/και 102 της Συνθήκης για τη Λειτουργία της ΕΕ;

2. Γιατί η κυβέρνηση δεν ζήτησε από την ελληνική Επιτρο-

πή Ανταγωνισμού να επιληφθεί του θέματος ιδίως μετά τη

σχετική απάντηση της Κομισιόν στον ως άνω Βέλγο ευρω-

βουλευτή που άνοιγε τον δρόμο για εφαρμογή της ευρωπαϊ-

κής αντιμονοπωλιακής νομοθεσίας; 

3. Γιατί άραγε η κυρία Φον ντερ Λάιεν μέχρι σήμερα συνε-

χίζει «να πετάει την μπάλα στην εξέδρα» για το ζήτημα αυτό

των TSCs, αν και η μελέτη που η ίδια η Κομισιόν παρήγγειλε

από το 2020 έθετε «τον δάκτυλον επί τον τύπον των ήλων»;

Οι γεωγραφικοί εφοδιαστικοί περιορισμοί 
«θρέφουν» τις πολυεθνικές 



Η ψήφος στη Νέα Δημοκρατία αποτελεί 
επιλογή ευθύνης και σοβαρότητας

Λ
ίγες ημέρες πριν τις κρίσιμες ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου, το τοπίο των πολι-
τικών προτάσεων ανάμεσα στις οποίες οι πολίτες πρέπει να επιλέξουν είναι
απόλυτα καθαρό. Από τη μια πλευρά έχουμε τον αφόρητο λαϊκισμό κομμάτων

που εκπροσωπούν τον σκοταδισμό και την καθυστέρηση στη χώρα μας και από την άλ-
λη την άκαιρη μονομαχία για την ηγεσία των ηττημένων που παράγει μια ατέρμονη
πλειοδοσία αερολογίας που βασίζεται στο ότι τίποτα από αυτά για τα οποία επιχειρημα-
τολογούν δεν θα χρειαστεί να το εφαρμόσουν. Το συγκεκριμένο πολιτικό περιβάλλον
αυξάνει την ευθύνη της Νέας Δημοκρατίας να μιλήσει τη γλώσσα της αλήθειας για το
πραγματικό διακύβευμα των επερχόμενων εκλογών. Δηλαδή, για την Ευρώπη του σή-
μερα και του αύριο και κυρίαρχα για τη θέση της χώρας μας στο ευρωπαϊκό οικοδόμη-
μα, ιδιαίτερα σε περιβάλλον αυξημένων προκλήσεων. 

ΟΟ πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και όλοι εμείς έχουμε
επιλέξει με πολιτική συνέπεια και τεκμηριωμένη επιχειρηματολο-
γία να μιλάμε για τα μεγάλα θέματα της εποχής μας που απασχο-
λούν τους Έλληνες και τους Ευρωπαίους πολίτες, όπως η μείωση
των οικονομικών ανισοτήτων, η κλιματική κρίση, το Δημογραφικό,
η ευρωπαϊκή αρχιτεκτονική ασφάλειας, η αγροτική πολιτική και
πολλά άλλα. Η Νέα Δημοκρατία δεν έχει δικαίωμα και δεν πρόκει-
ται να συμμετέχει σε μια, πρωτοφανούς κενότητας, πολιτική αντι-
παράθεση που συμβολίζουν οι υψωμένες γροθιές της γραφικότη-
τας των νεόκοπων επαναστατών του lifestyle σε συνεργασία με
τους κλασικούς, παραδοσιακούς εκπροσώπους του πολακισμού. 

Οι αποφάσεις που θα παρθούν την επόμενη ημέρα των εκλογών
στις Βρυξέλλες αφορούν τις ζωές μας άμεσα. Δεν υπάρχει χώρος
ούτε για χαλαρότητα ούτε για ανευθυνότητα. Οι θυσίες του ελληνι-
κού λαού τα τελευταία χρόνια, ώστε σταδιακά η χώρα να αναταχθεί

οικονομικά και κοινωνικά, απαιτούν να είμαστε μεθοδικοί και υπεύθυνοι. Το οφείλου-
με στους πολίτες που στήριξαν τη χώρα και δεν θα ήθελαν ποτέ να ξαναβιώσουν ένα
κύμα οπισθοδρόμησης. Είναι η ώρα της Ευρώπης και οφείλουμε να μιλήσουμε με συγ-
κεκριμένες προτάσεις και κυρίως με αποτελεσματικό σχέδιο υλοποίησής τους, που θα
κάνουν και τη χώρα μας πιο δυνατή. Διότι ισχυρή Ευρώπη σημαίνει ισχυρή Ελλάδα. Εί-
μαι πεπεισμένη ότι η ελληνική κοινωνία αντιλαμβάνεται ότι η συνέχεια της στρατηγι-
κής πορείας της χώρας προς τη σύγκλιση με τα πιο προηγμένα κράτη είναι υπόθεση
όλων μας. Η Νέα Δημοκρατία θα συνεχίσει να εκπροσωπεί την Ελλάδα μας με βαθιά
πίστη στις αναπτυξιακές δυνατότητές της, παρουσιάζοντας μια στιβαρή πολιτική πρό-
ταση προόδου και ευημερίας για το σύνολο της ελληνικής κοινωνίας.

Η ψήφος στη Νέα Δημοκρατία αποτελεί επιλογή ευθύνης και σοβαρότητας σε μια
Ευρώπη που αλλάζει, σε μια ιστορική περίοδο έντονης γεωπολιτικής μεταβλητότητας
που επηρεάζει καθοριστικά κάθε έκφανση της οικονομικής και κοινωνικής ζωής κάθε
πολίτη. Έχουμε απόλυτη εμπιστοσύνη στην ετυμηγορία των πολιτών. Μαζί θα κάνουμε
το επόμενο βήμα για την Ελλάδα της ευημερίας σε μια Ευρώπη της προόδου.
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Ευρωεκλογές και Ελλάδα: Ενεργή 
συμμετοχή με αξιόπιστες επιλογές

Π
ολλοί φίλοι με ρωτάνε γιατί -και όχι τι- να ψηφίσουν στις ευρωεκλο-
γές της 9ης Ιουνίου. Η απάντησή μου είναι ξεκάθαρη: γιατί οι ευρωε-
κλογές είναι εξίσου σημαντικές με τις εθνικές εκλογές. Ούτως ή άλ-

λως, η ψήφος είναι εθνική ψήφος. 

Πολλές φορές κατηγορούμε την Ευρώπη ότι είναι γραφειοκρατικά απόμα-
κρη και αργή στα ανακλαστικά της. Αν αντιληφθούμε ότι οι αποφάσεις που
λαμβάνονται καλούνται να συγκεράσουν τα -πολλές φορές αντικρουόμενα-
συμφέροντα 27 χωρών, τότε και πάλι καλά θα έλεγε κάποιος. Αυτό που πρέπει
να σκεφτούμε είναι να δούμε τη μεγαλύτερη εικόνα και να αποφασίσουμε τι
συμφέρει τη χώρα μας. Και αν κοιτάξει κανείς την εικόνα της χώρας πριν την

εισδοχή στην Ευρωπαϊκή Ένωση και μετά, η σύγκριση είναι
ασφαλώς υπέρ του μετά. 

Κατ’ αρχάς η ύπαρξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης εξασφάλι-
σε τη μεγαλύτερη περίοδο ειρήνης στην ευρωπαϊκή ιστο-
ρία. Επειδή ειρήνη σημαίνει ευημερία, μπορέσαμε να φτά-
σουμε σε επίπεδα ανάπτυξης που δεν είχαμε φανταστεί. Η
Ελλάδα είναι από τις πλέον ωφελημένες χώρες μέσα στην
Ευρώπη. Η επιλογή του Κωνσταντίνου Καραμανλή να βάλει
την Ελλάδα στην καρδιά της Ευρώπης εγγυήθηκε ένα καλύ-
τερο μέλλον για τη χώρα μας. Αυτό που καλούμε σύγχρονη
Ελλάδα είναι απολύτως συνυφασμένο με την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Να θυμηθούμε τα πακέτα οικονομικής ανάπτυξης
τη δεκαετία του ’80 που αν πήγαιναν εκεί που έπρεπε η χώ-
ρα μας θα ήταν πιο έτοιμη, πιο νωρίς. Να θυμηθούμε τα με-
γάλα οδικά έργα που έκαναν τη μετακίνηση όλων μας πιο
εύκολη και τη χώρα πιο σύγχρονη. Να θυμηθούμε τη στήρι-

ξη για τους αγρότες μας, ειδικά σε επίπεδο αποζημιώσεων. Να θυμηθούμε τη
στήριξη στα εθνικά μας θέματα και το Μεταναστευτικό, αφού τα ελληνικά σύ-
νορα είναι και ευρωπαϊκά. 

Το πρώτο, λοιπόν, το οποίο συμβουλεύω είναι να ψηφίσει κανείς πάση θυσία.
Το δεύτερο είναι να προσέξει πολύ καλά τι θα επιλέξει. Η ψήφος για την Ευρώ-
πη δεν είναι μια χαλαρή ψήφος. Δεν είναι μια ψήφος χωρίς αντίκρισμα. Το αν-
τίθετο μάλιστα. Είναι μια ψήφος με υψηλό φορτίο ευθύνης. Είναι μια ψήφος με
τεράστιο αντίκτυπο. Ψηφίζουμε για τους Έλληνες εκπροσώπους της χώρας σε
ένα κοινοβούλιο που παράγει αποφάσεις για τη χώρα, όπως ακριβώς και το
εθνικό. Σε ένα κοινοβούλιο που πλέον έχει την εξουσία να νομιμοποιεί αποφά-
σεις που καλούμαστε υποχρεωτικά να εφαρμόσουμε εθνικά. Σε ένα κοινοβού-
λιο που είναι θεματοφύλακας των αξιών του ευρωπαϊκού πολιτισμού και που
μπορεί να αποδειχθεί δικλίδα ασφάλειας για τα εθνικά μας δίκαια.

Την ώρα που ο πόλεμος είναι στις πόρτες της Ευρώπης, εμείς οφείλουμε να
είμαστε εγγυητές της κοινής παρακαταθήκης των πολιτικών, οικονομικών και
κοινωνικών κατακτήσεων της Ευρώπης. Να μην υποκύψουμε στις σειρήνες
των εύκολων λύσεων του λαϊκισμού. Να μη βγάλουμε απλά τον «ατμό μας».
Τώρα που η Ελλάδα μας απολαμβάνει σεβασμού και κύρους από τους Ευρω-
παίους εταίρους μας, μη ρισκάρουμε να επιστρέψουμε σε γραφικότητες που
ντροπιάζουν τη χώρα και θέτουν σε κίνδυνο το μέλλον ολόκληρης της Ευρώ-
πης.

Ο κώδωνας του κινδύνου πρέπει να ακουστεί έντονος, πριν και όχι μετά. Να
μη μετατρέψουμε ένα κορυφαία δημοκρατικό όργανο σε μια δυνάμει ωρολο-
γιακή βόμβα για την Ευρώπη. Και με αυτό εννοώ ασφαλώς ότι εάν το Ευρωπαϊ-
κό Κοινοβούλιο γεμίζει από εκπροσώπους που δεν βλέπουν το μέλλον τους
στην Ένωση αλλά σε μοναχικές πορείες, τότε τα μαντάτα για την Ευρώπη και
την Ελλάδα δεν είναι καλά. 

Το πρωί της 9ης Ιουνίου είναι κρίσιμο να πάμε όλες και όλοι να ψηφίσουμε.
Και ασφαλώς να επιλέξουμε το κόμμα που ιστορικά εγγυάται την ύπαρξη της
Ελλάδας στην πυρήνα της Ευρώπης. Το πραγματικά ευρωπαϊκό κόμμα που
σταθερά μας φέρνει πιο κοντά στην Ευρώπη. Τη Νέα Δημοκρατία. 
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Η
πορεία προς τις εευρωεκλογές θα αναδεικνύει τά-
σεις και διαθέσεις. Η Ευρώπη καλείται να αλλάξει
και να γίνει πιο ανθρώπινη και πιο αποφασιστική.

Η συντριπτική πλειονότητα των Ευρωπαίων (86%) πι-
στεύει ότι όλοι θα πρέπει να μιλούν τουλάχιστον μία ξένη
γλώσσα και σχεδόν τρεις στους πέντε (59%) μπορούν να
συζητήσουν σε μία. Αυτά είναι μερικά από τα αποτελέσμα-
τα του νέου Ευρωβαρόμετρου με τίτλο «Οι Ευρωπαίοι και
οι γλώσσες τους», που δημοσίευσε η Επιτροπή.

Η έρευνα, η οποία συμπίπτει με την παγκόσμια ημέρα
πολιτιστικής πολυμορφίας, επισημαίνει την αυξανόμενη
αναγνώριση της σημασίας της γλωσσικής πολυμορφίας
για την ενίσχυση της πολιτιστικής κατανόησης, των οικο-
νομικών ευκαιριών και της κοινωνικής συνοχής εντός της
Ευρώπης. 

Με 24 επίσημες γλώσσες και περίπου 60 περιφερειακές
και μειονοτικές γλώσσες στην Ευρωπαϊκή Ένωση, η πολυ-
γλωσσία αποτελεί ζωηρό παράδειγμα ευρωπαϊκής πολιτι-
στικής πολυμορφίας.

Δώδεκα χρόνια μετά την τελευταία έρευνα για το θέμα
αυτό, το Ευρωβαρόμετρο δείχνει ότι οι πολίτες έχουν πολύ
θετική στάση απέναντι στην πολυγλωσσία:

• Το 86% των ερωτηθέντων θεωρεί ότι όλοι θα πρέπει να
μιλούν τουλάχιστον μία άλλη γλώσσα εκτός της μητρικής
τους και το 69% να δηλώνουν περισσότερες από μία γλώσ-
σες·

• Το 76% πιστεύει ότι η βελτίωση των γλωσσικών δεξιο-
τήτων θα πρέπει να αποτελεί πολιτική προτεραιότητα· και

• Το 84% πιστεύει ότι οι περιφερειακές και μειονοτικές
γλώσσες θα πρέπει να προστατεύονται.

Η Επιτροπή προωθεί τη γλωσσική πολυμορφία στην ΕΕ,
μέσω έργων που χρηματοδοτούνται από το πρόγραμμα
Erasmus + και το πρόγραμμα «Δημιουργική Ευρώπη». 

Όσον αφορά τη γνώση ξένων γλωσσών, η έρευνα του Ευ-
ρωβαρόμετρου δείχνει θετική, αν και μέτρια, πρόοδο από
την τελευταία το 2012. 

Τρεις στους πέντε Ευρωπαίους μπορούν να έχουν συνο-
μιλία σε γλώσσα διαφορετική από τη μητρική τους, σημει-
ώνοντας αύξηση κατά 3 ποσοστιαίες μονάδες από το 2012.

• Το ποσοστό αυξάνεται σε τέσσερις στους πέντε νέους
Ευρωπαίους (79% μεταξύ 15 και 24 ετών), με αύξηση κατά
5 εκατοστιαίες μονάδες.

Αυτό φέρνει την ΕΕ πιο κοντά στον στόχο της για τη νεο-
λαία.

Από την άλλη πλευρά, η πρόοδος όσον αφορά τη δεύτε-
ρη ξένη γλώσσα είναι μικρότερη: το 28% των Ευρωπαίων
(+1 εκατοστιαία μονάδα) και το 39% των νέων (+2 εκατοστι-
αίες μονάδες) μπορούν να συζητήσουν σε περισσότερες
από μία ξένες γλώσσες.

Μεταξύ των Ευρωπαίων που μιλούν τουλάχιστον
μία άλλη γλώσσα εκτός της μητρικής τους, το 31%
χρησιμοποιεί την πρώτη ξένη γλώσσα καθημερινά. 

Τα αγγλικά ομιλούνται από σχεδόν τους μισούς
Ευρωπαίους (47%) ως ξένη γλώσσα. Πρόκειται για
αξιοσημείωτη αύξηση κατά 5 εκατοστιαίες μονάδες
από το 2012. 7 στους 10 νέους Ευρωπαίους μπορούν
να συζητήσουν στα αγγλικά, δηλαδή 9 εκατοστιαίες
μονάδες περισσότερο από την έρευνα του 2012.  

Γίνεται αντιληπτή ως η σημαντικότερη γλώσσα για
να μάθουν τα παιδιά για το μέλλον τους (από το 85%
των συμμετεχόντων στην έρευνα), ακολουθούμενη από τα
ισπανικά, τα γερμανικά, τα γαλλικά και τα κινεζικά.

Μετά τα αγγλικά, τα γαλλικά (11%), τα γερμανικά (10%) και

τα ισπανικά (7%) είναι οι συχνότερα ομιλούμενες ξένες
γλώσσες στην ΕΕ.

Σύμφωνα με τους ερωτηθέντες, στα κύρια οφέλη της εκ-
μάθησης μιας νέας γλώσσας περιλαμβάνονται οι ευκαι-
ρίες απασχόλησης (51%), η δυνατότητα κατανόησης ατό-

μων από άλλους πολιτισμούς (45%), η απόκτη-
ση καλύτερης εργασίας στη χώρα όπου ζουν
(42%), η χρήση της σε διακοπές στο εξωτερικό
(42%) και η χρήση της στην εργασία (συμπερι-
λαμβανομένων των ταξιδιών στο εξωτερικό
για επαγγελματικούς λόγους· 40%). 

Τα αποτελέσματα συνάδουν με πρόσφατη
μελέτη του ΟΟΣΑ (Οργανισμός Οικονομικής
Συνεργασίας και Ανάπτυξης), με την υποστή-
ριξη της Επιτροπής. 

Η μελέτη αυτή δείχνει ότι οι νέοι μαθαίνουν
ολοένα και περισσότερο γλώσσες εκτός της
αίθουσας διδασκαλίας χρησιμοποιώντας το

διαδίκτυο, τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης ή παρακολου-
θώντας περιεχόμενο στην πρωτότυπη γλώσσα. Η πλειονό-
τητα των Ευρωπαίων (53%), ιδίως οι νέοι (65%), προτιμούν

πλέον τον υποτιτλισμό από τη μεταγλώττιση περιεχομένου.
Αυτό έχει αλλάξει σημαντικά σε σύγκριση με το 2012.

Κατά μέσο όρο, το 11,5% των μαθητών στην ΕΕ μιλούν
διαφορετική γλώσσα στο σπίτι από ό,τι στο σχολείο, γεγο-
νός που καταδεικνύει ότι οι πολύγλωσσες τάξεις αποτε-
λούν πραγματικότητα στην Ευρώπη.

Η προώθηση των γλωσσικών ικανοτήτων βρίσκεται στο
επίκεντρο του ρόλου της ΕΕ στην εκπαίδευση και του ορά-
ματος για τη δημιουργία ενός ευρωπαϊκού χώρου εκπαί-
δευσης.

Η έρευνα διεξήχθη στα 27 κράτη-μέλη της ΕΕ από τον
Σεπτέμβριο έως τον Οκτώβριο του 2023. 26.523 απαντή-
σαντες ηλικίας 15 ετών και άνω και από διαφορετικά δημο-
γραφικά υπόβαθρα συμμετείχαν στην έρευνα στη μητρική
τους γλώσσα. Σε όλες τις χώρες πραγματοποιήθηκαν συ-
νεντεύξεις διά ζώσης, οι οποίες συμπληρώθηκαν με συ-
νεντεύξεις αυτοολοκλήρωσης στην Τσεχία, τη Δανία, τη
Μάλτα και τη Φινλανδία.

Οι πολίτες μίλησαν και έδειξαν τις προτιμήσεις τους. Το
νέο Κοινοβούλιο καλείται να υλοποιήσει τα δεδομένα αυτά
και να χαράξει νέες στρατηγικές.
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Η Ευρώπη των πολιτών 
να αποκτήσει σύγχρονο πρόσωπο



Τ
ο Διεθνές Δικαστήριο (ICJ), η ανώ-
τατη δικαστική αρχή του ΟΗΕ, διέ-
ταξε την παύση της επίθεσης και

κάθε δράσης του Ισραήλ στη Ράφα της Γά-
ζας, καθώς αυτό συνιστά ευθεία απειλή
για τους κατοίκους της Παλαιστίνης. Μά-
λιστα, το Διεθνές Δικαστήριο προστάζει το
Ισραήλ να παρουσιάσει σε διάστημα ενός
μήνα την πρόοδό του όσον αφορά τα μέτρα
που του έχουν επιβληθεί για να την ανα-
χαίτιση των επιθετικών ενεργειών. Η Χα-
μάς χαιρέτισε την απόφαση του Διεθνούς
Ποινικού Δικαστηρίου, ωστόσο, αποδοκί-
μασε το γεγονός ότι η απόφαση δεν αφορά
ολόκληρη τη Λωρίδα της Γάζας.

Σύμφωνα με το Δικαστήριο, η ανθρωπι-
στική κρίση στη Ράφα είναι ακόμη πιο έν-
τονη, χειρότερη και από την προηγούμενη
φορά που εκδόθηκε ανάλογη νομική δια-
ταγή. Η τωρινή κατάσταση στη Ράφα χα-
ρακτηρίζεται πλέον ως καταστροφική. Ει-
δικότερα η διαταγή του Διεθνούς Δικα-
στηρίου περιλαμβάνει τα εξής:

• Αναχαίτιση της στρατιωτικής επιχεί-
ρησης στη Ράφα

• Άνοιγμα των συνόρων της Ράφα με
την Αίγυπτο για τη διέλευση ανθρωπιστι-
κής βοήθειας

• Πρόσβαση σε έρευνες και αποστολές
στην περιοχή της Γάζας 

• Αναφορά στο Δικαστήριο εντός ενός
μήνα για την πρόοδο του Ισραήλ όσον
αφορά τα μέτρα που έχουν ζητηθεί.

Έκτακτο υπουργικό
Ο πρωθυπουργός του Ισραήλ συγκάλε-

σε τηλεφωνική σύσκεψη με τη συμμετοχή
πολλών υπουργών της κυβέρνησής του με
αφορμή την απόφαση. Ο σκληροπυρηνι-
κός υπουργός Οικονομικών της ισραηλι-
νής κυβέρνησης Μπεζαλέλ Σμότριχ δή-

λωσε, από την πλευρά του, ότι το Ισραήλ
δεν θα αποδεχτεί την απόφαση του Διε-
θνούς Δικαστηρίου. Ο Σμότριχ, ηγέτης
ενός από τα εθνικιστικά θρησκευτικά κόμ-
ματα που συμμετέχουν στην κυβέρνηση
συνασπισμού του Νετανιάχου, υποστήριξε
ότι η απαίτηση από το Ισραήλ να σταματή-
σει τον πόλεμο κατά της Χαμάς ισοδυναμεί
με απαίτηση από το Ισραήλ να αποφασίσει
να πάψει να υπάρχει. «Το Ισραήλ δεν θα
συμφωνήσει με αυτή», ανέφερε σε ανα-
κοίνωσή του.

Ο ηγέτης της ισραηλινής αντιπολίτευσης
Γιαΐρ Λαπίντ καταδίκασε επίσης την από-
φαση, υπογραμμίζοντας ότι το Δικαστήριο
δεν συνέδεσε την απαίτησή του για τερμα-
τισμό των συγκρούσεων με την απαίτηση
να απελευθερωθούν οι Ισραηλινοί όμηροι
που κρατούνται στη Λωρίδα της Γάζας.

Ο Λαπίντ, σφοδρός επικριτής του Νετα-
νιάχου, δήλωσε ότι η αποτυχία του Δικα-
στηρίου να συνδέσει τα δύο ζητήματα εί-
ναι «μια ηθική κατάρρευση και μια ηθική
καταστροφή». Την περασμένη εβδομάδα
η Νότια Αφρική ζήτησε από το Δικαστήριο
της Χάγης να διατάξει παύση της επίθεσης
του Ισραήλ στη Γάζα, και ιδιαίτερα στη Ρά-
φα, προκειμένου να εξασφαλιστεί η επι-
βίωση του παλαιστινιακού λαού. Το αίτημα
για αυτό το μέτρο έκτακτης ανάγκης απο-
τελεί μέρος μιας ευρύτερης υπόθεσης,
την οποία έχει φέρει ενώπιον του Δικα-
στηρίου η Νότια Αφρική, που κατηγορεί το
Ισραήλ για γενοκτονία. Το Ισραήλ απορρί-
πτει τις κατηγορίες της Νότιας Αφρικής ότι
παραβιάζει τη Σύμβαση Γενοκτονίας του
1948, λέγοντας ότι αποτελούν παρωδία
του εγκλήματος γενοκτονίας. 

ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ41

Σημαντικές αποκαλύψεις έκανε χθες το Reuters σχετικά
με τη Ρωσία και τις προθέσεις του Βλαντίμιρ Πούτιν για τον
πόλεμο στην Ουκρανία.

Ο Ρώσος πρόεδρος είναι έτοιμος να σταματήσει τις συγ-
κρούσεις και να διαπραγματευτεί κατάπαυση πυρός που θα
αναγνωρίζει ωστόσο τις σημερινές γραμμές στο πεδίο της
μάχης, σύμφωνα με πηγές του πρακτορείου από τη Μόσχα. 

Αν το Κίεβο και η Δύση δεν ανταποκριθούν στο κάλεσμα
του Πούτιν, τότε η Ρωσία είναι έτοιμη να συνεχίσει να πολεμά,
αναφέρει το ρεπορτάζ του Reuters. Τρεις από τις πηγές, με

γνώση των συζητήσεων στο περιβάλλον του Ρώσου προ-
έδρου, δήλωσαν ότι ο ίδιος εξέφρασε απογοήτευση σε μικρή
ομάδα συμβούλων του για αυτό που θεωρεί υποστηριζόμενες
από τη Δύση απόπειρες να παρεμποδιστούν οι διαπραγμα-
τεύσεις, καθώς και για την απόφαση του Βολοντίμιρ Ζελένσκι
να βάλει «στοπ» τις συνομιλίες.

«Ο Πούτιν μπορεί να πολεμά για όσο θέλει, αλλά ο ίδιος εί-
ναι επίσης έτοιμος για κατάπαυση του πυρός, να παγώσει τον
πόλεμο», δήλωσε η τέταρτη πηγή, υψηλόβαθμο πρόσωπο
από τη Ρωσία που έχει εργαστεί με τον Πούτιν και έχει γνώση

των συζητήσεων που γίνονται στο Κρεμλίνο.
Το Reuters συνομίλησε συνολικά με πέντε πρόσωπα που

έχουν εργαστεί με τον Πούτιν σε πολιτικό αλλά και επιχειρη-
ματικό επίπεδο. 

Η πέμπτη πηγή δεν έκανε κάποιο σχόλιο αναφορικά με την
περίπτωση να «παγώσει» ο πόλεμος στις σημερινές γραμμές
του μετώπου.

Ο εκπρόσωπος του Πούτιν, Ντμίτρι Πεσκόφ, δήλωσε ότι ο
επικεφαλής του Κρεμλίνου «έχει κατ’ επανάληψη ξεκαθαρί-
σει ότι η Ρωσία δεν επιθυμεί αιώνιο πόλεμο», τόνισε.

Reuters: Ο Βλαντίμιρ Πούτιν θέλει κατάπαυση του πυρός στην Ουκρανία και διαπραγματεύσεις
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Διατάζει να τερματιστεί
η επιχείρηση στη Ράφα

ΔΙΕΘΝΕΣ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟ ΤΗΣ ΧΑΓΗΣ ΣΕ ΙΣΡΑΗΛ

Τι αναφέρει η δικαστική απόφαση - Πώς αντέδρασαν 
ο Νετανιάχου και η Χαμάς

ΡΩΜΑΙΟΚΑΘΟΛΙΚΗ ΕΚΚΛΗΣΙΑ
Ποιος είναι ο 15χρονος
άγιος των millennials 
που πέθανε από λευχαιμία
- Tα δύο θαύματά του
Η Ρωμαιοκαθολική Εκκλησία απέ-
κτησε τον πρώτο άγιο των millenni-
als, των ανθρώπων δηλαδή που γεν-
νήθηκαν μεταξύ 1980 και 1995. Πρό-
κειται για τον Κάρλο Ακούτις, έναν
Ιταλό έφηβο που γεννήθηκε στο
Λονδίνο, αφιέρωσε τη σύντομη ζωή
του στη διάδοση της καθολικής πί-
στης μέσω του διαδικτύου και πέθα-
νε από λευχαιμία το 2006 σε ηλικία
15 ετών. Η αιφνιδιαστική απόφαση
του Πάπα Φραγκίσκου να αγιοποι-
ήσει τον πρώτο millennial έγινε δε-
κτή με πολύ θερμά σχόλια από τους
πιστούς. Ο Ιταλός έφηβος χρησιμο-
ποίησε τις δεξιότητές του στον υπο-
λογιστή για να διαδώσει τις αξίες του
καθολικισμού. Γεννήθηκε στη βρε-
τανική πρωτεύουσα και μεγάλωσε
στο Μιλάνο, όπου ανέλαβε τον ιστό-
τοπο της ενορίας του. Στη συνέχεια
ασχολήθηκε με τη διαδικτυακή προ-
ώθηση μιας ακαδημίας που εδρεύει
στο Βατικανό. Μετά την πρώτη του
Κοινωνία στα 7 του, είπε στη μητέρα
του: «Θέλω να είμαι πάντα ενωμένος
με τον Ιησού: Αυτό είναι το σχέδιο
ζωής μου». 
Το 2020 αποδόθηκε στον Ακούτις το
πρώτο θαύμα. Τότε το Βατικανό
έκρινε ότι έσωσε τη ζωή ενός άλλου
αγοριού στη Βραζιλία από μια σπά-
νια ασθένεια. Το δεύτερο θαύμα
αποδόθηκε στον Ακούτις το 2022,
όταν μια 21χρονη κοπέλα από την
Κόστα Ρίκα ανάρρωσε από σοβαρό
τραυματισμό μετά από ατύχημα με
ποδήλατο στη Φλωρεντία.
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Α
υτός είναι ο επιχειρηματίας της Χαλκίδας που είχε φθάσει στα
όριά του από τις απειλές και τους εκβιασμούς του κυκλώμα-
τος στη ΔΟΥ της πόλης. Είναι ο άνθρωπος που ξεκλείδωσε την

υπόθεση με τους «βρόμικους» εφοριακούς που λυμαίνονταν τις περι-
ουσίες και τους τραπεζικούς λογαριασμούς πολιτών. Ο επιχειρηματίας
που βλέπετε στις φωτογραφίες περπατάει έξω από την εφορία. Στο χέ-
ρι του βλέπετε τον φάκελο που κρατούσε και μέσα ήταν οι 10.000 ευρώ

που θα έδινε στο κύκλωμα για να σταματήσουν να τον
ταλαιπωρούν. Είχε απαυδήσει. Το κύκλωμα είχε εντο-
πίσει τα χρήματα που είχε στους λογαριασμούς του και
έπρεπε να τον «φορολογήσουν». Τα στοι-
χεία που έχει καταθέσει ο συγκεκριμένος
επιχειρηματίας είναι η «ταφόπλακα» στις
παρατακτικές τους δράσεις.

Το κύκλωμα στη ΔΟΥ Χαλκίδας τον είχε
στο στόχαστρο. Το ποσό που απαίτησαν

ήταν 20.000 ευρώ. Θα τα έδινε σε δύο δόσεις. Στις τηλε-
φωνικές συνομιλίες από τον «κοριό» του Εσωτερικών
Υποθέσεων φαίνεται πως η πίεση που του ασκούσαν ήταν
τεράστια. Το πρωί της 21ης Μαΐου ο επιχειρηματίας πάρ-
καρε το αυτοκίνητό του στο μπροστινό μέρος της εφορίας
και θα πήγαινε κατευθείαν στο γραφείο της αρχηγού.

Πριν ανεβεί στην εφορία, έξω από την είσοδο κοντο-
στάθηκε και επέστρεψε στο αυτοκίνητό του. Λίγο αργότερα και με τον
φάκελο στα χέρια, που περιείχε τις 10.000 ευρώ, ξαναπήρε τον δρόμο
για τα γραφεία της ΔΟΥ. Σύμφωνα με πληροφορίες, οι αστυνομικοί του
Εσωτερικών Υποθέσεων που παρακολουθούσαν τα πάντα γύρω από τη
ΔΟΥ κατάλαβαν πως κάτι υπήρχε στην αγχωμένη και νευρική συμπε-
ριφορά που παρουσίαζε ο επιχειρηματίας. Συνδύασαν συνομιλίες που
είχαν στα χέρια τους με το πρόσωπό του. Η εντατική και μεθοδική
έρευνα είχε δώσει σημαντικά στοιχεία τους αστυνομικούς. Κάποιες
πληροφορίες κάνουν λόγο πως οι έμπειροι αστυνομικοί του Εσωτερι-
κών Υποθέσεων τον πλησίασαν γνωρίζοντας ποιος είναι, για ποιον λό-
γο βρισκόταν εκείνο το πρωί έξω από τη ΔΟΥ και ήλπιζαν ο φάκελος να
περιείχε το «δωράκι». Οι αστυνομικοί τον σταμάτησαν, τον ρώτησαν
σχετικά και εκείνος αποκάλυψε ότι παρέδωσε στην προϊσταμένη της
ΔΟΥ Χαλκίδας, εντός του γραφείου της, έναν κλειστό φάκελο, λευκού
χρώματος, ο οποίος περιείχε 10.000 ευρώ, κατόπιν εκβίασης από

υπαλλήλους της εφορίας για βλάβη της επιχείρησής του. Μάλιστα,
ανέφερε ότι το είχε ξανακάνει και στις 17 Μαΐου 2024, ενεργώντας υπό
τις υποδείξεις της προϊσταμένης. Όλα τα υπόλοιπα είναι μέσα στη δι-
κογραφία…

Είναι όλοι τους «δεμένοι» από τις συνομιλίες
Ο επιχειρηματίας έκανε λόγο για «μαφία», η οποία του ζήτησε το 5%

από την επιστροφή φόρου που δικαιούνταν. «Ειλικρινά δρούσαν σαν μα-
φία, εγώ το ένιωσα ότι ήταν μαφία, αυτό το πράγμα. Όταν έφυγα από
εκεί, έφυγα με το σκεπτικό ότι έξω είναι μαφία. Εγώ θέλω όπως ήμουν

μέχρι τώρα, έτσι να είμαι και αύριο», ανέφερε χαρα-
κτηριστικά. Σε άλλη φωτογραφία που έρχεται στο
φως από τη δικογραφία απεικονίζεται η συλλη-
φθείσα διεκπεραιώτρια σε κάποια στιγμή που βγαί-
νει από τη ΔΟΥ κρατώντας έναν φάκελο που κατά
πληροφορίες τής είχε δώσει η διευθύντρια για υπό-
θεση επιχειρηματία. Οι Αδιάφθοροι του Εσωτερικών
Υποθέσεων έχουν απόλυτα δεμένη την ιστορία με τους
εφοριακούς στη Χαλκίδα. Ακόμη και στις συνομιλίες
που έχει καταγράψει ο «κοριός» φαίνεται ξεκάθαρα
ποσό βουτηγμένα μέσα στην ανομία ήταν όλα τα μέλη
της οργάνωσης. Σε συνομιλίες οι εφοριακοί μιλούν με
ανθρώπους που συνεργάζονταν ώστε να εκβιάσουν

και να αποσπάσουν χρηματικά ποσά από επιχειρηματίες…

Δικηγόρος: «Έπαιρναν “δωράκια”, δεν εκβίαζαν»
Ο Αθανάσιος Τάρτης, δικηγόρος της εφοριακού και ενός ακόμη

στελέχους της εφορίας της Χαλκίδας, τόνισε: «Η εντολέας μου αυτό
που λέει είναι αυτό που συνήθως γίνεται, ότι υπάρχουν τέτοιου είδους
“δωράκια” πολλές φορές, αλλά όχι κατ’ απαίτηση δική τους. Έχουμε
τη σύσταση εγκληματικής οργάνωσης, τη διακεκριμένη περίπτωση
δωροληψίας και την εκβίαση σε βαθμό κακουργήματος. Αρνούνται
απολύτως ότι ουδέποτε εκβίασαν ή πίεσαν κάποιον να τους δώσει
χρήματα».

Μετά τις απολογίες τους δύο από τις γυναίκες που εμπλέκονται στην
υπόθεση της σπείρας των εκβιαστών της ΔΟΥ Χαλκίδας προφυλακίστη-
καν. Μάλιστα, σύμφωνα με το eviathema, μία εκ των κατηγορουμένων
υπαλλήλων της ΔΟΥ Χαλκίδας, μετά την απολογία της στην ανακρίτρια,
βγήκε έξω και άρχισε να φωνάζει «θάψτε με, θέλω να πεθάνω».

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ-ΝΤΟΚΟΥΜΕΝΤΟ

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Τρόμος με 
τους ανήλικους
νταήδες της Πέλλας:
«Έσβησαν στο μάγουλο
του γιου μου τσιγάρο»
Ανάστατη παραμένει η το-
πική κοινωνία της Πέλλας
μετά τις σοβαρές καταγγε-
λίες ότι ομάδα μαθητών κά-
νει συστηματικό bullying
εναντίον συμμαθητών τους.
Η πιο ακραία επίθεση που
έκανε η συγκεκριμένη
ομάδα ήταν εναντίον ενός
14χρονου, που έσβησαν
τσιγάρο στο μάγουλό του
στα τέλη Απριλίου. Η μητέ-
ρα του παιδιού μίλησε στην
εκπομπή «Αλήθειες με τη
Ζήνα» και αποκάλυψε πως
ο αρχηγός της συμμορίας
δεν λογαριάζει τίποτα, πα-
ραβιάζοντας συστηματικά
τα ασφαλιστικά μέτρα που
του απαγορεύουν να πλη-
σιάζει τον 14χρονο. «Το
παιδί μου φοβάται να πάει
στο σχολείο. Τον χτύπησαν,
πήγαν να τον πνίξουν. Πήγε
στη διεύθυνση του σχολεί-
ου, αλλά αντιμετώπισε μια
αδιαφορία. Τώρα παρακο-
λουθείται από ειδικό, αλλά
έχουμε πολύ δρόμο μπρο-
στά μας. Στην αρχή δεν μας
είχε πει τίποτα. “Γιατί να το
πω, μαμά, αφού δεν κάνουν
τίποτα;”, μου έλεγε». Στην
εκπομπή μίλησε και η μη-
τέρα ενός κοριτσιού, που
επίσης βρέθηκε στο στόχα-
στρο της συμμορίας. «Η πα-
ρέα των πέντε αυτών νταή-
δων πείραξε και το δικό μου
το παιδί. Καθόταν στο προ-
αύλιο και πήγε ο αρχηγός
και της είπε “φύγε από εδώ
γιατί θέλω να καπνίσω”, η
κόρη μου του είπε να πάει
πιο πέρα και τότε εκείνος
άρχισε να την απειλεί. Το
παιδί πήγε στη διεύθυνση,
τον κάλεσαν στο γραφείο,
αλλά αυτός δεν καταλαβαί-
νει. Πήγαμε στο τμήμα, αλ-
λά αυτοί είναι μαθημένοι να
μπαινοβγαίνουν στο αστυ-
νομικό τμήμα», είπε η μη-
τέρα της κοπέλας. 

Επιχειρηματίας και διεκπεραιώτρια
με τα... φακελάκια στα χέρια

Ποιος είναι 
ο άνθρωπος 

που «ξεκλείδωσε»
την υπόθεση 

με τους «βρόμικους»
υπαλλήλους 

της ΔΟΥ Χαλκίδας 



Θ
ρίλερ με πρωταγωνιστή έναν
αξιωματικό της Δίωξης Ναρκωτι-
κών σε undercover αποστολή, που

έπαιξε κορόνα γράμματα τη ζωή του και
κατάφερε να διεισδύσει ανάμεσα στους
αδίστακτους κακοποιούς που έφεραν τα
210 κιλά κοκαΐνης στην Ελλάδα. Σαν σε-

νάριο από χολιγουντιανή
ταινία… Ο αδέκαστος
αστυνομικός, με την άρτια
εκπαίδευση, με πλήρη αί-
σθηση του καθήκοντος, με
απόλυτη ψυχραιμία στη
δύσκολη αποστολή που
του είχε ανατεθεί, δούλεψε

πολύ καιρό ως «μυστικός», κατάφερε να
κερδίσει την εμπιστοσύνη των ναρκέμπο-
ρων και την κατάλληλη στιγμή να ανάψει
πράσινο φως για να συλληφθούν. «Συμ-
πρωταγωνιστές», ο αρχηγός του καρτέλ
που έπεσε στην παγίδα της υπηρεσίας και
ο έμπορος όπλων που λειτουργούσε ως
μεσάζων της εγκληματικής οργάνωσης. 

Όπως αποκάλυψε η εκπρόσωπος της
ΕΛΑΣ Κωνσταντία Δημογλίδου, ο αστυνο-

μικός της Δίωξης Ναρκωτικών είχε κατα-
φέρει να διεισδύσει στο κύκλωμα και να
αποσπά πληροφορίες, ενώ στη συνέχεια
τις μετέφερε στους συναδέλφους του.
«Χρησιμοποιήθηκε ανακριτική διείσδυ-
ση με απόλυτη επιτυχία και κατάφεραν οι
αστυνομικοί να εξαγάγουν την ποσότητα
και να συλλάβουν τους δράστες. Και όλα
αυτά χωρίς να γίνει αντιληπτός».

Σύμφωνα με το επιχειρησιακό σχέδιο,
ο μυστικός αστυνομικός κατάφερε να
πείσει τον «Jasona» και τον «Pamplo»
πως είχε ασφαλίσει το εμπόρευμα κοντά
στο λιμάνι του Πειραιά. Επέδειξε απί-
στευτη οξυδέρκεια, είχε την απαιτούμε-
νη ψυχραιμία και το θάρρος να φθάσει
μέχρι το τέλος την επικίνδυνη αποστολή
του. Οδήγησε τους τέσσερις άνδρες στο
σημείο και αντί να τους δείξει τον τρόπο
που θα έβγαζαν το κοντέινερ από τον

Πειραιά, τους έδειξε πώς μπαίνουν οι
χειροπέδες. Στο σημείο που τους πήγε
ήταν ήδη ακροβολισμένοι αστυνομικοί
της Δίωξης Ναρκωτικών έτοιμοι να τους
συλλάβουν με εξίσου εντυπωσιακό και
κινηματογραφικό τρόπο.  Για την εξάρ-
θρωση του κυκλώματος, οι άνδρες της
Δίωξης ναρκωτικών και ο μυστικός πρά-
κτορας της ΕΛΑΣ χρειάστηκαν πολλούς
μήνες μέχρι να «δέσουν» τους ναρκέμ-
πορους. 

Με παρελθόν στην Τουρκία
ο Αλβανός αρχηγός

Για την έρευνα συνεργάστηκαν με το
Γραφείο DEA της Πρεσβείας ΗΠΑ στην
Αθήνα, την Ειδική Κατασταλτική Αντιτρο-
μοκρατική Μονάδα της Διεύθυνσης Ειδι-
κών Αστυνομικών Δυνάμεων και το Τμή-
μα Δίωξης Ναρκωτικών του Γ’ Τελωνεί-

ου Πειραιά, με τη συνδρομή του Τμήμα-
τος Δίωξης Ναρκωτικών και Όπλων του
ΣΔΟΕ και της Διεύθυνσης Δίωξης Ναρ-
κωτικών & Λαθρεμπορίου του Λιμενικού
Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής.

Ο Αλβανός ΙΜ φέρεται ως ο αρχηγός
της εγκληματικής ομάδας που διακίνησε
210 κιλά κοκαΐνης από τη Λατινική Αμε-
ρική και όπως αναφέρουν πληροφορίες
έχει ποινικό μητρώο στην Τουρκία. Συγ-
κεκριμένα, με το ψευδώνυμο Andrea,
συνελήφθη τον Σεπτέμβριο του 2009 στο
Φατίχ της Κωνσταντινούπολης με 10 κιλά
ηρωίνης και 3 κιλά μαριχουάνας. Μόλις
τρεις μήνες μετά την αποφυλάκισή του,
χρησιμοποιώντας το διαμέρισμα μιας φί-
λης του στο Φατίχ, συνέχισε την πώληση
ναρκωτικών. Η ηρωίνη που κατασχέθηκε
κατά τη σύλληψή του, μαζί με εφτά ακό-
μη άτομα (εκ των οποίων μια γυναίκα),
προοριζόταν για την Αλβανία. Η δραστη-
ριότητα του ΙΜ στην Τουρκία δεν περιορί-
στηκε εκεί, καθώς το 2009 συνελήφθη ο
κουνιάδος του με 22 κιλά ηρωίνης, σε
απόπειρα διακίνησης ναρκωτικών.

ΡOLITICAL ΚΟΙΝΩΝΙΑ43
ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΜΑΪΟΥ 2024

Πώς μυστικός πράκτορας
της Δίωξης παγίδεψε
τους ναρκέμπορους
«Jasona» και «Pamplo»

Κατάφερε να κερδίσει την εμπιστοσύνη τους, να γίνει άνθρωπός
τους και να τους οδηγήσει σε μια… κινηματογραφική σύλληψη

Ένας πυροσβέστης επταετούς θητείας εμπλέκεται στα επεισό-
δια του Ρέντη, όπου δολοφονήθηκε ο αστυνομικός των ΜΑΤ Γιώρ-
γος Λυγγερίδης και σύμφωνα με αποκλειστικές πληροφορίες του
ERTNews, με απόφαση του υπαρχηγού της Πυ-
ροσβεστικής Υπηρεσίας από τις 14 Μαΐου ο νεα-
ρός πυροσβέστης τέθηκε σε διαθεσιμότητα και
σε βάρος του διενεργείται Ένορκη Διοικητική
Εξέταση, με τον κίνδυνο να αποταχθεί από το
σώμα.

Συνολικά κατηγορείται για 28 αδικήματα, με
πιο σοβαρά αυτό της διεύθυνσης και ένταξης σε
εγκληματική οργάνωση. Επίσης κατηγορείται
για ανθρωποκτονία με δόλο σε ήρεμη ψυχική
κατάσταση, κατασκευή εκρηκτικών και εμπρη-
στικών μηχανισμών, κατοχή εμπρηστικών και
εκρηκτικών μηχανισμών, εκβίαση, έκρηξη, ληστεία κατά συναυ-
τουργία, βία κατά υπαλλήλων, επικίνδυνη σωματική βλάβη.

Όπως προκύπτει από τα στοιχεία της δικογραφίας, ο 30χρονος
πυροσβέστης συμμετείχε στη δολοφονική επίθεση στη διμοιρία

των ΜΑΤ το βράδυ της 7ης Δεκεμβρίου του 2023, όπου έχασε τη
ζωή του ο αστυνομικός Γιώργος Λυγγερίδης.

Στη δικογραφία αναφέρεται πως μετά τη λήξη των επιθέσεων
φρόντισε να πετάξει τον σκούφο που φο-
ρούσε και κάλυπτε μέρος των χαρακτηριστι-
κών του προσώπου του. Τον αθλητικό σκού-
φο εντόπισαν οι αστυνομικοί στον περιβάλ-
λοντα χώρο του γηπέδου «Μελίνα Μερκού-
ρη», τον κατάσχεσαν και μεταφέρθηκε στα
εργαστήρια της αστυνομίας, όπου εντοπί-
στηκε γενετικό υλικό του πυροσβέστη. Κατά
την εξέτασή του, στους αξιωματικούς της
Αθλητικής Βίας είχε αναφέρει πως πέταξε
τον σκούφο στην είσοδο του πάρκινγκ από
φόβο για πιθανή ενοχοποίησή του, χωρίς ο

ίδιος να έχει κάνει κάτι.
Ωστόσο τα στοιχεία της αστυνομίας για τη συμμετοχή του στην

επίθεση ήταν αδιάσειστα και είναι ένας από τους εκατοντάδες κα-
τηγορούμενους της υπόθεσης. 

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΓΙΩΡΓΟΥ ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ

Κατηγορείται πως 
συμμετείχε στα επεισόδια
στου Ρέντη, όπου βρήκε

τραγικό θάνατο 
ο αστυνομικός των ΜΑΤ -
Βρέθηκε γενετικό υλικό

του στο αθλητικό 
σκουφάκι που φορούσε

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Ο σκούφος πρόδωσε τον πυροσβέστη…
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Ν
έα μεγάλη επιτυχία από τη Διεύθυν-
ση Οικονομικής Αστυνομίας που
εξάρθρωσε εγκληματική οργάνωση,

τα μέλη της οποίας δραστηριοποιούνταν στην
παραγωγή και διακίνηση αναβολικών ου-
σιών και άλλων φαρμακευτικών σκευασμά-
των σε Ελλάδα και εξωτερικό. Για την υπόθε-
ση έχουν συλληφθεί δύο άτομα, ενώ στη δι-
κογραφία περιλαμβάνονται ακόμη δύο, ενώ
κατασχέθηκαν μεταξύ άλλων περισσότερα
από 380.000 παράνομα φαρμακευτικά
σκευάσματα και πλήρης εξοπλισμός παρα-
γωγής και συσκευασίας. Το παράνομο οικο-
νομικό όφελος από την πώλησή τους ξεπερ-
νάει τα 2,5 εκατ. ευρώ.

Η επιχείρηση έγινε το πρωί της Τετάρτης σε
περιοχές της Αττικής και οι κατηγορίες που
βαραίνουν τα μέλη της συμμορίας είναι για -
κατά περίπτωση- σύσταση εγκληματικής ορ-
γάνωσης, παράβαση της νομοθεσίας για τον
αθλητισμό, πλαστογραφία, επιβλαβή φάρμα-
κα και κλοπή. 

Προηγήθηκε πολύμηνη έρευνα με τη συν-
δρομή της Europol, του Εθνικού Οργανισμού
Φαρμάκων και του Εθνικού Οργανισμού Κα-
ταπολέμησης του Ντόπινγκ. Το κύκλωμα φαί-
νεται να δραστηριοποιούνταν τουλάχιστον
από το 2019 στην παρασκευή και προμήθεια
απαγορευμένων αναβολικών ουσιών σε
αθλητές, επαγγελματίες ή μη, με σκοπό τη
βελτίωση της αθλητικής τους απόδοσης.

Από την αξιοποίηση και ανάλυση των στοι-
χείων της υπόθεσης προέκυψε ότι:

• λειτουργούσαν πλήρως εξοπλισμένο ερ-
γαστήριο παραγωγής φαρμακευτικών σκευα-
σμάτων, καθώς και κατάλληλα διαμορφωμένο
χώρο συσκευασίας αυτών, στην οικία του αρ-
χηγικού μέλους.

• πλαστογραφούσαν φαρμακευτικά προ-
ϊόντα επώνυμων εταιρειών χρησιμοποιώντας
όλα τα απαραίτητα υλικά προκειμένου να εμ-
φαίνονται ως γνήσια (ολογράμματα, φύλλα
οδηγιών και ταινίες γνησιότητας του ΕΟΦ).

• διέθεταν προς πώληση και παράνομα
σκευάσματα για την αντιμετώπιση παρενερ-
γειών (στυτική δυσλειτουργία κ.λπ.).

• η προμήθεια του εξοπλισμού και των
πρώτων υλών πραγματοποιούνταν από χώρες
της Ευρώπης αλλά και της Ασίας.

• η διακίνηση των παράνομων σκευασμά-
των πραγματοποιούνταν στο εσωτερικό της
χώρας αλλά και στο εξωτερικό μέσω δύο
ιστοσελίδων που διατηρούσαν.

Σε έρευνες που πραγματοποιήθηκαν σε οι-
κίες, επιχείρηση και οχήματα, μεταξύ άλλων
βρέθηκαν και κατασχέθηκαν πλήρης εξοπλι-
σμός παραγωγής και συσκευασίας φαρμα-
κευτικών σκευασμάτων, περισσότερα από
380.000 δισκία-αμπούλες που περιείχαν ανα-
βολικές και άλλες παράνομες φαρμακευτικές
ουσίες, άνω των 104 κιλών πρώτη ύλη, πλήθος
υλικών συσκευασίας (κουτιά, αμπούλες, πλα-
στικές συσκευασίες, φύλλα οδηγιών, ολο-
γράμματα, ετικέτες κ.ά.) και 2.630 ευρώ.

Επιπλέον, από τις έρευνες στην οικία του
αρχηγικού μέλους εντοπίστηκε ειδικός εξο-

πλισμός που χρησιμοποιείται για την εξόρυξη
κρυπτονομίσματος που τροφοδοτούνταν μέ-
σω ρευματοκλοπής.

Σύμφωνα με πληροφορίες, μεταξύ των
συλληφθέντων είναι και γνωστός επιχειρημα-
τίας του χώρου της εστίασης με ένα από τα
πλέον γνωστά εστιατόρια στην Αττική, ο οποί-
ος είναι μάλιστα και χημικός.

Τι λέει ο δικηγόρος
των κατηγορούμενων

Ο δικηγόρος Κωνσταντίνος Γώγος, ο οποίος
έχει αναλάβει την υπεράσπιση των κατηγο-
ρουμένων στην υπόθεση των φερόμενων
δραστών για τα αδικήματα της εγκληματικής
οργάνωσης, παρασκευής αναβολικών ουσιών
και άλλων, δηλώνει ότι «βρισκόμαστε σε ένα
πολύ πρώιμο στάδιο και στον σχηματισμό
ακόμα της ποινικής δικογραφίας».

«Οι εντολείς μου εμφανίστηκαν ενώπιον
των εισαγγελικών αρχών και έλαβαν προθε-
σμία για να απολογηθούν τη Δευτέρα (27/5).
Προς αποκατάσταση διαφόρων ανακριβειών
που έχουν αποτυπωθεί ήδη, αξίζει να αναφέ-

ρω ότι για τον έναν εξ αυτών πρόκειται για
έναν επιφανή επιχειρηματία, οικογενειάρχη,
ο οποίος ποτέ δεν έχει απασχολήσει τις αστυ-
νομικές και δικαστικές αρχές. Είμαστε πεπει-
σμένοι ότι θα επικρατήσει η λογική σε επίπε-
δο ανάκρισης και φυσικά θα υπάρξει χρόνος
μέχρι το δικαστήριο για να αναδειχθούν τα
κρίσιμα δικογραφικά στοιχεία. Δεν είναι η
πρώτη φορά που δικογραφίες σχηματίζονται
αναδεικνύονται και εν συνεχεία οι κατηγορίες
καταπίπτουν στο δικαστήριο».

Σύμφωνα με πληροφορίες, το κύκλωμα
χρησιμοποιούσε κωδικές ονομασίες στις
συνομιλίες του. Το «ραντεβού» το αποκα-
λούσαν «Dinner», με τη λέξη «άσπρα» ανα-
φέρονταν στην «αυξητική ορμόνη» και με τη
λέξη «μπλε» στα χάπια για τη στυτική δυσ-
λειτουργία.

Ο πελάτης από τη Μύκονο και
τα 12.000 κομμάτια από Βουλγαρία

Ενδεικτικοί είναι οι διάλογοι μελών του κυ-
κλώματος με πελάτες:

ΜΕΛΟΣ ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ: Πήγα στον … και μου

λέει δεν θα σου κρατάω, μου λέει, από τα 500
που σου έδωσα 450, δεν θα σου κρατάω, μου
λέει, θα σου δίνω ένα πενηντάρι κάθε μέρα
που θα έρχεσαι, γιατί του φτιάχνω τα
«άσπρα», του τα κάνω, τα ξέρεις ποια!

ΓΙΟΣ ΜΕΛΟΥΣ: Ναι, ναι. 
ΜΕΛΟΣ ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ: Ναι! Φτιάχνω αυτά.

Αλλάζω ετικέτες , μη σου ξεφύγει τίποτα.
ΓΙΟΣ ΜΕΛΟΥΣ: Ναι. 
ΜΕΛΟΣ ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ: Σε κανένα!
ΓΙΟΣ ΜΕΛΟΥΣ: Όχι. 
ΜΕΛΟΣ ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ: Ούτε στον … ούτε

πουθενά!
ΓΙΟΣ ΜΕΛΟΥΣ: Το ξέρω!
ΜΕΛΟΣ ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ: Λοιπόν. Θα σου δίνω,

μου λέει, ένα πενηντάρι τη μέρα γιατί δεν έχω,
μου λέει, έχω πρόβλημα. Λέω καλά. Αυτός
βγάζει, από το μαγαζί βγάζει δώδεκα με δε-
καπέντε χιλιάδες κάθε μέρα ο μ@@@@@ς.
Εν πάση περιπτώσει, τι να πω, του λέω εντάξει.
Και σκέφτηκα να μου, αν μπορέσεις, και μου
στείλεις ένα λογαριασμό, τα 500 να του τα δώ-
σω και να στα δίνω, θα σου δώσω, σε δέκα μέ-
ρες θα σου δώσω τα πεντακόσια πίσω.

ΜΕΛΟΣ ΟΡΓΑΝΩΣΗΣ: ...Γιατί έχει φέρει
από πάνω από την, από Βουλγαρία, ξέρεις,
από εκεί που έχει τα τέτοια, τα έφερε όλα εδώ
κάτω να πούμε 12.000 κομμάτια!

ΑΡΧΗΓΟΣ: Λοιπόν! Θυμάσαι εκείνο, αυτό
που ήθελα να κάνω, να φτιάξω;

ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Ποιο ρε; Το χάπι;
ΑΡΧΗΓΟΣ: Ναι!
ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Το έκανες κόπια;
ΑΡΧΗΓΟΣ: Ναι!
ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Μπράβο!
ΑΡΧΗΓΟΣ: Α! Οκ, δε μου λες, εκείνο που

μου είπες για Μύκονο, θες να πάρεις δείγμα;
ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Αυτό δεν είναι για Μύ-

κονο, αλλά θέλω δείγμα.
ΑΡΧΗΓΟΣ: Αφού είπες για Μύκονο! Τέλος

πάντων, εντάξει. 
ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Είναι για έναν τύπο στη

Μύκονο ναι. 
ΑΡΧΗΓΟΣ: Πότε το θέλεις;
ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Αλλά δεν είναι για τη

Μύκονο, δηλαδή εδώ θα του το δώσω.
ΑΡΧΗΓΟΣ: Αχά! Άρα δεν είναι για τώρα,

γιατί αύριο αποκλείεται να τον δεις!
ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Δεμ θα είναι αλλά είναι

για, δηλαδή δε θα το δώσουμε εκεί, θα το δώ-
σουμε εδώ!

ΑΡΧΗΓΟΣ: Αυτό λέω αλλά δεν είναι για αύ-
ριο, είναι για μετά.

ΦΙΛΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΟ: Θέλει «Άναβαρ» ο φί-
λος μας, λέει, καλά. Ε, πώς το λένε, εντάξει
αυτό, τίποτα. Αυτό πήρα να δω άμα... 

Το κύκλωμα παρήγε και διακινούσε αναβολικά 
και φαρμακευτικά σκευάσματα - Συνελήφθησαν δύο,

μεταξύ των οποίων και γνωστός επιχειρηματίας 
- Οι συνομιλίες που τους πρόδωσαν: 

«Ο φίλος θέλει Άναβαρ»

Η δράση της συμμορίας της...
ντόπας με κέρδη €2,5 εκατ.

ΤΟ DINNER,  ΤΑ «ΑΣΠΡΑ» ΚΑΙ  ΤΑ «ΜΠΛΕ» ΧΑΠΙΑ
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Σ
την παραδοχή ότι οι επί 11 χρόνια παρα-
τάσεις των καταληκτικών ημερομηνιών
για την αναθεώρηση των Γενικών Πολεο-

δομικών Σχεδίων (ΓΠΣ) δεν συνάδουν με τη
συντονισμένη προσπάθεια ολοκλήρωσης του

πολεοδομικού σχεδιασμού
της χώρας προχώρησε εκ μέ-
ρους της ηγεσίας του υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος ο γενι-
κός γραμματέας Χωρικού
Σχεδιασμού και Αστικού Περι-
βάλλοντος Ευθύμιος Μπακο-
γιάννης. Ως εκ τούτου, διαβε-
βαίωσε ότι η τελευταία κατα-

ληκτική ημερομηνία ήταν η 31η Μαρτίου 2024
για την υποβολή από την πλευρά των δήμων
των προς έγκριση αναθεωρημένων ΓΠΣ. 

Διαχρονικό πρόβλημα
Η γραπτή δέσμευση του γενικού γραμματέα

του υπουργείου Περιβάλλοντος Ευθύμιου
Μπακογιάννη έρχεται ως απάντηση στην πα-
ρέμβαση του Συνηγόρου του Πολίτη (ΣτΠ), ο
οποίος είχε επισημάνει ότι «η 11ετής καθυστέ-
ρηση αναθεώρησης των ΓΠΣ συνιστά ακραία
περίπτωση κακοδιοίκησης». Ο ΣτΠ είχε υπο-
γραμμίσει ότι «είναι αναγκαίο να επισπευσθεί
η διαδικασία ολοκλήρωσης του χωροταξικού
σχεδιασμού με την έγκριση σχεδίων κατώτε-
ρου επιπέδου, από τα οποία θα δοθούν οι κα-
τευθύνσεις σχεδιασμού και θα προκύψουν οι
χρήσεις γης». Σε αυτό το πλαίσιο, ο ΣτΠ είχε
προτείνει στην ηγεσία του υπουργείου Περι-
βάλλοντος «να ληφθούν άμεσα πρωτοβουλίες
για το συστηματικό και αποτελεσματικό έλεγχο
εκ μέρους του υπουργείου Περιβάλλοντος
αναφορικά με την πρόοδο της διαδικασίας της
σημειακής τροποποίησης/αναθεώρησης των
υφιστάμενων ΓΠΣ ή της ολοκλήρωσης των ΤΠΣ
(Τοπικών Πολεοδομικών Σχεδίων)».

Δεν εφαρμοζόταν 
η νομοθεσία του 2013

Αξίζει να επισημανθεί ότι το πρόβλημα προ-
έκυπτε από το γεγονός ότι, ενώ υπήρχε η νομο-
θεσία του 2013 (Ν. 4178/2013, άρθρο 51 παρ.
15), αυτή δεν εφαρμοζόταν! Η συγκεκριμένη
διάταξη του 2013 προέβλεπε ότι «οι χρήσεις
γης που ορίζονται από τα Γενικά Πολεοδομικά
Σχέδια (ΓΠΣ) που εγκρίθηκαν πριν από τον Ν.
2508/1997 είναι δεσμευτικές για τη διοίκηση,
μόνον, όμως, όταν έχουν εγκριθεί οι πολεοδο-
μικές μελέτες αναθεώρησης ή ένταξης». 

Σημειωτέον ότι οι πολεοδομικές μελέτες
αναθεώρησης ή ένταξης έπρεπε να έχουν ολο-
κληρωθεί μέχρι την 31η Μαρτίου 2024, γιατί
διαφορετικά «από την 1η Απριλίου 2024 θα
πρέπει να εφαρμοστούν αυτοδικαίως οι διατά-
ξεις των ΓΠΣ», αναφερόταν στη νομοθεσία του
2013. Ωστόσο, όπως επισήμανε στην παρέμβα-
σή του ο στο, «η συγκεκριμένη διάταξη διαρ-
κώς παρατείνεται, με αποτέλεσμα η μη εφαρ-
μογή των χρήσεων γης που προβλέφθηκαν στα

ΓΠΣ να δημιουργεί ανασφάλεια δικαίου στους
πολίτες».

«Παράλληλα, αυτό οδηγεί στη διαμόρφωση
τετελεσμένων καταστάσεων, καθώς δεν ακολου-
θείται ορθολογικός σχεδιασμός, με αποτέλεσμα
οι χρήσεις γης να συγχέονται», υπογράμμισε ο
ΣτΠ. «Σε κάθε περίπτωση, η εκ των υστέρων ανα-
θεώρηση των ΓΠΣ θα πρέπει να καθορίσει και να
συμπεριλάβει διαφορετικού είδους δραστηριό-
τητες στον ίδιο χώρο, γεγονός που μοιραία οδη-
γεί σε ανακόλουθο σχεδιασμό του αστικού περι-
βάλλοντος, με κίνδυνο τελικά να μην υπάρχουν
συνοχή και συγκροτημένη χωροταξική στόχευση
των χρήσεων γης», τόνισε ο ΣτΠ. 

«Είναι προφανές ότι ο σχεδιασμός ο οποίος
καλείται να συμπεριλάβει χρήσεις γης μη συμ-
βατές μεταξύ τους θα προξενήσει συγκρού-
σεις συμφερόντων μεταξύ των πολιτών και εν-
δέχεται να καταλήξει σε απομείωση της οικο-
νομικής αξίας των περιουσιών τους και σε επι-
δείνωση της ποιότητας ζωής και του περιβάλ-
λοντος», εξήγησε ο ΣτΠ.

Τέλος στις παρατάσεις
Απαντώντας στο αίτημα του ΣτΠ για την τή-

ρηση του χρονοδιαγράμματος για την έγκριση
των υπό αναθεώρηση ΓΠΣ, ο αρμόδιος γενικός
γραμματέας του υπουργείου Περιβάλλοντος

Ευθύμιος Μπακογιάννης αφενός ξεκαθάρισε
ότι δεν θα υπάρξει νέα παράταση, διαβεβαι-
ώνοντας ότι η καταληκτική ημερομηνία είναι η
31η Μαρτίου 2024. Αφετέρου εξήγησε ότι «το
υπουργείο Περιβάλλοντος έχει λάβει όλες τις
απαραίτητες πρωτοβουλίες για την επίσπευση,
την ομαλή εξέλιξη και ολοκλήρωση του πολεο-
δομικού σχεδιασμού, ώστε όλη η χώρα να απο-
κτήσει σχέδια χρήσεων γης». 

Ο Ευθύμιος Μπακογιάννης ενημέρωσε ότι
«έχει ολοκληρωθεί η έγκριση των ΓΠΣ που εί-
χαν εγκαίρως υποβληθεί στο υπουργείο Πε-
ριβάλλοντος», δηλαδή όσων είχαν υποβληθεί
έως την 31η Μαρτίου 2024 από τους δήμους.
Εξάλλου, υπενθύμισε ότι με βάση τις αποφά-
σεις του Συμβουλίου της Επικρατείας «ο κα-
θορισμός των χρήσεων γης από τα ΓΠΣ είναι
δεσμευτικός», καθώς συνιστούν το πρώτο
στάδιο του πολεοδομικού σχεδιασμού, που
πρέπει να είναι εναρμονισμένο με το δεύτερο
στάδιο, δηλαδή το σχέδιο πόλεως ή την πολε-
οδομική μελέτη. Επαναλαμβάνει μάλιστα ότι
«οι σχετικές προβλέψεις του ΓΠΣ είναι δε-
σμευτικές τόσο για το δεύτερο στάδιο του πο-
λεοδομικού σχεδιασμού όσο, όμως, και στο
επίπεδο της ατομικής αδειοδότησης κατα-
σκευών (πχ, κτηρίων) ή έργων και δραστηριο-
τήτων από τα προς τούτο αρμόδια όργανα, και

όχι μόνο τα πολεοδομικά».
Τέλος, ο Ευθύμιος Μπακογιάννης ενημέ-

ρωσε ότι «η ολοκλήρωση των Τοπικών Πο-
λεοδομικών Σχεδίων είναι σε εξέλιξη». Μέ-

χρι στιγμής έχει ολοκληρωθεί η εκπόνηση
του 70% της επικράτειας και αναμένεται να
έχουν εκπονηθεί για όλη τη χώρα έως το 2025. 

Τέλος στις παρατάσεις
για την αναθεώρηση

των Γενικών 
Πολεοδομικών Σχεδίων!

Ο γγ Χωρικού Σχεδιασμού και Αστικού Περιβάλλοντος
Ευθύμιος Μπακογιάννης ξεκαθάρισε πως 

η καταληκτική ημερομηνία υποβολής των προς
έγκριση αναθεωρημένων ΓΠΣ από τους δήμους 

ήταν η 31η Μαρτίου 2024 

της Ηλέκτρας
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com
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Ο «θηλυκός Ωνάσης» 
που κυριαρχεί 
στη ναυτιλία 

ΕΥΔΑΠ 

Η ισχυρή κερδοφορία 
και το στοίχημα 
του business planP
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ΙΑ Οι τρεις μεγάλες ανατροπές 
στον χάρτη της απασχόλησης
Οι τρεις μεγάλες ανατροπές 

στον χάρτη της απασχόλησης

Τ
ρεις εντυπωσιακές μεταβολές καταγρά-
φονται στον χάρτη της απασχόλησης, κα-
θώς η αναπτυξιακή δυναμική της οικονο-

μίας και ο φόβος των επιχειρήσεων να μείνουν
χωρίς εργατικά χέρια οδηγούν σε σημαντικές
ανατροπές. Τα νέα δεδομένα αποτυπώνουν την
αλλαγή πλεύσης για πολλές επιχειρήσεις, οι
οποίες καλούνται να σχεδιάσουν σε νέα βάση

την πολιτική προσλήψεων, με
παράλληλη προσαρμογή του
πακέτου μισθών και παροχών.
Ειδικότερα, σύμφωνα με τα τε-
λευταία στοιχεία του πληροφο-
ριακού συστήματος ΕΡΓΑΝΗ,
προκύπτουν τα εξής:

1 Η σχέση εργαζομένων
πλήρους απασχόλησης

προς μερική ή εκ περιτροπής εργασία για τον
Απρίλιο διαμορφώθηκε στο 6 προς 4, ενώ πριν
από τέσσερα χρόνια ήταν στο 4 προς 6! Ιδίως τον
Απρίλιο, καταγράφηκε νέο ρεκόρ 23 ετών, καθώς
δημιουργήθηκαν 132.352 «καθαρές» νέες θέσεις
εργασίας, ενώ ρεκόρ σημειώθηκε και στο τετρά-

μηνο Ιανουαρίου-Απριλίου, όπου οι «καθαρές»
νέες θέσεις εργασίας διαμορφώθηκαν σε
188.587, με το ποσοστό των προσλήψεων πλή-
ρους απασχόλησης να διαμορφώνεται στο 56,71%.
Η αγωνία των επιχειρήσεων για πιο… σίγουρα ερ-
γατικά χέρια οδήγησε τον Απρίλιο σε συμβάσεις
πλήρους απασχόλησης για 225.428 άτομα (ποσο-
στό 63,64%) επί συνόλου 354.231 προσλήψεων,
ενώ 104.155 ήταν μερικής και 24.648 εκ περιτρο-
πής. Το συμπέρασμα είναι ότι εκτός από τις εποχι-
κές επιχειρήσεις του τουρισμού, το συντριπτικά
μεγαλύτερο ποσοστό των επιχειρήσεων δωδεκά-
μηνης λειτουργίας προχωρά σε προσλήψεις αο-
ρίστου χρόνου ως δέλεαρ για να κρατήσουν τους
εργαζομένους, καθώς παρατηρείται παντού με-
γάλη έλλειψη εργατικών χεριών.

2 Η έντονη κινητικότητα στην αγορά εργα-
σίας δείχνει ότι έχει αυξηθεί θεαματικά ο

αριθμός των οικειοθελών αποχωρήσεων, που
στις περισσότερες περιπτώσεις συνδέεται με
παραίτηση του εργαζομένου από την αποζημίω-
ση, καθώς αλλάζει περιβάλλον, είτε γιατί θα λά-
βει περισσότερα χρήματα είτε γιατί τον βολεύει
καλύτερα ως προς τον τόπο κατοικίας ή τη μετα-
κίνησή του ή γιατί δεν του άρεσε το προηγούμε-
νο περιβάλλον. Έτσι, από τις περίπου 220.000
απολύσεις τον περασμένο μήνα, σχεδόν οι μισές
αφορούσαν οικειοθελή αποχώρηση των εργα-
ζομένων. 

3 Οι επιχειρήσεις στρέφονται περισσότερο
προς τους έμπειρους και… γηραιότερους

εργαζομένους, καθώς θέλουν να έχουν μεγαλύ-
τερη σιγουριά ως προς την παραμονή τους στην
εργασία. Έτσι, τον Απρίλιο προσλήφθηκαν πάνω
από 45.000 άτομα ηλικίας 45-64 ετών (σε αυ-
τούς περιλαμβάνονται και πολλοί συνταξιούχοι
που δήλωσαν ότι εργάζονται) και 40.348 άτομα
της ηλικιακής ομάδας 30-44 ετών. Εξίσου εν-
θαρρυντική είναι όμως και η εικόνα στις ηλικια-
κές ομάδες 15-24 και 25-29 ετών, με 26.340 και
17.812 νέες θέσεις εργασίας αντίστοιχα.

Η ανάπτυξη της οικονομίας 
και η έλλειψη εργατικών χεριών

αλλάζουν τα δεδομένα

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



Τ
ον τρίτο μεγαλύτερο στόλο φορτηγών πλοίων σε
παγκόσμιο επίπεδο έχει στην κατοχή της η Αγγε-
λική Φράγκου. H πλοιοκτήτρια που αποκαλούν

σήμερα «θηλυκό Ωνάση» αγόρασε πρόσφατα en bloc
36 φορτηγά πλοία, η αξία των οποίων ανέρχεται στα

835 εκατομμύρια δολάρια. Στα παραπάνω συμπε-
ριλαμβάνεται και η ανάληψη τραπεζικών υποχρε-
ώσεων ύψους 441,6 εκατομμυρίων δολαρίων,
υποχρεώσεων bareboat και υποχρεώσεων χρη-
ματοδοτικής μίσθωσης, που υπόκεινται σε προ-
σαρμογές χρέους και κεφαλαίου κίνησης, μέσω
της εισηγμένης στη χρηματιστηριακή αγορά της
Νέας Υόρκης Navios Maritime Partners LP.

Η ναυτιλιακή Navios θα έχει τον τρίτο μεγαλύ-
τερο στόλο φορτηγών πλοίων, αυξάνοντας τον

συνολικό στόλο κατά 24% ενώ ο στόλος των πλοίων
φορτηγών αυξάνεται κατά 67%. Από τα 36 φορτηγά
πλοία τα 10 είναι υπό διαχείριση με επιλογή αγοράς
και τα 26 είναι ιδιόκτητα. Η Navios Maritime Partners
διαχειρίζεται συνολικά 176 πλοία, εκ των οποίων 77
είναι bulk carriers, 52 tankers και 47 containerships,
χωρητικότητας άνω των 15,5 εκατ. dwt και αξίας 4,5
δισ. δολαρίων, σύμφωνα με τα στοιχεία που αναφέ-
ρονται στην ιστοσελίδα της. Την ίδια ώρα, τρέχει και
ένα εκτεταμένο ναυπηγικό πρόγραμμα ύψους 1,6 δισ.
δολαρίων για 26 πλοία, εκ των οποίων 16 είναι
tankers και 10 containerships.

Οι σπουδές και τα πρώτα βήματα 
Κι όμως, η Αγγελική Φράγκου δεν ήθελε να ασχολη-

θεί με τη ναυτιλία. O πατέρας της, ο εφοπλιστής Νικό-

λας Φράγκος, ο οποίος ήταν ένας από τους κυρίαρ-
χους των θαλασσών, με τη ναυτιλιακή που είχε ιδρύσει
με τον Λιβανό, προσπαθούσε να την πείσει για πολλά
χρόνια να συνεχίσει την παράδοση της οικογένειας. 

Τέσσερις γενιές εφοπλιστών και με καταγωγή από
τα Καρδάμυλα της Xίου όπου, όπως η ίδια λέει, «όλοι
ασχολούνται μόνο με τη ναυτιλία». Όταν ήταν στην
εφηβική ηλικία της άρεσε να διασχίζει τον Ατλαντικό
στα καταστρώματα των πλοίων του πατέρα της, αλλά
ενδιαφερόταν να γίνει μηχανολόγος-μηχανικός. Και
αυτό σπούδασε στο New Jersey’s Fairleigh Dickin-
son University και δεν πρόλαβε να πάρει MBA από το
πανεπιστήμιο της Νέας Υόρκης, καθώς έπιασε δου-
λειά ως αναλύτρια στο trading floor της Republic Na-
tional Bank. Στα δύο χρόνια που δούλεψε εκεί, έως το
1989, έμαθε τα ρίσκα των αγορών, πώς να κάνει
hedging, να διαχειρίζεται τους κινδύνους της υπερ-
βολικής μόχλευσης σε μια κυκλική δουλειά. Έτσι
αποφάσισε να πάρει δάνειο από τον πατέρα της για να
αγοράσει το Fulvia και μια σειρά από καράβια ακόμα,
στη συνέχεια, στη Βραζιλία.

Τα ασημί μαλλιά, τα σκουλαρίκια 
και η αγάπη για τους συνεργάτες της 

Οι περισσότεροι την ξέρουν ως μια επιτυχημένη

επιχειρηματία, με τα ασημί, κοντά μαλλιά, τα χαρα-
κτηριστικά μαργαριταρένια κολιέ και σκουλαρίκια
και τα σκουρόχρωμα κοστούμια της. Όμως η Αγγελι-
κή Φράγκου είναι πολλά περισσότερα. Άλλωστε και η
ίδια παραδέχεται ότι είναι εργασιομανής. Στα γρα-
φεία της Navios, στον Πειραιά, κυριαρχεί το προσω-
πικό της στιλ.

Τοποθετημένα σε γυάλινες προθήκες σφυριά, με
τα οποία κόπηκε το σχοινί που κράταγε τη σαμπάνια
στην καθέλκυση πλοίων της, και τα μοντέλα των πλοί-
ων της Navios, αλλά και μια σειρά από προθήκες
ακόμα, γεμάτες με πήλινες φιγούρες κυριαρχούν
στον χώρο. Πρόκειται για φιγούρες της Δυναστείας
των Τανγκ, από την Κίνα του 3ου αιώνα μX. H Αγγελι-
κή Φράγκου λατρεύει τις κινεζικές αλλά και τις ελλη-
νικές και τις βυζαντινές αρχαιότητες.

Και μπορεί να έχει τη φήμη της σκληρής λόγω της
αξιοθαύμαστης αντοχής που έχει επιδείξει στις συγ-
κρούσεις με hedge funds μετόχους της Navios, στην
πραγματικότητα όμως είναι ευγενική και καλοσυνάτη.

Στις συσκέψεις της Navios, σερβίρει η ίδια καφέ
στους συνεργάτες της και μιλά με ενθουσιασμό για
τη δουλειά και τα ενδιαφέροντά της. Μητέρα ενός
αγοριού, που έχει το όνομα του πατέρα της, του θρυ-
λικού καπετάν Νικόλα Φράγκου, ταξιδεύει συνεχώς
από την Αθήνα στη Νέα Υόρκη και, όταν της επιτρέ-
πουν τα καθήκοντά της, στη Χίο ή στο Μονακό, όπου
διαθέτει επίσης κατοικίες. Άνθρωπος της τέχνης,
περισσότερο της αρέσει να περνά τον ελεύθερο
χρόνο της ακούγοντας όπερα -όπως την Τουραντό
του Πουτσίνι.
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Διαθέτει τον τρίτο μεγαλύτερο 
στόλο φορτηγών πλοίων 

σε παγκόσμιο επίπεδο

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΦΡΑΓΚΟΥ

Ο «θηλυκός Ωνάσης» 
που κυριαρχεί στη ναυτιλία 
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Η ισχυρή κερδοφορία
και το στοίχημα του business plan
Η

θεαματική βελτίωση των στοιχείων του ισο-
λογισμού που συνοδεύεται από ικανοποιητι-
κή διανομή μερίσματος αποτέλεσε την κο-

ρωνίδα των οικονομικών μεγεθών της ΕΥΔΑΠ το
2023, ενώ η εταιρεία ανεβάζει ψηλά τον πήχη των
επόμενων ετών, λόγω του επενδυτικού προγράμμα-
τος-μαμούθ που αναμένεται να προωθήσει.

Υπό το μάνατζμεντ του έμπειρου και αποτε-
λεσματικού διευθύνοντος συμβούλου Χάρη
Σαχίνη, η ΕΥΔΑΠ πέτυχε αύξηση των κερδών
προ φόρων κατά 163%, φτάνοντας τα 28 εκατ.
ευρώ από 10,6 εκατ. ευρώ το 2022. «Κλειδί» για
τα μεγέθη αποτέλεσαν η αύξηση του τζίρου και
η μείωση των λειτουργικών εξόδων κατά 1,8%.
Με βάση τα στοιχεία του περσινού ισολογι-
σμού, όλοι οι δείκτες αποτελεσματικότητας πα-

ρουσίασαν σημαντική βελτίωση παρά τις πληθωρι-
στικές πιέσεις και το σταθερό τιμολόγιο που διατη-
ρεί η εταιρεία από το 2013! Παράλληλα, η ΕΥΔΑΠ
έδωσε προτεραιότητα στην υλοποίηση του επενδυτι-
κού προγράμματος, αυξάνοντας κατά 45% την απορ-
ρόφηση, συγκριτικά με το 2022. Επιπλέον, πρέπει να
σημειωθεί ότι το υψηλό κόστος ενέργειας συνετέλε-
σε στη μειωμένη ζήτηση νερού κατά τους χειμερι-
νούς μήνες, ωστόσο, η κατανάλωση νερού ευνοήθη-
κε από τις παρατεταμένες υψηλές θερμοκρασίες της
καλοκαιρινής περιόδου του έτους και παρουσίασε
μικρή αύξηση, της τάξεως του 0,6%. 

Ειδικότερα, οι παράγοντες που διαμόρφωσαν τα
μεγέθη της ΕΥΔΑΠ κατά την περσινή χρονιά ήταν οι
εξής:
1. Ο τζίρος διαμορφώθηκε στα 351,6 εκατ. ευρώ

από 343,5 εκατ. ευρώ το 2022, παρουσιάζοντας αύ-
ξηση κατά 2,4% ή 8,1 εκατ. ευρώ. Συνολικά από τις
κύριες δραστηριότητές της (ύδρευση και αποχέτευ-
ση), η εταιρεία παρουσίασε αύξηση εσόδων κατά 8
εκατ. ευρώ ή σε ποσοστό 2,5%. 
2. Το συνολικό λειτουργικό κόστος παρουσίασε

πτώση κατά 1,8% ή 6 εκατ. ευρώ και διαμορφώθηκε
στα 329,8 εκατ. ευρώ από 335,8 εκατ. ευρώ το 2022
κυρίως λόγω της μείωσης του κόστους ηλεκτρικής
ενέργειας κατά 26% ή 11,5 εκατ. ευρώ και των αμοι-
βών και εξόδων προσωπικού κατά 3% ή 3,4 εκατ. ευ-
ρώ. Αρνητικά επηρέασε το κόστος η αύξηση των
προβλέψεων κατά 12,1 εκατ. ευρώ ή 112%. 
3. Τα κέρδη προ φόρων χρηματοδοτικών, επενδυ-

τικών αποτελεσμάτων και αποσβέσεων (EBITDA)
παρουσίασαν αύξηση κατά 56% ή 21,8 εκατ. ευρώ και
διαμορφώθηκαν στα 60,8 εκατ. ευρώ από 39 εκατ.
ευρώ το 2022.
4.Η αύξηση του EBITDA επηρέασε τα κέρδη προ

φόρων χρηματοδοτικών και επενδυτικών αποτελε-
σμάτων (EBIT), τα οποία από 117.000 ευρώ το 2022
«απογειώθηκαν» στα 21,5 εκατ. ευρώ το 2023. 
5. Η απορρόφηση του επενδυτικού προγράμμα-

τος ανήλθε σε 44,2 εκατ. ευρώ, έναντι 30,45 εκατ.
ευρώ το 2022 με αύξηση 45%. 

Το Διοικητικό Συμβούλιο της εταιρείας ενέκρινε
την υποβολή πρότασης προς την Τακτική Γενική Συ-
νέλευση των μετόχων, για τη διανομή μερίσματος,
ποσού 0,10 ευρώ ανά μετοχή.

Επενδύσεις
Το αναπτυξιακό και επενδυτικό δεκαετές πλάνο

της ΕΥΔΑΠ, ύψους 2,1 δισ. ευρώ, διασφαλίζει τη
βιωσιμότητα της εταιρείας και την αδιάλειπτη παρο-
χή υπηρεσιών ύδρευσης και αποχέτευσης.

Καταλύτη για το επιχειρηματικό πλάνο της εται-
ρείας θα αποτελέσει το νέο νομοθετικό πλαίσιο του
υπουργείου Ενέργειας και Περιβάλλοντος, το οποίο
δίνει μεγαλύτερη ευελιξία για την άσκηση δραστη-
ριοτήτων λειτουργίας και συντήρησης δικτύων και

εγκαταστάσεων ύδρευσης και αποχέτευσης εκτός
Αττικής, για ανάπτυξη ανανεώσιμων πηγών ενέργει-
ας, επαναχρησιμοποίησης ανακυκλωμένου νερού,
δυνατότητα απόκτησης ελέγχου επιχειρήσεων σε
συναφείς κλάδους κ.ά. Το επενδυτικό πρόγραμμα
2024-2033 αφορά μεγάλα έργα στην Ανατολική Ατ-
τική (958,7 εκατ. ευρώ), έργα του δικτύου ύδρευσης
(681,6 εκατ. ευρώ), έργα αποχέτευσης (364,5 εκατ.
ευρώ), έργα κτηριακά, ψηφιακής διακυβέρνησης
και μετασχηματισμού (103,8 εκατ. ευρώ). Αξίζει να
σημειωθεί ότι το 50% του προϋπολογισμού των έρ-
γων χρηματοδοτείται από την ΕΕ. Σύμφωνα με τη δι-
οίκηση, το μεγάλο στοίχημα για την ΕΥΔΑΠ είναι η
επέκταση του δικτύου σε περιοχές της Ανατολικής
και Δυτικής Αττικής, αυξάνοντας το πελατολόγιο και
επιδρώντας σημαντικά στα μεγέθη των ισολογισμών
των προσεχών ετών.
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Έτος-ορόσημο το 2023 με έκρηξη 
της κερδοφορίας

Υπό το μάνατζμεντ
του έμπειρου και
αποτελεσματικού 
διευθύνοντος 
συμβούλου Χάρη 
Σαχίνη, η ΕΥΔΑΠ 
πέτυχε αύξηση των κερ-
δών προ φόρων κατά 163%,
φτάνοντας τα 28 εκατ.
ευρώ από 10,6
εκατ. ευρώ
το 2022
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To α’ τετράμηνο του 2024 «έκλεισε» για τα ξενοδοχεία
της Αθήνας με μέση πληρότητα της τάξης του 68,7% από
το 63,9% του 2023. Η θετική μεταβολή που καταγράφη-
κε, με το ποσοστό του 7,6% στο τετράμηνο, σίγουρα δεν
εκπροσωπεί τις προσδοκίες των ξενοδόχων για το 2024,
ωστόσο, καθώς το α’ τετράμηνο περιλαμβάνει και τους
παραδοσιακά υποτονικούς χειμερινούς μήνες, αναμέ-
νεται θετικότερη εξέλιξη ενόψει του καλοκαιριού.

Τα αντίστοιχα ισχύουν και για την αύξηση της τάξης
του 7% στη μέση τιμή δωματίου του ίδιου διαστήματος

έναντι της αντίστοιχης περιόδου του 2023, η οποία
έφτασε στα 110,77 ευρώ από 103,52 ευρώ, ενώ στο
έσοδο ανά διαθέσιμο δωμάτιο σημειώθηκε καλύτερη
επίδοση φτάνοντας τα 76,12 ευρώ το α’ τετράμηνο του
2024 έναντι 66,13 ευρώ του αντίστοιχου τετραμήνου
του ’23 και με αύξηση της τάξης του 15,1%.

Αναφορικά με τις ανταγωνίστριες πόλεις, σε ό,τι
αφορά τη μέση τιμή δωματίου στη Βαρκελώνη κυμάν-
θηκε στα 169,88 ευρώ, στη Μαδρίτη στα 153,57 ευρώ,
στη Ρώμη στα 195,97 ευρώ, στο Παρίσι στα 295,11 ευ-

ρώ, στο Λονδίνο στα 194,09 ευρώ και στο Άμστερνταμ
στα 161,97 ευρώ. Ο Απρίλιος για την Αθήνα ήταν ο θετι-
κότερος μήνας της περιόδου και παρέσυρε ανοδικά τα
αποτελέσματα του τετραμήνου. Η μέση πληρότητα του
Απριλίου έφτασε το 84,7%, η μέση τιμή δωματίου δια-
μορφώθηκε στα 138,81 ευρώ από 124,35 το αντίστοιχο
περσινό, με τη μεταβολή να διαμορφώνεται στο 11,6%
και το έσοδο ανά διαθέσιμο δωμάτιο έφτασε τα 117,56
ευρώ έναντι 94,15 του Απριλίου 2023.

Ρεγγίνα Σαβούρδου

Θετικό το πρόσημο του α’ τετραμήνου για τα ξενοδοχεία της Αθήνας

Τ
ο καλοκαίρι είναι προ των πυλών
και ήδη πολλοί ελληνικοί προ-
ορισμοί, δημοφιλείς ή μη, «γε-

μίζουν» από τουρίστες, ενώ για όσους
δεν έχει έρθει ακόμη η ώρα του ταξιδι-
ού, όλα έχουν τακτοποιηθεί εδώ και
καιρό και απλώς περιμένουν τη στιγμή
που θα ζήσουν (ή θα ξαναζήσουν) τη
μαγεία του ελληνικού καλοκαιριού και
τις ομορφιές της χώρας μας.

Η αναζήτηση στις πλατφόρμες βρα-
χυχρόνιας μίσθωσης σε κάποιες περι-
πτώσεις ίσως αποτελεί οικονομικότε-
ρη επιλογή απ’ ό,τι η επιλογή του ξενο-
δοχείου, ωστόσο η Ελλάδα βρίσκεται
στις πέντε ακριβότερες περιοχές, με τη
μέση τιμή να κυμαίνεται στα 253 ευρώ
σε καταλύματα εγγεγραμμένα σε πλατ-
φόρμες τύπου AirBNB.

H ζήτηση ωστόσο ολοένα και αυξάνει
στη χώρα μας σε αυτά τα ακίνητα κατά
μέσο όρο σε ποσοστό που φτάνει στο
17% για αναζητήσεις που αφορούν τους

καλοκαιρινούς μήνες. Κατάτι μικρότερο
από το υπόλοιπο ευρωπαϊκό ποσοστό,
το οποίο κυμαίνεται στο 19%, συγκρινό-
μενο με τα αντίστοιχα περσινά επίπεδα
για αναζητήσεις που αφορούσαν την
ίδια χρονική περίοδο, την καρδιά
του ελληνικού καλοκαιριού και
το χρονικό διάστημα από τον Ιού-
νιο έως και τον Αύγουστο.

Στις αναζητήσεις των επίδο-
ξων ταξιδιωτών σε AirBNB και
VRBO, η εταιρεία αναλύσεων δε-
δομένων βραχυχρόνιας μίσθω-
σης AirDNA επεξεργάστηκε και
παρουσίασε τα στοιχεία των εταιρειών
και προκύπτει πως για τις ευρωπαϊκές
χώρες οι αναζητήσεις καταλυμάτων

και διαμερισμάτων τον Ιούνιο και τον
Ιούλιο κυμαίνονται στο 17% και στο 22%
τον Αύγουστο. Η Ελλάδα, για το ίδιο
διάστημα, καταγράφει επίσης διψήφια
ποσοστά αύξησης, ωστόσο ελαφρώς

χαμηλότερα σε σχέση με αυτά
της υπόλοιπης Ευρώπης.

Οι Έλληνες θέλουν θάλασσα
Φέτος και δικαιολογημένα το

Παρίσι καταγράφει τη μεγαλύτε-
ρη ζήτηση παγκοσμίως λόγω των
Ολυμπιακών Αγώνων. Στην Ελλά-
δα δημοφιλείς προορισμοί με

βάση τις αναζητήσεις που έγιναν και
αφορούσαν για διαμονή τον Ιούνιο, τον
Ιούλιο και τον Αύγουστο αναδείχτηκαν

το Χαλάνδρι και το Μαρούσι, καθώς και
θαυμάσιοι παραθαλάσσιοι προορισμοί
όπως είναι η Δονούσα, η Βασιλική αλλά
και το Σχίσμα Ελούντας. Επίσης, πολ-
λές αναζητήσεις καταγράφηκαν και για
τους Λειψούς, την Ασπροβάλτα, την
Αντίπαρο, τον Μακρύ Γιαλό, καθώς και
τον Λαγανά.

Τα κριτήρια της ελληνικής οικογένει-
ας για καλοκαιρινές διακοπές εστιά-
ζουν σε περιοχές που έχουν θάλασσα,
σύμφωνα με τις ειδικές αναζητήσεις,
και ακολούθησαν οι κατηγορίες Εξοχή,
Παραλία, Παραθαλάσσια, Εθνικά πάρ-
κα και Εκπληκτική θέα.

Σύμφωνα με την AirΒΝΒ, ορισμένοι
από τους κορυφαίους ελληνικούς προ-
ορισμούς για οικογένειες αυτό το κα-
λοκαίρι είναι η Νέα Ποτίδαια, η Σέρι-
φος, η Χρυσή Ακτή, το Λιμένι, η Αντίπα-
ρος, το Γύθειο, η Σάμος, η Παλαιόχωρα,
η Ηλεία, καθώς και η Ασπροβάλτα στη
Θεσσαλονίκη.

Από Ελλάδα το Χαλάνδρι, το Μαρούσι, η Δονούσα, 
η Βασιλική και το Σχίσμα Ελούντας, ενώ διεθνώς 

το Παρίσι λόγω Ολυμπιακών Αγώνων

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Αυτοί είναι οι πιο δημοφιλείς
προορισμοί για το καλοκαίρι
Αυτοί είναι οι πιο δημοφιλείς
προορισμοί για το καλοκαίρι

ΠΛΑΤΦΟΡΜΕΣ

ΒΡΑΧΥΧΡΟΝΙΑΣ

ΜΙΣΘΩΣΗΣ
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ΜΑΝΟΥΣΑΚΗΣ (ΑΔΜΗΕ) ΓΙΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΙΚΗ ΔΙΑΣΥΝΔΕΣΗ ΕΛΛΑΔΑΣ-ΚΥΠΡΟΥ-IΣΡΑΗΛ:

Σ
τις αρχές Ιουνίου η διοίκηση του
ΑΔΜΗΕ θα παρουσιάσει στην
Κύπρο τη μελέτη κόστους-οφέ-

λους για το έργο της ηλεκτρικής δια-
σύνδεσης Ελλάδας-Κύπρου-Ισραήλ
(Great Sea Interconnector) με βάση
την οποία θα αποφασίσει τη συμμετο-
χή της στο έργο η Κυπριακή Δημοκρα-
τία και τα αποτελέσματα της οποίας θα
είναι «πολύ θετικά για το έργο».

Τα παραπάνω δήλωσε ο πρόεδρος
και διευθύνων σύμβουλος του ΑΔΜΗΕ
Μάνος Μανουσάκης, μιλώντας στο 9ο
Συμπόσιο Ενεργειακής Μετάβασης
που διοργανώνει η Ελληνική Εταιρεία
Ενεργειακής Οικονομίας (HAEE).

Αναφερόμενος στη στάση της κυ-
πριακής κυβέρνησης, ο κ. Μανουσά-
κης, σύμφωνα με ανακοίνωση του
ΑΔΜΗΕ, είπε πως είναι θετική και
υποστηρικτική, ενώ «ψήφο εμπιστο-
σύνης», όπως είπε, έχει δώσει και η
αμερικανική κυβέρνηση, μέσα από
την πρόθεση του κρατικού fund DFC
για επενδυτική συμμετοχή στο έργο,
γεγονός που, όπως ανέφερε, «μας κά-
νει αισιόδοξους ότι δεν θα εμφανιστεί
γεωπολιτικό ρίσκο». Επίσης, ο κ. Μα-
νουσάκης αναφέρθηκε στην ανάγκη
τροποποίησης του ρυθμιστικού πλαι-
σίου προκειμένου να προχωρήσει
ομαλά το έργο της ηλεκτρικής διασύν-
δεσης Ελλάδας-Κύπρου-Ισραήλ.

«Θέλουμε να ολοκληρωθεί το ρυθ-
μιστικό πλαίσιο εγκαίρως. Ήδη βρί-
σκεται σε διαβούλευση μια απόφαση
που θα πρέπει να αλλάξει σε κάποια
σημεία προκειμένου να καταστεί βιώ-
σιμο το έργο και να συνεχίσουμε να
αποπληρώνουμε τον κατασκευαστή
των καλωδίων», είπε ο κ. Μανουσά-
κης, σύμφωνα με ανακοίνωση του
ΑΔΜΗΕ.

Προς ολοκλήρωση
η διασύνδεση Αττικής-Κρήτης

Ο κ. Μανουσάκης ανέφερε ότι ο ΑΔ-
ΜΗΕ ανέλαβε την κατασκευή της δια-
σύνδεσης βασιζόμενος στην ύπαρξη
ενός ρυθμιστικού πλαισίου που δεν
θα δημιουργεί κίνδυνο για οικονομική
ζημία του Διαχειριστή, προσθέτοντας
ότι η καθυστέρηση ολοκλήρωσής του
δημιουργεί αβεβαιότητα για το έργο.
Εξάλλου, σύμφωνα με την ανακοίνω-
ση, ο επικεφαλής του ΑΔΜΗΕ ανα-
φέρθηκε επίσης στη διασύνδεση
Κρήτης-Αττικής που οδεύει προς την
ολοκλήρωσή της. «Στο τέλος του 2024
θα έχουν ολοκληρωθεί οι κατασκευα-
στικές εργασίες, ενώ στις αρχές του

2025 θα ξεκινήσει δοκιμαστικά η
ηλέκτριση της γραμμής η οποία θα
διαρκέσει τρεις μήνες. Ως εκ τούτου,
το καλοκαίρι του 2025 που η ζήτηση
για ενέργεια θα κορυφώνεται, η Κρή-
τη θα είναι ενεργειακά ασφαλής»,
πρόσθεσε.

Ερωτηθείς για τις υπόλοιπες εγχώ-
ριες διασυνδέσεις, ο κ. Μανουσάκης
αναφέρθηκε στα επόμενα έργα που
είναι οι διασυνδέσεις των Δωδεκανή-
σων, όπου θα χρησιμοποιηθεί η ίδια
τεχνολογία HVDC όπως στην Κρήτη,
καθώς και των νησιών του ΒΑ Αιγαίου.

Να δημιουργηθεί ρυθμιστικό
πλαίσιο περικοπών 
«πράσινης» ενέργειας

Σύμφωνα με την ανακοίνωση του
ΑΔΜΗΕ, σχετικά με το ζήτημα των
περικοπών «πράσινης» ηλεκτροπα-
ραγωγής ο κ. Μανουσάκης ανέφερε
ότι σήμερα δεν υπάρχει πρόβλημα
ηλεκτρικού χώρου και πρόσθεσε πως
«το τεράστιο επενδυτικό ενδιαφέρον
για την κατασκευή έργων ΑΠΕ θα
οδηγήσει στην εξάντληση του ηλε-
κτρικού χώρου μέσα στα επόμενα
χρόνια».

«Δουλεύουμε από κοινού με την
ομάδα εργασίας του υπουργείου
Ενέργειας (Ελλάδας) για να δημιουρ-
γηθεί ένα ρυθμιστικό πλαίσιο περικο-
πών για τη χώρα», πρόσθεσε. Ανέφε-
ρε πως δεν γίνεται ο ΑΔΜΗΕ να απο-
ζημιώνει την ενέργεια που περικό-
πτεται, από τη στιγμή που έχει ήδη
ενημερώσει για τον υπάρχοντα ενερ-
γειακό χώρο και τα όρια του συστή-
ματος, προσθέτοντας ωστόσο ότι με-
σοπρόθεσμα η αποθήκευση αναμέ-
νεται να περιορίσει το πρόβλημα.

Αναφορικά με τα μελλοντικά σχέ-
δια του Διαχειριστή, σύμφωνα με την
ανακοίνωση, ο κ. Μανουσάκης είπε
πως «έχουμε ήδη ξεκινήσει τον με-
σοπρόθεσμο σχεδιασμό για ένα ηλε-
κτρικό σύστημα που να χωράει πε-
ρισσότερες ΑΠΕ από αυτές που αντι-
στοιχούν στη ζήτηση, προκειμένου να
είμαστε σε θέση να υλοποιήσουμε
την εθνική στρατηγική περί εξαγω-
γών ενέργειας».

Αρχές Ιουνίου η παρουσίαση στη μεγαλόνησο 
της μελέτης κόστους-οφέλους για το στρατηγικό έργο

υψίστης σημασίας για τις τρεις χώρες

«Αναγκαία η τροποποίηση
της ρυθμιστικής απόφασης»



Στη διάθεση των κατοίκων και των επισκεπτών βρίσκε-
ται πλέον η νέα γέφυρα Ευήνου, που κατασκεύασε η
ΤΕΡΝΑ, αποκαθιστώντας πλέον τη σύνδεση μεταξύ Με-
σολογγίου και Ναυπάκτου στο ύψος του Ευηνοχωρίου,
στην παλιά εθνική οδό Αντιρρίου-Ιωαννίνων. Η νέα γέ-
φυρα του Ευήνου έχει συνολικό μήκος 242,7 μέτρα και
συνολικό πλάτος 13,5 μέτρα (συμπεριλαμβάνοντας και
τα πεζοδρόμια), ενώ το κατάστρωμά της είναι πλάτους
7,5 μέτρων. Έχει κατασκευαστεί με τις πλέον σύγχρο-
νες προδιαγραφές και έχοντας λάβει ειδική μέριμνα για
τις ιδιαίτερες συνθήκες που επικρατούν στην περιοχή.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Η Aegean ανακοινώνει τα βασικά οικονο-
μικά και λειτουργικά αποτελέσματα του
πρώτου τριμήνου 2024. Ο κύκλος εργασιών
το πρώτο τρίμηνο ανήλθε σε 268,8 εκατ. ευ-
ρώ, αυξημένος κατά 17% σε σχέση με το
πρώτο τρίμηνο του 2023. Η Aegean παρέ-
μεινε σταθερή στη στρατηγική ανάπτυξης
και σε συνδυασμό με την ορθολογική δια-
χείριση του κόστους της, πέτυχε αύξηση
των κερδών ΕΒΙΤDA, ήτοι κέρδη 33,2 εκατ.
ευρώ από κέρδη 19,3 εκατ. ευρώ την αντί-
στοιχη περίοδο του 2023, αλλά και βελτίωσε τα λειτουρ-
γικά της αποτελέσματα (EBIT) με μικρότερες ζημίες 7,2
εκατ. ευρώ έναντι 14,7 εκατ. ευρώ το 2023. Ο όμιλος συ-
νεχίζει απρόσκοπτα το επενδυτικό του πλάνο στον νέο
στόλο έχοντας παραλάβει επτά νέα αεροσκάφη σε σχέ-

ση με τον Μάρτιο του 2023, ενώ έχει προβεί και σε επέ-
κταση λειτουργικών μισθώσεων, φθάνοντας συνολικά
τα 79 αεροσκάφη, με αποτέλεσμα το κονδύλι των απο-
σβέσεων να έχει αυξηθεί κατά 19% σε σχέση με την αντί-
στοιχη περίοδο του 2023.

Eurobank: Διαψεύδει ότι
ενδιαφέρεται για τη βουλγαρική
First Investment Bank

Αναφορικά με δημοσιεύματα του ηλε-
κτρονικού Τύπου για δήθεν ενδιαφέρον
του Ομίλου Eurobank για την απόκτηση
της βουλγαρικής τράπεζας First Invest-
ment Bank AD, η Eurobank Ergasias
Υπηρεσιών και Συμμετοχών Ανώνυμη
Εταιρεία δήλωσε ότι τα υπόψη δημοσι-
εύματα δεν ανταποκρίνονται στην πραγ-
ματικότητα. Η παρούσα ανακοίνωση δη-
μοσιεύεται εν συνεχεία της σχετικής
από 22/5/2024 επιστολής της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς.

Ναυπηγεία Σκαραμαγκά:
Συγκροτήθηκε σε σώμα 
το νέο ΔΣ

Συγκροτήθηκε σε σώμα το νέο Διοι-
κητικό Συμβούλιο των Ναυπηγείων
Σκαραμαγκά, Μονοπρόσωπη ΑΕ, που θα
διαχειρίζεται τις εγκαταστάσεις των
πρώην Ελληνικών Ναυπηγείων ΑΕ.
Πρόεδρος αναλαμβάνει ο Γιώργος Προ-
κοπίου, πολιτικός μηχανικός και εφο-
πλιστής, και διευθύνων σύμβουλος ο
πρώην υπουργός και βουλευτής Μιλτιά-
δης Βαρβιτσιώτης, δικηγόρος. Στο συμ-
βούλιο συμμετέχουν επίσης ο Νικόλας
Δενδρινός, ναυπηγός και η  Δήμητρα-
Ιωάννα Λουριδά, ναυπηγός μηχανολό-
γος-μηχανικός.

Premia Properties: 
Με «αγορά» ξεκινά κάλυψη 
η Eurobank Equities

Με σύσταση «αγορά» και τιμή-στόχο
1,48 ευρώ ξεκινά κάλυψη για τη μετοχή
της Premia Properties η Eurobank 
Equties, διαβλέποντας το περιθώριο
ανόδου στο 24,6% από τα τρέχοντα επί-
πεδα. Σύμφωνα με τη χρηματιστηριακή,
η Premia είναι μια από τις μεγαλύτερες
επενδυτικές εταιρείες στο real estate
στην Ελλάδα, με χαρτοφυλάκιο ύψους
307 εκατ. ευρώ και ετήσια μισθώματα
23 εκατ. ευρώ, κάτι που μεταφράζεται
σε απόδοση 7,6%.

Lavipharm: Καθαρά κέρδη 
1,11 εκατ. ενισχυμένα κατά 87,1%

Αύξηση κατά 15,9% παρουσιάζουν τα συνολικά
κέρδη προ φόρων, τόκων και αποσβέσεων (EBITDA)
του Ομίλου Lavipharm για το α’ τρίμηνο του 2024, τα
οποία διαμορφώθηκαν σε 2,85 εκατ. ευρώ έναντι
2,46 εκατ. ευρώ κατά το αντίστοιχο διάστημα του
προηγούμενου έτους. Τα κέρδη προ φόρων, τόκων
και αποσβέσεων (EBITDA) του ομίλου από συνεχιζό-
μενες δραστηριότητες ανήλθαν σε 2,51 εκατ. ευρώ
έναντι 2,47 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περσινή περίο-
δο.  Τα συνολικά καθαρά κέρδη μετά από φόρους δια-
μορφώθηκαν σε 1,11 εκατ. ευρώ έναντι 0,59 εκατ. ευ-
ρώ την αντίστοιχη περσινή περίοδο, ενισχυμένα ση-
μαντικά κατά 87,1%.

ElvalHalcor: Εγκρίθηκε διανομή
μερίσματος €0,04/μτχ.

Τη διανομή μερίσματος ποσού 0,04 (μεικτό)
ευρώ ανά μετοχή από τμήμα κερδών παρελθου-
σών χρήσεων ενέκρινε η γενική συνέλευση των
μετόχων της ElvalHalcor. Μετά την προβλεπόμε-
νη στον νόμο παρακράτηση φόρου ποσοστού 5%,
το καθαρό πληρωτέο μέρισμα ανά μετοχή ανέρ-
χεται σε 0,038 ευρώ ανά μετοχή. Όπως έχει ανα-
κοινωθεί από την εταιρεία, ως ημερομηνία απο-
κοπής ορίζεται η 25η/6/2024, ως ημερομηνία
προσδιορισμού δικαιούχων ορίζεται η
26η/6/2024, ενώ η διαδικασία καταβολής μερί-
σματος στους μετόχους θα ξεκινήσει την
1η/7/2024.

Aegean: Αύξηση εσόδων και βελτιωμένα EBITDA 
το πρώτο τρίμηνο

ΤΕΡΝΑ: Παραδόθηκε στην κυκλοφορία η νέα γέφυρα Ευήνου



«Η
νέα περιφερειακή αρχή αντι-
μετωπίζει κάθε απόφαση που
λαμβάνεται με απόλυτο σεβα-

σμό στη νομιμότητα, στις προβλεπόμενες
διαδικασίες και στα χρήματα του Έλληνα
φορολογούμενου», δήλωσε ο περιφερει-
άρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς με αφορ-

μή δημοσιεύματα που σχε-
τίζονται με το έργο για την
προμήθεια, εγκατάσταση
και λειτουργία ηλεκτρονι-
κών μέσων παρακολούθη-
σης παραβάσεων του ΚΟΚ
ύψους 17,8 εκατ. ευρώ.

Αναφορικά με τα εν λόγω
δημοσιεύματα και προς

αποκατάσταση της αλήθειας, επισημαίνον-
ται τα εξής: Το έργο είναι διάρκειας 24 μη-
νών και χρηματοδοτείται από το Ταμείο
Ανάκαμψης. Ο σχετικός διαγωνισμός σχε-
διάστηκε, προκηρύχθηκε και κατακυρώ-
θηκε στον ανάδοχο με αποφάσεις της προ-
ηγούμενης περιφερειακής αρχής. Συγκε-
κριμένα:

• Η σχετική διακήρυξη εγκρίθηκε με την
υπ’αρ. 971/2023 απόφαση της Οικονομικής
Επιτροπής.

• Ο ανοιχτός διεθνής διαγωνισμός διε-
νεργήθηκε (ημερομηνία αποσφράγισης)
στις 31/7/2023 μέσω του ΕΣΗΔΗΣ.

• Με την υπ’ αριθμ. 2744/2023 (ΑΔΑ:
ΨΦΘΧ7Λ7-ΧΟ2) απόφαση της Οικονομι-
κής Επιτροπής της Περιφέρειας Αττικής,
στις 5/12/2023 εγκρίθηκε το 2ο Πρακτικό
της ΕΔ και αναδείχθηκε ο προσωρινός μει-
οδότης του διαγωνισμού.

• Εν συνεχεία, ο φάκελος της σύμβα-
σης στάλθηκε στο αρμόδιο Κλιμάκιο (ΣΤ’)
του Ελεγκτικού Συνεδρίου για προσυμβα-
τικό έλεγχο σύμφωνα με την κείμενη νο-
μοθεσία.

Η σκόπιμη απόκρυψη των ημερομηνιών
και η προσπάθεια εμπλοκής της νέας περι-
φερειακής αρχής σε έναν διαγωνισμό που,
όπως αποδεικνύεται από τις σχετικές ημε-
ρομηνίες, δεν έχει καμία ανάμειξη, υποδη-
λώνουν απαράδεκτες πρακτικές -αν όχι
δόλο- για δημιουργία εντυπώσεων και
άθλια επικοινωνιακή εκμετάλλευση του
θέματος. 

Σημειώνεται, επίσης, ότι το εν λόγω έργο

αποτελεί μέρος του διαχειριστικού ελέγ-
χου που βρίσκεται σε εξέλιξη για τα έτη
2020-2023 στην Περιφέρεια Αττικής, με
εντολή του περιφερειάρχη Αττικής Νίκου
Χαρδαλιά, όπως ανακοινώθηκε στην πρώ-
τη συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμ-
βουλίου, τον Ιανουάριο, στον Ασπρόπυργο.  

Η προσωπική του δέσμευση
Ο περιφερειάρχης Αττικής δήλωσε: «Δεν

πρόκειται να μείνουμε θεατές σε πρακτι-
κές σύνταξης μελετών που δεν πληρούν
όρους διαφάνειας. Το έργο έρχεται από το
παρελθόν και μόλις σήμερα ολοκληρώθη-
κε η έρευνα που προσωπικά είχα ζητήσει
από τις υπηρεσίες μας για τα πραγματικά
δεδομένα του. Παράλληλα, βρισκόμαστε εν
αναμονή της τελεσίδικης απόφασης του
Ελεγκτικού Συνεδρίου -του μόνου αρμόδι-
ου οργάνου- αναφορικά με τη νομιμότητα
του έργου και των διαδικασιών που ακο-
λουθήθηκαν. 

Η νέα περιφερειακή αρχή είναι αυτο-
νόητο ότι θα σεβαστεί τις αποφάσεις της
δικαιοσύνης. Έχουμε αποδείξει στην
πράξη ότι δεν επιτρέπουμε καμία έκπτω-
ση σε θέματα διαφάνειας. Δεν επιτρέπου-
με να υπάρχει καμία σκιά σε θέματα νομι-
μότητας. 

Το έργο εξασφαλίζει, πράγματι, πολύτι-
μους πόρους από το Ταμείο Ανάκαμψης
και σχετίζεται με το κρίσιμο θέμα της οδι-
κής ασφάλειας των πολιτών, που αποτελεί
ύψιστη προτεραιότητα για εμάς. Εφόσον,
όμως, κριθεί ότι δεν πληροί τις προβλεπό-
μενες διαδικασίες, είναι αυτονόητο ότι θα
προβούμε -με τη σειρά μας- σε όλα όσα
οφείλουμε απέναντι στους πολίτες της Ατ-
τικής που μας εμπιστεύτηκαν. Εφόσον το
έργο απορριφθεί τελεσίδικα, δεσμεύομαι
προσωπικά ότι θα επαναπροκηρυχθεί με
νέους όρους και διαδικασίες, ακόμα και
εάν χαθεί -λόγω των οροσήμων- η χρημα-
τοδότησή του από το Ταμείο Ανάκαμψης.
Σε αυτή, δε, την περίπτωση, δεσμεύομαι
προσωπικά ότι θα επαναδημοπρατηθεί με
χρηματοδότηση από ιδίους πόρους και ότι
οι εμπλεκόμενοι στην απώλεια των χρημά-
των του Ταμείου Ανάπτυξης θα οδηγηθούν
στον εισαγγελέα. Η αξιοπρέπεια της νέας
Αττικής είναι αδιαπραγμάτευτη».
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«Η φροντίδα για τα μέλη της οικογένειας της περιφέρειάς μας είναι αυτονόητη»
Στην έγκριση του κατασκηνωτικού προγράμματος για

τα παιδιά των υπαλλήλων, συνολικού προϋπολογισμού
80.000 ευρώ, προχώρησε με απόφασή της η διοίκηση της
Περιφέρειας Αττικής, στο πλαίσιο των δράσεων ενίσχυ-
σης των παροχών και των διευκολύνσεων προς το προ-
σωπικό της. «Οι εργαζόμενοι της Περιφέρειας Αττικής εί-
ναι τα μέλη της μεγάλης οικογένειάς μας και η φροντίδα
μας για αυτήν είναι αυτονόητη», τόνισε σε δηλώσεις του ο
Νίκος Χαρδαλιάς και πρόσθεσε: «Η διασφάλιση ενός υγι-
ούς εργασιακού περιβάλλοντος και ο σεβασμός προς τις
ανάγκες των εργαζομένων και των οικογενειών τους είναι

βασική αρχή της διοίκησής μας και πυλώνας για την
απρόσκοπτη εργασιακή καθημερινότητα. Στόχος του κα-
τασκηνωτικού προγράμματος είναι να δοθεί η ευκαιρία
στα παιδιά των εργαζομένων να απολαύσουν τις διακοπές
τους, να κοινωνικοποιηθούν, διευκολύνοντας παράλληλα
τους γονείς, ώστε να εναρμονίσουν τις επαγγελματικές
και προσωπικές τους υποχρεώσεις τους καλοκαιρινούς
μήνες. Σε συνεννόηση με τους εργαζομένους, έχουμε τη
βούληση να αναλάβουμε και άλλες πρωτοβουλίες, που θα
διευκολύνουν την καθημερινή ζωή τους και θα αναπτύ-
ξουν περαιτέρω τις αμοιβαίες σχέσεις εμπιστοσύνης».

Το πρόγραμμα αφορά την κάλυψη τροφείων και δια-
μονής παιδιών ηλικίας 4 έως 16 ετών μέσα στους θερι-
νούς μήνες και έως για δύο εβδομάδες, χρονικό διάστη-
μα το οποίο διπλασιάζεται στην περίπτωση που επιλέ-
γονται κατασκηνωτικές εγκαταστάσεις στους Δήμους
Ιστιαίας-Αιδηψού και Μαντουδίου-Λίμνης-Αγ. Άννας.
Δικαιούχοι συμμετοχής στο πρόγραμμα είναι όλοι οι
υπάλληλοι της Περιφέρειας Αττικής, ανεξαρτήτως εργα-
σιακής σχέσης, οι οποίοι μπορούν να στείλουν τα παιδιά
τους στις κατασκηνωτικές εγκαταστάσεις και το χρονικό
διάστημα της επιλογής τους.

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ 

«Καμία έκπτωση σε θέματα διαφάνειας»

«Η αξιοπρέπεια της νέας διοίκησης της Περιφέρειας Αττικής είναι
αδιαπραγμάτευτη, δεν επιτρέπουμε να υπάρχει καμία σκιά σε θέματα

νομιμότητας», δηλώνει ο περιφερειάρχης Αττικής

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Η κάρτα του δημότη 
Μια ενδιαφέρουσα πρωτοβουλία έχει αναλάβει ο δήμαρχος Πα-

λαιού Φαλήρου Γιάννης Φωστηρόπουλος, καθώς με
την έκδοση της κάρτας του δημότη θα μπορεί ο

καθένας να απολαμβάνει εκπτώσεις σε
εστιατόρια της περιοχής έως και 20%, σε
κρουαζιέρες αλλά και σε δίδακτρα στους
αθλητικούς συλλόγους. Για αυτούς που ανή-

κουν στις κοινωνικά ευπαθείς ομάδες του
δήμου, τα μαθήματα τένις παραδίδονται δωρεάν

μόνον με την επίδειξη της κάρτας του δημότη. Επί-
σης, με τη συγκεκριμένη κάρτα παρέχονται εκπτώσεις και στα
φροντιστήρια ξένων γλωσσών. 

Αυστηρές προειδοποιήσεις
Πληθαίνουν οι

αυστηρές προειδο-
ποιήσεις των δή-
μων προς τους
ιδιοκτήτες, νομείς,
επικαρπωτές και
μισθωτές οικοπέ-
δων και λοιπών αδόμητων χώρων, προκειμένου να τα
καθαρίσουν από τα ξερόχορτα, καθώς ήδη έχει ξεκι-
νήσει η αντιπυρική περίοδος από την 1η Μαΐου 2024.
Σημειωτέον ότι οι ιδιοκτήτες καλούνται να υποβάλουν
και υπεύθυνη δήλωση στο εθνικό μητρώο τήρησης μέ-
τρων προληπτικής πυροπροστασίας μέχρι την 31η
Μαΐου 2024. Σε περίπτωση μη συμμόρφωσης καθαρι-
σμού του χώρου και υποβολής της υπεύθυνης δήλω-
σης, ο δήμος δύναται βάσει του άρθρου 94 του
Ν.3852/2010 (πρόγραμμα «Καλλικράτης») να προχω-
ρήσει στις απαιτούμενες ενέργειες καθαρισμού των
οικοπέδων με επιβάρυνση των ιδιοκτητών τους. Για
παράδειγμα, στον Δήμο Πετρούπολης το κόστος είναι
0,50 ευρώ ανά τετραγωνικό μέτρο οικοπέδου και ελά-
χιστο ποσό 200 ευρώ και επιβολή προστίμου 1.000 ευ-
ρώ στους ανωτέρω υπόχρεους. 

Δύο στα δύο!
Μπλακ άουτ έπαθαν τα μικρόφωνα κατά τη διάρκεια της απογευ-

ματινής συνεδρίασης της Ένωσης Περιφερειών, την Τετάρτη στην
Πάτρα. Ηλεκτρισμένη φαίνεται να ήταν η ατμόσφαιρα μεταξύ του
περιφερειάρχη Δυτικής Ελλάδας Νεκτάριου Φαρμάκη και του
υπουργού αναπληρωτή Εσωτερικών Θεόδωρου Λιβάνιου και τα μι-
κρόφωνά τους δυο φορές σταμάτησαν να λειτουργούν, όταν εκφω-
νούνταν εκφράσεις με ιδιαίτερη φόρτιση για την Αυτοδιοίκηση. 

Επεισόδιο 1ο: «Θέλουμε πόρους, θέλουμε πόρους, θέλουμε πόρους, αλλά δεν περιποιεί τιμή για την Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση όταν το λέμε», είπε ο Ν. Φαρμάκης. Ακολούθως ο ήχος του μικροφώνου διακόπηκε. «Είπες ότι δεν
θέλεις πόρους και σταμάτησε το μικρόφωνο», σχολίασε γελώντας ο Θ. Λιβάνιος. «Δεν είπα ότι δεν θέλω…», αντα-
πάντησε με χιούμορ ο Ν. Φαρμάκης.

Επεισόδιο 2ο: «Δεν έχουμε πρόβλημα με την Αποκεντρωμένη Διοίκηση. Έχουμε πολύ καλή σχέση», είπε ο Ν.
Φαρμάκης. Ακολούθως κόπηκε ξανά ο ήχος… «Να έβλεπα τι θα έλεγες εάν δεν είχες καλή σχέση με την Αποκεν-
τρωμένη Διοίκηση», απάντησε γελώντας ο Θ. Λιβάνιος…

Μ
ε αφορμή και τη συζήτηση στη Βουλή σχετικά με τις
πολιτικές για τα Άτομα με Αναπηρία, την Πέμπτη η
υπουργός Τουρισμού Όλγα Κεφαλογιάννη και ο

υπουργός Επικρατείας Άρης Σκέρτσος επισκέφθηκαν την τρίτη
παραλία Γλυφάδας και ενημερώθηκαν από τον δήμαρχο Γιώργο
Παπανικολάου για τις υποδομές που την καθιστούν πρότυπο
προσβάσιμης παραλίας για τα ΑμεΑ. Ο δήμαρχος Γλυφάδας
Γιώργος Παπανικολάου δήλωσε: «Είχαμε τη μεγάλη χαρά να
υποδεχθούμε την υπουργό Τουρισμού Όλγα Κεφαλογιάννη και
τον υπουργό Επικρατείας Άρη Σκέρτσο σε μια υποδομή πρότυ-
πη, που χαίρονται χιλιάδες άνθρωποι οι οποίοι έχουν κάποια
αναπηρία και πρέπει και αυτοί να απολαμβάνουν το θαλασσινό
μπάνιο όπως όλοι μας. Στη Γλυφάδα κάνουμε πράξη την ανεξάρ-
τητη διαβίωση. Τα δύο SeaTrac που λειτουργούν στην παραλία
μας έχουν τις περισσότερες χρήσεις πανελλαδικά».

Η υπουργός Τουρισμού Όλγα Κεφαλογιάννη χαρακτήρισε την πα-
ραλία αυτή «πρότυπο και για άλλες παραλίες της χώρας», λέγοντας
χαρακτηριστικά ότι «κατά την επίσκεψή μου σε προσβάσιμη για ΑμεΑ

παραλία της Γλυφάδας, παρουσία του υπουργού Επικρατείας Άρη
Σκέρτσου και του δημάρχου Γιώργου Παπανικολάου, τόνισα ότι το
υπουργείο Τουρισμού επιδιώκει να αναδείξει την Ελλάδα ως προ-
σβάσιμο και φιλόξενο προορισμό για όλους ανεξαιρέτως τους ταξι-
διώτες».

Δήμος Μάνδρας-Ειδυλλίας
Στηρίζει την Εθνική ομάδα τυφλών γκόλμπολ

Την Εθνική ομάδα τυφλών γκόλμπολ στηρίζει ο Δήμος Μάνδρας-Ειδυλ-
λίας παραχωρώντας της το 1ο Κλειστό Γυμναστήριο Μάνδρας για την κατάλ-
ληλη και σωστή προετοιμασία του ανδρικού και γυναικείου τμήματος. Ση-
μειωτέον ότι η ανδρική ομάδα τυφλών προετοιμάζεται για το Πανευρωπαϊ-
κό Πρωτάθλημα γκόλμπολ που θα διεξαχθεί στην Ιταλία, ενώ η γυναικεία
ομάδα για το Inter Cup που θα γίνει στο Μάλμε της Σουηδίας. «Με μεγάλη
μας χαρά υποδεχόμαστε στον δήμο μας την αποστολή της Εθνικής ομάδας
γκόλμπολ, η οποία προετοιμάζεται για τις αγωνιστικές της υποχρεώσεις. Ο
Δήμος Μάνδρας-Ειδυλλίας στηρίζει πάντα τις προσπάθειες αυτές», σχο-
λίασε ο δήμαρχος Αρμόδιος Γ. Δρικός, ευχόμενος να επιτύχουν οι ομάδες
διακρίσεις.

Κληρονομιά… 
Την κληρονομιά της προηγούμενης διοίκησης

στα θέματα οικολογικής διαχείρισης των απορριμ-
μάτων και ανακύκλωσης συνεχίζει να συντηρεί ο
νέος δήμαρχος Βριλησσίων Γιάννης Πισιμίσης. Ο
ίδιος ανακοίνωσε, μάλιστα, χθες ότι επεκτείνει το

δίκτυο καφέ κάδων βιοαποβλήτων.
Ενημέρωσε ότι ο δήμος προμη-

θεύτηκε από τον Ειδικό Δια-
βαθμιδικό Σύνδεσμο Νομού
Αττικής (ΕΔΣΝΑ) 282 νέους
καφέ κάδους συλλογής βι-

οαποβλήτων. Ήδη ο Δήμος
Βριλησσίων έχει προμηθευτεί

άλλους 600 νέους καφέ κάδους συλ-
λογής βιοαποβλήτων. «Πυκνώνουμε το δίκτυο κα-
φέ κάδων συλλογής βιοαποβλήτων στα Βριλήσσια.
Μειώνουμε τα απορρίμματα που καταλήγουν στη
χωματερή και το κόστος με το οποίο επιβαρύνεται ο
δήμος μας για την ταφή τους», σχολίασε σχετικά ο
δήμαρχος Βριλησσίων Γιάννης Πισιμίσης. 

Νέος πρόεδρος του ΣΠΑΠ
ο δήμαρχος Κηφισιάς

Αλλαγή φρουράς στον Σύνδεσμο Προστασίας-
Ανάπλασης Πεντελικού (ΣΠΑΠ) αποφάσισε η
εκλογική διαδικασία που έγινε την Πέμπτη το από-
γευμα στα γραφεία του συνδέσμου στη Νέα Πεν-
τέλη. Ο δήμαρχος Κηφισιάς Βασίλης Ξυπολυτάς
εκλέχτηκε νέος πρόεδρος, καθώς επικράτησε με
ψήφους 18 έναντι 15 (και 2 λευκά) του επί σειρά
ετών προέδρου του συνδέσμου Βλάσση Σιώμου.
Αντιπρόεδρος του ΣΠΑΠ εκλέχθηκε κατά πλει-
οψηφία ο δημοτικός σύμβουλος Βριλησσίων Νι-
κήτας Σταματελόπουλος.

Παραλία-πρότυπο προσβασιμότητας για ΑμεΑ στη Γλυφάδα



Κ
αι το φετινό Πάσχα, η Lidl Ελλάς ένωσε τις
δυνάμεις της με το Γραφείο της UΝICEF στην
Ελλάδα (Ταμείο των Ηνωμένων Εθνών για το

Παιδί), με στόχο να συμβάλει στη θωράκιση των παι-
διών από κάθε μορφή βίας. Στο πλαίσιο αυτό, η εται-
ρεία απηύθυνε κάλεσμα στο καταναλωτικό κοινό και
από τις 19 Απριλίου έως και τις 4 Μαΐου 2024, με κάθε
σκανάρισμα της ψηφιακής κάρτας Lidl Plus, η Lidl
Ελλάς προσέφερε 0,10 ευρώ στη UNICEF. Κατά το διά-
στημα αυτό, πραγματοποιήθηκαν συνολικά 1.556.212
σκαναρίσματα από τα οποία συγκεντρώθηκε συνολι-
κά το ποσό των 155.621,20 ευρώ, ωστόσο, η εταιρεία

συμπλήρωσε το συγκεκριμένο ποσό και προσέφερε
συνολικά 160.000 ευρώ. 

Η δωρεά θα διατεθεί για τη στήριξη του προγράμ-
ματος «Μαζί ενάντια στη βία κατά των παιδιών» που
περιλαμβάνει μία σειρά καινοτόμων δράσεων για την
προστασία των παιδιών έναντι κάθε μορφής βίας.
Στόχος είναι η δημιουργία ενός μοντέλου υπηρεσιών
παιδικής προστασίας που θα εφαρμοστεί για πρώτη
φορά πιλοτικά στον Δήμο Αθηναίων με την καθοδή-
γηση και τη διεθνή εμπειρία της UNICEF και θα απο-
τελέσει παράδειγμα εφαρμογής για την Τοπική Αυτο-
διοίκηση.

Παρουσία της Προέδρου της
Δημοκρατίας Κατερίνας Σακελ-
λαροπούλου, η Eurobank βρά-
βευσε στην εκδήλωση «Οι Πρώ-
τοι των Πρώτων» 63 αριστού-
χους απόφοιτους λυκείου από
όλη την Ελλάδα, στο πλαίσιο του
προγράμματος «Μπροστά για
την Παιδεία». 

Το πρόγραμμα υλοποιείται από τη Eurobank με την
υποστήριξη του υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων &

Αθλητισμού τα τελευταία 21 χρό-
νια, έχοντας διαθέσει από το
2003 συνολικά για τις βραβεύ-
σεις των 22.572 αριστούχων
βραβευθέντων χρηματικό ποσό
που αγγίζει τα 21 εκατομμύρια
ευρώ. Για το σχολικό έτος 2022-
2023 βραβεύτηκαν, σύμφωνα με
τους όρους του προγράμματος,

1.035 αριστούχοι απόφοιτοι συνολικά από όλα τα λύκεια
της χώρας.

Ο Όμιλος Affidea εντάσσεται
στο ΔΕΗ myRewards Coupons, το
πρόγραμμα επιβράβευσης της
ΔΕΗ που εξασφαλίζει ειδικά για
τους πελάτες της προνόμια και εκ-
πτώσεις σε προϊόντα και υπηρε-
σίες μέσα από συνεργασίες με
γνωστές μάρκες της αγοράς. Με
την ένταξη της Affidea στο ΔΕΗ
myRewards Coupons, το οποίο
βρίσκεται στην ψηφιακή πλατ-

φόρμα myΔΕΗ, οι χρήστες της
πλατφόρμας θα έχουν πρόσβαση
σε ολοκληρωμένες ιατρικές υπη-
ρεσίες σε προνομιακές τιμές, κα-
θώς και σε εξειδικευμένα προ-
γράμματα υγείας στα προηγμένα
διαγνωστικά και δερματολογικά
κέντρα του ομίλου Affidea ανά την
Ελλάδα. 

Η συνεργασία έχει στόχο να κα-
λύψει τις ανάγκες υγείας των πε-

λατών της ΔΕΗ προσφέροντάς
τους υψηλής ποιότητας ιατρικές
υπηρεσίες, αλλά και να υπενθυμί-
σει την αξία της πρόληψης, της έγ-
καιρης διάγνωσης και του υγιει-
νού τρόπου ζωής.
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Με στόχο να προωθήσουν την υπεύθυνη στάση και
συμπεριφορά ως προς το αλκοόλ, ιδιαίτερα στους νέους,
η Ένωση Επιχειρήσεων Αλκοολούχων Ποτών (ΕνΕΑΠ)
και το υπουργείο Υγείας προχώρησαν στο λανσάρισμα
της νέας επικοινωνιακής εκστρατείας «Rethink Drink»,
η οποία παρουσιάστηκε σε ειδική εκδήλωση στο Μου-
σείο Μπενάκη την Παρασκευή 17 Μαΐου. Παράλληλα,
στην ίδια εκδήλωση, το υπουργείο Υγείας, η ΕνΕΑΠ, το
Συμβούλιο Ελέγχου Επικοινωνίας (ΣΕΕ) και ο Σύνδε-
σμος Ελλήνων Παραγωγών Αποσταγμάτων και Αλκοο-
λούχων Ποτών (ΣΕΑΟΠ) συνυπέγραψαν το ανανεωμένο
κείμενο των Κατευθυντήριων οδηγιών υπεύθυνης επι-

κοινωνίας marketing των ποτών με αλκοόλη», καταδει-
κνύοντας έτσι τη δέσμευση όλων των φορέων για υπεύ-
θυνη επικοινωνία και διαφήμιση των αλκοολούχων πο-
τών. Την εκδήλωση προλόγισαν ο υπουργός Υγείας Άδω-
νις Γεωργιάδης και ο υφυπουργός Υγείας Δημήτρης
Βαρτζόπουλος. Ακόμη, χαιρετισμό απηύθυναν o πρό-
εδρος της ΕνΕΑΠ Ισίδωρος Ρεβάχ και ο πρόεδρος του
ΣΕΑΟΠ Χάρης Μαυράκης, ενώ μέσω βίντεο την εκδήλω-
ση χαιρέτισε και ο γενικός διευθυντής του Spirit-
sΕurope, Άνταμ Ούλριχ. Ως ομιλήτριες συμμετείχαν ακό-
μη η γενική διευθύντρια του ΣΕΕ Ελένη Δοντά και η γενι-
κή διευθύντρια της ΕνΕΑΠ Σοφίκα Παπανικολάου.

Υπουργείο Υγείας 
και ΕνΕΑΠ προωθούν

την υπεύθυνη 
κατανάλωση αλκοόλ

� H εταιρεία Στρατηγικής Επικοινωνίας και Δημοσίων
Σχέσεων The Kompany ανέλαβε αποκλειστικά το πρό-

γραμμα δημοσιότητας και επικοινωνίας των Mad Video Mu-
sic Awards 2024 by ΔΕΗ. Το πρόγραμμα δημοσιότητας αφο-
ρά την ολιστική επικοινωνία του μουσικού θεσμού και περι-
λαμβάνει τόσο την απονομή των βραβείων που θα πραγμα-
τοποιηθεί την Τετάρτη 19 Ιουνίου στο Κλειστό Γήπεδο Πα-
λαιού Φαλήρου (τάε κβον ντο), καθώς και όλες τις υποστη-
ρικτικές εκδηλώσεις που θα πλαισιώσουν τη διοργάνωση.
Η συνεργασία ξεκίνησε την Τετάρτη 15 Μαΐου με το Kick-Off
Party by Mad VMA 2024 από τη ΔΕΗ, σε κλαμπ της παραλια-
κής, ενώ θα ακολουθήσει και το Mad VMA Village Festival
από τη ΔΕΗ την Τρίτη 18 Ιουνίου. 

� Η Vodafone διακρίθηκε με βαθμολογία «Α» από τον μη κερ-
δοσκοπικό οργανισμό CDP (Carbon Disclosure Project) για

την εταιρική διαφάνεια και την απόδοσή της στην αντιμετώπιση
της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, αξιολογήθηκαν οι
ενέργειες της Vodafone για τη μείωση των εκπομπών, τον με-
τριασμό των κλιματικών
κινδύνων και την ανάπτυξη
της οικονομίας χαμηλών
εκπομπών άνθρακα. Η ετή-
σια διαδικασία αξιολόγη-
σης της CDP αναγνωρίζεται
παγκοσμίως για την εταιρι-
κή περιβαλλοντική διαφά-
νεια, με τα σκορ των εταιρειών να χρησιμοποιούνται ευρέως για
να καθοδηγήσουν αποφάσεις επενδύσεων και προμηθειών. 

� Το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικών Ερευνών διακήρυξε ανοι-
χτό διαγωνισμό για το έργο «Διεξαγωγή Δειγματοληπτι-

κής Κοινωνικής Έρευνας για την Πράσινη Μετάβαση και τον
Ψηφιακό Μετασχηματισμό». Αντικείμενο της σύμβασης εί-
ναι η διεξαγωγή μιας δειγματοληπτικής κοινωνικής έρευνας
πεδίου για τη συλλογή δεδομένων διαμέσου συστήματος
CAPI με τουλάχιστον 5.000 διά ζώσης προσωπικές συνεν-
τεύξεις στις 13 περιφέρειες της Ελλάδας. Σκοπός της έρευ-
νας είναι η άντληση δεδομένων σχετικά με τις στάσεις, από-
ψεις, συμπεριφορές, προσδοκίες, αξιολογήσεις και αντιλή-
ψεις της ελληνικής κοινωνίας όσον αφορά την πράσινη με-
τάβαση και τον ψηφιακό μετασχηματισμό όπως και την εξέ-
λιξη των εθνικών στρατηγικών και πολιτικών για τα δύο ζητή-
ματα. Η αξία της σύμβασης ανέρχεται σε 334.800 ευρώ, με
διάρκεια 8 μήνες και καταληκτική ημερομηνία υποβολής
προσφορών την 21η/6.

Mικρά - μικρά

Προσφορά 160.000 ευρώ στη UNICEF από τη Lidl Ελλάς

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ «ΜΠΡΟΣΤΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΙΔΕΙΑ»
Η Eurobank βράβευσε τους «Πρώτους των Πρώτων» 

Η Affidea στο ΔΕΗ myRewards Coupons



Στο κενό φαίνεται ότι έπεσαν οι ελπίδες του Alpha ότι βρέθηκε ο παρουσιαστής
που θα μπορέσει να αναλάβει και να προχωρήσει στη νέα εποχή του «Deal». Οι
άνθρωποι του καναλιού είχαν βρει στο πρόσωπο του Θάνου Κιούση αυτόν που θα
συνέχιζε το δημοφιλές τηλεπαιχνίδι μετά την ενός έτους παύση του. Ωστόσο, ο
Θάνος Κιούσης προτίμησε να μείνει στα σίγουρα, στο επαγγελματικό σπίτι που τον
φιλοξενεί από πέρυσι, τον ΑΝΤ1. 
Οι δύο πλευρές έδωσαν τα χέρια πριν από μερικές μέρες, προς δυσάρεστη έκ-
πληξη του Alpha που θεωρούσε ότι τον είχε πείσει για τη μετακόμιση. Έτσι, η ανα-
ζήτηση του κατάλληλου παρουσιαστή συνεχίζεται, αν και πλέον υπάρχει
ένα σενάριο που αποκτά συνεχώς έδαφος. Σύμφωνα με αυτό,
το «Deal» μπορεί να παραμείνει στο συρτάρι του Alpha για
ακόμη μία σεζόν μέχρι να αποδεσμευτεί ο Χρήστος Φερεντίνος
από τον ΣΚΑΪ και να επιστρέψει πίσω. Τι θα επικρατήσει τελικά;
Θα το μάθουμε τις επόμενες μέρες.
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Το «Cash Kitchen» είναι ο νέος, πρωτό-
τυπος, ανατρεπτικός και άκρως απολαυστι-
κός διαγωνισμός μαγειρικής που έρχεται
να μας κερδίσει με την πρώτη δαγκωνιά. 

Το ολοκαίνουργιο πρόγραμμα έρχεται
στον ΣΚΑΪ αυτό το καλοκαίρι για να ενθου-
σιάσει όσους αγαπούν την «έξυπνη» μαγει-
ρική, το νόστιμο φαγητό και το ζεστό χρήμα.
12 παίκτες θα βάλουν όλη την αγάπη και το

μαγειρικό τους ταλέντο για να κερδίσουν
τους κριτές, τον παρουσιαστή και όλους
εμάς. Τι σχέση μπορεί να έχει η στρατηγική
με την κουζίνα; Πόσο ρίσκο κρύβεται πίσω
από τα πιάτα που θα μας παρουσιάσουν;
Όλες οι απαντήσεις πρόκειται να έρθουν
στο… πιάτο μας, καθώς οι συμμετοχές
άνοιξαν για όσες και όσους δεν μαγει-
ρεύουν… τσάμπα.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Όπως κάθε χρόνο τέτοια εποχή, έτσι και
φέτος ήρθε στην τηλεοπτική επικαιρό-

τητα το παραδο-
σιακό θρίλερ με
την ανανέωση ή
όχι της συνεργα-
σίας της Ζήνας
Κουτσελίνη με το
Star. Αυτό συμ-
βαίνει γιατί η πα-
ρουσιάστρια υπο-
γράφει μονοετή
συμβόλαια, οπότε
λίγο πριν από τη λήξη τους τα σενάρια δί-
νουν και παίρνουν. Φέτος ο «θόρυβος» που
έχει δημιουργηθεί είναι λίγο μεγαλύτερος
από τις προηγούμενες χρονιές και πολλοί
μιλούν για χάσμα μεταξύ των δύο πλευρών.
Το επόμενο διάστημα θα δείξει ποια είναι η
πραγματικότητα και τι θα παραμείνει ως σε-
νάριο.

� Ούτε που συζητά για επιστροφή
του «Just The 2 Of Us» στο φθι-

νοπωρινό του πρόγραμμα ο Alpha. Στην
καλύτερη περίπτωση το μουσικό show
του Νίκου Κοκλώνη θα επιστρέψει το
2025, αν και δεν είναι σίγουρο. Πάντως,
αυτό που ακούγεται, ότι το project θα
μετακομίσει στο Open, δεν φαίνεται να
είναι πιθανό. Από την άλλη, όπως μαθαί-
νουμε, αν όλα πάνε καλά, ο Alpha θα εν-
τάξει στο πρόγραμμά του ένα τελείως
διαφορετικό ψυχαγωγικό πρόγραμμα
στην prime time ζώνη του στο α’ μισό
της επόμενης σεζόν.

� Πολλά τα ερωτηματικά που έχουν συγ-
κεντρωθεί γύρω από το τηλεοπτικό

μέλλον της Μα-
ρίας Μπακοδή-
μου. Η παρουσιά-
στρια, η οποία
ολοκληρώνει τη
συνεργασία της
με τον ΣΚΑΪ, φαί-
νεται πως βρίσκε-
ται ήδη προ ορι-
στικής συμφω-
νίας για το πρό-
τζεκτ που θα αναλάβει την επόμενη σεζόν.
Ωστόσο, αν και μέχρι τώρα θεωρούνταν σί-
γουρο πως η Μαρία Μπακοδήμου έχει δώ-
σει τα χέρια με τον Όμιλο Alpha-Star, τις τε-
λευταίες μέρες προστέθηκε και το σενάριο
που μιλάει για πρωινή καθημερινή εκπομ-
πή στο Open. Από το κανάλι δεν επιβεβαι-
ώνεται, αν και δεν διαψεύδεται ότι η πα-
ρουσιάστρια είναι ανάμεσα στα πρόσωπα
με τα οποία έχουν γίνει επαφές. 

Το «Cash Kitchen» έρχεται αυτό το καλοκαίρι στον ΣΚΑΪ

Κ
ρίσιμα ραντεβού και περίοδος αποφάσε-
ων στον ΑΝΤ1 αυτό το διάστημα. Το κανά-
λι, το οποίο φαίνεται να τακτοποιεί τις εκ-

κρεμότητες με τους άνδρες παρουσιαστές που
στεγάζει στη συχνότητά του, έχει ανοιχτά τα μέ-
τωπα με τις κυρίες του καναλιού. Έτσι, μετά τον
Νίκο Χατζηνικολάου και τον Γρηγόρη Αρναούτο-
γλου, οι οποίοι συνεχίζουν κανονικά στον σταθ-
μό, οι πληροφορίες μας λένε πως και ο Γιώργος
Λιάγκας βρίσκεται πλέον πολύ κοντά στο «ναι»,
ενώ τα χέρια έδωσε με τον ΑΝΤ1 τις προηγούμε-
νες μέρες και ο Θάνος Κιούσης. Ο παρουσιαστής
του «5Χ5», τον οποίο είχε πολιορκήσει ο Alpha
για την παρουσίαση του «Deal», σύμφωνα με τις
πληροφορίες μας, συμφώνησε τελικά με τον
ΑΝΤ1 να συνεχίσουν τη συνεργασία τους. Μάλι-
στα, στη συνάντηση που είχε ο παρουσιαστής με
το κανάλι το κλίμα ήταν πάρα πολύ θερμό, ορί-
στηκε ημερομηνία για τη φωτογράφιση, ενώ συ-
ζητήθηκε και το κόνσεπτ για την επόμενη σεζόν.

Ωστόσο, τα μεγάλα ερωτήματα παραμένουν για
τις γυναίκες του σταθμού. Η Φαίη Μαυραγάνη θε-
ωρείται πλέον σίγουρο ότι αποχωρεί από τον
ΑΝΤ1 για να βρεθεί στον ΣΚΑΪ την επόμενη σεζόν.
Η δημοσιογράφος θα είναι αυτή που θα αναλάβει
να καλύψει το κενό που άφησε φεύγοντας ο
Γιώργος Αυτιάς. Με αυτό ως δεδομένο, το Σαβ-
βατοκύριακο προκαλεί μεγάλο πονοκέφαλο
στους ανθρώπους του ΑΝΤ1. Τα ραντεβού του
σταθμού τόσο με τη Μαρία Αναστασοπούλου όσο

και με την Μπέττυ Μαγγίρα είναι ιδιαίτερα κρίσι-
μα. Ο ΑΝΤ1 επιθυμεί να συνεχίσει τη συνεργασία
και με τις δύο κυρίες, όμως υπάρχει η πιθανότητα
να δούμε μια μεγάλη ανατροπή.

Η Μαρία Αναστασοπούλου αρχικά το σίγουρο
είναι πως δεν θα συνεχίσει τη συνεργασία της με
τον Γιώργο Παπαδάκη. Στον σταθμό υπάρχει αι-
σιοδοξία ότι οι κουβέντες τους θα έχουν θετική
κατάληξη. Από εκεί και πέρα παραμένει θολό το
πού και με τι εκπομπή θα δούμε τη γνωστή δημο-
σιογράφο του χρόνου. Το ένα σενάριο λέει πως η
πρόταση είναι να αναλάβει την πρωινή ενημερω-
τική εκπομπή του Σαββατοκύριακου στη θέση
της Φαίης Μαυραγάνη. Το άλλο σενάριο όμως θέ-
λει τη Μαρία Αναστασοπούλου να αναλαμβάνει
μια infotainment εκπομπή στην ώρα της Μπέττυς
Μαγγίρα. Κι εκεί αρχίζουν τα προβλήματα…

Για την Μπέττυ Μαγγίρα φαίνεται ότι είναι λίγο
πιο περίπλοκα τα πράγματα, καθώς υπάρχουν
αρκετά πράγματα που θα πρέπει να προσδιορι-
στούν ώστε να μη συμβεί κάποιο ατύχημα. Θυμί-
ζουμε πως η αρχική συμφωνία περιλάμβανε
εκτός από την εκπομπή του Σαββατοκύριακου
και ένα βραδινό show, κάτι το οποίο δεν έγινε πο-
τέ. Αν και υπάρχει η διάθεση να συνεχίσει με
πολλές ανανεώσεις την εκπομπή της, δεν θα πρέ-
πει να αποκλειστεί η πιθανότητα να μη βρεθεί
χρυσή τομή ανάμεσα στις δύο πλευρές κι έτσι να
δούμε την παρουσιάστρια να μένει δίχως εκπομ-
πή στο κανάλι.

Εκκρεμότητες και ντόμινο εξελίξεων με τις κυρίες του ΑΝΤ1

Ο Κιούσης προτίμησε τα... σίγουρα - «Deal» or no deal στον Alpha;
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Τα πάνω κάτω έρχονται στον κλάδο ενοικίασης ΙΧ με οδηγό, καθώς το Συμβούλιο της
Επικρατείας (ΣτΕ) έκρινε πως είναι παράνομη η υποχρέωση ανάρτησης της διαδρομής
στην ειδική πλατφόρμα δύο ώρες πριν από την επιβίβαση των τουριστών.

Με αυτή την απόφαση του ΣτΕ αλλάζει ριζικά ο τρόπος λειτουργίας των εταιρειών
ενοικίασης ΙΧ με οδηγό και ουσιαστικά ανοίγει ο δρόμος για άμεση επιβίβαση των τουρι-
στών στα ενοικιαζόμενα αυτοκίνητα με οδηγό χωρίς την υποχρέωση ανάρτησης της δια-

δρομής στην ηλεκτρονική πλατφόρμα και βέβαια ουσιαστικά «καταργούνται» και τα
υπέρογκα πρόστιμα που επέβαλλε η Τροχαία. 

«Συνεπώς, εφόσον δεν προκύπτει ότι με τη ρύθμιση του άρθρου 2 παρ. 2 της προσβαλ-
λομένης αποφάσεως του υφυπουργού Υποδομών και Μεταφορών υπηρετείται κατά
τρόπο αναλογικό ο επιδιωκόμενος σκοπός, η ρύθμιση αυτή δεν έχει τεθεί νομίμως»,
αναφέρει η απόφαση του ΣτΕ.

Τι αλλάζει στα μαύρα πολυτελή vans με οδηγό;

Τ
ο Suzuki Swift αποτελεί ένα από τα best seller
μοντέλα της ιαπωνικής αυτοκινητοβιομηχα-
νίας και έχει ήδη κλείσει 40 χρόνια παρουσίας

στην αγορά και έχει καταγράψει πάνω από 9 εκατ. πω-
λήσεις σε παγκόσμιο επίπεδο.

Σήμερα η Suzuki ανανέωσε το Swift, το οποίο εμφανί-
ζεται πιο μοντέρνο αλλά και πιο ώριμο από ποτέ και ανα-
ζητά τη δική του θέση στον πίνακα των πωλήσεων της ελ-
ληνικής αγοράς αυτοκινήτου.

Η «Political» βρέθηκε στην πανελλαδική παρουσίαση
του ιαπωνικού μοντέλου στην Αττική, όπου ο πρόεδρος
και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου Σφακιανάκη
Σταύρος Τάκη επισήμανε: «Το Swift είναι ένα από τα πλέ-
ον σημαντικά μοντέλα της Suzuki. Σήμερα το νέο Swift
είναι το καλύτερο Swift που είχαμε ποτέ και θα βοηθήσει
τα μέγιστα, ώστε το διάσημο μοντέλο να πετύχει πολύ
υψηλά μερίδια αγοράς».

Στη συνέχεια ο κ. Τάκη, ο οποίος και διευθύνει πλέον
τη Suzuki, επισήμανε μεταξύ άλλων: «Το νέο Suzuki
Swift είναι ακόμη πιο όμορφο και θα τους εντυπωσιάσει
όλους!».

Σπορ σχεδίαση
Η τέταρτη γενιά του δημοφιλούς μοντέλου εμφανίζε-

ται πιο σπορ από ποτέ ενώ διατηρεί στους δεσμούς με
τον προκάτοχό του.

Στο εμπρόσθιο μέρος, τα ανασχεδιασμένα κάθετα
φωτιστικά σώματα σε σχήμα «L» και η μεγαλύτερη εμ-
πρόσθια μάσκα σε συνδυασμό με το πιο μυώδες καπό
αποτελούν τις μεγάλες διαφορές με τον προκάτοχό του,
ενώ από το πλάι οι διαφορές είναι ελάχιστες και θα τις
εντοπίσουν μόνο οι λάτρεις του ιαπωνικού μοντέλου. Στο
πίσω μέρος οι αλλαγές εντοπίζονται στα νέα φωτιστικά
σώματα αλλά και στον προφυλακτήρα.

Τεχνολογική αναβάθμιση
Σε αντίθεση με την εξωτερική σχεδίαση, η εικόνα της

καμπίνας στο Suzuki Swift έχει αλλάξει και έχει αναβαθ-
μιστεί σημαντικά σε σχέση με τον προκάτοχό του με την
απερχόμενη γενιά, με τα σκληρά υλικά να ικανοποιούν
με τη συναρμογή.

Παράλληλα η ύπαρξη υψηλής τεχνολογίας κάνει έν-
τονη την εμφάνισή της, με τη νέα οθόνη αφής του συστή-
ματος infotainment των 9 ιντσών να έχει τοποθετηθεί στο
επάνω μέρος του ταμπλό και ο χειρισμός του κλιματι-
σμού γίνεται πλέον μέσω νέων διακοπτών.

Πλήρως ανασχεδιασμένος είναι πλέον ο πίνακας με τα
αναλογικά όργανα, ενώ ανάμεσά τους υπάρχει μια ψη-
φιακή οθόνη 4 ιντσών.

Οι χώροι για τους πίσω επιβάτες είναι επαρκείς, ενώ
και το πορτμπαγκάζ είναι στα 265 λίτρα που μπορούν να
φτάσουν έως και τα 980 λίτρα.

Φυσικά, από τον στάνταρ εξοπλισμό ασφάλειας του
νέου Swift δεν λείπει τίποτα.

Με 83 ίππους
Η τέταρτη γενιά του νέου Suzuki Swift κινείται από

έναν νέο 3κύλινδρο υβριδικό ατμοσφαιρικό κινητήρα
χωρητικότητας 1,2 λίτρων, ο οποίος αποδίδει 83 ίππους
στις 5.700 σ.α.λ. και 112 Νm διαθέσιμα στις 4.500 σ.α.λ. H
ιαπωνική φίρμα υπόσχεται μέση κατανάλωση 4,4 λτ/100
χλμ στην έκδοση με το στάνταρ χειροκίνητο κιβώτιο των
5 σχέσεων και εκπομπές CO2 στα 99 γρ./χλμ, κάτι που
επιτυγχάνεται με τη χρήση του ήπια υβριδικού συστήμα-
τος 12V, το οποίο μειώνει κατά 9% τους ρύπους και την
κατανάλωση καυσίμου. Φυσικά, υπάρχει έκδοση με αυ-
τόματο κιβώτιο αλλά και τετρακίνηση!

Στους δρόμους της Αττικής
Στα νότια προάστια της Αττικής είχαμε την ευκαιρία να

βρεθούμε πίσω από το τιμόνι του νέου Suzuki Swift και

από τα πρώτα κιόλας μέτρα αντιληφθήκαμε τη συνολική
αναβάθμιση του νέου ιαπωνικού μοντέλου, το οποίο εμ-
φανίζεται περισσότερο πολιτισμένο από τον προκάτοχό
του, ενώ οι αναβαθμίσεις ουσίας έχουν βελτιώσει περαι-
τέρω και την οδική του συμπεριφορά.

Μάλιστα παρά τη σχετικά μικρή ιπποδύναμη των 82
ίππων του τρικύλινδρου κινητήρα το αυτοκίνητο απο-
δείχθηκε ότι κινείται σβέλτα και οικονομικά κυρίως λό-
γω του χαμηλού βάρους που δεν ξεπερνά τα 1.000 κιλά.

Επίσης η ύπαρξη τριών κυλίνδρων προσδίδει μια
«ζωηράδα» στο αυτοκίνητο, ενώ οι υδραυλικές βάσεις
του κινητήρα μειώνουν στο ελάχιστο τους κραδασμούς
που προκαλούνται. Η κίνηση μεταφέρεται στους εμπρό-
σθιους τροχούς μέσω ενός χειροκίνητου κιβωτίου με 5
σχέσεις, το οποίο διακρίνεται για την αίσθηση και την
κλιμάκωσή του.

Η μέση κατανάλωση καυσίμου κατά τη διάρκεια της
σύντομης δοκιμής μας κυμάνθηκε σε μόλις 4,5 λίτρα για
κάθε 100 χλμ με συντηρητική οδήγηση, ενώ όταν κινη-
θήκαμε στα όρια η μέση κατανάλωση αυξήθηκε στα 5,5
λίτρα για κάθε 100 χλμ.

Πόσο κοστίζει το νέο Swift
Το νέο Swift προσφέρεται στα 18.450 ευρώ στη βασι-

κή του έκδοση GL, ενώ η έκδοση GL+ κοστίζει 19.530
ευρώ και η GLX 21.250 ευρώ (εκδόσεις με χειροκίνητο
κιβώτιο).

Το νέο Swift με κίνηση και στους τέσσερις τροχούς κο-
στίζει από 20.600 ευρώ (GL), με τις εκδόσεις GL+ και
GLX να κοστίζουν αντίστοιχα 21.680 ευρώ και 23.250 ευ-
ρώ, ενώ με το κιβώτιο ταχυτήτων CVT οι τιμές διαμορ-
φώνονται σε 21.330 ευρώ (GL+) και 23.250 (GLX).

Το νέο Suzuki Swift συνοδεύεται από 5ετή εγγύηση
καλής λειτουργίας (ή 100.000 χλμ για τα μηχανικά/ηλε-
κτρικά μέρη) και 12ετή για το αμάξωμα, ενώ παρέχονται
5 χρόνια δωρεάν οδική βοήθεια.

Οδηγούμε στην Αθηναϊκή Ριβιέρα 
το νέο Suzuki Swift

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Ο
τελικός του Κυπέλλου Ελλάδας
ανάμεσα στον Παναθηναϊκό και
τον Άρη θα γίνει απόψε στο άδειο

από κόσμο Πανθεσσαλικό του Βόλου
(20.30, Cosmote TV, ΣΚΑΪ) ως μία ακόμα
άγαρμπη νότα στη λασπουριά της «εξυ-

γίανσης» του ποδο-
σφαίρου μας. Σαν
βουβός ποδοσφαιρι-
κός κινηματογράφος,
με σενάριο κακής ποι-
ότητας. Προκειμένου
να μην υπάρξουν πα-
ρατράγουδα από την
παρουσία οπαδών και
των δυο ομάδων και τα

χρεωθεί η ΕΠΟ ενόψει των εκλογών
της, καλύτερα μακριά κι αγαπημένοι.
Εξήντα προσκλήσεις στο σύνολο και οι
φίλαθλοι ας τον παρακολουθήσουν από
την τηλεόραση, αποφάσισαν οι άκαρδοι
του ποδοσφαίρου. Ύστερα, από την έκ-
βαση του αγώνα, η παρουσία οπαδών
μπορεί να λειτουργήσει ως συνέχεια
της «εξέγερσης» εξαιτίας ατυχούς
αποτελέσματος.

Ένα θα είναι το δεδομένο μετά το τέλος
του τελικού. Ο ηττημένος θα… προσεύχεται
ο Ολυμπιακός να κατακτήσει το τρόπαιο του
Conference League την προσεχή Τετάρτη.
Αν το καταφέρει κόντρα στη Φιορεντίνα
στην «ΟΠΑΠ Arena - Αγιά Σοφιά», ο ηττη-

μένος θα παίξει στο Conference League
και ο νικητής στο Europa League της προ-
σεχούς περιόδου. Αν οι «ερυθρόλευκοι»
αποτύχουν να το σηκώσουν, τότε ο ηττημέ-
νος αποκλείεται από την Ευρώπη. Τεράστια
η οικονομική ζημιά, ειδικά για τον Παναθη-

ναϊκό των ακριβότερων συμβολαίων σε
σχέση με αυτά του Άρη.

Ο πληκτικά μονόχορδος Παναθηναϊ-
κός της τραγικής εποχής του Τούρκου
Τερίμ, που εκδιώχθηκε κακήν κακώς
μετά τις φανφαρολογίες του ότι ήρθε
για να πάρει το πρωτάθλημα και θα το
κατάφερνε… αδιαπραγμάτευτα, προ-
σέλαβε τον Χρήστο Κόντη, βοηθό του
Γιοβάνοβιτς, που όπως είδαμε στο
ντέρμπι 2-2 με τον Ολυμπιακό προ-
σπάθησε να εξορθολογήσει το πράσινο
ρεμπέτ ασκέρ του Τερίμ. Μετά από
απουσία λόγω τραυματισμού στους
πέντε τελευταίους αγώνες, στον Πανα-
θηναϊκό επανέρχεται ο πρώτος σκόρερ
του Φώτης Ιωαννίδης.

Στον Άρη, ο Άκης Μάντζιος έχει στό-
χο την κούπα για να γίνει μέρος της
ιστορίας της ομάδας, καθότι μόλις ένα

Κύπελλο έχουν κατακτήσει οι «κιτρινό-
μαυροι» το πολύ μακρινό 1970, 1-0 στον τε-
λικό τον ΠΑΟΚ στο Καυταντζόγλειο. Επι-
πλέον, να ξεχαστεί και το 1-2 από τον ΠΑΟΚ
στο φινάλε, αποτέλεσμα που έδωσε το
πρωτάθλημα στον «δικέφαλο του Βορρά».

Η ΕΠΟ εξασφάλισε την παρουσία της
Γαλλίδας ρέφερι Στεφανί Φραπάρ για τον
τελικό στον Βόλο, σε μια αποθέωση του
επικοινωνιακού «προοδευτισμού». Η Φρα-
πάρ έλκει επειδή είναι γυναίκα, έχει σφυ-
ρίξει στο Μουντιάλ του Κατάρ, αγώνες στο
Champions League, τελικό Κυπέλλου Γαλ-
λίας, πρωτάθλημα League 1 κλπ. Τελευ-
ταία, ωστόσο, δεν είναι στα καλύτερά της,
για αυτό και δεν επιλέχτηκε για τον σημερι-
νό τελικό του Champions League γυναι-
κών, Μπαρτσελόνα - Λιόν.

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Βουβός κινηματογράφος 
με κακό σενάριο

Παναθηναϊκός - Άρης 
θα παίξουν απόψε στον τελικό
του Κυπέλλου στο άδειο 
Πανθεσσαλικό, επειδή 
έρχονται… εκλογές στην ΕΠΟ

Άρης
Κουέστα
Μοντόγια

Οντουμπάτζο
Μπράμπετς
Φαμπιάνο
Βεστράτζε

Ζουλ
Νταρίντα

Σουλεϊμάνοφ
Γκαρθία
Μορόν

Πρ.: Άκης Μάντζιος

Παναθηναϊκός
Λοντίγκιν
Κώτσιρας

Αράο
Γεντβάι

Χουάνκαρ
Τσέριν
Πέρεθ

Μπακασέτας
Μαντσίνι
Μπερνάρ
Ιωαννίδης

Πρ.: Χρ. Κόντης

Πανθεσσαλικό
20.30 (Cosmote TV, ΣΚΑΪ)

Διαιτητής: Στεφανί Φραπάρ (Γαλλία)



Σ
τον μεγάλο (21.00) τελικό του Final 4
του Βερολίνου προκρίθηκε ο Πανα-
θηναϊκός ΑΚΤΟΡ με επιβλητική νίκη

73-57 σε βάρος της Φενερμπαχτσέ, αλλά ο
Ολυμπιακός δεν άντεξε κόντρα στη Ρεάλ
Μαδρίτης, ηττήθηκε 87-76 και αύριο (18.00)
θα παίξει στον μικρό τελικό. Το όνειρο να
δούμε δύο ελληνικές ομάδες στον τελικό δεν
έγινε πραγματικότητα. 

Οι Μαδριλένοι ήταν φοβερά εύστοχοι και
τυχεροί και θα τεθούν αντιμέτωποι με τη νέα
δύναμη του ευρωπαϊκού μπάσκετ, τον Πανα-
θηναϊκό του Αταμάν. Ο εξάστερος περιμένει
το 7ο αστέρι στη φανέλα του ραμμένο από
τα… βασιλικά χέρια της αιώνιας βασίλισσας
Ρεάλ Μαδρίτης.

Κόμπρα ο Παναθηναϊκός
Χρόνια δοξασμένα ξανάρθαν στη μνήμη

των οπαδών του μπασκετικού Παναθηναϊ-
κού, όταν είδαν στο Βερολίνο τους Διαμαντί-
δηδες του σήμερα να εξαφανίζουν τη Φε-
νερμπαχτέ και να προκρίνονται στον αυριανό
τελικό. Η «πράσινη κόμπρα» του ευρωπαϊ-
κού μπάσκετ εμφανίστηκε και πάλι και απει-
λεί. Συνολικά ο Παναθηναϊκός θα συμμετά-
σχει για 8η φορά στην ιστορία του σε τελικό
της Euroleague, μετρώντας 6 κατακτήσεις
και μόλις μία ήττα. Το «τριφύλλι» επιστρέφει
μετά από 13 χρόνια και το παιχνίδι με τη Μα-
κάμπι Τελ Αβίβ στη Βαρκελώνη το 2011. Με
την πρόκριση αυτή ο Εργκίν Αταμάν έφτασε
τις 4 συμμετοχές στους τελικούς της Ευρω-
λίγκας, με τον Τούρκο προπονητή να έχει
τρεις με την Αναντόλου Εφές και μία με τον
Παναθηναϊκό. Από την άλλη πλευρά, ο Κώ-
στας Σλούκας έφτασε τις 7 συμμετοχές σε
τελικούς Ευρωλίγκας, με τρεις διαφορετικές
ομάδες - τρεις με τον Ολυμπιακό, τρεις με τη
Φενέρ και μία με τον Παναθηναϊκό. Με άμυ-
να που έπνιξε τους Τούρκους και δεν έδωσε
ούτε δευτερόλεπτο ελευθερίας στα ατού

τους, ο Παναθηναϊκός ακόμα κι όταν η Φενέρ
πέρασε μπροστά δεν πτοήθηκε. Αναδιοργα-
νώθηκε και ξαναπήρε τα ηνία καθοδηγούμε-
νος από έναν «μαγικό» Γκραντ και έναν ανε-
πανάληπτο Λεσόρ. Ο κόουτς Αταμάν το είχε
δηλώσει ξεκάθαρα στη συνέντευξη
Τύπου όταν πήγε στο Βερολίνο για
την κούπα και την υποσχέθηκε κιό-
λας. Μπορεί ο Σλούκας, που προέρ-
χεται από τραυματισμό, να μην πρό-
σφερε όσα μπορούσε και ο Ναν να
ανέβηκε στην τέταρτη περίοδο, αλλά
η άμυνα πήρε το ματς, ειδικά μετά
την απενεργοποίηση του Γουίλμπε-
κιν, ο οποίος πέτυχε μόλις δύο πόν-
τους. Ο Νικ Καλάθης έβαλε μόλις πέντε, ο
Παπαγιάννης τρεις και ο Ντόρσεϊ δύο.

Τα δεκάλεπτα: 22-13, 38-36, 56-50, 73-57.
ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ AKTOR (Αταμάν): Κα-

λαϊτζάκης 5 (1 τρίποντο, 4 ριμπάουντ), Σλού-
κας 4 (0/3 τρίποντα), Παπαπέτρου 9 (1),
Γκραντ 13 (4/6 δίποντα, 1/2 τρίποντα, 2/3 βο-

λές), Ναν 14 (2/4 δίποντα, 3/6 τρίποντα,
4 ριμπάουντ, 3 ασίστ, 4 λάθη), Λεσόρ
17 (6/10 δίποντα, 5/10 βολές, 10 ριμπά-
ουντ, 5 λάθη), Αντετοκούνμπο, Γκριγ-
κόνις 6 (3 ασίστ), Χουάντσο 3 (1), Μήτο-
γλου 2 (4 ριμπάουντ).

Στοίχισε στον Ολυμπιακό
το α’ δεκάλεπτο

Στον δεύτερο χρονικά ημιτελικό η
Ρεάλ κατάφερε μόλις στο 10’ να έχει 18 πόν-
τους προβάδισμα (28-10) σε σκορ που τα λέει

όλα. Και για την επίθεση των Ισπανών και για
την άμυνα των Ελλήνων. Πώς δέχτηκε 28
πόντους σε μια περίοδο η ομάδα του Μπαρ-
τζώκα; Με τη Ρεάλ να βάζει τρίποντα λες και
πετούσε βότσαλα: 3/3 ο Χεζόνια, 2/2 ο Μού-
σα, 1/1 ο Γιαμπουσελέ. Είχε 6/8 τρίποντα στην
πρώτη περίοδο η ομάδα του Τσους Ματέο.
Και έτσι τελείωσε νωρίς νωρίς ο ημιτελικός.
Οι Μαδριλένοι έκλεισαν το ημίχρονο με 56
πόντους, έχοντας τρομερά ποσοστά στα σουτ
τους: 12/16 δίποντα (75%), 9/13 τρίποντα
(69%). Μόνο στις βολές είναι πιο... πίσω με
5/8 (62%). Στο δεύτερο μέρος ο Ολυμπιακός
έκανε τιτάνια προσπάθεια για να καλύψει τη
διαφορά, κατάφερε με μειώσει στους εννέα
πόντους, αλλά έκανε τραγικά λάθη προς το
τέλος και λύγισε φυσιολογικά. 

ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ (Μπαρτζώκας): Γουόκαπ 4
(2/5 δίποντα, 0/6 τρίποντα, 3 ριμπάουντ, 5
ασίστ, 2 κλεψίματα), Γουίλιαμς-Γκος 15 (3/9
δίποντα, 3/5 τρίποντα, 4 ριμπάουντ, 3 ασίστ, 4
κλεψίματα), Ράιτ, Κάναν 7 (2/5 τρίποντα),
Φαλ 2 (6 ριμπάουντ, 2 ασίστ), Παπανικολάου
3 (1/5 σουτ), Πίτερς 23 (3/6 δίποντα, 5/6 τρί-
ποντα, 2/2 βολές, 10 ριμπάουντ), Πετρούσεβ
5 (1), Μιλουτίνοβ, ΜακΚίσικ 17 (2/5 δίποντα,
3/6 τρίποντα, 4/5 βολές, 4 ριμπάουντ, 3 κλε-
ψίματα).
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Τελικό 
οι «πράσινοι»,
λύγισαν 
οι «κόκκινοι»

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Ξεκίνησε η... ανάπτυξη για 
το τριφύλλι που «κατάπιε» 
τη Φενέρ 73-57 και θα 
κοντραριστεί με τη Ρεάλ
Μαδρίτης που αιφνιδίασε τον
Ολυμπιακό νικώντας τον 87-76
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Η ελίτ του πολιτισμού 
στο βιβλίο της Ελένης 

Χέλμη-Μαρκεζίνη

Α
στέρες, ηγέτες, γαλαζοαίματοι αλλά και καθημε-

ρινοί άνθρωποι πρωταγωνιστούν στο ολοκαί-

νουργιο βιβλίο της Ελένης Χέλμη-Μαρκεζίνη με

τίτλο «Πίσω από τις κλειστές πόρτες». Η λαμπερή παρου-

σίαση της νέας έκδοσης διά χειρός της κόρης του πολιτι-

κού και ιστορικού Σπύρου Mαρκεζίνη πραγματοποιήθη-

κε με επισημότητα στο κατάμεστο από επιφανείς καλε-

σμένους Μουσείον της Πόλεως των Αθηνών - Ίδρυμα

Βούρου-Ευταξία.
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Μαρία Νέζη, Αντώνης Βογιατζής, Ειρήνη Νέζη Μαρία Μπαλοδήμου-Κύρου Ναταλία Αβέρωφ-Τοσίτσα

Αλέξης Ζαούσης, Δημήτρης Τσίτουρας, Λήδα Ζαούση Βίκυ και Κωνσταντίνος Μιχαλόπουλος Ελένη Χέλμη-Μαρκεζίνη, Κάτια Δανδουλάκη

Ευγένιος και Όλγα Πιέρρη, Ελένη Χέλμη-Μαρκεζίνη

Λόλα Νταϊφά, Θανάσης Λάλας Δημήτρης Τσίτουρας, Μανόλης Κορρές Πρέσβης Κ. Γεωργίου, Βύρων Πολύδωρας
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E
ργα τέχνης με εικαστική έμπνευση την ανθρώπινη φιγούρα

παρουσιάστηκαν στην έκθεση «Common (?)» με την υπο-

γραφή της γλύπτριας Ισμήνης Τσοφίδου και της φωτογρά-

φου Ελένης Μαϊτού. Τα λαμπερά εγκαίνια στην Della Rounick

Gallery προσέλκυσαν πλήθος κόσμου, εκτιμητών, συλλεκτών και φι-

λότεχνων.

Λαοθάλασσα 
στην έκθεση

«Common (?)»
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Ηλίας 
Παπαδόπουλος,
Λευτέρης 
Αμπατζής,
Ντέλλα Ρούνικ,
Ζάννες 
Λουκίσσας

Eileen Raptis Παναγιώτης Ξενάκης, Ελένη Μαϊτού Ελένη Μαϊτού, Ισμήνη Τσοφίδου Βίκυ Σαρακατσιάνου, Γιάννης Σταθόπουλος

Θεόδωρος Βάρδας, Ντέλλα Ρούνικ, Νίκος Φρονιμόπουλος Γιάννης Κατσαούνης, Ισμήνη Τσοφίδου, Γιάννης Σταθόπουλος Ντέλλα Ρούνικ, Χριστίνα Μαργέλου-Παπαέλληνα



H
επίμονη ζάλη στάσης-αντίληψης (PPPD -
Persistent Postural-Perceptional Dizzi-
ness) είναι βασανιστική για τον πάσχοντα,

καθώς επηρεάζει αρνητικά την ποιότητα ζωής του.
Συνήθως ενεργοποιείται από ένα επεισόδιο ιλίγγου
ή ζάλης ή κάποιο άλλο σοκαριστικό γεγονός που
προκαλεί ψυχολογική δυσφορία. Μετά από αυτό το
πρώτο επεισόδιο, το άτομο συνεχίζει να έχει την αί-
σθηση κίνησης, ζάλης ή αστάθειας που μπορεί να
διαρκέσει για ώρες ή ημέρες κάθε φορά. 

Αυτά τα συμπτώματα είναι παρόντα σχεδόν όλη την
ώρα, αλλά μπορεί περιοδικά οι πάσχοντες να αισθά-
νονται καλύτερα ή χειρότερα. «Συγκεκριμένες στά-
σεις του σώματος, όπως το να κάθεται κάποιος ή να
στέκεται όρθιος και να παρακολουθεί με το βλέμμα
του πολύπλοκα μοτίβα ή σύνθετες κινήσεις, επιδει-
νώνουν τα συμπτώματα. Ως αποτέλεσμα, τα άτομα με
PPPD συχνά φοβούνται μήπως χάσουν την ισορρο-
πία τους ή πέσουν. Μπορεί να αποφεύγουν καταστά-
σεις που επιδεινώνουν τα συμπτώματά τους, σε ση-
μείο που μπορεί αυτό να αρχίσει να δυσχεραίνει τη
ζωή και την καθημερινότητά τους. Γενικά αποφεύ-
γουν την κίνηση, γεγονός που επιδεινώνει τη ζάλη
τους, εισερχόμενοι έτσι σε έναν φαύλο κύκλο», ανα-
φέρει ο κ. Γεώργιος Κωνσταντινίδης, ΩΡΛ, διευθυν-
τής Δ’ Ωτορινολαρυγγολογικής Κλινικής, Κλινική Χει-
ρουργικής Κεφαλής και Τραχήλου.

«Εάν ο εγκέφαλος πιστεύει ότι μπορεί να κινδυ-
νεύσουμε να πέσουμε, αντιδρά αυτόματα για να μας
προστατεύσει. Σκεφτείτε πώς αισθανόμαστε όταν
περπατάμε στον πάγο ή στεκόμαστε σε μια σκάλα: το
σώμα μας σκληραίνει, κάνουμε πιο σύντομα βήματα

και εστιάζουμε στο να μείνουμε όρθιοι. Ταυτόχρονα,
το σύστημα ισορροπίας χρησιμοποιεί λιγότερες πλη-
ροφορίες από το αιθουσαίο σύστημα και περισσότε-
ρες από το σύστημα της όρασης.

Κανονικά, όταν τελειώσει ο κίνδυνος πτώσης, όταν,
πχ, σταματήσουμε να περπατούμε σε παγωμένη επι-
φάνεια, το σύστημα ισορροπίας επιστρέφει στο φυ-
σιολογικό. Αλλά σε ανθρώπους που πάσχουν από
PPPD, ο εγκέφαλος παραμένει σε κατάσταση “υψη-
λού κινδύνου”, ακόμα και αν δεν απειλείται η ισορρο-

πία μας. Αυτό προκαλεί έναν φαύλο κύκλο. Ανησυ-
χούμε για την πτώση και δίνουμε μεγαλύτερη προσο-
χή στη διατήρηση της ισορροπίας μας, ο εγκέφαλος
παραμένει σε εγρήγορση και βασίζεται περισσότερο
στα οπτικά ερεθίσματα -πολύπλοκα οπτικά μοτίβα
και κίνηση υποδηλώνουν ότι μπορεί να κινδυνεύου-
με να πέσουμε. Αυτή η περιγραφή μπορεί να δημι-
ουργεί τη λανθασμένη εντύπωση πως η PPPD είναι
“απλά στο μυαλό μας”, αλλά τα συμπτώματα είναι
πραγματικά. 

Η PPPD έχει κάποια κοινά σημεία με τις αγχώδεις
διαταραχές, αλλά δεν είναι ψυχιατρική διαταραχή.
Ορισμένες μελέτες έχουν διαπιστώσει διαφορές στη
δραστηριότητα του εγκεφάλου σε άτομα με PPPD σε
σύγκριση με άτομα που δεν έχουν PPPD. Αυτές οι
διαφορές μπορεί να δυσκολέψουν τον εγκέφαλο να
ενσωματώσει διαφορετικές πηγές πληροφοριών και
να αξιολογήσει σωστά τις απειλές. Η διάγνωση βασί-
ζεται σε κλινικά κριτήρια. Η PPPD μπορεί να επικα-
λύπτεται και να συνυπάρχει με άλλες αιθουσαίες δια-
ταραχές, όπως η νόσος Ménière, η παρουσία των
οποίων θα πρέπει επίσης να διερευνηθεί διαγνωστι-
κά», προσθέτει.
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kpapakosto@yahoo.gr

Θεραπεία
«Μόλις τεθεί η διάγνωση, το πρώτο βήμα στη θε-
ραπεία είναι να βοηθηθεί ο πάσχων να κατανοή-
σει τι προκαλεί την PPPD και πώς ο εγκέφαλος
λανθασμένα ερμηνεύει φυσιολογικά ερεθίσμα-
τα ισορροπίας ως απειλή. Η γνώση του τι συμ-
βαίνει θα βοηθήσει τους ασθενείς να νιώσουν
καλύτερα και θα τους κινητοποιήσει για την πιο
ενεργή συμμετοχή τους στη θεραπεία τους. Η
θεραπεία για την PPPD περιλαμβάνει συνήθως
την “επανεκπαίδευση” του εγκεφάλου, μέσω
ενός συνδυασμού αιθουσαίας αποκατάστασης,
στρατηγικών αντιμετώπισης του άγχους, φαρ-
μακευτικής αγωγής και γνωστικής-συμπερι-
φορικής θεραπείας (CBT). Τόσο η αιθουσαία
αποκατάσταση όσο και η CBT απαιτούν εξάσκη-
ση και προσπάθεια από τον ίδιο τον πάσχοντα»,
καταλήγει ο κ. Κωνσταντινίδης.

Μετά το πρώτο επεισόδιο 
το άτομο συνεχίζει να έχει 
την αίσθηση κίνησης, ζάλης 
ή αστάθειας που μπορεί να διαρκέσει
για ώρες ή μέρες κάθε φορά

ΕΠΙΜΟΝΗ ΖΑΛΗ

Γεώργιος Κωνσταντινίδης,
ΩΡΛ, διευθυντής Δ’

Ωτορινολαρυγγολογικής
Κλινικής, Κλινική

Χειρουργικής Κεφαλής και
Τραχήλου

Όταν νιώθετε 
πως χάνετε 
την ισορροπία σας
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ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

ed
ito

ri
al Μια εβδομάδα με άρωμα από... Κάννες!

Σ τις Κάννες ήταν στραμμένα τα βλέμματα την εβδο-
μάδα που μας πέρασε, αφού το Φεστιβάλ Καννών 
είναι ένας από τους σημαντικότερους διεθνείς διαγω-
νισμούς κινηματογράφου. Για ακόμη μια χρονιά, μο-

νοπώλησε το ενδιαφέρον με τις ταινίες που παρουσιάστηκαν, 
αλλά και με τους διάσημους που περπάτησαν στο κόκκινο 
χαλί. Ανάμεσα στους λαμπερούς πρωταγωνιστές και τους κο-
ρυφαίους σκηνοθέτες από ολόκληρο τον κόσμο που έδωσαν 
το «παρών», ήταν και αρκετοί Έλληνες, όπως η Βίκυ Καγιά, 
η οποία βρέθηκε εκεί για τη νέα ταινία στην οποία πρωταγω-
νιστεί, με τίτλο «Πολύδροσο», και έκλεψε τις εντυπώσεις με 
την εμφάνισή της. 
Δεν ήταν όμως μόνο το Φεστιβάλ των Καννών που κέρδισε 
το ενδιαφέρον μας. 
Η πρόεδρος του Φιλανθρωπία Διεθνής Oργανισμός και δι-
εθνής γραμματέας της Academy Universal Global Peace of 
India Έφη Παπαστύλου διοργάνωσε γεύμα με θέμα «Wear 
a Hat for the Good Cause», προς τιμήν της εκπροσώπου του 
οργανισμού της στα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα και διευθύ-
ντριας του Royal Path Luxury Society H.Dr. Rasha Feidi.
Η MeliAlice μαγείρεψε με την Geisha και τον chef Προκόπη 
Κουρή για καλό σκοπό. Η εταιρεία σχεδίασε μια σειρά γευ-
στικών δοκιμών - έκπληξη, υψηλής ποιότητας, σε συνεργασία 
με επιλεγμένα super markets ΕΥΣ & My Market, με βάση τον 
πιο νόστιμο τόνο, για την εταιρεία Κώστας Α. Παπαέλληνας 
Ελλάς ΑΕΒΕ.

Το Μουσείο Βιβλιοθήκη Στρ. Ελευθεριάδη Tériade διοργά-
νωσε με μεγάλη επιτυχία, στο πνεύμα των σύγχρονων πολιτι-
στικών δεδομένων, ημερίδα με θέμα: «Τα μουσεία ως χώρος 
προαγωγής της εκπαίδευσης και της έρευνας, η περίπτωση 
του Μουσείου-Βιβλιοθήκης Tériade». Η εκδήλωση, που έλα-
βε χώρα στο Ίδρυμα Β&Μ Θεοχαράκη, πραγματοποιήθηκε 
με πρωτοβουλία της προέδρου του Δ.Σ. του μουσείου και 
προέδρου της Επιτροπής Ανάπτυξης της Παγκόσμιας Ομο-
σπονδίας Φίλων Μουσείων, Λίλας ντε Τσάβες-Χρονοπούλου.
Με επιτυχία πραγματοποιήθηκε η εκδήλωση και τα εγκαίνια 
της εικαστικής έκθεσης στο Πολεμικό Μουσείο της Αθήνας 
με θέμα τη ρήση του Αριστοτέλη: «Όπου άμιλλα ενταύθα και 
νίκη εστίν». Οι παρευρισκόμενοι επισήμαναν την ανάγκη να 
επικρατήσουν οι Ολυμπιακές Αξίες, δίνοντας έμφαση στην 
ευγενή άμιλλα, η οποία μπορεί να επηρεάσει προς το θετικό-
τερο την κοινωνία μας και κυρίως τη νεολαία.
Η Forbes Global Properties, ένα διεθνές δίκτυο επιλεγμένων 
μεσιτικών γραφείων ακινήτων που συνδέει αγοραστές και 
πωλητές με τα πιο εξαιρετικά ακίνητα στον κόσμο, καλωσό-
ρισε το Roula Rouva Real Estate, το κορυφαίο μεσιτικό γρα-
φείο πολυτελών ακινήτων της χώρας, στην υψηλού κύρους 
ομάδα της.
Τέλος ο φωτογραφικός φακός του «Upper Stories» πέτυχε τον 
Γιώργο Λιάγκα να κάνει τζετ σκι με τον γιο του, την Κατερίνα 
Καινούργιου να κάνει τα ψώνια της και την Ιωάννα Σρόιτερ με 
την Τζένη Τζιβεριώτη σε βόλτα με τις κόρες τους.

Aνθή Ιωαναννίδου
Εditor in ChiefUPPER FOCUS
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ΤΖΕΝΗ ΤΖΙΒΕΡΙΩΤΗ 
ΙΩΑΝΝΑ ΣΡΟΪΤΕΡ

Βόλτα  
με τα παιδιά τους

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΝΤΑΡΙΛΑΣ

Η Ιωάννα Σρόιτερ είναι μια ενεργή μαμά, 
που φροντίζει να μοιράζει τον χρόνο της 
ανάμεσα στις επαγγελματικές της δρα-

στηριότητες και την όμορφη οικογένεια που 
έχει δημιουργήσει με τον Αντώνη Σρόιτερ. Με 
τον έγκριτο δημοσιογράφο και άνκορμαν του 
κεντρικού δελτίου ειδήσεων του Alpha είναι 
ζευγάρι από το 2011 και έχουν αποκτήσει 
μαζί δύο κόρες, οι οποίες είναι η προτεραιό-
τητά της. Ταυτόχρονα, η όμορφη Ιωάννα δεν 
έχει εγκαταλείψει τα προσωπικά της όνειρα και 
συνεχίζει να δραστηριοποιείται με μεγάλη επι-
τυχία στον χώρο της ομορφιάς. 
Όπως είναι φυσικό, η επιχειρηματίας έχει ιδι-
αίτερη αδυναμία στη Μαίρη και την Παυλίνα 
και φροντίζει να κάνουν αρκετά συχνά μαζί 
διάφορες δραστηριότητες. Πρόσφατα, βρέθη-
καν μαζί με την Τζένη Τζιβεριώτη και την κόρη 
της στο κέντρο της Αθήνας, όπου όλες μαζί 
απόλαυσαν τις βόλτες τους.

UPPER FOCUSUPPER FOCUS
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ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΚΑΙΝΟΥΡΓΙΟΥ

Με ανοιξιάτικο 
στιλ για ψώνια

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Από τις παρουσίες που ξεχωρίζουν 
στην ελληνική showbiz, η Κατερί-
να Καινούργιου βρίσκεται σταθερά 

πρώτη στην πρωινή ζώνη και η επαγγελμα-
τική της πορεία πάει από το καλό στο καλύ-
τερο. Η παρουσιάστρια του Alpha φροντίζει 
επίσης ιδιαίτερα την εμφάνιση και το στιλ 
της, ενώ διαθέτει και έναν πολύ δυνατό λο-
γαριασμό στο Instagram, στον οποίο συχνά 
παρουσιάζει κομψές προτάσεις για τις διαδι-
κτυακές της φίλες.
Όπως είναι αναμενόμενο, μεγάλο μέρος 
της καθημερινότητάς της το αφιερώνει στις 
επαγγελματικές της υποχρεώσεις, τόσο στην 
εκπομπή της όσο και στις προσωπικές της 
συνεργασίες. Φροντίζει όμως να αφήνει και 
λίγο ελεύθερο χρόνο για τον εαυτό της, τον 
οποίο περνάει είτε μόνη είτε με φίλους. Ο 
φωτογραφικός φακός την πέτυχε σε ένα διά-
λειμμα από τις υποχρεώσεις της, να κάνει τις 
βόλτες της σε γνωστό εμπορικό κέντρο των 
βορείων προαστίων.



5

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΙΑΓΚΑΣ

Με τον γιο του  
για τζετ σκι

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Ο Γιώργος Λιάγκας αγαπάει τη θάλασσα και 
δεν το κρύβει, αφού συνέχεια κάνει τα-
ξίδια με το σκάφος του αλλά και water 

sports, ενώ πηγαίνει συχνά για κολύμπι τόσο τους 
καλοκαιρινούς όσο και τους χειμερινούς μήνες.
Αυτή η περίοδος είναι ιδανική για παραλίες και 
μπορεί ο γνωστός παρουσιαστής να μη βρίσκεται 
σε κάποιο νησί, ξέρει όμως πώς να περνάει καλά 
στον ελεύθερο χρόνο του ακόμα και στις παραλίες 
της Αττικής. 
Όπως είναι φυσικό, την αγάπη του για τη θάλασ-
σα και τα θαλάσσια σπορ την έχει κληροδοτήσει 
και στα παιδιά του. Σε μια από τις εξορμήσεις του, 
διασκέδασε κάνοντας τζετ σκι με τον γιο του, δαμά-
ζοντας τα κύματα στις παραλίες της Βουλιαγμένης, 
κάτω από τον καυτό ήλιο.

UPPER FOCUS
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΚΑΝΝΕΣ 2024

Με τα μάτια στραμμένα  
στις καλύτερες ταινίες

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΑΚΡΗΣ

Λαμπεροί πρωταγωνιστές και κορυφαίοι σκηνοθέτες από ολόκληρο τον κόσμο τρα-
βούν κάθε χρόνο τα βλέμματα στο κόκκινο χαλί του Φεστιβάλ των Καννών. Όμως, 
πίσω από τα φώτα και τις κάμερες πραγματοποιούνται οι διεργασίες για τις ταινίες 

που θα συζητάμε στο μέλλον. Το Φεστιβάλ Κινηματογράφου Θεσσαλονίκης εργάστηκε 
εντατικά επί μήνες, ώστε να φέρει στις Κάννες παραγωγούς από την Ελλάδα προκειμένου 
να δικτυωθούν, να παρουσιάσουν τη δουλειά τους και να κάνουν σημαντικές συνεργασίες 
με διεθνείς φορείς και επαγγελματίες. Οι δράσεις του πραγματοποιούνται με την υποστή-
ριξη του Υπουργείου Πολιτισμού.
Στη φετινή διοργάνωση, εκτός από τον Γιώργο Λάνθιμο υπάρχουν ακόμη τέσσερις συμμε-
τοχές με ελληνικό ενδιαφέρον. Μεταξύ αυτών, η σύζυγος του Έλληνα σκηνοθέτη, η Ελλη-
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Δούκισσα 
Νομικού
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νογαλλίδα ηθοποιός Αριάν Λαμπέντ, η οποία παίρνει μέρος με την πρώτη μεγάλου μήκους 
ταινία της, με τίτλο «September Says».
Η επιτροπή που κρίνει τις διαγωνιζόμενες ταινίες δεν έχει σταθερή σύνθεση, αλλά επιλέγεται 
κάθε χρόνο. Αποτελείται από ένα προεδρεύον μέλος και άλλες προσωπικότητες του κινημα-
τογράφου, συνήθως ηθοποιούς και σκηνοθέτες. Για κάθε κατηγορία συμμετοχής, η απονομή 
των βραβείων αποφασίζεται και από διαφορετική κριτική επιτροπή.
Το φαβορί για φέτος είναι η «Emilia Perez», η νέα ταινία του Ζακ Οντιάρ, που κανείς δεν είχε 
δει πριν από την πρεμιέρα της στις Κάννες, ούτε καν οι διανομείς απ’ όλο τον κόσμο, που 
συνήθως τα βλέπουν όλα πριν από εμάς. Οι παραγωγοί έλεγαν «πληρώστε χωρίς να δείτε», 
σημάδι πως και οι ίδιοι ένιωθαν ανασφαλείς με το φιλμ, μέχρι φυσικά την πρεμιέρα, όπου 
έγινε ο κακός χαμός, καθώς το κοινό ενθουσιάστηκε με αυτό το αλμοδοβαρικό μιούζικαλ για 
έναν ισχυρό άνδρα του οργανωμένου εγκλήματος που επιθυμεί να… αλλάξει φύλο.
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Δημήτρης Θεοδωρίδης
Δούκισσα Νομικού

Κλέδια Ανδριολάπτου

Κλέδια Ανδριολάπτου
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

FORBES GLOBAL PROPERTIES

Επεκτείνεται και στην Ελλάδα
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

ΗForbes Global Properties, ένα διεθνές δίκτυο επιλεγμένων μεσιτικών γρα-
φείων ακινήτων, που συνδέει αγοραστές και πωλητές με τα πιο εξαιρετικά 
ακίνητα στον κόσμο, καλωσόρισε το Roula Rouva Real Estate στην υψηλού 

κύρους ομάδα της, όπως ανακοινώθηκε στη συνέντευξη Τύπου που έγινε στο Astir 
Palace Hotel Athens.
Πρόκειται για το κορυφαίο μεσιτικό γραφείο πολυτελών ακινήτων της χώρας, με 
πάνω από 20 χρόνια εμπειρίας στον κλάδο. Ιδρύθηκε το 2003 και είναι ευρέ-
ως αναγνωρισμένο για τις απαράμιλλες υπηρεσίες του, μια δέσμευση που έχει 
οδηγήσει σε πολυάριθμες διακρίσεις και βραβεία, συμπεριλαμβανομένων των 
International Property Awards στο Λονδίνο κάθε χρόνο από το 2016. Έχοντας ως 

Νάσια Μπρούνη 
Μάρω Παλαιολόγου

Σπυριδούλα 
Τριάντου

 Άρης Μυλωνάς 
Φαίη Μπέη

Γιάννης Σμυλάκος 
Ιωάννα Ευθυμίου

Ανέστης 
Ευαγγελόπουλος 
Mαρίνα Βερνίκου

Κατερίνα Πουρή 
Βάσω Τσίντζου



Γιώργος Ντάβλας

Δέσποινα Μοιραράκη

Τίνα Μεσσαροπούλου

Marcus Benussi (Διευθυντής Επιχειρηματικής 
Ανάπτυξης, Forbes Global Properties) 

Ρούλα Ρουβά (Ιδρύτρια και CEO, 
Roula Rouva Real Estate) 

Αντώνης Σρόιτερ Michael Jalbert 
(CEO και μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου, 

Forbes Global Properties)

Ρόμπερτ Γκατ
Κατερίνα Μάνου

όραμα να μην είναι απλώς ένα μεσιτικό γραφείο, αλλά μια πρωταρχική 
δύναμη που ξαναγράφει την ιστορία στο luxury real estate της Ελλάδας, 
προσφέρει virtual viewings και αποκλειστικά ψηφιακά open houses, 
ενώ διαθέτει μια άρτια εκπαιδευμένη ομάδα πωλήσεων/υποστήριξης, 
που παρέχει υπηρεσίες concierge για την απομακρυσμένη ολοκλήρωση 
διαδικασιών. 

UPPER SOCIETY
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ΔΕΙΠΝΟ ΓΙΑ... ΚΑΛΟ ΣΚΟΠΟ

Προς τιμήν της Rasha Feidi
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Η πρόεδρος του Φιλανθρωπία Διεθνής Οργανισμός και διεθνής γραμματέας της 
Academy Universal Global Peace of India, Έφη Παπαστύλου, διοργάνωσε 
δείπνο με θέμα «Wear a Hat for the Good Cause», προς τιμήν της εκπροσώ-

που του οργανισμού της στα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα και διευθύντριας του Royal 
Path Luxury Society H.Dr. Rasha Feidi. Ο λόγος της επίσκεψής της ήταν η επίσημη 
επιβεβαίωση από το γραφείο της H.H.Dr. Sheikha Shamma Bint Mohammed Bin 
Khalid Al Nahyan ότι θα παραστεί σε εκδήλωση που θα διεξαχθεί από τον οργα-
νισμό Φιλανθρωπία Διεθνής Οργανισμός. Το δείπνο είχε φιλανθρωπικό σκοπό, με 
σπόνσορα την ACS και αντιπρόεδρο την Έφη Κουτσουρέλη, η οποία τίμησε με την 
παρουσία της το event. Όλο το ποσό της δωρεάς διατέθηκε για τα παιδιά του ΠΙΚΠΑ 
Βούλας. Τα καπέλα ήταν ευγενική χορηγία της Κατερίνας Καρούσου.

UPPER SOCIETY
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Rasha Feidi 
Έφη Παπαστύλου

Κατερίνα 
Αντωνοπούλου 
Έλενα Βρεττού

Έλενα 
Κουλαουζίδου 

Μαριάνθη Καφετζή

Σίσσυ 
Παπαγεωργίου 
Βάσω Τσίντζου

Έφη Κουτσουρέλη
Δέσποινα Θανοπούλου 

ΜαριΆννα Μαχαίρα



9

UPPER SOCIETY

MELIALICE 

Μαγείρεψε  
με την Geisha  
και τον chef 

Προκόπη Κουρή
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Η MeliAlice ένωσε γευστικά τις δυνά-
μεις της με την Geisha και τον chef 
Προκόπη Κουρή για καλό σκοπό. 

Η εταιρεία σχεδίασε μια σειρά γευστικών 
δοκιμών - έκπληξη, υψηλής ποιότητας, σε 
συνεργασία με επιλεγμένα super markets 
ΕΥΣ & My Market με βάση τον πιο νόστιμο 
τόνο, για την εταιρεία Κώστας Α. Παπαέλ-
ληνας Ελλάς ΑΕΒΕ.
Μέσω του brand Geisha, με τους πιο γευ-
στικούς τόνους, του premium ρυζιού Bali και 
των νέων Tabasco sauces (Sweet & Spicy 
και Sriracha), οι επισκέπτες των καταστημά-
των είχαν την ευκαιρία να δοκιμάσουν μονα-
δικές δημιουργίες του chef Προκόπη Κουρή. 
Τα events πλαισίωσε μια χαρούμενη ομάδα 
από επαγγελματίες promoters της MeliAlice, 
η οποία ενημέρωνε τον κόσμο για τα ιδι-
αίτερα γευστικά χαρακτηριστικά του τόνου 
Geisha, τους προέτρεπε να δοκιμάσουν τη 
γευστική πρόκληση του chef, ενώ τους πα-
ρουσίαζε και την ενέργεια A Hashtag for 
a Meal. Παράλληλα, προσκαλούσε τους 
επισκέπτες να συμμετάσχουν στον διαγωνι-
σμό Scratch Geisha, που χάριζε πρωτότυπα 
δώρα, ένα βασιλικό, που είναι άρτια συν-
δεδεμένος με τη μαγειρική, ένα σετ σούσι, 
καθώς και ελκυστικές προσφορές.

Ο chef Προκόπης Κουρής με τον Κωνσταντίνο 
Πανουργιά - Commercial Director Consumer Division  

και την Μάρω Μακρή Brand Manager Bali  
της Κώστας Α. Παπαέλληνας ΕΛΛΑΣ ΑΕΒΕ

Μέλια Τζάθα

Αλίκη Τζάθα

Η Χαρά Κολιοπουλου 
founder της MeliAlice 

με την Μαργαρίτα Δουκλιά 
Senior Brand Manager 

Tabasco, Geisha της Κώστας 
Α. Παπαέλληνας ΕΛΛΑΣ 

ΑΕΒΕ, την Ρίτα Σταματάκη 
Διεύθυνση Επικοινωνίας 

MeliAlice και 
την Σόφη Τσακωνιάτη 

Διεύθυνση Client Services 
της MeliAlice
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Ειρήνη Βασιλοπούλου 
Ρίτα Αθανασιάδου

Λίλα ντε Τσάβες-Χρονοπούλου
 Ίρις Κρητικού 

Κατερίνα 
Τσέλου

Δημήτρης Καπετανάς

ΤΑ ΜΟΥΣΕΙΑ ΩΣ ΧΩΡΟΣ ΠΡΟΑΓΩΓΗΣ ΤΗΣ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗΣ

Ημερίδα στο Ίδρυμα Θεοχαράκη
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Στο πνεύμα των σύγχρονων πολιτιστικών δεδομένων, το Μουσείο Βιβλιοθήκη Στρατή Ελευθε-
ριάδη Tériade διοργάνωσε με μεγάλη επιτυχία ημερίδα με θέμα: «Τα μουσεία ως χώρος προ-
αγωγής της εκπαίδευσης και της έρευνας, η περίπτωση του Μουσείου-Βιβλιοθήκης Tériade».

Η εκδήλωση, που έλαβε χώρα στο Ίδρυμα Β&Μ Θεοχαράκη, πραγματοποιήθηκε με πρωτοβου-
λία της προέδρου του Δ.Σ. του μουσείου και προέδρου της Επιτροπής Ανάπτυξης της Παγκόσμιας 
Ομοσπονδίας Φίλων Μουσείων (World Federation of Friends of Museums-WFFM), Λίλας ντε Τσά-

UPPER SOCIETY

Χρήστος 
Καλλονιάτης
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Ευριδίκη Τρισόν Μελισάνη, Ευαγγελία Βίγλη
Δρ. Ασπασία Δεστούνη 

Λίλα ντε Τσάβες-Χρονοπούλου 

Χρήστος Καλλονιάτης
 Ίρις Κρητικού 

Κώστας Μανιατόπουλος 
Ειρήνη Βασιλοπούλου

βες-Χρονοπούλου, και του διευθυντή του Μουσείου, Εικαστικού-Ιστορικού Τέχνης, Κωνσταντί-
νου Μανιατόπουλου, και είχε την υποστήριξη του Πανεπιστημίου Αιγαίου.
Το Μουσείο-Βιβλιοθήκη Στρατή Ελευθεριάδη-Tériade, με έδρα τη Μυτιλήνη, αναπτύσσει 
δράσεις και συνεργασίες στον τομέα της έρευνας και τη εκπαίδευσης, οι οποίες παρουσιά-
στηκαν και συζητήθηκαν κατά τη διάρκεια της ημερίδας. Είναι το πρώτο μουσείο μοντέρνας 
τέχνης που λειτούργησε στον ελληνικό χώρο, εγκαινιάστηκε τον Αύγουστο του 1979 στη 
Μυτιλήνη και διαφυλάσσει και προβάλλει τους σημαντικότερους δημιουργούς του μοντερνι-
σμού, στο απόγειο της δημιουργικότητάς τους, σε έναν ανεπανάληπτο συνδυασμό κειμένου 
και εικόνας, με έργα του Ανρί Ματίς, του Πάμπλο Πικάσο, του Μαρκ Σαγκάλ, του Αλμπέρτο 
Τζιακομέτι, του Λε Κορμπιζιέ, του Φερνάν Λεζέ, κ.ά. αλλά και σπουδαίων Ελλήνων δημιουρ-
γών, όπως ο Τσαρούχης, ο Θεόφιλος, κ.ά. Παράλληλα, βρίσκεται σε σχέσεις συνεργασίας 
με αντίστοιχους πολιτιστικούς φορείς τόσο στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό και ιδιαίτερα 
στη Γαλλία, μεταξύ των οποίων το Μουσείο Matisse και το Μουσείο των Πολιτισμών της 
Μεσογείου.



Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΠΟΛΕΜΙΚΟ ΜΟΥΣΕΙΟ

Η Συμπολιτεία Ολυμπίας 
τίμησε την Ευγενή Άμιλλα

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Με επιτυχία πραγματοποιήθηκε η εκδήλωση και τα εγκαίνια της εικαστικής έκθεσης 
στο Πολεμικό Μουσείο της Αθήνας με θέμα τη ρήση του Αριστοτέλη: «Όπου 
άμιλλα ενταύθα και νίκη εστίν». Οι παρευρισκόμενοι επισήμαναν την ανάγκη να 

επικρατήσουν οι Ολυμπιακές Αξίες, δίνοντας έμφαση στην ευγενή άμιλλα, η οποία μπορεί 
να επηρεάσει προς το θετικότερο την κοινωνία μας και κυρίως τη νεολαία.
Στην εκδήλωση βραβεύτηκαν προσωπικότητες που έχουν τιμήσει διαχρονικά τις Ολυμπια-
κές Αξίες, κάνοντάς τες πράξη με τη ζωή και τα έργα τους στην Ελλάδα και το εξωτερικό. 
Τη σημασία της Ολυμπιακής Εκεχειρίας στις δύσκολες στιγμές που ζει σήμερα η ανθρω-
πότητα, με πολλά ανοιχτά πολεμικά μέτωπα, λίγο πριν ξεκινήσουν οι Ολυμπιακοί Αγώ-
νες του Παρισιού, ανέλυσε ο πρόεδρος της Διεθνούς Ολυμπιακής Ακαδημίας Ισίδωρος 
Κούβελος.

UPPER SOCIETY

14

Μαρίσα Δρολάπα 
Σοφίθα Χίντζιου 

Κοντογιάννη

Πάνος Μπράμος 
Γιώργος Καραβίας

Πλάτων 
Μαρλαφέκας 

Σοφία Χίντζιου 
Κοντογιάννη

Πέτρος 
Γαλακτόπουλος 

Μαρίνα Σκουλλού 

Διονύσης 
Καλαματιανός 
Χάρις Απέργη

Γιάννης Καραλίβανος 
Χρήστος 

Χριστοδουλόπουλος

Όλγα Βασδέκη 
Ισίδωρος Κούβελος

Διονύσης 
Καλαματιανός 
Φώτης Ζάχος 

Άγγελος Παναγιωτίδης 
Χρήστος Σούλης

Σπύρος Ανδριόπουλος 
Γρηγόρης Λαμπράκης



Ο πρώτος κύκλος των βραβεύσεων για την Ευγενή Άμιλλα έκλεισε με ομιλία της αν. καθηγή-
τριας της Σχολής Επιστήμης Φυσικής Αγωγής Κωνσταντίνας Γογγάκη. Μετά την αναφορά της 
κας Γογγάκη στην αρχαία καταγωγή των αλτικών αγωνισμάτων ακολούθησε βράβευση δια-
κεκριμένων αθλητών των αγωνισμάτων αυτών. Πριν από τη βράβευση τηρήθηκε ενός λεπτού 
σιγή στη μνήμη του δρομέα που έχασε τη ζωή του κατά τη διάρκεια του Δρόμου Ολυμπιακής 
Εκεχειρίας, τον περασμένο Απρίλιο.
Για την ακολουθία του αφιερώματος στην ευγενή άμιλλα επιλέχθηκαν έργα που απεικονίζουν 
τα πιο σημαντικά ιερά τοπωνύμια, μνημεία και ναούς που συνειρμικά ταυτίζονται με τη γέννηση 
και την ανάδειξη του Ολυμπιακού Πνεύματος, εκεί όπου το Ολυμπιακό Ιδεώδες ένωσε λαούς, 
επέβαλε την εκεχειρία, διέδωσε ιδανικά και άνθισαν ιδέες και αξίες διαχρονικές που σημάδε-
ψαν ανά τους αιώνες την παρουσία, την εξέλιξη και το ασυναγώνιστο μεγαλείο του αρχαίου 
ελληνικού πνεύματος. Ιδιαίτερα εντυπωσιακή είναι η παρουσίαση σε σπάνια δείγματα αρύβαλ-
λων, η ενδεικτική παρουσίαση Συλλογής Νομισμάτων και Μεταλλίων, η Φιλοτελική Συλλογή, 
η Καπνική Συλλογή και η Φωτογραφική Συλλογή, του Μιχαήλ Σκούλλου.

UPPER SOCIETY
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Χρήστος 
Χριστοδουλόπουλος 
Ισίδωρος Κούβελος 

Σοφία Χίντζιου 
Κοντογιάννη 

Ντόρα Μπακογιάννη 
Αννίτα Πατσουράκη

Καρολίνα Παπαδημητρίου 
Μιχάλης Κατρίνης

Χάρις Κονδύλη 
Εριέττα Βορδώνη

Βούλα Ζυγούρη 
Ντόρα Μπακογιάννη

Ιριάνα Κονδύλη
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Σ τις Κάννες βρέθηκε η Βίκυ Καγιά με αφορμή 
το κινηματογραφικό φεστιβάλ που πραγμα-
τοποιείται κάθε χρόνο στη Γαλλική Ριβιέρα. 
Όπως είδαμε, απόλαυσε τη βόλτα της στην 

ηλιόλουστη Κρουαζέτ, περπάτησε στο κόκκινο χαλί, 
έδωσε το «παρών» σε βραδινά πάρτι και εντυπωσί-
ασε με το μαύρο strapless φόρεμα Celia Kritharioti 
που επέλεξε, το οποίο αναδείκνυε μοναδικά το καλ-
λίγραμμο σώμα της.
Το ταξίδι της στις Κάννες έγινε για τη νέα ταινία στην 
οποία συμμετέχει: στο ερμηνευτικό ταίριασμα της 
χρονιάς, η Βίκυ Καγιά και η Σοφία Κόκκαλη συ-
μπρωταγωνιστούν στο «Πολύδροσο», τη νέα ταινία 
του Αλέξανδρου Βούλγαρη (The Boy), στην οποία εν-

σαρκώνουν μια μητέρα και την κόρη της, αντίστοιχα.
Η Σοφία, η κόρη, επιστρέφει στο Πολύδροσο για να 
φροντίσει τη Σοφία, τη μητέρα της. Στη γειτονιά όπου 
μεγάλωσε την περιμένουν όλοι οι λόγοι που την έκα-
ναν κάποτε να θέλει να φύγει. Το Πολύδροσο είναι 
ένα απομονωμένο προάστιο και οι Σοφίες περνάνε 
τις ημέρες τους σκοντάφτοντας σε φαντάσματα του 
παρελθόντος.
Για κάποιον που έχει παρακολουθήσει την εργογρα-
φία του Αλέξανδρου Βούλγαρη μέσα στα χρόνια, θα 
είναι εμφανές ότι η χρήση του φιλμ 16mm δεν απο-
τελεί απλώς ένα ιδιοσυγκρασιακό τέχνασμα. Περισ-
σότερο από κάθε άλλη φορά όμως, η χρήση του εν 
λόγω φορμάτ μοιάζει αναπόδραστη λόγω μιας θεμα-

τικής την οποία ο Βούλγαρης συνθέτει με μια αφήγη-
ση αποσπασματική, ρευστή, συνειρμική, καθώς μας 
οδηγεί σε ένα ταξίδι αναμνήσεων, είτε πρόκειται για 
ανάκλησή τους ή, τις περισσότερες φορές, για δημι-
ουργία τους.
Οι δύο Σοφίες που μονοπωλούν τα πλάνα και το 
ενδιαφέρον μας δεν είναι η τυπική μάνα και κόρη, 
αλλά ταυτόχρονα μοιάζουν να μετουσιώνουν το αρ-
χέτυπο της ιδιαίτερης αυτής αγάπης. Αν μπορούμε 
να μιλήσουμε για πλοκή, τότε αυτή αφορά τη μικρή 
Σοφία (Σοφία Κόκκαλη), που επιστρέφει στο γονεϊκό 
σπίτι στο Πολύδροσο για να φροντίσει τη μητέρα της, 
τη μεγάλη Σοφία (Βίκυ Καγιά), η οποία πάσχει από 
κάποια, συμπερασματικά ανίατη, ασθένεια.

ΒΙΚΥ  
ΚΑΓΙΑ
Για τη νέα της  
ταινία στις Κάννες

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: ΑΛΕΞΝΔΡΟΣ ΜΑΚΡΗΣ



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Ανοίγει από την Κυριακή 26 Μαΐου ένα πο-
λύ σημαντικό κεφάλαιο για εσάς, η είσο-
δος του Δία στο ζώδιο των Διδύμων. Για
έναν χρόνο περίπου θα κάνετε ενδιαφέ-
ρουσες γνωριμίες, θα αποκτήσετε νέες
γνώσεις, ενώ οι συνεργασίες θα είναι πε-
ρισσότερο επιτυχείς. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Βρίσκεστε στο άνοιγμα μιας διαφορετικής
συμπαντικής ενέργειας, που αφορά τη μετα-
κίνηση του Δία στο ζώδιο των Διδύμων. Έως
τις 9 Ιουνίου 2025 θα έχετε την ευκαιρία να
αυξήσετε τα έσοδά σας, αλλά και να ολοκλη-
ρώσετε θετικά τη συναισθηματική σας ζωή. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Ο Δίας στις 26 Μαΐου και ώρα Ελλάδος
02.15 θα περάσει στο δικό σας ζώδιο και
θα παραμείνει περίπου έναν χρόνο, έως
τις 9 Ιουνίου 2025. Με απλά λόγια, κάθε
δώδεκα χρόνια σας επισκέπτεται ο Δίας
και τώρα είναι η στιγμή να υλοποιήσετε τα
σχέδιά σας και να αναπτυχθείτε. Σας εύ-
χομαι ό,τι καλύτερο σε αυτό το πλούσιο και
ευεργετικό από κάθε άποψη ταξίδι σας.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η παρουσία του Δία στον δωδέκατο τομέα
σας θα προσφέρει απλόχερα για έναν χρόνο
πολλές ευκαιρίες αυτοβελτίωσης και αυτο-
γνωσίας. Η περίοδος αυτή ενδείκνυται για
ίαση, σωματική αλλά και ψυχική, ενώ επαγ-
γελματικά θέματα θα σας δώσουν ώθηση
και επιτυχίες. 

Λέων
(23/7-22/8)
Ο Δίας την Κυριακή θα κάνει την είσοδό
του στο ζώδιο των Διδύμων, όπου θα
σας μεταμορφώσει σε πολύ αισιόδοξες
προσωπικότητες. Οι φιλίες, οι φιλοδο-
ξίες και οι στόχοι σας θα αποκτήσουν
νέες προοπτικές. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Ο Δίας στο ζώδιο των Διδύμων ανοίγει δρό-
μους για την κοινωνική και επαγγελματική
σας καταξίωση. Αυτή η στιγμή συμβαίνει
κάθε δώδεκα χρόνια και είναι η πιο κατάλ-
ληλη περίοδος να ανοίξουν οι δρόμοι για
διακρίσεις και χρήσιμες γνωριμίες.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Η είσοδος του Δία στο φιλικό για εσάς
ζώδιο των Διδύμων θα σας δώσει νέα
ενδιαφέροντα, νέες γνώσεις, ταξίδια και
γνωριμίες με διαφορετική κουλτούρα.
Αν υπάρχουν νομικές εκκρεμότητες, θα
ολοκληρωθούν αυτή την περίοδο.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Την Κυριακή ο Δίας θα περάσει στο ζώδιο
των Διδύμων, όπου και θα παραμείνει πε-
ρίπου έναν χρόνο. Είναι μια πολύ ευνοϊκή
περίοδος για να εξασφαλίσετε καλή οικο-
νομική πορεία, λόγω κερδών, κληροδοτη-
μάτων ή επενδύσεων. Εύνοια θα υπάρξει
και στον συναισθηματικό σας τομέα.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Ο κυβερνήτης σας Δίας θα βρεθεί στο
διαμετρικά απέναντι ζώδιο με το δικό
σας, έως τις 9 Ιουνίου 2025. Θα έχετε
την ευκαιρία να ασχοληθείτε με την
προσωπική σας ζωή, να αποφασίσετε τι
θα μείνει στη ζωή σας, αλλά και τι θα
πρέπει να εγκαταλείψετε. Αν είστε αδέ-
σμευτοι, θα έχετε την τύχη να κάνετε
ενδιαφέρουσες γνωριμίες. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Ο Δίας θα ενεργοποιήσει τα θετικά της εργα-
σίας σας, την καθημερινότητά σας, αλλά και
την υγεία σας. Θα μπορέσετε να έχετε επιλο-
γές και προοπτικές εξέλιξης, ακόμη και μέσα
στο ίδιο περιβάλλον που βρίσκεστε έως τώ-
ρα. Αυτή η περίοδος είναι καλή για να φροντί-
σετε τη διατροφή σας, αλλά και να ασχολη-
θείτε με την υγεία σας πιο ουσιαστικά.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Ο Δίας στο ζώδιο των Διδύμων θα σας δώ-
σει για έναν χρόνο πολλές ευκαιρίες προ-
σωπικές, αλλά και δημιουργικές. Πολλοί
από εσάς θα ασχοληθείτε με επιχειρή-
σεις, ενώ κάποιοι από εσάς θα βάλετε
στόχο σας τη δημιουργία οικογένειας. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Ο Δίας περνά από τις 26 Μαΐου στο ζώδιο
των Διδύμων και παραμένει σε αυτή τη
θέση έναν χρόνο. Μια θέση πολύ καλή
για την οικογένειά σας, αλλά και την ολο-
κλήρωση ενός σημαντικού σας θέματος.
Είναι καλή στιγμή επίσης να αλλάξετε
κατοικία και να κάνετε αγορά ή πώληση
κάποιου ακινήτου. 

ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ79

HΑφροδίτη δημιουργεί το Σάββατο θετική γωνία με
τον Πλούτωνα, μια υποστηρικτική όψη για τις
σχέσεις και τα χρήματα. Την Κυριακή τα

ξημερώματα στις 02.15 ο Δίας περνά στο ζώδιο των
Διδύμων, όπου θα παραμείνει έως τις 9 Ιουνίου 2025. Τα
ζώδια που θα ευνοηθούν περισσότερο από τη νέα θέση του
Δία είναι οι Δίδυμοι, Ζυγοί και Υδροχόοι.



ΣΑΒΒΑΤΟ 25 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΣΤΑΣΗ80

Ο θυμωμένος αρχηγός…
εξοργίστηκε

Τ
σουτσούριασα… Το Νικολιό του Μαρίνου έγινε, λέει, έξαλλο το κοπέλι με τα υπονοούμενα του

Πανάρα για την παρακολούθησή του… Στέλνει, λέει, εξώδικα αλλά απάντηση για την

ταμπακιέρα μηδεμία!


